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Couture with values
Πίσω από ορισμένες από τις πιο ονειρεμένες δημιουργίες του brand LUCCIA Β,

βρίσκεται η απόλυτη καινοτομία που δημιουργούν ως επιχείρηση, η χρήση υφάσματος από ροδάκινο,
που εκπληρώνει τη δέσμευση για βιωσιμότητα στην υψηλή ραπτική με τον πιο θαυμαστό τρόπο.

Στους φίνους χώρους του πολυτελούς atelier Luccia Β, τίποτα δε

λειτουργεί τυχαία. Και γι' αυτό έχουν φροντίσει με ιδιαίτερο πάθος

οι συνιδρυτέςτου, Φωτεινή Μπαλαμπανίδου, fashion designer,
και Αργύρης Πέτρου, πολιτικός μηχανικός, οι οποίοι βρίσκονται

πάντα αυτό το βήμα παραπέρα, με το brand τους να κατέχει πλέον

ηγετική θέση στον χώρο της υψηλής ραπτικής. Οι ίδιοι έχουν

αποδείξει πως μπορούν να κινούν με μαεστρία τις εξελίξεις στο

υπέροχο δημιουργικό σύμπαν τους, καθώς επενδύουν σε νέα

καινοτόμα προϊόντα, όπως το νήμα από ροδάκινο (new thread of

life), κάνοντας πράξη τη δέσμευση για βιωσιμότητα και μείωση του

αποτυπώματος άνθρακα στη βιομηχανία της μόδας.

Συγκεκριμένα, το brand Luccia Β συμμετέχει στο ερευνητικό

έργο IBDPTEC «Καινοτόμα Νυφικά Φορέματα και Βαπτιστικά

Ρούχα από ύφασμα ροδάκινου με οικολογική συνείδηση»

Κωδικός Τ2ΕΔΚ00084, σε σύμπραξη με το Εργαστήριο

Κλωστοϋφαντουργίας του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, με

επιστημονικό υπεύθυνο τον καθηγητή Γεώργιο Πρινιωτάκη και

την ερευνητική του ομάδα. Το έργο συγχρηματοδοτείται από

πόρους της Ελλάδας και της Ευρωπαϊκής Ένωσης στο πλαίσιο

του προγράμματος ΕΣΠΑ «Ερευνώ - Δημιουργώ - Καινοτομώ,
Β' κύκλος», και μάλιστα, αξιολογούμενο ανάμεσα σε 2.302

προτάσεις, έλαβε την πολύ υψηλή 7η θέση.

Με στόχο τη στήριξη της υπεύθυνης μόδας, λοιπόν, ένα υποπροϊόν

από τη βιομηχανία κομπόστας ροδάκινου μεταμορφώνεται σε

καινοτόμο ύφασμα Made in Greece. Αρχικά, χρησιμοποιώντας

Info Atelier: Πρ. Κορομηλά 58, Showroom: Μορκεντάου 5, τηλ.: 2ί

lucciab.com, newthreadoflife.com, Facebook: ©LucciaB , Instagram:

φλοιούς ροδάκινου, παράγεται κυτταρίνη στα εργαστήρια
του Ινστιτούτου Τεχνολογίας Αγροτικών Προϊόντων του ΕΛΓΟ

ΔΗΜΗΤΡΑ, και στη συνέχεια στα εργαστήρια του Πανεπιστημίου

Δυτικής Αττικής δημιουργείται ίνα με τη μέθοδο Lyocell.

Αμέσως μετά, στις εγκαταστάσεις της ιστορικής μεταξουργίας
Γ. Τσιακίρη στο Σουφλί, παράγεται το νήμα από ροδάκινο, το οποίο

μετά υφαίνεται στους σύγχρονους μηχανικούς αργαλειούς.
To atelier Luccia Β υπογράφει μια πειραματική συλλογή νυφικών

ενδυμάτων και βαπτιστικών ρούχων από το καινοτόμο αυτό

ύφασμα, υμνώντας τη δημιουργικότητα. Μετη χρήση σύγχρονων

ηλεκτρονικών προγραμμάτων σχεδίασης και αποκλειστικά

περιβαλλοντικά φιλικών υλικών, καθοδηγεί τη μόδα σε μια

πράσινη μετάβαση.
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Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής: Μεγάλη απορρόφηση των αποφοίτων στην αγορά

εργασίας

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Αξιοσημείωτη είναι η απορρόφηση των αποφοίτων του ΠΑΔΑ στην αγορά εργασίας με βάση

την πρόσφατη Μελέτη Παρακολούθησης Αποφοίτων Αξιοσημείωτη είναι η απορρόφηση των

αποφοίτων από το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής στην αγορά εργασίας με βάση την

πρόσφατη Μελέτη Παρακολούθησης Αποφοίτων, καθώς το 79% περίπου όσων ολοκληρώνουν

τις σπουδές τους στο ίδρυμα, εργάζονται είτε ως μισθωτοί είτε ως ελεύθεροι επαγγελματίες.

Κάτι εξόχως σημαντικό σε μια εποχή μεγάλων αλλαγών και παραγωγικών ανακατατάξεων,

όπου η συνεχής αναβάθμιση των δεξιοτήτων και η ποιότητα της γνώσης αποτελεί το μεγάλο

στοίχημα.

Το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής (ΠΑΔΑ) (www.uniwa.gr), μέσα σε 5 χρόνια από την ίδρυσή

του, έχει καταστεί ένα σημαντικό διεθνές διεπιστημονικό και πράσινο ακαδημαϊκό ίδρυμα, που

είναι το 2ο σε μέγεθος φοιτητών στην Αττική και «συνομιλεί με το μέλλον».

Είναι ένα οικοσύστημα 64.000 προσώπων σε ένα περιβάλλον με αισθητική που εμπνέει –ένας

ελκυστικός εκπαιδευτικός προορισμός με ευχερή συγκοινωνιακή πρόσβαση – με εξαιρετικές

διακρίσεις πιστοποίησης στα προπτυχιακά προγράμματά του που οδηγούν σε επιζητούμενα

διεθνώς επαγγελματικά προσόντα και επιστημονική ανέλιξη, με συνεχή εκσυγχρονισμό στον

εργαστηριακό και εκπαιδευτικό εξοπλισμό του και στις υποδομές του και με κατάλληλη

αναλογία εκπαιδευτικού προσωπικού-φοιτητών για αποτελεσματική διάδραση της γνώσης.

Διαθέτει αξιόλογες επιδόσεις διεθνώς αφού προσδιορίζεται, ιεραρχικά, ως 7ο ανάμεσα στα

Ελληνικά Πανεπιστήμια, σύμφωνα με τον διεθνή αξιολογικό οίκο «THE/Times Higher

Education World University Impact Rankings» (Απρίλιος 2022) και κατά την ίδια πηγή 1ο σε

θέματα υγείας και ευεξίας, 2ο σε χρήση προσιτής και καθαρής ενέργειας, 3ο σε δράσεις για την

κλιματική αλλαγή, 4ο σε θέματα δικαιοσύνης και θεσμών, 5ο σε θέματα ποιότητας σπουδών

κλπ.

Το ΠΑΔΑ, λόγω των ιδρυμάτων που συγχωνεύτηκαν σ άυτό, διαθέτει ισχυρή οργανική σχέση

δεκαετιών με την αγορά εργασίας, τόσο την εγχώρια, όσο και τη διεθνή στα αντικείμενα που

θεραπεύει μέσα από τις Σχολές του (Δημόσιας Υγείας, Διοικητικών, Οικονομικών & Κοινωνικών

Επιστημών, Επιστημών Τροφίμων, Επιστημών Υγείας και Πρόνοιας, Εφαρμοσμένων Τεχνών

και Πολιτισμού και Μηχανικών) και στις εξελίξεις που διαμορφώνονται.

Διασυνδέει αποτελεσματικά την έρευνα και την καινοτομία με την εκπαίδευση και την

προαγωγή της, με κατάλληλες διπλωματικές εργασίες και επιλεγμένη πρακτική άσκηση στην

Ελλάδα και το εξωτερικό μέσα από χιλιάδες συνεργασίες και απόκτηση μοναδικών τυπικών και

ουσιαστικών προσόντων για διαρκή και διεθνή απασχολησιμότητα σε έναν κόσμο που αλλάζει.

Ακόμη, η τεχνολογική φυσιογνωμία στο χαρακτήρα των σπουδών, η εξοικείωση στην ομαδική

συνεργασία και στην επίλυση προβλημάτων και η ενδυνάμωση ατομικών δεξιοτήτων,

διευκολύνει στην απορρόφηση των αποφοίτων του ΠΑΔΑ.

Το ΠΑΔΑ εφαρμόζει εκτεταμένο ψηφιακό μετασχηματισμό στις λειτουργίες του, με απλοποίηση

των διαδικασιών εξυπηρέτησης ακόμη και εξ αποστάσεως, και στις 6 Σχολές και τα 27

Τμήματα στις 3 Πανεπιστημιουπόλεις (σε εξέλιξη 4η όπως και 1100 φοιτητικές κατοικίες) ενώ

προσφέρει και δεκάδες μεταπτυχιακά προγράμματα, εκατοντάδες διδακτορικά και

μεταδιδακτορικά, όπως και προγράμματα δια βίου εκπαίδευσης.

Η αντιστοιχία των Τμημάτων Σχολών Μηχανικών του ΠΑΔΑ, με Τμήματα Πολυτεχνικών

Σχολών Ανώτατων Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων βρίσκεται πλέον στην τελική της διαδικασία ώστε

οι εκατοντάδες απόφοιτοι διπλωματούχοι μηχανικοί του ΠΑΔΑ να αποκτήσουν τα

επαγγελματικά δικαιώματά τους. Έχει ήδη ολοκληρωθεί η πιστοποίηση των προγραμμάτων
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σπουδών και των 8 Τμημάτων Μηχανικών του ΠΑΔΑ από την Εθνική Αρχή Ανώτατης

Εκπαίδευσης και μάλιστα με εξαιρετικές επιδόσεις, δεδομένου ότι, το έμψυχο υλικό, η

υλικοτεχνική υποδομή, τα μαθησιακά αποτελέσματα και τα επαγγελματικά προσόντα

καλύπτουν όλες τις απαιτήσεις.

Οι ακαδημαϊκές δραστηριότητές του συνδέονται με τους στόχους της βιώσιμης ανάπτυξης των

Ηνωμένων Εθνών (Ατζέντα 2030), της κοινωνίας και της αυτοδιοίκησης και λειτουργεί με

συνεχή ενίσχυση του φυσικού περιβάλλοντος και της κυκλικής οικονομίας.

Στρατηγική του ΠΑΔΑ είναι το να επενδύει στους ανθρώπους και προσφέρει μια μοναδική

εμπειρία σπουδών και συμπερίληψης, αφού αρμονικά αναπτύσσει εκτεταμένες και ουσιαστικές

δραστηριότητες κοινωνικότητας, πολιτισμού, αθλητισμού, εθελοντισμού, για ισότητα και

σεβασμό στη διαφορετικότητα και προσβασιμότητα των ΑμεΑ. Ο Πρύτανηςτου ΠΑΔΑ

καθηγητής Παναγιώτης Καλδής εύχεται συγχαρητήρια στους επιτυχόντες των Πανελλαδικών

2023 και τους προσκαλεί να επιλέξουν τα Τμήματα του ΠΑΔΑ στις πρώτες επιλογές τους.

Περισσότερα από το thriassio.gr
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Επίτιμος Καθηγητής του ΠΑΔΑ ο Χρίστος Παπαδημητρίου

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σε εγκάρδιο κλίμα το Τμήμα Μηχανικών Πληροφορικής και Υπολογιστών της Σχολής
Μηχανικών του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, στις 29/6, αναγόρευσε σε Επίτιμο Καθηγητή,
τον κορυφαίο Έλληνα επιστήμονα στο γνωστικό αντικείμενο της Πληροφορικής και πρωτοπόρο
ερευνητή στον τομέα της Υπολογιστικής Πολυπλοκότητας, καθηγητή του Columbia University,
Χρίστο Παπαδημητρίου.
Ο Πρύτανης του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής,
καλωσόρισε τον Χρήστο Παπαδημητρίου στην ακαδημαϊκή οικογένεια του ΠΑΔΑ,
υπογραμμίζοντας ότι η αποδοχή της πρότασης αναγόρευσης εκ μέρους του, αποτελεί
εξαιρετική τιμή για το Πανεπιστήμιο. Ο κ. Καλδής, στην προσφώνησή του, επικεντρώθηκε και
στην καλλιτεχνική διάσταση της προσωπικότητας του τιμώμενου και ανέδειξε τις κοινωνικές
ευαισθησίες που τον διακατέχουν, στοιχεία που συμπληρώνουν την πολυσχιδή
προσωπικότητα του επιστήμονα Παπαδημητρίου και εξασφαλίζουν στην επίδραση που ασκεί,
πολυδιάστατο αποτύπωμα.
Στην προσφώνησή του ο Κοσμήτορας της Σχολής Μηχανικών του ΠΑΔΑ, καθηγητής Γεώργιος
Ιωαννίδης, σημείωσε ότι σήμερα στο Πανεπιστήμιο και ειδικότερα στη Σχολή Μηχανικών
εντάσσεται ένα εκλεκτό και αξιοζήλευτο μέλος της εγχώριας και διεθνούς ακαδημαϊκής
κοινότητας. Ο κ. Ιωαννίδης αναφέρθηκε στην ακαδημαϊκή πορεία του τιμώμενου στην Ελλάδα
και στα κορυφαία πανεπιστήμια της Αμερικής (Harvard, MIT κ.α), υπογραμμίζοντας ότι η
σημερινή μέρα θα δώσει τη δυνατότητα ενίσχυσης της συνεργασίας μεταξύ της Σχολής και των
Ιδρυμάτων που διδάσκει ο κ. Παπαδημητρίου.
Ο Πρόεδρος του Τμήματος Μηχανικών Πληροφορικής και Υπολογιστών του ΠΑΔΑ, καθηγητής
Ιωάννης Βογιατζής εξέφρασε τη χαρά και τη συγκίνηση του ιδίου και των μελών του τμήματος,
για την ένταξη στην οικογένεια του τμήματος ενός ακαδημαϊκού και επιστήμονα με διεθνή
εμβέλεια, τονίζοντας ότι η αποδοχή της πρότασης εκ μέρους του, συνιστά η ίδια εξαιρετική τιμή
προς το τμήμα, το οποίο εργάζεται με σκοπό τη μόρφωση φοιτητών που θα επιδράσουν στις
μελλοντικές εξελίξεις. Ο κ. Βογιατζής ευχαρίστησε θερμά τον Κοσμήτορα της Σχολής
Διοικητικών, Οικονομικών και Κοινωνικών Επιστημών, καθηγητή Αθανάσιο Σπυριδάκο και τον
επίκουρο καθηγητή του Τμήματος Πολιτικών Μηχανικών, Ισαάκ Βρυζίδη για τη συμβολή τους
στην πραγματοποίηση της αναγόρευσης.
 Ο καθηγητής του Τμήματος Μηχανικών Πληροφορικής και Υπολογιστών, Δημήτριος Μάγος, ο
οποίος είχε αναλάβει την Πρόταση Αναγόρευσης του Χρίστου Παπαδημητρίου προς τη
Συνέλευση του τμήματός του, αναφέρθηκε διεξοδικά στο ακαδημαϊκό, ερευνητικό και
συγγραφικό έργο του τιμώμενου, υπογραμμίζοντας ότι διαθέτει στον τομέα της επιστήμης των
υπολογιστών το μεγαλύτερο ποσοστό πρωτότυπης έρευνας, η οποία και δημοσιεύεται στα
διεθνή περιοδικά υψηλότερου κύρους. Σημείωσε ότι ο τιμώμενος έχει βασικές ερευνητικές
συνεισφορές στα πεδία της Βιολογίας και της Θεωρίας της Εξέλιξης, των Οικονομικών και της
Θεωρίας Παιγνίων - υπήρξε από τους θεμελιωτές της Αλγοριθμικής Θεωρίας Παιγνίων - της
Τεχνητής Νοημοσύνης, της Ρομποτικής, των Δικτύων και του Internet και τελευταία στη μελέτη
του Ανθρώπινου Εγκέφαλου. Η δραστηριότητα του Χρίστου Παπαδημητρίου δεν είναι μόνο
ερευνητική, πρόσθεσε, καθώς ο ίδιος έχει διδάξει, καθοδηγήσει και εμπνεύσει επιστήμονες
διεθνούς κύρους οι οποίοι έχουν με τη σειρά τους στελεχώσει τα καλύτερα διεθνή
πανεπιστήμια. Αξίζει να αναφερθεί ότι έχει, επίσης, τιμηθεί με το μετάλλιο του Τάγματος του
Φοίνικα της Ελληνικής Δημοκρατίας.
Από την πλευρά του, ο Χρήστος Παπαδημητρίου ανέφερε ότι αφενός είναι μεγάλη τιμή για τον
ίδιο η αναγόρευσή του σε Επίτιμο Καθηγητή του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττική, αφετέρου θα
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φέρει αυτόν τον τίτλο με περηφάνεια και θα τον περιβάλλει με πολύ αγάπη, ακριβώς όπως του
έχει αποδοθεί. Ο τιμώμενος ολοκλήρωσε την ομιλία του λέγοντας ότι προσβλέπει να βρίσκεται
συχνά στην οικογένεια του ΠΑΔΑ και ότι το έργο του θα επικεντρωθεί πλέον στο πως
λειτουργεί ο ανθρώπινος εγκέφαλος.
(φωτογραφίες: Έφη Περιβολάρη)
Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής
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Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής: Μεγάλη απορρόφηση των αποφοίτων στην αγορά

εργασίας

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Αξιοσημείωτη είναι η απορρόφηση των αποφοίτων του ΠΑΔΑ στην αγορά εργασίας με βάση

την πρόσφατη Μελέτη Παρακολούθησης Αποφοίτων, καθώς το 79% περίπου όσων

ολοκληρώνουν τις σπουδές τους στο ίδρυμα, εργάζονται είτε ως μισθωτοί είτε ως ελεύθεροι

επαγγελματίες. Κάτι εξόχως σημαντικό σε μια εποχή μεγάλων αλλαγών και παραγωγικών

ανακατατάξεων, όπου η συνεχής αναβάθμιση των δεξιοτήτων και η ποιότητα της γνώσης

αποτελεί το μεγάλο στοίχημα.

Το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής (ΠΑΔΑ) (www.uniwa.gr), μέσα σε 5 χρόνια από την ίδρυσή

του, έχει καταστεί ένα σημαντικό διεθνές διεπιστημονικό και πράσινο ακαδημαϊκό ίδρυμα, που

είναι το 2ο σε μέγεθος φοιτητών στην Αττική και «συνομιλεί με το μέλλον».

Είναι ένα οικοσύστημα 64.000 προσώπων σε ένα περιβάλλον με αισθητική που εμπνέει –ένας

ελκυστικός εκπαιδευτικός προορισμός με ευχερή συγκοινωνιακή πρόσβαση - με εξαιρετικές

διακρίσεις πιστοποίησης στα προπτυχιακά προγράμματά του που οδηγούν σε επιζητούμενα

διεθνώς επαγγελματικά προσόντα και επιστημονική ανέλιξη, με συνεχή εκσυγχρονισμό στον

εργαστηριακό και εκπαιδευτικό εξοπλισμό του και στις υποδομές του και με κατάλληλη

αναλογία εκπαιδευτικού προσωπικού-φοιτητών για αποτελεσματική διάδραση της γνώσης.

Διαθέτει αξιόλογες επιδόσεις διεθνώς αφού προσδιορίζεται, ιεραρχικά, ως 7ο ανάμεσα στα

Ελληνικά Πανεπιστήμια, σύμφωνα με τον διεθνή αξιολογικό οίκο «THE/Times Higher

Education World University Impact Rankings» (Απρίλιος 2022) και κατά την ίδια πηγή 1ο σε

θέματα υγείας και ευεξίας, 2ο σε χρήση προσιτής και καθαρής ενέργειας, 3ο σε δράσεις για την

κλιματική αλλαγή, 4ο σε θέματα δικαιοσύνης και θεσμών, 5ο σε θέματα ποιότητας σπουδών

κλπ.

Το ΠΑΔΑ, λόγω των ιδρυμάτων που συγχωνεύτηκαν σ άυτό, διαθέτει ισχυρή οργανική σχέση

δεκαετιών με την αγορά εργασίας, τόσο την εγχώρια, όσο και τη διεθνή στα αντικείμενα που

θεραπεύει μέσα από τις Σχολές του (Δημόσιας Υγείας, Διοικητικών, Οικονομικών & Κοινωνικών

Επιστημών, Επιστημών Τροφίμων, Επιστημών Υγείας και Πρόνοιας, Εφαρμοσμένων Τεχνών

και Πολιτισμού και Μηχανικών) και στις εξελίξεις που διαμορφώνονται.

Διασυνδέει αποτελεσματικά την έρευνα και την καινοτομία με την εκπαίδευση και την

προαγωγή της, με κατάλληλες διπλωματικές εργασίες και επιλεγμένη πρακτική άσκηση στην

Ελλάδα και το εξωτερικό μέσα από χιλιάδες συνεργασίες και απόκτηση μοναδικών τυπικών και

ουσιαστικών προσόντων για διαρκή και διεθνή απασχολησιμότητα σε έναν κόσμο που αλλάζει.

Ακόμη, η τεχνολογική φυσιογνωμία στο χαρακτήρα των σπουδών, η εξοικείωση στην ομαδική

συνεργασία και στην επίλυση προβλημάτων και η ενδυνάμωση ατομικών δεξιοτήτων,

διευκολύνει στην απορρόφηση των αποφοίτων του ΠΑΔΑ.

ΠΑΔΑ

Το ΠΑΔΑ εφαρμόζει εκτεταμένο ψηφιακό μετασχηματισμό στις λειτουργίες του, με απλοποίηση

των διαδικασιών εξυπηρέτησης ακόμη και εξ αποστάσεως, και στις 6 Σχολές και τα 27

Τμήματα στις 3 Πανεπιστημιουπόλεις (σε εξέλιξη 4η όπως και 1100 φοιτητικές κατοικίες) ενώ

προσφέρει και δεκάδες μεταπτυχιακά προγράμματα, εκατοντάδες διδακτορικά και

μεταδιδακτορικά, όπως και προγράμματα δια βίου εκπαίδευσης.

Η αντιστοιχία των Τμημάτων Σχολών Μηχανικών του ΠΑΔΑ, με Τμήματα Πολυτεχνικών

Σχολών Ανώτατων Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων βρίσκεται πλέον στην τελική της διαδικασία ώστε

οι εκατοντάδες απόφοιτοι διπλωματούχοι μηχανικοί του ΠΑΔΑ να αποκτήσουν τα

επαγγελματικά δικαιώματά τους. Έχει ήδη ολοκληρωθεί η πιστοποίηση των προγραμμάτων

σπουδών και των 8 Τμημάτων Μηχανικών του ΠΑΔΑ από την Εθνική Αρχή Ανώτατης

https://www.cnn.gr/ellada/story/371369/panepistimio-dytikis-attikis-megali-aporrofisi-ton-apofoiton-stin-agora-ergasias


https://www.cnn.gr/

 Publication date: 03/07/2023 18:15

 Similar Stats ranking (Greece): 53

 link

Εκπαίδευσης και μάλιστα με εξαιρετικές επιδόσεις, δεδομένου ότι, το έμψυχο υλικό, η

υλικοτεχνική υποδομή, τα μαθησιακά αποτελέσματα και τα επαγγελματικά προσόντα

καλύπτουν όλες τις απαιτήσεις.

Οι ακαδημαϊκές δραστηριότητές του συνδέονται με τους στόχους της βιώσιμης ανάπτυξης των

Ηνωμένων Εθνών (Ατζέντα 2030), της κοινωνίας και της αυτοδιοίκησης και λειτουργεί με

συνεχή ενίσχυση του φυσικού περιβάλλοντος και της κυκλικής οικονομίας.

Στρατηγική του ΠΑΔΑ είναι το να επενδύει στους ανθρώπους και προσφέρει μια μοναδική

εμπειρία σπουδών και συμπερίληψης, αφού αρμονικά αναπτύσσει εκτεταμένες και ουσιαστικές

δραστηριότητες κοινωνικότητας, πολιτισμού, αθλητισμού, εθελοντισμού, για ισότητα και

σεβασμό στη διαφορετικότητα και προσβασιμότητα των ΑμεΑ. Ο Πρύτανης του ΠΑΔΑ

καθηγητής Παναγιώτης Καλδής εύχεται συγχαρητήρια στους επιτυχόντες των Πανελλαδικών

2023 και τους προσκαλεί να επιλέξουν τα Τμήματα του ΠΑΔΑ στις πρώτες επιλογές τους.
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Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής: Μεγάλη απορρόφηση των αποφοίτων στην αγορά

εργασίας

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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Το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής (ΠΑΔΑ) (www.uniwa.gr), μέσα σε 5 χρόνια από την ίδρυσή
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είναι το 2ο σε μέγεθος φοιτητών στην Αττική και «συνομιλεί με το μέλλον».
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αναλογία εκπαιδευτικού προσωπικού-φοιτητών για αποτελεσματική διάδραση της γνώσης.

Διαθέτει αξιόλογες επιδόσεις διεθνώς αφού προσδιορίζεται, ιεραρχικά, ως 7ο ανάμεσα στα

Ελληνικά Πανεπιστήμια, σύμφωνα με τον διεθνή αξιολογικό οίκο «THE/Times Higher

Education World University Impact Rankings» (Απρίλιος 2022) και κατά την ίδια πηγή 1ο σε

θέματα υγείας και ευεξίας, 2ο σε χρήση προσιτής και καθαρής ενέργειας, 3ο σε δράσεις για την

κλιματική αλλαγή, 4ο σε θέματα δικαιοσύνης και θεσμών, 5ο σε θέματα ποιότητας σπουδών

κλπ.

Το ΠΑΔΑ, λόγω των ιδρυμάτων που συγχωνεύτηκαν σ άυτό, διαθέτει ισχυρή οργανική σχέση

δεκαετιών με την αγορά εργασίας, τόσο την εγχώρια, όσο και τη διεθνή στα αντικείμενα που

θεραπεύει μέσα από τις Σχολές του (Δημόσιας Υγείας, Διοικητικών, Οικονομικών & Κοινωνικών

Επιστημών, Επιστημών Τροφίμων, Επιστημών Υγείας και Πρόνοιας, Εφαρμοσμένων Τεχνών

και Πολιτισμού και Μηχανικών) και στις εξελίξεις που διαμορφώνονται.

Διασυνδέει αποτελεσματικά την έρευνα και την καινοτομία με την εκπαίδευση και την

προαγωγή της, με κατάλληλες διπλωματικές εργασίες και επιλεγμένη πρακτική άσκηση στην

Ελλάδα και το εξωτερικό μέσα από χιλιάδες συνεργασίες και απόκτηση μοναδικών τυπικών και

ουσιαστικών προσόντων για διαρκή και διεθνή απασχολησιμότητα σε έναν κόσμο που αλλάζει.

Ακόμη, η τεχνολογική φυσιογνωμία στο χαρακτήρα των σπουδών, η εξοικείωση στην ομαδική

συνεργασία και στην επίλυση προβλημάτων και η ενδυνάμωση ατομικών δεξιοτήτων,

διευκολύνει στην απορρόφηση των αποφοίτων του ΠΑΔΑ.

ΠΑΔΑ

Το ΠΑΔΑ εφαρμόζει εκτεταμένο ψηφιακό μετασχηματισμό στις λειτουργίες του, με απλοποίηση

των διαδικασιών εξυπηρέτησης ακόμη και εξ αποστάσεως, και στις 6 Σχολές και τα 27

Τμήματα στις 3 Πανεπιστημιουπόλεις (σε εξέλιξη 4η όπως και 1100 φοιτητικές κατοικίες) ενώ

προσφέρει και δεκάδες μεταπτυχιακά προγράμματα, εκατοντάδες διδακτορικά και

μεταδιδακτορικά, όπως και προγράμματα δια βίου εκπαίδευσης.

Η αντιστοιχία των Τμημάτων Σχολών Μηχανικών του ΠΑΔΑ, με Τμήματα Πολυτεχνικών

Σχολών Ανώτατων Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων βρίσκεται πλέον στην τελική της διαδικασία ώστε

οι εκατοντάδες απόφοιτοι διπλωματούχοι μηχανικοί του ΠΑΔΑ να αποκτήσουν τα

επαγγελματικά δικαιώματά τους. Έχει ήδη ολοκληρωθεί η πιστοποίηση των προγραμμάτων

σπουδών και των 8 Τμημάτων Μηχανικών του ΠΑΔΑ από την Εθνική Αρχή Ανώτατης

https://typosepeirou.gr/?p=657609


https://typosepeirou.gr/

 Publication date: 03/07/2023 19:00

 https://typosepeirou.gr/?p=657609

Εκπαίδευσης και μάλιστα με εξαιρετικές επιδόσεις, δεδομένου ότι, το έμψυχο υλικό, η

υλικοτεχνική υποδομή, τα μαθησιακά αποτελέσματα και τα επαγγελματικά προσόντα

καλύπτουν όλες τις απαιτήσεις.

Οι ακαδημαϊκές δραστηριότητές του συνδέονται με τους στόχους της βιώσιμης ανάπτυξης των

Ηνωμένων Εθνών (Ατζέντα 2030), της κοινωνίας και της αυτοδιοίκησης και λειτουργεί με

συνεχή ενίσχυση του φυσικού περιβάλλοντος και της κυκλικής οικονομίας.

Στρατηγική του ΠΑΔΑ είναι το να επενδύει στους ανθρώπους και προσφέρει μια μοναδική

εμπειρία σπουδών και συμπερίληψης, αφού αρμονικά αναπτύσσει εκτεταμένες και ουσιαστικές

δραστηριότητες κοινωνικότητας, πολιτισμού, αθλητισμού, εθελοντισμού, για ισότητα και

σεβασμό στη διαφορετικότητα και προσβασιμότητα των ΑμεΑ. Ο Πρύτανης του ΠΑΔΑ

καθηγητής Παναγιώτης Καλδής εύχεται συγχαρητήρια στους επιτυχόντες των Πανελλαδικών

2023 και τους προσκαλεί να επιλέξουν τα Τμήματα του ΠΑΔΑ στις πρώτες επιλογές τους.
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Confucius Institute στο ΠΑΔΑ

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ιδρύθηκε στο Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής Confucius Institute σε συνεργασία με το
Πανεπιστήμιο Παραδοσιακής Κινεζικής Ιατρικής της Σαγκάης, στις 30/6. Τα Ινστιτούτα
Κομφούκιος είναι μη κερδοσκοπικοί εκπαιδευτικοί οργανισμοί ανά τον κόσμο που
υποστηρίζονται από την κινεζική κυβέρνηση με σκοπό τη διάδοση του κινεζικού πολιτισμού,
της κινεζικής γλώσσας και τη δημιουργία γέφυρας επικοινωνίας και καλλιέργειας κλίματος
φιλίας μεταξύ των λαών μέσα από τις πολιτιστικές και εκπαιδευτικές ανταλλαγές και
συνεργασίες. Το παρόν Ινστιτούτο παρουσιάζει ειδικό ενδιαφέρον καθώς κύρια προτεραιότητά
του αποτελεί η ενασχόλησή του με την Παραδοσιακή Κινεζική Ιατρική.
Ο Πρύτανης του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής,
καλωσορίζοντας την κινεζική αντιπροσωπεία με επικεφαλής τον Πρέσβη της Λαϊκής
Δημοκρατίας της Κίνας στην Ελλάδα, κ. Xiao Junzheng στην τελετή ίδρυσης, επεσήμανε ότι το
ΠΑΔΑ είναι ένα Ανώτατο Εκπαιδευτικό Ίδρυμα που διακρίνεται για την ταχεία ανάπτυξή του,
λαμβάνοντας υπόψη τις αξιόλογες διεθνείς επιδόσεις του, τα εξαιρετικά αποτελέσματα που
λαμβάνουν κατά τις αξιολογήσεις τα προπτυχιακά του προγράμματα, τα οποία και οδηγούν σε
επιζητούμενα διεθνώς επαγγελματικά προσόντα και θέτουν τις βάσεις για περαιτέρω
επιστημονική ανέλιξη.
Η δημιουργία του Ινστιτούτου Confucius στο ΠΑΔΑ σε συνεργασία με το Shanghai University
of Traditional Chinese Medicine, υπογράμμισε ο κ. Καλδής, είναι μια πρώτης επιλογής
στρατηγική στην ανάπτυξη διμερών σχέσεων επικοινωνίας, κατανόησης και προαγωγής του
πολιτισμού, που ενδυναμώνει τις ελληνοσινικές σχέσεις, ενώ ταυτόχρονα προάγει την
καινοτομία και την παραγωγή νέας γνώσης στην ολιστική προαγωγή της υγείας και της ευεξίας.
            Ο Πρέσβης της Λαϊκής Δημοκρατίας της Κίνας στην Ελλάδα, κ. Xiao Junzheng και ο
Πρύτανης του ΠΑΔΑ, καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής
Ο Πρέσβης της Λαϊκής Δημοκρατίας της Κίνας στην Ελλάδα, κ. Xiao Junzheng εξέφρασε
θερμές ευχαριστίες προς τον Πρύτανη του ΠΑΔΑ και προς όλους όσους συνέβαλαν στη
δημιουργία του Ινστιτούτου Κομφούκιος που καταδεικνύει τη σταθερή εμπιστοσύνη των δύο
πλευρών στην περαιτέρω ενίσχυση και εμβάθυνση της αμοιβαίας μάθησης. Υπογράμμισε ότι
υπάρχουν εντυπωσιακές ομοιότητες στους αρχαίους πολιτισμούς των δύο χωρών,
σημειώνοντας ότι πριν από παραπάνω από δύο χιλιάδες χρόνια, όχι μόνο γέννησαν
ταυτόχρονα μεγάλους φιλοσόφους, όπως ο Κομφούκιος, ο Λαότζι, ο Πλάτωνας και ο
Αριστοτέλης, αλλά άνοιξαν και το κεφάλαιο της ανθρώπινης ιατρικής σχεδόν την ίδια εποχή.
Επεσήμανε, επίσης, ότι ως παραδοσιακά ολιστικά θεραπευτικά συστήματα, η ελληνική ιατρική
και η κινεζική ιατρική επιδιώκουν να εναρμονίσουν την υγεία του ατόμου με τις συμπαντικές
δυνάμεις ζωής της φύσης και του κόσμου.
Ο αντιπρόεδρος του Πανεπιστημίου Παραδοσιακής Κινεζικής Ιατρικής της Σαγκάης, καθηγητής
Wang Yongjun ανέφερε, μεταξύ άλλων, ότι οι δεσμοί φιλίας και συνεργασίας θα  συμβάλλουν
στην κατανόηση του κινεζικού πολιτισμού και της κινεζικής ιατρικής από περισσότερους
ανθρώπους.
Στιγμιότυπο από την παράσταση QI GONG
Στο χαιρετισμό του ο καθηγητής του Τμήματος Φυσικοθεραπείας της Σχολής Επιστημών
Υγείας και Πρόνοιας του ΠΑΔΑ και Διευθυντής του Ινστιτούτου, Γεώργιος Γεωργούδης
επεσήμανε ότι η τελετή εγκαινίων σηματοδοτεί την ολοκλήρωση μιας πετυχημένης
προσπάθειας που διήρκησε πάνω από έξι χρόνια μεταξύ των δύο Πανεπιστημίων προκειμένου
να δημιουργηθεί ένας επίσημος φορέας ακαδημαϊκής συνεργασίας και υπογράμμισε ότι η
ενσωμάτωση των διάφορων μεθόδων και τεχνικών της Παραδοσιακής Κινεζικής Ιατρικής στη
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σύγχρονη θεραπευτική, θα λαμβάνει χώρα με βάση τους κανόνες και τις αρχές της σύγχρονης
επιστήμης και την έννοια της evidence-based medicine.
Ο κινέζος Διευθυντής του Ινστιτούτου, αν. καθηγητής Xu Wenjie, υπογράμμισε ότι το Ινστιτούτο
θα εξελιχθεί σε μια εξαιρετική ακαδημαϊκή μονάδα με έμφαση στην κινεζική παραδοσιακή
ιατρική και την κατανόηση μεταξύ του κινεζικού και ελληνικού πολιτισμού.
Υπεύθυνος για τις ακαδημαϊκές σχέσεις με τα πανεπιστήμια της Κίνας, ο οποίος είχε και
μεγάλη συμβολή στην ίδρυση του Confucius Institute, είναι ο αν. καθηγητής του Τμήματος
Τουρισμού του ΠΑΔΑ, Αριστείδης Κοντογεώργης. Την τελετή ίδρυσης χαιρέτησαν, επίσης, ο
Αντιπρύτανης Διεθνοποίησης και Εξωστρέφειας 2023-2027, καθηγητής Θεόδωρος Ξάνθος και
ο Πρόεδρος του Τμήματος Τουρισμού και Αντιπρύτανης Διοικητικών και Οικονομικών
Υποθέσεων – Βιώσιμης Ανάπτυξης 2023-2027, αν. καθηγητής Αριστείδης Παπαγρηγορίου.
Οι παρευρισκόμενοι στην τελετή είχαν την ευκαιρία να χαλαρώσουν και να διαλογισθούν,
παρακολουθώντας παράσταση QI GONG, το οποίο είναι ένα ολιστικό σύστημα συντονισμένης
στάσης σώματος και κίνησης, αναπνοής και διαλογισμού που στοχεύει στην ευεξία και την
πνευματικότητα.
(Φωτογραφίες: Ευτυχία Περιβολάρη)
Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής
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Αρωγός των τοπικών φορέων το ΠΑΔΑ σε θέματα αειφορικού σχεδιασμού

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Διημερίδα Παράλληλων Δράσεων με θέμα τον "Αειφορικό Σχεδιασμό του Χώρου"
διοργανώθηκε στις 26/27-6 από το Τμήμα Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής της Σχολής
Εφαρμοσμένων Τεχνών και Πολιτισμού του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής και το Πρόγραμμα
Μεταπτυχιακών Σπουδών του Τμήματος "Αειφορικός Σχεδιασμός Αρχιτεκτονικού Χώρου", υπό
την επιστημονική και οργανωτική επιμέλεια της αν. καθηγήτριας και Διευθύντριας του ΜΠΣ,
Μάρως Σίνου. Σκοπός της πολύπλευρης αυτής εκδήλωσης παράλληλων δράσεων ήταν η
ανάδειξη της δυνατότητας συνεργασίας του Πανεπιστημίου με τους φορείς της πολιτείας, η
προβολή των αξιών του αειφορικού σχεδιασμού υπαίθριων χώρων και κτιρίων και η ανάγκη
εισαγωγής της εκπαίδευσης σ΄αυτά τα θέματα από την πρώτη σχολική ηλικία.
Ο Πρύτανης του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής,
εγκαινιάζοντας την έκθεση, τόνισε τη σημασία των συνεργασιών μεταξύ του Ιδρύματος και των
φορέων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, αλλά και την ιδιαίτερη αξία της αειφορίας που αποτελεί
πυλώνα της ανάπτυξης του Ιδρύματος. Η Διημερίδα καταδεικνύει, σημείωσε ο Πρύτανης, τη
μεγάλη δυναμική που έχουν οι συνεργασίες του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής με φορείς της
πολιτείας και το γεγονός ότι το ΠΑΔΑ έχει στενούς δεσμούς με την κοινωνία ως ένα ιδιαίτερα
ενεργό και δημιουργικό μέλος της.
Ο Περιφερειάρχης Αττικής, Γιώργος Πατούλης, στο χαιρετισμό του, σημείωσε ότι η κλιματική
αλλαγή δεν μας περιμένει, μας ψάχνει και ότι η κλιματική κρίση και η κυκλική οικονομία δεν
είναι αφηρημένες έννοιες και πρέπει να αποτυπωθούν στη γεωγραφία και στον αστικό
σχεδιασμό. Για το κοινό μας μέλλον, υπογράμμισε, χρειαζόμαστε περισσότερη αρχιτεκτονική
και λιγότερο τσιμέντο και ότι όσο πιο μεγάλη και με θεωρητικό υπόβαθρο είναι η αρχιτεκτονική
χειρονομία, τόσο περισσότερο καθορίζει τις ζωές μικρών και μεγάλων ομάδων ανθρώπων. Η
βάση των λύσεων για την κλιματική αλλαγή είναι να εκπαιδεύσουμε τους μηχανικούς και τους
πολίτες, ανέφερε ο Περιφερειάρχης Αττικής και ζήτησε περισσότερες πρωτοβουλίες όπως αυτή
του Μεταπτυχιακού Προγράμματος "Αειφορικός Σχεδιασμός". Ολοκλήρωσε το χαιρετισμό του
λέγοντας ότι θα συνεργαστούμε για το κοινό καλό όλων μας, για ένα βιώσιμο μέλλον σε μια
Αττική της κυκλικής οικονομίας και της πράσινης ανάπτυξης.
Ο Δήμαρχος Αθηναίων, Κώστας Μπακογιάννης χαιρετίζει τη Διημερίδα
Ο Δήμαρχος Αθηναίων, Κώστας Μπακογιάννης, έκανε αναφορά στην ιδιαίτερη αξία της
συνεργασίας του ΠΑΔΑ με το Σύλλογο Γυναικών Ευρυτανίας, το Δήμο Καρπενησίου και το
Δήμο Ιστιαίας-Αιδηψού. Τόνισε τη σημασία της συνάντησης των τριών Δήμων, που έχουν γίνει
ένα, καθώς και της συνεργασίας τους με το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής στην επίτευξη των
στόχων της βελτίωσης του περιβάλλοντος των πόλεων. Επεσήμανε την αξία του σχεδιασμού
μικρών δημόσιων χώρων στην κλίμακα της γειτονιάς, το γεγονός ότι σχεδιάζουμε σήμερα για
το αύριο και εστίασε την προσοχή του στη σπουδαιότητα του συμμετοχικού σχεδιασμού.
Η Αντιπεριφερειάρχης Στερεάς Ελλάδας, Κατερίνα Καλαντζή αναφέρθηκε στις ανάγκες της
περιφέρειας σε θέματα περιβάλλοντος και σημείωσε την αξία της συνεργασίας με το ΠΑΔΑ
καθώς και τις δυνατότητες συνέχισής της.
Ο Δήμαρχος Καρπενησίου, Νίκος Σουλιώτης ευχαρίστησε το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής και
τον Πρύτανη, καθηγητή Παναγιώτη Ε. Καλδή για την προσφορά του και πρότεινε την συνέχιση
της δράσης μέσα από μια στοχευμένη συνεργασία στο πλαίσιο της διαβούλευσης και του
συμμετοχικού σχεδιασμού.
Την ανάγκη του τόπου για τέτοιες συνεργασίες τόνισε ο Δήμαρχος Ιστιαίας Αιδηψού, Γιάννης
Κοντζιάς και πρότεινε την εκπόνηση μελέτης για το Αιδήψιον Ξίφος του Θησέα σε συνέργεια
του Δήμου Αθηναίων, του Τμήματος Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής του ΠΑΔΑ και του Δήμου
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Ιστιαίας Αιδηψού. Ο Δήμαρχος Ιστιαίας Αιδηψού, εξέφρασε, επίσης, τη μεγάλη του χαρά για
την υπογραφή μνημονίου συνεργασίας με το ΠΑΔΑ.
Η Βουλευτής Ευρυτανίας, Θωμαΐς Οικονόμου, συνεχάρη τις Γυναίκες Ευρυτανίας για την
πρωτοβουλία τους να προσεγγίσουν το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής, που έγινε αρωγός της
προσπάθειας τους, εκφράζοντας ευχαριστίες προς τον Πρύτανή του, καθηγητή Παναγιώτη Ε.
Καλδή.
Η Γενική Διευθύντρια Πάρκου Περιβαλλοντικής Ευαισθητοποίησης «Αντώνης Τρίτσης», κ. Μίνα
Χατζηαθανασίου αναφέρθηκε στην αξία της συνεχιζόμενης συνεργασίας του Πάρκου Τρίτση με
το Τμήμα Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής, που καθοδήγησε και την πρώτη δράση συμμετοχικού
σχεδιασμού που υλοποιήθηκε στο πάρκο την άνοιξη του 2023.
Η Πρόεδρος του Συλλόγου Γυναικών Ευρυτανίας, κ. Λίτσα Πετροπούλου και η Αντιπρόεδρος κ.
Στεφανία Κοκοτίνη ευχαρίστησαν τον κ. Μπακογιάννη και τον κ. Σουλιώτη για τη στήριξη στο
έργο τους, και ιδιαιτέρως το ΠΑΔΑ για τη συνέργεια, τα αποτελέσματα της οποίας
παρουσιάζονται στην έκθεση καθώς και τη δυνατότητα μελλοντικής επέκτασης της.
Η επιστημονική υπεύθυνη της Διημερίδας, αν. καθηγήτρια Μάρω Σίνου τόνισε ότι για το
Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής η αειφορία και η εφαρμογή και υιοθέτηση των συνιστωσών της,
αποτελούν κεντρικό στόχο. Σ’ αυτό το πλαίσιο η Διημερίδα εντάσσεται σε έναν ευρύτερο στόχο,
αυτόν της διείσδυσης των εννοιών της αειφορίας στο σχεδιασμό του χώρου και την ανάδειξη
της πολυπαραγοντικής διάστασής τους.
Αξίζει να σημειωθεί ότι οι φοιτητές του Τμήματος Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής του
Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής και του ΠΜΣ "Αειφορικός Σχεδιασμός Αρχιτεκτονικού Χώρου"
είναι ικανοί να συμβάλλουν στην εκπαίδευση σε θέματα αειφορικού σχεδιασμού, αφού
διαθέτουν ιδιαίτερη κατάρτιση στα θέματα του σχεδιασμού του χώρου με αειφορικά κριτήρια,
στοιχείο το οποίο προβλήθηκε μέσα από την σχετική έκθεση που αποτέλεσε σημαντικό μέρος
της Διημερίδας.
Στιγμιότυπο από την υπογραφή του Μνημονίου Συνεργασίας του ΠΑΔΑ με το Δήμο
Ιστιαίας-Αιδηψού
Στην έκθεση της Διημερίδας παρουσιάστηκαν εργασίες από τη συνέργεια του μαθήματος
"Αειφορικός Σχεδιασμός" με το Δήμο Ιστιαίας-Αιδηψού. Συγκεκριμένα, μετά τη φυσική
καταστροφή που υπέστη η Βόρεια Εύβοια το καλοκαίρι του 2021, κλιμάκιο του Τμήματος και
του ΠΜΣ, με την υποστήριξη του Πρύτανη, κ. Καλδή, μετέβη στην περιοχή όπου
πραγματοποιήθηκε μελέτη σ΄ ένα συγκεκριμένο πεδίο που υπέδειξε ο Δήμος, προτείνοντας
έναν πολιτιστικό περίπατο στην παραθαλάσσια πόλη των Ωρεών. Αξίζει να σημειωθεί, ότι στο
πλαίσιο της διημερίδας υπογράφηκε μνημόνιο συνεργασίας μεταξύ του Δήμου
Ιστιαίας-Αιδηψού, του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής και του ΜΠΣ  "Αειφορικός Σχεδιασμός
Αρχιτεκτονικού Χώρου" του Τμήματος Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής.
 Επίσης, από τον Ιούνιο του 2022 έχει υπογραφεί μνημόνιο συνεργασίας μεταξύ του
Πανεπιστημίου Δυτικής, του ΜΠΣ "Αειφορικός Σχεδιασμός Αρχιτεκτονικού Χώρου" του
Τμήματος Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής και του Δήμου Καρπενησίου. Στο πλαίσιο αυτό οι
σχεδιαστικές προτάσεις για το κτίριο του Συλλόγου Γυναικών Ευρυτανίας στο Καρπενήσι, που
εκπονήθηκαν σε συνεργασία με το Δήμο Καρπενησίου και το Σύλλογο, παρουσιάστηκαν κατά
τη διάρκεια της Διημερίδας.
Όσον αφορά στο Δήμο Αθηναίων, παρουσιάστηκαν κυρίως μελέτες στην περιοχή της Οδού
Φωκίωνος Νέγρη στην Κυψέλη, που αφορούσαν στο σχεδιασμό μικρών αστικών χώρων. Εδώ,
αναζητήθηκε η δυνατότητα βελτίωσης του αστικού υπαίθριου χώρου και του πρασίνου μέσα
από ένα δίκτυο μικρών και πολύ μικρών αστικών κενών, όπως αυτών των parklet, πάρκων
τσέπης, ημιυπαιθρίων, ακάλυπτων χώρων πολυκατοικιών, κενών οικοπέδων.
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Στην έκθεση, προβλήθηκε, επίσης, η συνέχιση της συνεργασίας του ΠΑΔΑ με το "Πάρκο
Περιβαλλοντικής Ευαισθητοποίησης Αντώνης Τρίτσης" μέσα από μελέτες του Κέντρου
Περιβαλλοντικής Εκπαίδευσης με κριτήρια Αειφορικού Σχεδιασμού, που αφορούσαν σε
συγκεκριμένο κτίριο της δυτικής πλευράς του Πάρκου Τρίτση.
Η δεύτερη παράλληλη δράση της Διημερίδας αφορούσε στη Διεθνή Επιστημονική Συνεδρία,
όπου συμμετείχαν καθηγητές, ερευνητές και εμπειρογνώμονες που εστίαζαν σε δύο θεματικές
ενότητες: 1. Αειφορικός Σχεδιασμός σε κλίμακα χωροταξίας, πόλης, υπαίθριων χώρων και
κτιρίων. 2. Η πολυκριτηριακή διάσταση του Αειφορικού σχεδιασμού.
Ανάμεσα στις πολλές εξαιρετικές ανακοινώσεις, η καθηγήτρια και Πρόεδρος του Τμήματος
Πολιτικών Μηχανικών και Μηχανικών Περιβάλλοντος της Πολυτεχνικής Σχολής του
Πανεπιστημίου Κύπρου, Μαρίνα Νεοφύτου ανέδειξε τη σημασία της θέσης των πολιτών στην
εποχή της κλιματικής κρίσης. Η κ. Μάρω Σίνου τόνισε την αξία της προοπτικής ενός πράσινου
δικτύου που περιλαμβάνει μικρούς και πολύ μικρούς δημόσιους χώρους ως απάντηση στην
απουσία διαθέσιμων υπαίθριων χώρων σε πυκνοδομημένες πόλεις. Η Γενική Διευθύντρια
Πάρκου Τρίτση, αρχιτέκτων μηχανικός, κ. Μίνα Χατζηαθανασίου αναφέρθηκε στη σημασία της
πρώτης Δράσης Συμμετοχικού Σχεδιασμού στο Πάρκο Τρίτση που υλοποιήθηκε σε
συνεργασία με το ΠΑΔΑ και το Τμήμα Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής.
Η τρίτη παράλληλη δράση που πραγματοποιήθηκε κατά τη Διημερίδα ήταν το Σπουδαστικό
Workshop για τελειόφοιτους και αποφοίτους Τμημάτων με συναφή γνωστικά αντικείμενα και
θέμα «Χωρικοί Μετασχηματισμοί ως Μηχανές Φωτός».
Στο πλαίσιο της Διημερίδας που πραγματικά είχε ένα πολυδιάστατο πρόγραμμα, αξίζει να
σημειωθεί ότι πραγματοποιήθηκαν παιδικά εργαστήρια για παιδιά του Δημοτικού, όπου η
συμμετοχή τους ήταν πραγματικά ενθουσιώδης. Τα εργαστήρια διδάχθηκαν από μικτές ομάδες
αποτελούμενες από αρχιτέκτονες, αρχιτέκτονες εσωτερικού χώρου και εικαστικούς, συνεργάτες
και Καθηγητές του Τμήματος Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής.
Τα εργαστήρια οργανώθηκαν σε δυο αυτοτελείς κύκλους με τίτλο “Τα παιδιά σχεδιάζουν το
δημόσιο χώρο και τη γειτονιά” και “Που θα βρούμε ενέργεια και πως θα τη χρησιμοποιήσουμε”.
Όλες οι δράσεις της Διημερίδας προσφέρθηκαν στους συμμετέχοντες δωρεάν με την
υποστήριξη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής και τη φιλοξενία του Σεράφειου του Δήμου
Αθηναίων.  
(Φωτογραφίες: Ευτυχία Περιβολάρη)
Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής
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ΜΕΓΑΛΟ ΤΟ ΕΝΔΙΑΦΈΡΟΝ ΠΑ ΤΗΝ ΣΧΟΛΉ

ΥΦΑΝΤΟΥΡΓΙΑ! ΣΤΟ ΑΡΛΑΝΙΟ ΦΕΡΟΝ
Έχουμε αποδείξει στην στήλη αυτή ότι ΑΓΑΠΑΜΕ ΤΟΝ ΕΒΡΟ και προσπαθούμε να αναδείξουμε κάποιες προσπάθειες,
όπως στο παρακάτω άρθρο, που μπορεί να δώσουν δουλειά σε δεκάδες συμπολίτες μας και ένα έξτρα κίνητρο για την
παραμονή τους στον ΑΚΡΙΤΙΚΟ ΕΒΡΟ. Διαβάζουμε το άρθρο: Με ταχύτατους ρυθμούς προχωρούν οι απαραίτητες διεργασίες 

ώστε από την προσεχή ακαδημαϊκή χρονιά, να μπορέσει να λειτουργήσει η σχολή υφαντουργίας στην περιοχή των

Φερών και συγκεκριμένα στο Αρδάνιο. Υπενθυμίζεται πως τη δημιουργία 19 δομών Κατάρτισης στη Χειροτεχνία είχε ανακοινώσει 

από τον 'ΕΒρο ο πρώην Υφυπουργός Πολιτισμού και Αθλητισμού, αρμόδιος για θέματα σύγχρονου Πολιτισμού,
Νίκος Γιατρομανωλάκης, πριν από περίπου 2 μήνες. Στο πλαίσιο αυτό, ο Αντιδήμαρχος Φερών, τόνισε στο ΘΡΑΚΗ NET,

πως αυτή την περίοδο γίνονται οι σχετικές εργασίες διαμόρφωσης στο πρώην δημοτικό σχολείο Αρδανίου, όπου θα αποτελέσει 

τον χώρο λειτουργίας της σχολής, σε συνεργασία με το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής. Σημειώνεται πως στον

'ΕΒρο πρόκειται να δημιουργηθούν 3 Σχολές Υφαντικής, σε Αρδάνιο, Σουφλί και Σοφικό. Οι σχολές αυτές δημιουργούνται
σε συνεργασία με 3 Πανεπιστήμια τη χώρας, Θεσσαλίας, Δυτικής Αττικής και Δυτικής Μακεδονίας και θα αποτελούνται
από 4 εξάμηνα θα έχουν χρονική διάρκεια 2 έτη , με 260 ώρες διδασκαλίας (80 θεωρητικές και 180 πρακτικής εξάσκησης). 

Οι σχολές αυτές εντάσσονται στο πλαίσιο των Κέντρων Δια Βίου Μάθησης των Πανεπιστημίων, όπου τα θεωρητικά
μαθήματα θα διδάσκονται από καθηγητές και τα πρακτικά, από εμπειροτέχνες του είδους. Με την απόκτηση του πτυχίου

εκτός από την ατομική επιχείρηση του ο εξειδικευμένος υφαντουργός ή υφάντρα θα μπορεί να απασχοληθεί και σε άλλη

επιχείρηση με απώτερο σκοπό αυτές να ενισχυθούν, (πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΘΡΑΚΗ). Σ.Σ. Μάθε τέχνη κι άστηνε, κι αν πεινάσεις 

πιάστηνε... Πόσο ΣΟΦΟΣ ο Ελληνικός λαός πια! II
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Τη Δευτέρα η "παρθενική" συνάντηση προεδρείου Συνόδου Πρυτάνεων με Κ.

Πιερρακάκη

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Πρόγραμμα της Συνόδου Πρυτάνεων στην Καστοριά, από 11 έως και 14 Ιουλίου
Για τη Δευτέρα , στις 2 το μεσημέρι έχει προγραμματιστεί η πρώτη συνάντηση του νέου
υπουργού Παιδείας Κ. Πιερρακάκη με το προεδρείο της Συνόδου Πρυτάνεων ( Θεόδωρο 
Θεοδουλίδη, Πρύτανη Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας, Προεδρεύων, Παναγιώτη Καλδή,
Πρύτανη Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, Ανδρέα Φλώρο, Πρύτανη Ιονίου Πανεπιστημίου).
Η συνάντηση γίνεται εν όψει την Συνόδου Πρυτάνεων , η οποία θα πραγματοποιηθεί στην
Καστοριά από 11 έως και 14 Ιουλίου , με την παρουσία του νέου υπουργού Παιδείας.
Πατήστε εδώ για να  ανοίξετε το Πρόγραμμα της Συνόδου Πρυτάνεων
Το προεδρείο της Συνόδου θα ενημερώσουν τον Κ. Πιερρακάκη  για τις αδυναμίες του νέου
νόμου πλαισίου λειτουργίας των ΑΕΙ, καθώς και για τα τρέχοντα ζητ'ήματα.
Στις προθέσεις των  Πρυτάνεων είναι , μεταξύ άλλων, να μεταφέρουν στο νέο/α υπουργό
Παιδείας τις αδυναμίες του νέου νόμου για τα ΑΕΙ, κυρίως:
Α. Στα αδιέξοδα που οδηγούν οι διατάξεις για την ανάδειξη των Συμβουλίων Διοίκησης των
Πανεπιστημίων, και,
Β. Τις αρνητικές εμπειρίες από τη λειτουργία των Συμβουλίων Διοίκησης στα Πανεπιστήμια
που ήδη εξελέγησαν και λειτουργούν.
Οι Πρυτάνεις, σύμφωνα με πληροφορίες, θα προτείνουν  νομοθετικές βελτιώσεις, δεδομένου
ότι  του χρόνου (το 2024) θα διεξαχθούν  Πρυτανικές εκλογές, για την ανάδειξη των
Συμβουλίων Διοίκησης και Πρυτάνεων   σε έξι Πανεπιστήμια
Ειδικότερα, πρόκειται για τα εξής έξι  Πανεπιστήμια:
        ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΑΘΗΝΩΝ Θητεία 01-09-2020 έως 31-08-2024
Πρύτανης: Καθ. Δημήτριος Μπουραντώνης,
        ΠΑΝΤΕΙΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΚΟΙΝΩΝΙΚΩΝ ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΚΩΝ ΕΠΙΣΤΗΜΩΝ Θητεία
01-09-2020 έως 31-08-2024 Πρύτανις: Καθ. Χριστίνα Κουλούρη,
        ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΠΑΤΡΩΝ Θητεία 01-09-2020 έως 31-08-2024  Πρύτανης: Καθ. 
Χρήστος Ι. Μπούρας,
        ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΚΡΗΤΗΣ Θητεία 01-09-2020 έως 31-08-2024 Πρύτανης: Καθ. Γεώργιος
Μ. Κοντάκης,
        ΙΟΝΙΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ Θητεία 01-09-2020 έως 31-08-2024 Πρύτανης: Καθ. Ανδρέας
Φλώρος,
        ΧΑΡΟΚΟΠΕΙΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ Θητεία 01-09-2020 έως 31-08-2024 Πρύτανις: Καθ.
Μαρία Νικολαϊδη.
Σύνοδος Πρυτάνεων
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Το ΠΑΔΑ στηρίζει το έργο του Οικουμενικού Πατριαρχείου

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με αίσθημα ιδιαίτερης τιμής και συγκίνησης, ο Πρύτανης του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής,
καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής και αντιπροσωπεία του ΠΑΔΑ, αποτελούμενη από την
Αντιπρύτανι Οικονομικών, Προγραμματισμού και Ανάπτυξης, καθηγήτρια Κλειώ
Σγουροπούλου, τον Αντιπρόεδρο της Επιτροπής Ερευνών του Ε.Λ.Κ.Ε., καθηγητή Πέτρο
Καλαντώνη, την επικ. καθηγήτρια του Τμήματος Συντήρησης Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης
της Σχολής Εφαρμοσμένων Τεχνών και Πολιτισμού, Στεφανία Χλουβεράκη και τον Αν.
Καθηγητή Δημήτριο Μακρή του οικείου τμήματος, επισκέφθηκαν το Οικουμενικό Πατριαρχείο
την παραμονή της ημέρας εορτασμού των Αγίων Αποστόλων, Πέτρου και Παύλου, κατόπιν
πρόσκλησης της Α.Θ.Π Οικουμενικού Πατριάρχη κ.κ. Βαρθολομαίου Α’.
Ο Πρύτανης του ΠΑΔΑ ευχαρίστησε θερμά για την τιμητική πρόσκληση της Α.Θ.Π.
Οικουμενικού Πατριάρχη κ.κ. Βαρθολομαίου A΄ να επισκεφθεί το Φανάρι. Υπογράμμισε ότι έχει
εξέχουσα σημασία για τον ίδιο και για την ακαδημαϊκή κοινότητα του ΠΑΔΑ, η εμπέδωση και
διεύρυνση της υπάρχουσας συνεργασίας σε θέματα κοινού ενδιαφέροντος και δήλωσε τη
διαθεσιμότητα όλων στο ΠΑΔΑ για την υποστήριξη του πολυσχιδούς έργου του Οικουμενικού
Πατριαρχείου.
Από αριστερά προς δεξιά: ο Πρόεδρος του Ιδρύματος Αικατερίνης Λασκαρίδη, κ. Παναγιώτης
Λασκαρίδης, ο Πρύτανης του ΠΑΔΑ, καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής και η επιστημονικά
υπεύθυνη του έργου, επ. καθηγήτρια κ. Στεφανία Χλουβεράκη
Ο Οικουμενικός Πατριάρχης συζήτησε με τον Πρύτανη του ΠΑΔΑ τις προοπτικές περαιτέρω
συνεργασίας μέσα από τη δημιουργία ενός εργαστηρίου για τη συντήρηση των ιερών κειμηλίων
του Πατριαρχείου και των Ρωμαίικων κοινοτήτων της Κωνσταντινούπολης, το οποίο θα εδρεύει
στην Κωνσταντινούπολη. 
Ο κ. Καλδής σημείωσε ότι έχει εξέχουσα σημασία για όλο το ΠΑΔΑ, η συμβολή στη διάσωση,
αποκατάσταση και συντήρηση θρησκευτικών κειμηλίων με μακραίωνη ιστορία, ώστε να
συνεχίζουν να υφίστανται στην πορεία του χρόνου. Είναι ιδιαίτερη τιμή για το Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής να στέκεται αρωγός σε δράσεις που στοχεύουν στην προστασία της
θρησκευτικής και πολιτιστικής κληρονομιάς του οικουμενικού ελληνισμού.
Κατά τη διάρκεια της επίσκεψης, διαπιστώθηκε το ιδιαίτερο ενδιαφέρον και των δύο πλευρών
να διερευνήσουν τις δυνατότητες ενίσχυσης της συνεργασία τους σε θέματα κοινού
ενδιαφέροντος, όπως:
η Συντήρηση, Διαχείριση και Προστασία Ιερών Κειμηλίων, Μουσείων, Βιβλιοθηκών, Μνημείων
και Ιστορικών τόπων που υπάγονται στο Οικουμενικό Πατριαρχείο
η Καταγραφή και η Προβολή των Αρχιτεκτονικών Καταλοίπων του Βυζαντίου και των
Χριστιανικών Μνημείων της Κωνσταντινουπόλεως
η Προώθηση του Έργου του Πατριαρχείου Κωνσταντινουπόλεως στην Ελληνική Κοινωνία
η Τουριστική Προβολή του Πατριαρχείου Κωνσταντινουπόλεως.
Στις αναφερθείσες υπό σχεδιασμό συνεργασίες ενεργό ρόλο αναμένεται να διαδραματίσουν τα
Τμήματα Συντήρησης Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης, Αρχειονομίας, Βιβλιοθηκονομίας και
Συστημάτων Πληροφόρησης, Πολιτικών Μηχανικών καθώς και το Τμήμα Διοίκησης
Τουρισμού. Το ΠΑΔΑ και το Οικουμενικό Πατριαρχείο προτίθενται, επίσης, να συνεργαστούν
για την ανάπτυξη προγραμμάτων και ερευνητικών δράσεων σε πεδία αμοιβαίου
ενδιαφέροντος.
Διακρίνονται από αριστερά προς τα δεξιά: ο αν. καθηγητής του Τμήματος Συντήρησης
Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης, Δημήτριος Μακρής, ο Αντιπρόεδρος της Επιτροπής Ερευνών
του Ε.Λ.Κ.Ε., καθηγητής Πέτρος Καλαντώνης, η Αντιπρύτανις Οικονομικών, Προγραμματισμού
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και Ανάπτυξης, καθηγήτρια Κλειώ Σγουροπούλου, η επ. καθηγήτρια του Τμήματος Συντήρησης
Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης, Στεφανία Χλουβεράκη και ο Πρύτανης του ΠΑΔΑ, καθηγητής
Παναγιώτης Ε. Καλδής
Κατά την επίσκεψη της αντιπροσωπείας στην Πόλη των Πόλεων, έλαβε χώρα η τελετή
παράδοσης της ιστορικής εικόνας της Παναγίας της Παμμακαρίστου, που επισφράγισε την
ολοκλήρωση διεπιστημονικού προγράμματος διάσωσης και συντήρησης της εμβληματικής
αυτής εικόνας, το οποίο χρηματοδοτήθηκε με την ευγενική δωρεά του Ιδρύματος Αικατερίνης
Λασκαρίδη προς το Οικουμενικό Πατριαρχείο και υλοποιήθηκε από ειδική ομάδα του ΠΑΔΑ με
επιστημονικά υπεύθυνη την επ. καθηγήτρια του Τμήματος Συντήρησης Αρχαιοτήτων και
Έργων Τέχνης, Στεφανία Χλουβεράκη, η οποία είχε εργαστεί από το 2015 στη μελέτη, τις
σωστικές επεμβάσεις καθώς και την προληπτική συντήρηση του εν λόγω κειμηλίου.
Στην ομιλία του ο Οικουμενικός Πατριάρχης τόνισε τη θρησκευτική και πολιτιστική αξία της
εικόνας, τη σπουδαιότητα του έργου που υλοποιήθηκε και επαίνεσε την επιστημονική ομάδα
του ΠΑΔΑ για την άρτια μελέτη και την άριστη υλοποίηση του έργου.
Στην τελετή παραβρέθηκαν η Α.Θ.Π Οικουμενικός Πατριάρχης κ.κ. Βαρθολομαίος Α΄, τα μέλη
της Ιεράς και Αγίας Συνόδου, μέλη της Αυλής του Οικουμενικού Πατριαρχείου, ο Πρόεδρος του
Ιδρύματος "Αικατερίνη Λασκαρίδη", κ. Λασκαρίδης συνοδευόμενος από την κ. Ντένυ Λιάπη,
εξέχοντα μέλη των Ρωμαίικων κοινοτήτων της Κωνσταντινούπολης, καθώς και όλη η
αντιπροσωπεία του ΠΑΔΑ με επικεφαλής τον Πρύτανη, κ. Καλδή.
Ο Πρόεδρος του Ιδρύματος Αικατερίνης Λασκαρίδη και χορηγός του έργου, κ. Παναγιώτης
Λασκαρίδης εξέφρασε τα συγχαρητήρια στην ομάδα του ΠΑΔΑ με την ακόλουθη δήλωση:
«Αποτελεί μεγάλη τιμή για το Ίδρυμα Αικατερίνης Λασκαρίδη, την οικογένειά μου και εμένα η
εμπιστοσύνη με την οποία μας περιέβαλε η Α.Θ.Π. κ.κ. Βαρθολομαίος Α΄ με την ανάθεση της
χορηγίας για την αποκατάσταση της ψηφιδωτής εικόνας της Παμμακαρίστου. H συντήρηση και
αποκατάσταση, υπό τη διεύθυνση της καθηγήτριας του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής
Στεφανίας Χλουβεράκη, έγινε με τις πλέον σύγχρονες μεθόδους της επιστήμης. Σήμερα, είχα
την τιμή να παραδώσω το έργο ολοκληρωμένο, με την επανατοποθέτηση της Ιεράς Εικόνας
στη θέση της εντός του Ναού του Αγίου Γεωργίου στο Φανάρι. Αισθάνομαι μεγάλη συγκίνηση
και εκφράζω τα θερμά μου συγχαρητήρια σε όλους τους συντελεστές της εξαιρετικής δράσης
που ολοκληρώθηκε αισίως σήμερα.»
Τόσο το Ίδρυμα Λασκαρίδη με τη γενναιόδωρη προσφορά του όσο και το Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής, με την προσφορά του επιστημονικού προσωπικού και της ερευνητικής
υποδομής του, συνέβαλαν στην επιτυχή ολοκλήρωση ενός ιδιαίτερα δύσκολου, καινοτόμου και
πρωτότυπου έργου που θέτει το θεμέλιο λίθο για τη μελέτη και τη συντήρηση των φορητών
ψηφιδωτών που αποτελούν πολύ σπάνια και πολύτιμα έργα της Βυζαντινής Εκκλησιαστικής
Τέχνης. 
Ο κ. Γιώργος Μισεμικές και η κ. Στεφανία Χλουβεράκη επί το έργον
Οι ψηφιδωτές εικόνες της Παμμακαρίστου και του Ιωάννη του Προδρόμου που βρίσκονται στον
Πάνσεπτο Πατριαρχικό Ναό αποτελούν 2 από τα 11 φορητά ψηφιδωτά μεγάλου μεγέθους που
σώζονται σήμερα και επομένως η συστηματική μελέτη της εικόνας κατά τη διάρκεια του έργου
συνέβαλε στην απόκτηση της απαραίτητης τεχνογνωσίας για τη κατανόηση αυτών των
σπάνιων έργων καθώς και τη συντήρηση και προστασία τους ώστε να παραδοθούν ασφαλή
στις επόμενες γενιές. 
Το έργο αυτό αποτελεί σταθμό στο πεδίο της μελέτης και συντήρησης φορητών ψηφιδωτών και
η τεχνογνωσία που αποκτήθηκε ήδη αξιοποιείται από τα μέλη του ΠΑΔΑ στη μελέτη των
ψηφιδωτών εικόνων του Μουσείου Dumbarton Oaks της Washington. Αξίζει να σημειωθεί ότι η
κ. Χλουβεράκη είναι Αντιπρόεδρος της Διεθνούς Επιτροπής για τη Συντήρηση Ψηφιδωτών.
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(φωτογραφίες: Νίκος Παπαχρήστου, Υπεύθυνος Τύπου του Οικουμενικού Πατριαρχείου)
Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής Οικουμενικό Πατριάρχης
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Το ΠΑΔΑ στηρίζει το έργο του Οικουμενικού Πατριαρχείου

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
O Πρύτανης του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής και
αντιπροσωπεία του ΠΑΔΑ, αποτελούμενη από την Αντιπρύτανι Οικονομικών,
Προγραμματισμού και Ανάπτυξης, καθηγήτρια Κλειώ Σγουροπούλου, τον Αντιπρόεδρο της
Επιτροπής Ερευνών του Ε.Λ.Κ.Ε., καθηγητή Πέτρο Καλαντώνη, την επικ. καθηγήτρια του
Τμήματος Συντήρησης Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης της Σχολής Εφαρμοσμένων Τεχνών
και Πολιτισμού, Στεφανία Χλουβεράκη και τον Αν. Καθηγητή Δημήτριο Μακρή του οικείου
τμήματος, επισκέφθηκαν το Οικουμενικό Πατριαρχείο την παραμονή της ημέρας εορτασμού
των Αγίων Αποστόλων, Πέτρου και Παύλου, κατόπιν πρόσκλησης της Α.Θ.Π Οικουμενικού
Πατριάρχη κ.κ. Βαρθολομαίου Α’.
Ο Πρύτανης του ΠΑΔΑ ευχαρίστησε θερμά για την τιμητική πρόσκληση της Α.Θ.Π.
Οικουμενικού Πατριάρχη κ.κ. Βαρθολομαίου A΄ να επισκεφθεί το Φανάρι. Υπογράμμισε ότι έχει
εξέχουσα σημασία για τον ίδιο και για την ακαδημαϊκή κοινότητα του ΠΑΔΑ, η εμπέδωση και
διεύρυνση της υπάρχουσας συνεργασίας σε θέματα κοινού ενδιαφέροντος και δήλωσε τη
διαθεσιμότητα όλων στο ΠΑΔΑ για την υποστήριξη του πολυσχιδούς έργου του Οικουμενικού
Πατριαρχείου. 
Από αριστερά προς δεξιά: ο Πρόεδρος του Ιδρύματος Αικατερίνης Λασκαρίδη, κ. Παναγιώτης
Λασκαρίδης, ο Πρύτανης του ΠΑΔΑ, καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής και η επιστημονικά
υπεύθυνη του έργου, επ. καθηγήτρια κ. Στεφανία Χλουβεράκη
Ο Οικουμενικός Πατριάρχης συζήτησε με τον Πρύτανη του ΠΑΔΑ τις προοπτικές περαιτέρω
συνεργασίας μέσα από τη δημιουργία ενός εργαστηρίου για τη συντήρηση των ιερών κειμηλίων
του Πατριαρχείου και των Ρωμαίικων κοινοτήτων της Κωνσταντινούπολης, το οποίο θα εδρεύει
στην Κωνσταντινούπολη.  
Ο κ. Καλδής σημείωσε ότι έχει εξέχουσα σημασία για όλο το ΠΑΔΑ, η συμβολή στη διάσωση,
αποκατάσταση και συντήρηση θρησκευτικών κειμηλίων με μακραίωνη ιστορία, ώστε να
συνεχίζουν να υφίστανται στην πορεία του χρόνου. Είναι ιδιαίτερη τιμή για το Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής να στέκεται αρωγός σε δράσεις που στοχεύουν στην προστασία της
θρησκευτικής και πολιτιστικής κληρονομιάς του οικουμενικού ελληνισμού.
Κατά τη διάρκεια της επίσκεψης, διαπιστώθηκε το ιδιαίτερο ενδιαφέρον και των δύο πλευρών
να διερευνήσουν τις δυνατότητες ενίσχυσης της συνεργασία τους σε θέματα κοινού
ενδιαφέροντος, όπως:
    η Συντήρηση, Διαχείριση και Προστασία Ιερών Κειμηλίων, Μουσείων, Βιβλιοθηκών,
Μνημείων και Ιστορικών τόπων που υπάγονται στο Οικουμενικό Πατριαρχείο 
    η Καταγραφή και η Προβολή των Αρχιτεκτονικών Καταλοίπων του Βυζαντίου και των
Χριστιανικών Μνημείων της Κωνσταντινουπόλεως
    η Προώθηση του Έργου του Πατριαρχείου Κωνσταντινουπόλεως στην Ελληνική Κοινωνία
    η Τουριστική Προβολή του Πατριαρχείου Κωνσταντινουπόλεως.
Στις αναφερθείσες υπό σχεδιασμό συνεργασίες ενεργό ρόλο αναμένεται να διαδραματίσουν τα
Τμήματα Συντήρησης Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης, Αρχειονομίας, Βιβλιοθηκονομίας και
Συστημάτων Πληροφόρησης, Πολιτικών Μηχανικών καθώς και το Τμήμα Διοίκησης
Τουρισμού. Το ΠΑΔΑ και το Οικουμενικό Πατριαρχείο προτίθενται, επίσης, να συνεργαστούν
για την ανάπτυξη προγραμμάτων και ερευνητικών δράσεων σε πεδία αμοιβαίου
ενδιαφέροντος. 
Διακρίνονται από αριστερά προς τα δεξιά: ο αν. καθηγητής του Τμήματος Συντήρησης
Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης, Δημήτριος Μακρής, ο Αντιπρόεδρος της Επιτροπής Ερευνών
του Ε.Λ.Κ.Ε., καθηγητής Πέτρος Καλαντώνης, η Αντιπρύτανις Οικονομικών, Προγραμματισμού
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και Ανάπτυξης, καθηγήτρια Κλειώ Σγουροπούλου, η επ. καθηγήτρια του Τμήματος Συντήρησης
Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης, Στεφανία Χλουβεράκη και ο Πρύτανης του ΠΑΔΑ, καθηγητής
Παναγιώτης Ε. Καλδής
Κατά την επίσκεψη της αντιπροσωπείας στην Πόλη των Πόλεων, έλαβε χώρα η τελετή
παράδοσης της ιστορικής εικόνας της Παναγίας της Παμμακαρίστου, που επισφράγισε την
ολοκλήρωση διεπιστημονικού προγράμματος διάσωσης και συντήρησης της εμβληματικής
αυτής εικόνας, το οποίο χρηματοδοτήθηκε με την ευγενική δωρεά του Ιδρύματος Αικατερίνης
Λασκαρίδη προς το Οικουμενικό Πατριαρχείο και υλοποιήθηκε από ειδική ομάδα του ΠΑΔΑ με
επιστημονικά υπεύθυνη την επ. καθηγήτρια του Τμήματος Συντήρησης Αρχαιοτήτων και
Έργων Τέχνης, Στεφανία Χλουβεράκη, η οποία είχε εργαστεί από το 2015 στη μελέτη, τις
σωστικές επεμβάσεις καθώς και την προληπτική συντήρηση του εν λόγω κειμηλίου.
Στην ομιλία του ο Οικουμενικός Πατριάρχης τόνισε τη θρησκευτική και πολιτιστική αξία της
εικόνας, τη σπουδαιότητα του έργου που υλοποιήθηκε και επαίνεσε την επιστημονική ομάδα
του ΠΑΔΑ για την άρτια μελέτη και την άριστη υλοποίηση του έργου. 
Στην τελετή παραβρέθηκαν η Α.Θ.Π Οικουμενικός Πατριάρχης κ.κ. Βαρθολομαίος Α΄, τα μέλη
της Ιεράς και Αγίας Συνόδου, μέλη της Αυλής του Οικουμενικού Πατριαρχείου, ο Πρόεδρος του
Ιδρύματος “Αικατερίνη Λασκαρίδη”, κ. Λασκαρίδης συνοδευόμενος από την κ. Ντένυ Λιάπη,
εξέχοντα μέλη των Ρωμαίικων κοινοτήτων της Κωνσταντινούπολης, καθώς και όλη η
αντιπροσωπεία του ΠΑΔΑ με επικεφαλής τον Πρύτανη, κ. Καλδή. 
Ο Πρόεδρος του Ιδρύματος Αικατερίνης Λασκαρίδη και χορηγός του έργου, κ. Παναγιώτης
Λασκαρίδης εξέφρασε τα συγχαρητήρια στην ομάδα του ΠΑΔΑ με την ακόλουθη δήλωση:
«Αποτελεί μεγάλη τιμή για το Ίδρυμα Αικατερίνης Λασκαρίδη, την οικογένειά μου και εμένα η
εμπιστοσύνη με την οποία μας περιέβαλε η Α.Θ.Π. κ.κ. Βαρθολομαίος Α΄ με την ανάθεση της
χορηγίας για την αποκατάσταση της ψηφιδωτής εικόνας της Παμμακαρίστου. H συντήρηση και
αποκατάσταση, υπό τη διεύθυνση της καθηγήτριας του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής
Στεφανίας Χλουβεράκη, έγινε με τις πλέον σύγχρονες μεθόδους της επιστήμης. Σήμερα, είχα
την τιμή να παραδώσω το έργο ολοκληρωμένο, με την επανατοποθέτηση της Ιεράς Εικόνας
στη θέση της εντός του Ναού του Αγίου Γεωργίου στο Φανάρι. Αισθάνομαι μεγάλη συγκίνηση
και εκφράζω τα θερμά μου συγχαρητήρια σε όλους τους συντελεστές της εξαιρετικής δράσης
που ολοκληρώθηκε αισίως σήμερα.»
Τόσο το Ίδρυμα Λασκαρίδη με τη γενναιόδωρη προσφορά του όσο και το Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής, με την προσφορά του επιστημονικού προσωπικού και της ερευνητικής
υποδομής του, συνέβαλαν στην επιτυχή ολοκλήρωση ενός ιδιαίτερα δύσκολου, καινοτόμου και
πρωτότυπου έργου που θέτει το θεμέλιο λίθο για τη μελέτη και τη συντήρηση των φορητών
ψηφιδωτών που αποτελούν πολύ σπάνια και πολύτιμα έργα της Βυζαντινής Εκκλησιαστικής
Τέχνης. 
Ο κ. Γιώργος Μισεμικές και η κ. Στεφανία Χλουβεράκη επί το έργον
Οι ψηφιδωτές εικόνες της Παμμακαρίστου και του Ιωάννη του Προδρόμου που βρίσκονται στον
Πάνσεπτο Πατριαρχικό Ναό αποτελούν 2 από τα 11 φορητά ψηφιδωτά μεγάλου μεγέθους που
σώζονται σήμερα και επομένως η συστηματική μελέτη της εικόνας κατά τη διάρκεια του έργου
συνέβαλε στην απόκτηση της απαραίτητης τεχνογνωσίας για τη κατανόηση αυτών των
σπάνιων έργων καθώς και τη συντήρηση και προστασία τους ώστε να παραδοθούν ασφαλή
στις επόμενες γενιές. 
Το έργο αυτό αποτελεί σταθμό στο πεδίο της μελέτης και συντήρησης φορητών ψηφιδωτών και
η τεχνογνωσία που αποκτήθηκε ήδη αξιοποιείται από τα μέλη του ΠΑΔΑ στη μελέτη των
ψηφιδωτών εικόνων του Μουσείου Dumbarton Oaks της Washington. Αξίζει να σημειωθεί ότι η
κ. Χλουβεράκη είναι Αντιπρόεδρος της Διεθνούς Επιτροπής για τη Συντήρηση Ψηφιδωτών.
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Το ΠΑΔΑ στηρίζει το έργο του Οικουμενικού Πατριαρχείου

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
O Πρύτανης του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής και
αντιπροσωπεία του ΠΑΔΑ, αποτελούμενη από την Αντιπρύτανι Οικονομικών,
Προγραμματισμού και Ανάπτυξης, καθηγήτρια Κλειώ Σγουροπούλου, τον Αντιπρόεδρο της
Επιτροπής Ερευνών του Ε.Λ.Κ.Ε., καθηγητή Πέτρο Καλαντώνη, την επικ. καθηγήτρια του
Τμήματος Συντήρησης Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης της Σχολής Εφαρμοσμένων Τεχνών
και Πολιτισμού, Στεφανία Χλουβεράκη και τον Αν. Καθηγητή Δημήτριο Μακρή του οικείου
τμήματος, επισκέφθηκαν το Οικουμενικό Πατριαρχείο την παραμονή της ημέρας εορτασμού
των Αγίων Αποστόλων, Πέτρου και Παύλου, κατόπιν πρόσκλησης της Α.Θ.Π Οικουμενικού
Πατριάρχη κ.κ. Βαρθολομαίου Α’.
Ο Πρύτανης του ΠΑΔΑ ευχαρίστησε θερμά για την τιμητική πρόσκληση της Α.Θ.Π.
Οικουμενικού Πατριάρχη κ.κ. Βαρθολομαίου A΄ να επισκεφθεί το Φανάρι. Υπογράμμισε ότι έχει
εξέχουσα σημασία για τον ίδιο και για την ακαδημαϊκή κοινότητα του ΠΑΔΑ, η εμπέδωση και
διεύρυνση της υπάρχουσας συνεργασίας σε θέματα κοινού ενδιαφέροντος και δήλωσε τη
διαθεσιμότητα όλων στο ΠΑΔΑ για την υποστήριξη του πολυσχιδούς έργου του Οικουμενικού
Πατριαρχείου. 
Από αριστερά προς δεξιά: ο Πρόεδρος του Ιδρύματος Αικατερίνης Λασκαρίδη, κ. Παναγιώτης
Λασκαρίδης, ο Πρύτανης του ΠΑΔΑ, καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής και η επιστημονικά
υπεύθυνη του έργου, επ. καθηγήτρια κ. Στεφανία Χλουβεράκη
Ο Οικουμενικός Πατριάρχης συζήτησε με τον Πρύτανη του ΠΑΔΑ τις προοπτικές περαιτέρω
συνεργασίας μέσα από τη δημιουργία ενός εργαστηρίου για τη συντήρηση των ιερών κειμηλίων
του Πατριαρχείου και των Ρωμαίικων κοινοτήτων της Κωνσταντινούπολης, το οποίο θα εδρεύει
στην Κωνσταντινούπολη.  
Ο κ. Καλδής σημείωσε ότι έχει εξέχουσα σημασία για όλο το ΠΑΔΑ, η συμβολή στη διάσωση,
αποκατάσταση και συντήρηση θρησκευτικών κειμηλίων με μακραίωνη ιστορία, ώστε να
συνεχίζουν να υφίστανται στην πορεία του χρόνου. Είναι ιδιαίτερη τιμή για το Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής να στέκεται αρωγός σε δράσεις που στοχεύουν στην προστασία της
θρησκευτικής και πολιτιστικής κληρονομιάς του οικουμενικού ελληνισμού.
Κατά τη διάρκεια της επίσκεψης, διαπιστώθηκε το ιδιαίτερο ενδιαφέρον και των δύο πλευρών
να διερευνήσουν τις δυνατότητες ενίσχυσης της συνεργασία τους σε θέματα κοινού
ενδιαφέροντος, όπως:
    η Συντήρηση, Διαχείριση και Προστασία Ιερών Κειμηλίων, Μουσείων, Βιβλιοθηκών,
Μνημείων και Ιστορικών τόπων που υπάγονται στο Οικουμενικό Πατριαρχείο 
    η Καταγραφή και η Προβολή των Αρχιτεκτονικών Καταλοίπων του Βυζαντίου και των
Χριστιανικών Μνημείων της Κωνσταντινουπόλεως
    η Προώθηση του Έργου του Πατριαρχείου Κωνσταντινουπόλεως στην Ελληνική Κοινωνία
    η Τουριστική Προβολή του Πατριαρχείου Κωνσταντινουπόλεως.
Στις αναφερθείσες υπό σχεδιασμό συνεργασίες ενεργό ρόλο αναμένεται να διαδραματίσουν τα
Τμήματα Συντήρησης Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης, Αρχειονομίας, Βιβλιοθηκονομίας και
Συστημάτων Πληροφόρησης, Πολιτικών Μηχανικών καθώς και το Τμήμα Διοίκησης
Τουρισμού. Το ΠΑΔΑ και το Οικουμενικό Πατριαρχείο προτίθενται, επίσης, να συνεργαστούν
για την ανάπτυξη προγραμμάτων και ερευνητικών δράσεων σε πεδία αμοιβαίου
ενδιαφέροντος. 
Διακρίνονται από αριστερά προς τα δεξιά: ο αν. καθηγητής του Τμήματος Συντήρησης
Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης, Δημήτριος Μακρής, ο Αντιπρόεδρος της Επιτροπής Ερευνών
του Ε.Λ.Κ.Ε., καθηγητής Πέτρος Καλαντώνης, η Αντιπρύτανις Οικονομικών, Προγραμματισμού
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και Ανάπτυξης, καθηγήτρια Κλειώ Σγουροπούλου, η επ. καθηγήτρια του Τμήματος Συντήρησης
Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης, Στεφανία Χλουβεράκη και ο Πρύτανης του ΠΑΔΑ, καθηγητής
Παναγιώτης Ε. Καλδής
Κατά την επίσκεψη της αντιπροσωπείας στην Πόλη των Πόλεων, έλαβε χώρα η τελετή
παράδοσης της ιστορικής εικόνας της Παναγίας της Παμμακαρίστου, που επισφράγισε την
ολοκλήρωση διεπιστημονικού προγράμματος διάσωσης και συντήρησης της εμβληματικής
αυτής εικόνας, το οποίο χρηματοδοτήθηκε με την ευγενική δωρεά του Ιδρύματος Αικατερίνης
Λασκαρίδη προς το Οικουμενικό Πατριαρχείο και υλοποιήθηκε από ειδική ομάδα του ΠΑΔΑ με
επιστημονικά υπεύθυνη την επ. καθηγήτρια του Τμήματος Συντήρησης Αρχαιοτήτων και
Έργων Τέχνης, Στεφανία Χλουβεράκη, η οποία είχε εργαστεί από το 2015 στη μελέτη, τις
σωστικές επεμβάσεις καθώς και την προληπτική συντήρηση του εν λόγω κειμηλίου.
Στην ομιλία του ο Οικουμενικός Πατριάρχης τόνισε τη θρησκευτική και πολιτιστική αξία της
εικόνας, τη σπουδαιότητα του έργου που υλοποιήθηκε και επαίνεσε την επιστημονική ομάδα
του ΠΑΔΑ για την άρτια μελέτη και την άριστη υλοποίηση του έργου. 
Στην τελετή παραβρέθηκαν η Α.Θ.Π Οικουμενικός Πατριάρχης κ.κ. Βαρθολομαίος Α΄, τα μέλη
της Ιεράς και Αγίας Συνόδου, μέλη της Αυλής του Οικουμενικού Πατριαρχείου, ο Πρόεδρος του
Ιδρύματος "Αικατερίνη Λασκαρίδη", κ. Λασκαρίδης συνοδευόμενος από την κ. Ντένυ Λιάπη,
εξέχοντα μέλη των Ρωμαίικων κοινοτήτων της Κωνσταντινούπολης, καθώς και όλη η
αντιπροσωπεία του ΠΑΔΑ με επικεφαλής τον Πρύτανη, κ. Καλδή. 
Ο Πρόεδρος του Ιδρύματος Αικατερίνης Λασκαρίδη και χορηγός του έργου, κ. Παναγιώτης
Λασκαρίδης εξέφρασε τα συγχαρητήρια στην ομάδα του ΠΑΔΑ με την ακόλουθη δήλωση:
«Αποτελεί μεγάλη τιμή για το Ίδρυμα Αικατερίνης Λασκαρίδη, την οικογένειά μου και εμένα η
εμπιστοσύνη με την οποία μας περιέβαλε η Α.Θ.Π. κ.κ. Βαρθολομαίος Α΄ με την ανάθεση της
χορηγίας για την αποκατάσταση της ψηφιδωτής εικόνας της Παμμακαρίστου. H συντήρηση και
αποκατάσταση, υπό τη διεύθυνση της καθηγήτριας του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής
Στεφανίας Χλουβεράκη, έγινε με τις πλέον σύγχρονες μεθόδους της επιστήμης. Σήμερα, είχα
την τιμή να παραδώσω το έργο ολοκληρωμένο, με την επανατοποθέτηση της Ιεράς Εικόνας
στη θέση της εντός του Ναού του Αγίου Γεωργίου στο Φανάρι. Αισθάνομαι μεγάλη συγκίνηση
και εκφράζω τα θερμά μου συγχαρητήρια σε όλους τους συντελεστές της εξαιρετικής δράσης
που ολοκληρώθηκε αισίως σήμερα.»
Τόσο το Ίδρυμα Λασκαρίδη με τη γενναιόδωρη προσφορά του όσο και το Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής, με την προσφορά του επιστημονικού προσωπικού και της ερευνητικής
υποδομής του, συνέβαλαν στην επιτυχή ολοκλήρωση ενός ιδιαίτερα δύσκολου, καινοτόμου και
πρωτότυπου έργου που θέτει το θεμέλιο λίθο για τη μελέτη και τη συντήρηση των φορητών
ψηφιδωτών που αποτελούν πολύ σπάνια και πολύτιμα έργα της Βυζαντινής Εκκλησιαστικής
Τέχνης. 
Ο κ. Γιώργος Μισεμικές και η κ. Στεφανία Χλουβεράκη επί το έργον
Οι ψηφιδωτές εικόνες της Παμμακαρίστου και του Ιωάννη του Προδρόμου που βρίσκονται στον
Πάνσεπτο Πατριαρχικό Ναό αποτελούν 2 από τα 11 φορητά ψηφιδωτά μεγάλου μεγέθους που
σώζονται σήμερα και επομένως η συστηματική μελέτη της εικόνας κατά τη διάρκεια του έργου
συνέβαλε στην απόκτηση της απαραίτητης τεχνογνωσίας για τη κατανόηση αυτών των
σπάνιων έργων καθώς και τη συντήρηση και προστασία τους ώστε να παραδοθούν ασφαλή
στις επόμενες γενιές. 
Το έργο αυτό αποτελεί σταθμό στο πεδίο της μελέτης και συντήρησης φορητών ψηφιδωτών και
η τεχνογνωσία που αποκτήθηκε ήδη αξιοποιείται από τα μέλη του ΠΑΔΑ στη μελέτη των
ψηφιδωτών εικόνων του Μουσείου Dumbarton Oaks της Washington. Αξίζει να σημειωθεί ότι η
κ. Χλουβεράκη είναι Αντιπρόεδρος της Διεθνούς Επιτροπής για τη Συντήρηση Ψηφιδωτών.
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Καμπανάκι για την κλιματική κρίση: Εφιαλτική πρόβλεψη! Η Αθήνα θα μοιάζει με τη

Λιβύη

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Καύσωνας προ των πυλών στη χώρα με το θερμόμετρο να ξεπερνάει τους 40 βαθμούς από
την Τετάρτη. Οι ειδικοί κρούουν το καμπανάκι κινδύνου για την κλιματική κρίση και τα ακραία
φαινόμενα που πλήττουν όχι μόνο την Ελλάδα αλλά και ολόκληρο τον πλανήτη
Με τον καύσωνα να είναι προ των πυλών στην Ελλάδα και να αναμένεται από την Τετάρτη 12
Ιουλίου μέχρι και την επόμενη εβδομάδα, οι φόβοι για το τι μπορεί να επιφέρει η κλιματική
κρίση και μέχρι που θα μπορέσουν να φτάσουν οι θερμοκρασίες, τρομάζει.
Η αγωνία για το περιβάλλον κορυφώνεται με τους ειδικούς να κρούουν το καμπανάκι κινδύνου
για τις συνέπειες που μπορεί να επιφέρουν οι ανθρώπινες ενέργειες στο περιβάλλον τα
επόμενα χρόνια.
Η Κωνσταντίνα Σκαναβή Καθηγήτρια περιβαλλοντικής εκπαίδευσης αγωγής και επικοινωνίας
Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής μίλησε για τις κλιματικές αλλαγές στην πρωινή ενημερωτική
εκπομπή του OPEN, «Τώρα Μαζί».
Σύμφωνα με την ειδικό ο πλανήτης κατά διαστήματα έχει υποστεί αλλαγές στη θερμοκρασία.
Από την άλλη δεν μπορεί να παραβλέψει τον τρόπο σκέψης πολλών ανθρώπων ότι δεν
πρόκειται για μια κλιματική κρίση αλλά για μια «φούσκα» θεωριών που έχουν ως στόχο την
οικονομική εκμετάλλευση σε σχέση με το περιβάλλον. Η αλήθεια όμως είναι ότι ο Ιούνιος δεν
ήταν ο κλασσικός που έχουμε συνηθίσει αφού πλέον μέσα σε μια ημέρα μπορούμε να
βιώσουμε τις τέσσερις εποχές.
«Πρέπει να εστιάσουμε στην ευθύνη του καθενός για το τι να κάνουμε στην καθημερινότητά
μας», τόνισε η κ. Σκαναβή δίνοντας βαρύτητα στην ευαισθητοποίηση για το πώς πρέπει να
συμβιώνουμε με τον πλανήτη και να είμαστε χαρούμενοι που βρισκόμαστε σε αρμονία με το
περιβάλλον. Η Ελλάδα σύμφωνα με την ειδικό δεν ευαισθητοποιείται από την ομορφιά του
τοπίου αλλά μόνο αν δει την καταστροφή με τα μάτια της.
Ο καθηγητής Μ. Πετράκης μιλώντας στην εκπομπή του ΣΚΑΪ «Οι Δεκατιανοί» εξέτασε την
αύξηση της θερμοκρασίας και των ακραίων καιρικών φαινομένων.
Πλέον υπάρχουν πλημμύρες, ξηρασία και ερημοποίηση με τα συγκεκριμένα φαινόμενα να μην
είναι πλέον έως σήμερα στη χώρα μας.
Σύμφωνα με τους επιστήμονες τα ακραία αυτά φαινόμενα θα έχουν πλέον διάρκεια η οποία
κάθε φορά θα αυξάνεται σταδιακά. Έτσι σε 4 με 5 χρόνια θα εμφανίζονται φαινόμενα με
αύξηση της θερμοκρασίας που θα κρατούν μέρες, ώσπου να έχουμε μια κατάσταση κατά την
οποία η Αθήνα θα μοιάζει σαν τη Λιβύη.
Έως 35 βαθμούς θα φτάσει σήμερα η θερμοκρασία τοπικά στη χώρα και οι άνεμοι θα πνέουν
έως 6 μποφόρ στα Δωδεκάνησα.
Πιο αναλυτικά σύμφωνα με το meteo, αναμένεται ηλιοφάνεια με λίγες μόνο τοπικές νεφώσεις
το μεσημέρι και απόγευμα, κυρίως στα ορεινά της χώρας.
Η θερμοκρασία στη Δυτική Μακεδονία θα κυμανθεί από 14 έως 28 βαθμούς Κελσίου, στην
υπόλοιπη Μακεδονία και στη Θράκη από 20 έως 34, στη Θεσσαλία από 20 έως 35, στην
Ήπειρο από 18 έως 33, στη Στερεά και στην Πελοπόννησο από 20 έως 35, στα νησιά του
Ιονίου από 21 έως 32, στα νησιά του Βορείου και Ανατολικού Αιγαίου από 21 έως 33, στις
Κυκλάδες από 22 έως 32 και στα Δωδεκάνησα και στην Κρήτη από 25 έως 34 βαθμούς
Κελσίου.
Οι άνεμοι στο Αιγαίο θα πνέουν από βόρειες διευθύνσεις 3 έως 5 μποφόρ και στα Δωδεκάνησα
4 έως 6 μποφόρ. Στο Ιόνιο οι άνεμοι θα πνέουν από βορειοδυτικές διευθύνσεις 2 έως 4
μποφόρ και στα βόρεια τμήματά του από το απόγευμα 3 έως 5 μποφόρ.
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Στην Αττική αναμένεται ηλιοφάνεια. Οι άνεμοι θα πνέουν από βόρειες διευθύνσεις 2 έως 4
μποφόρ. Η θερμοκρασία στο κέντρο των Αθηνών θα κυμανθεί από 26 έως 34 βαθμούς
Κελσίου.
Στον νομό Θεσσαλονίκης αναμένεται ηλιοφάνεια. Οι άνεμοι θα πνέουν από βορειοδυτικές
διευθύνσεις έως 3 μποφόρ και στα δυτικά τμήματα του νομού 2 έως 4 μποφόρ. Η θερμοκρασία
στο κέντρο της Θεσσαλονίκης θα κυμανθεί από 23 έως 35 βαθμούς Κελσίου.
Δείτε την πορεία τη θερμοκρασίας στην Ελλάδα σήμερα μέσω του WINDY:
Πολύ υψηλός κίνδυνος πυρκαγιάς (κατηγορία κινδύνου 4) προβλέπεται αύριο Κυριακή 9
Ιουλίου για τις περιφέρειες Βορείου και Νοτίου Αιγαίου σύμφωνα με το Χάρτη Πρόβλεψης
Κινδύνου Πυρκαγιάς που εκδίδει η Γενική Γραμματεία Πολιτικής Προστασίας του Υπουργείου
Κλιματικής Κρίσης & Πολιτικής Προστασίας.
Συγκεκριμένα πολύ υψηλός κίνδυνος πυρκαγιάς (κατηγορία κινδύνου 4) προβλέπεται αύριο για
τις εξής περιοχές:
Περιφέρεια Νοτίου Αιγαίου (ΠΕ Ρόδου, ΠΕ Καλύμνου, ΠΕ Κω, ΠΕ Καρπάθου)Περιφέρεια
Βορείου Αιγαίου (ΠΕ Χίου, ΠΕ Σάμου, ΠΕ Ικαρίας)
Για αύριο Δευτέρα 10 Ιουλίου 2023, προβλέπεται πολύ υψηλός κίνδυνος πυρκαγιάς (κατηγορία
κινδύνου 4) για τις εξής περιοχές:
Περιφέρεια Νοτίου Αιγαίου (ΠΕ Ρόδου, ΠΕ Καλύμνου, ΠΕ Καρπάθου)Περιφέρεια Βορείου
Αιγαίου (ΠΕ Χίου, ΠΕ Σάμου, ΠΕ Ικαρίας)Περιφέρεια Κρήτης (ΠΕ Λασιθίου, ΠΕ Ηρακλείου, ΠΕ
Ρεθύμνου)
Η Γενική Γραμματεία Πολιτικής Προστασίας (www.civilprotection.gov.gr) του Υπουργείου
Κλιματικής Κρίσης & Πολιτικής Προστασίας έχει ενημερώσει τις αρμόδιες υπηρεσιακά
εμπλεκόμενες κρατικές υπηρεσίες, καθώς και τις Περιφέρειες και τους Δήμους των ανωτέρω
περιοχών, ώστε να βρίσκονται σε αυξημένη ετοιμότητα πολιτικής προστασίας προκειμένου να
αντιμετωπίσουν άμεσα τυχόν επεισόδια πυρκαγιών.
Παράλληλα, η Γενική Γραμματεία Πολιτικής Προστασίας συνιστά στους πολίτες να είναι
ιδιαίτερα προσεκτικοί και να αποφεύγουν ενέργειες στην ύπαιθρο που μπορούν να
προκαλέσουν πυρκαγιά από αμέλεια, όπως το κάψιμο ξερών χόρτων και κλαδιών ή
υπολειμμάτων καθαρισμού, η χρήση μηχανημάτων που προκαλούν σπινθήρες όπως
δισκοπρίονα, συσκευές συγκόλλησης, η χρήση υπαίθριων ψησταριών, το κάπνισμα μελισσών,
η ρίψη αναμμένων τσιγάρων, κ.α. Επίσης, υπενθυμίζεται ότι κατά τη διάρκεια της αντιπυρικής
περιόδου απαγορεύεται η καύση των αγρών.
Σε περίπτωση που αντιληφθούν πυρκαγιά, οι πολίτες παρακαλούνται να ειδοποιήσουν αμέσως
την Πυροσβεστική Υπηρεσία στον αριθμό κλήσης 199.
Ο μετεωρολόγος Παναγιώτης Γιαννόπουλος μιλώντας στο Newsbomb.gr τόνισε ότι η
θερμοκρασία στα ηπειρωτικά θα αγγίξει τους 38 βαθμούς Κελσίου ωστόσο θα σημειωθούν
καταιγίδες στην ανατολική Μακεδονία και Θράκη.
«Το Σαββατοκύριακο και τη Δευτέρα η θερμοκρασία υποχωρεί ελάχιστα και στην Αττική θα
φτάσει τους 35-36 βαθμούς Κελσίου. Από την Τρίτη θα ανέβει λίγο η θερμοκρασία, περίπου
σαν σήμερα, αγγίζοντας τους 38 βαθμούς», είπε χαρακτηριστικά ο μετεωρολόγος.
Ο Παναγιώτης Γιαννόπουλος προειδοποιεί ότι από την Τετάρτη θα ξεκινήσει το πρώτο κύμα
καύσωνα στη χώρα.
«Για πολλές ημέρες θα έχουμε καύσωνα. Άγνωστο πότε θα τελειώσει, μπορεί να κρατήσει και
10 ημέρες που θα είμαστε πάνω από 38 βαθμούς, κάποια στιγμή θα φτάσει και πολύ πιθανόν
να ξεπεράσει και τους 40. Καύσωνας με διάρκεια και ένταση. Σημαντικός καύσωνας, δεν είναι
συνηθισμένη αυτή η διάρκεια με τις τόσο υψηλές θερμοκρασίες. Αρχίζει την Τετάρτη και μπορεί
να κρατήσει μέχρι τις 22 Ιουλίου. Τώρα θα θυμηθούμε τι πάει να πει καύσωνας», σημείωσε ο
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μετεωρολόγος στο Newsbomb.gr
Ο κ. Γιαννόπουλος τόνισε στο τέλος ότι η Ελλάδα είναι μια χώρα έτοιμη να αντιμετωπίσει
ανάλογα επεισόδια καύσωνα με τους πολίτες να είναι προετοιμασμένοι και εφοδιασμένοι και
τους φορείς να ξέρουν πώς να αντιδράσουν σε αντίστοιχες καταστάσεις.
Ο Κλέαρχος Μαρουσάκης αναφέρεται αναλυτικά στα μετεωρολογικά δεδομένα και στα μέχρι
τώρα συμπεράσματα που προκύπτουν για το επερχόμενο κύμα καύσωνα.
Η ανάρτηση:
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Το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής στηρίζει το έργο του Οικουμενικού Πατριαρχείου

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
O Πρύτανης του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής και
αντιπροσωπεία του ΠΑΔΑ, αποτελούμενη από την Αντιπρύτανι Οικονομικών,
Προγραμματισμού και Ανάπτυξης, καθηγήτρια Κλειώ Σγουροπούλου, τον Αντιπρόεδρο της
Επιτροπής Ερευνών του Ε.Λ.Κ.Ε., καθηγητή Πέτρο Καλαντώνη, την επικ. καθηγήτρια του
Τμήματος Συντήρησης Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης της Σχολής Εφαρμοσμένων Τεχνών
και Πολιτισμού, Στεφανία Χλουβεράκη και τον Αν. Καθηγητή Δημήτριο Μακρή του οικείου
τμήματος, επισκέφθηκαν το Οικουμενικό Πατριαρχείο την παραμονή της ημέρας εορτασμού
των Αγίων Αποστόλων, Πέτρου και Παύλου, κατόπιν πρόσκλησης της Α.Θ.Π Οικουμενικού
Πατριάρχη κ.κ. Βαρθολομαίου Α’.
Ο Πρύτανης του ΠΑΔΑ ευχαρίστησε θερμά για την τιμητική πρόσκληση της Α.Θ.Π.
Οικουμενικού Πατριάρχη κ.κ. Βαρθολομαίου A΄ να επισκεφθεί το Φανάρι. Υπογράμμισε ότι έχει
εξέχουσα σημασία για τον ίδιο και για την ακαδημαϊκή κοινότητα του ΠΑΔΑ, η εμπέδωση και
διεύρυνση της υπάρχουσας συνεργασίας σε θέματα κοινού ενδιαφέροντος και δήλωσε τη
διαθεσιμότητα όλων στο ΠΑΔΑ για την υποστήριξη του πολυσχιδούς έργου του Οικουμενικού
Πατριαρχείου.
Από αριστερά προς δεξιά: ο Πρόεδρος του Ιδρύματος Αικατερίνης Λασκαρίδη, κ. Παναγιώτης
Λασκαρίδης, ο Πρύτανης του ΠΑΔΑ, καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής και η επιστημονικά
υπεύθυνη του έργου, επ. καθηγήτρια κ. Στεφανία Χλουβεράκη
Ο Οικουμενικός Πατριάρχης συζήτησε με τον Πρύτανη του ΠΑΔΑ τις προοπτικές περαιτέρω
συνεργασίας μέσα από τη δημιουργία ενός εργαστηρίου για τη συντήρηση των ιερών κειμηλίων
του Πατριαρχείου και των Ρωμαίικων κοινοτήτων της Κωνσταντινούπολης, το οποίο θα εδρεύει
στην Κωνσταντινούπολη.
Ο κ. Καλδής σημείωσε ότι έχει εξέχουσα σημασία για όλο το ΠΑΔΑ, η συμβολή στη διάσωση,
αποκατάσταση και συντήρηση θρησκευτικών κειμηλίων με μακραίωνη ιστορία, ώστε να
συνεχίζουν να υφίστανται στην πορεία του χρόνου. Είναι ιδιαίτερη τιμή για το Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής να στέκεται αρωγός σε δράσεις που στοχεύουν στην προστασία της
θρησκευτικής και πολιτιστικής κληρονομιάς του οικουμενικού ελληνισμού.
Κατά τη διάρκεια της επίσκεψης, διαπιστώθηκε το ιδιαίτερο ενδιαφέρον και των δύο πλευρών
να διερευνήσουν τις δυνατότητες ενίσχυσης της συνεργασία τους σε θέματα κοινού
ενδιαφέροντος, όπως:
    η Συντήρηση, Διαχείριση και Προστασία Ιερών Κειμηλίων, Μουσείων, Βιβλιοθηκών,
Μνημείων και Ιστορικών τόπων που υπάγονται στο Οικουμενικό Πατριαρχείο
    η Καταγραφή και η Προβολή των Αρχιτεκτονικών Καταλοίπων του Βυζαντίου και των
Χριστιανικών Μνημείων της Κωνσταντινουπόλεως
    η Προώθηση του Έργου του Πατριαρχείου Κωνσταντινουπόλεως στην Ελληνική Κοινωνία
    η Τουριστική Προβολή του Πατριαρχείου Κωνσταντινουπόλεως.
Στις αναφερθείσες υπό σχεδιασμό συνεργασίες ενεργό ρόλο αναμένεται να διαδραματίσουν τα
Τμήματα Συντήρησης Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης, Αρχειονομίας, Βιβλιοθηκονομίας και
Συστημάτων Πληροφόρησης, Πολιτικών Μηχανικών καθώς και το Τμήμα Διοίκησης
Τουρισμού. Το ΠΑΔΑ και το Οικουμενικό Πατριαρχείο προτίθενται, επίσης, να συνεργαστούν
για την ανάπτυξη προγραμμάτων και ερευνητικών δράσεων σε πεδία αμοιβαίου
ενδιαφέροντος.
Διακρίνονται από αριστερά προς τα δεξιά: ο αν. καθηγητής του Τμήματος Συντήρησης
Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης, Δημήτριος Μακρής, ο Αντιπρόεδρος της Επιτροπής Ερευνών
του Ε.Λ.Κ.Ε., καθηγητής Πέτρος Καλαντώνης, η Αντιπρύτανις Οικονομικών, Προγραμματισμού
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και Ανάπτυξης, καθηγήτρια Κλειώ Σγουροπούλου, η επ. καθηγήτρια του Τμήματος Συντήρησης
Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης, Στεφανία Χλουβεράκη και ο Πρύτανης του ΠΑΔΑ, καθηγητής
Παναγιώτης Ε. Καλδής
Κατά την επίσκεψη της αντιπροσωπείας στην Πόλη των Πόλεων, έλαβε χώρα η τελετή
παράδοσης της ιστορικής εικόνας της Παναγίας της Παμμακαρίστου, που επισφράγισε την
ολοκλήρωση διεπιστημονικού προγράμματος διάσωσης και συντήρησης της εμβληματικής
αυτής εικόνας, το οποίο χρηματοδοτήθηκε με την ευγενική δωρεά του Ιδρύματος Αικατερίνης
Λασκαρίδη προς το Οικουμενικό Πατριαρχείο και υλοποιήθηκε από ειδική ομάδα του ΠΑΔΑ με
επιστημονικά υπεύθυνη την επ. καθηγήτρια του Τμήματος Συντήρησης Αρχαιοτήτων και
Έργων Τέχνης, Στεφανία Χλουβεράκη, η οποία είχε εργαστεί από το 2015 στη μελέτη, τις
σωστικές επεμβάσεις καθώς και την προληπτική συντήρηση του εν λόγω κειμηλίου.
Στην ομιλία του ο Οικουμενικός Πατριάρχης τόνισε τη θρησκευτική και πολιτιστική αξία της
εικόνας, τη σπουδαιότητα του έργου που υλοποιήθηκε και επαίνεσε την επιστημονική ομάδα
του ΠΑΔΑ για την άρτια μελέτη και την άριστη υλοποίηση του έργου.
Στην τελετή παραβρέθηκαν η Α.Θ.Π Οικουμενικός Πατριάρχης κ.κ. Βαρθολομαίος Α΄, τα μέλη
της Ιεράς και Αγίας Συνόδου, μέλη της Αυλής του Οικουμενικού Πατριαρχείου, ο Πρόεδρος του
Ιδρύματος “Αικατερίνη Λασκαρίδη”, κ. Λασκαρίδης συνοδευόμενος από την κ. Ντένυ Λιάπη,
εξέχοντα μέλη των Ρωμαίικων κοινοτήτων της Κωνσταντινούπολης, καθώς και όλη η
αντιπροσωπεία του ΠΑΔΑ με επικεφαλής τον Πρύτανη, κ. Καλδή.
Ο Πρόεδρος του Ιδρύματος Αικατερίνης Λασκαρίδη και χορηγός του έργου, κ. Παναγιώτης
Λασκαρίδης εξέφρασε τα συγχαρητήρια στην ομάδα του ΠΑΔΑ με την ακόλουθη δήλωση:
«Αποτελεί μεγάλη τιμή για το Ίδρυμα Αικατερίνης Λασκαρίδη, την οικογένειά μου και εμένα η
εμπιστοσύνη με την οποία μας περιέβαλε η Α.Θ.Π. κ.κ. Βαρθολομαίος Α΄ με την ανάθεση της
χορηγίας για την αποκατάσταση της ψηφιδωτής εικόνας της Παμμακαρίστου. H συντήρηση και
αποκατάσταση, υπό τη διεύθυνση της καθηγήτριας του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής
Στεφανίας Χλουβεράκη, έγινε με τις πλέον σύγχρονες μεθόδους της επιστήμης. Σήμερα, είχα
την τιμή να παραδώσω το έργο ολοκληρωμένο, με την επανατοποθέτηση της Ιεράς Εικόνας
στη θέση της εντός του Ναού του Αγίου Γεωργίου στο Φανάρι. Αισθάνομαι μεγάλη συγκίνηση
και εκφράζω τα θερμά μου συγχαρητήρια σε όλους τους συντελεστές της εξαιρετικής δράσης
που ολοκληρώθηκε αισίως σήμερα.»
Τόσο το Ίδρυμα Λασκαρίδη με τη γενναιόδωρη προσφορά του όσο και το Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής, με την προσφορά του επιστημονικού προσωπικού και της ερευνητικής
υποδομής του, συνέβαλαν στην επιτυχή ολοκλήρωση ενός ιδιαίτερα δύσκολου, καινοτόμου και
πρωτότυπου έργου που θέτει το θεμέλιο λίθο για τη μελέτη και τη συντήρηση των φορητών
ψηφιδωτών που αποτελούν πολύ σπάνια και πολύτιμα έργα της Βυζαντινής Εκκλησιαστικής
Τέχνης.
Ο κ. Γιώργος Μισεμικές και η κ. Στεφανία Χλουβεράκη επί το έργον
Οι ψηφιδωτές εικόνες της Παμμακαρίστου και του Ιωάννη του Προδρόμου που βρίσκονται στον
Πάνσεπτο Πατριαρχικό Ναό αποτελούν 2 από τα 11 φορητά ψηφιδωτά μεγάλου μεγέθους που
σώζονται σήμερα και επομένως η συστηματική μελέτη της εικόνας κατά τη διάρκεια του έργου
συνέβαλε στην απόκτηση της απαραίτητης τεχνογνωσίας για τη κατανόηση αυτών των
σπάνιων έργων καθώς και τη συντήρηση και προστασία τους ώστε να παραδοθούν ασφαλή
στις επόμενες γενιές.
Το έργο αυτό αποτελεί σταθμό στο πεδίο της μελέτης και συντήρησης φορητών ψηφιδωτών και
η τεχνογνωσία που αποκτήθηκε ήδη αξιοποιείται από τα μέλη του ΠΑΔΑ στη μελέτη των
ψηφιδωτών εικόνων του Μουσείου Dumbarton Oaks της Washington. Αξίζει να σημειωθεί ότι η
κ. Χλουβεράκη είναι Αντιπρόεδρος της Διεθνούς Επιτροπής για τη Συντήρηση Ψηφιδωτών.
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Το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής στηρίζει το έργο του Οικουμενικού Πατριαρχείου

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
O Πρύτανης του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής και
αντιπροσωπεία του ΠΑΔΑ, αποτελούμενη από την Αντιπρύτανι Οικονομικών,
Προγραμματισμού και Ανάπτυξης, καθηγήτρια Κλειώ Σγουροπούλου, τον Αντιπρόεδρο της
Επιτροπής Ερευνών του Ε.Λ.Κ.Ε., καθηγητή Πέτρο Καλαντώνη, την επικ. καθηγήτρια του
Τμήματος Συντήρησης Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης της Σχολής Εφαρμοσμένων Τεχνών
και Πολιτισμού, Στεφανία Χλουβεράκη και τον Αν. Καθηγητή Δημήτριο Μακρή του οικείου
τμήματος, επισκέφθηκαν το Οικουμενικό Πατριαρχείο την παραμονή της ημέρας εορτασμού
των Αγίων Αποστόλων, Πέτρου και Παύλου, κατόπιν πρόσκλησης της Α.Θ.Π Οικουμενικού
Πατριάρχη κ.κ. Βαρθολομαίου Α’.
Ο Πρύτανης του ΠΑΔΑ ευχαρίστησε θερμά για την τιμητική πρόσκληση της Α.Θ.Π.
Οικουμενικού Πατριάρχη κ.κ. Βαρθολομαίου A΄ να επισκεφθεί το Φανάρι. Υπογράμμισε ότι έχει
εξέχουσα σημασία για τον ίδιο και για την ακαδημαϊκή κοινότητα του ΠΑΔΑ, η εμπέδωση και
διεύρυνση της υπάρχουσας συνεργασίας σε θέματα κοινού ενδιαφέροντος και δήλωσε τη
διαθεσιμότητα όλων στο ΠΑΔΑ για την υποστήριξη του πολυσχιδούς έργου του Οικουμενικού
Πατριαρχείου.
Από αριστερά προς δεξιά: ο Πρόεδρος του Ιδρύματος Αικατερίνης Λασκαρίδη, κ. Παναγιώτης
Λασκαρίδης, ο Πρύτανης του ΠΑΔΑ, καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής και η επιστημονικά
υπεύθυνη του έργου, επ. καθηγήτρια κ. Στεφανία Χλουβεράκη
Ο Οικουμενικός Πατριάρχης συζήτησε με τον Πρύτανη του ΠΑΔΑ τις προοπτικές περαιτέρω
συνεργασίας μέσα από τη δημιουργία ενός εργαστηρίου για τη συντήρηση των ιερών κειμηλίων
του Πατριαρχείου και των Ρωμαίικων κοινοτήτων της Κωνσταντινούπολης, το οποίο θα εδρεύει
στην Κωνσταντινούπολη.
Ο κ. Καλδής σημείωσε ότι έχει εξέχουσα σημασία για όλο το ΠΑΔΑ, η συμβολή στη διάσωση,
αποκατάσταση και συντήρηση θρησκευτικών κειμηλίων με μακραίωνη ιστορία, ώστε να
συνεχίζουν να υφίστανται στην πορεία του χρόνου. Είναι ιδιαίτερη τιμή για το Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής να στέκεται αρωγός σε δράσεις που στοχεύουν στην προστασία της
θρησκευτικής και πολιτιστικής κληρονομιάς του οικουμενικού ελληνισμού.
Κατά τη διάρκεια της επίσκεψης, διαπιστώθηκε το ιδιαίτερο ενδιαφέρον και των δύο πλευρών
να διερευνήσουν τις δυνατότητες ενίσχυσης της συνεργασία τους σε θέματα κοινού
ενδιαφέροντος, όπως:
    η Συντήρηση, Διαχείριση και Προστασία Ιερών Κειμηλίων, Μουσείων, Βιβλιοθηκών,
Μνημείων και Ιστορικών τόπων που υπάγονται στο Οικουμενικό Πατριαρχείο
    η Καταγραφή και η Προβολή των Αρχιτεκτονικών Καταλοίπων του Βυζαντίου και των
Χριστιανικών Μνημείων της Κωνσταντινουπόλεως
    η Προώθηση του Έργου του Πατριαρχείου Κωνσταντινουπόλεως στην Ελληνική Κοινωνία
    η Τουριστική Προβολή του Πατριαρχείου Κωνσταντινουπόλεως.
Στις αναφερθείσες υπό σχεδιασμό συνεργασίες ενεργό ρόλο αναμένεται να διαδραματίσουν τα
Τμήματα Συντήρησης Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης, Αρχειονομίας, Βιβλιοθηκονομίας και
Συστημάτων Πληροφόρησης, Πολιτικών Μηχανικών καθώς και το Τμήμα Διοίκησης
Τουρισμού. Το ΠΑΔΑ και το Οικουμενικό Πατριαρχείο προτίθενται, επίσης, να συνεργαστούν
για την ανάπτυξη προγραμμάτων και ερευνητικών δράσεων σε πεδία αμοιβαίου
ενδιαφέροντος.
Διακρίνονται από αριστερά προς τα δεξιά: ο αν. καθηγητής του Τμήματος Συντήρησης
Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης, Δημήτριος Μακρής, ο Αντιπρόεδρος της Επιτροπής Ερευνών
του Ε.Λ.Κ.Ε., καθηγητής Πέτρος Καλαντώνης, η Αντιπρύτανις Οικονομικών, Προγραμματισμού
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και Ανάπτυξης, καθηγήτρια Κλειώ Σγουροπούλου, η επ. καθηγήτρια του Τμήματος Συντήρησης
Αρχαιοτήτων και Έργων Τέχνης, Στεφανία Χλουβεράκη και ο Πρύτανης του ΠΑΔΑ, καθηγητής
Παναγιώτης Ε. Καλδής
Κατά την επίσκεψη της αντιπροσωπείας στην Πόλη των Πόλεων, έλαβε χώρα η τελετή
παράδοσης της ιστορικής εικόνας της Παναγίας της Παμμακαρίστου, που επισφράγισε την
ολοκλήρωση διεπιστημονικού προγράμματος διάσωσης και συντήρησης της εμβληματικής
αυτής εικόνας, το οποίο χρηματοδοτήθηκε με την ευγενική δωρεά του Ιδρύματος Αικατερίνης
Λασκαρίδη προς το Οικουμενικό Πατριαρχείο και υλοποιήθηκε από ειδική ομάδα του ΠΑΔΑ με
επιστημονικά υπεύθυνη την επ. καθηγήτρια του Τμήματος Συντήρησης Αρχαιοτήτων και
Έργων Τέχνης, Στεφανία Χλουβεράκη, η οποία είχε εργαστεί από το 2015 στη μελέτη, τις
σωστικές επεμβάσεις καθώς και την προληπτική συντήρηση του εν λόγω κειμηλίου.
Στην ομιλία του ο Οικουμενικός Πατριάρχης τόνισε τη θρησκευτική και πολιτιστική αξία της
εικόνας, τη σπουδαιότητα του έργου που υλοποιήθηκε και επαίνεσε την επιστημονική ομάδα
του ΠΑΔΑ για την άρτια μελέτη και την άριστη υλοποίηση του έργου.
Στην τελετή παραβρέθηκαν η Α.Θ.Π Οικουμενικός Πατριάρχης κ.κ. Βαρθολομαίος Α΄, τα μέλη
της Ιεράς και Αγίας Συνόδου, μέλη της Αυλής του Οικουμενικού Πατριαρχείου, ο Πρόεδρος του
Ιδρύματος “Αικατερίνη Λασκαρίδη”, κ. Λασκαρίδης συνοδευόμενος από την κ. Ντένυ Λιάπη,
εξέχοντα μέλη των Ρωμαίικων κοινοτήτων της Κωνσταντινούπολης, καθώς και όλη η
αντιπροσωπεία του ΠΑΔΑ με επικεφαλής τον Πρύτανη, κ. Καλδή.
Ο Πρόεδρος του Ιδρύματος Αικατερίνης Λασκαρίδη και χορηγός του έργου, κ. Παναγιώτης
Λασκαρίδης εξέφρασε τα συγχαρητήρια στην ομάδα του ΠΑΔΑ με την ακόλουθη δήλωση:
«Αποτελεί μεγάλη τιμή για το Ίδρυμα Αικατερίνης Λασκαρίδη, την οικογένειά μου και εμένα η
εμπιστοσύνη με την οποία μας περιέβαλε η Α.Θ.Π. κ.κ. Βαρθολομαίος Α΄ με την ανάθεση της
χορηγίας για την αποκατάσταση της ψηφιδωτής εικόνας της Παμμακαρίστου. H συντήρηση και
αποκατάσταση, υπό τη διεύθυνση της καθηγήτριας του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής
Στεφανίας Χλουβεράκη, έγινε με τις πλέον σύγχρονες μεθόδους της επιστήμης. Σήμερα, είχα
την τιμή να παραδώσω το έργο ολοκληρωμένο, με την επανατοποθέτηση της Ιεράς Εικόνας
στη θέση της εντός του Ναού του Αγίου Γεωργίου στο Φανάρι. Αισθάνομαι μεγάλη συγκίνηση
και εκφράζω τα θερμά μου συγχαρητήρια σε όλους τους συντελεστές της εξαιρετικής δράσης
που ολοκληρώθηκε αισίως σήμερα.»
Τόσο το Ίδρυμα Λασκαρίδη με τη γενναιόδωρη προσφορά του όσο και το Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής, με την προσφορά του επιστημονικού προσωπικού και της ερευνητικής
υποδομής του, συνέβαλαν στην επιτυχή ολοκλήρωση ενός ιδιαίτερα δύσκολου, καινοτόμου και
πρωτότυπου έργου που θέτει το θεμέλιο λίθο για τη μελέτη και τη συντήρηση των φορητών
ψηφιδωτών που αποτελούν πολύ σπάνια και πολύτιμα έργα της Βυζαντινής Εκκλησιαστικής
Τέχνης.
Ο κ. Γιώργος Μισεμικές και η κ. Στεφανία Χλουβεράκη επί το έργον
Οι ψηφιδωτές εικόνες της Παμμακαρίστου και του Ιωάννη του Προδρόμου που βρίσκονται στον
Πάνσεπτο Πατριαρχικό Ναό αποτελούν 2 από τα 11 φορητά ψηφιδωτά μεγάλου μεγέθους που
σώζονται σήμερα και επομένως η συστηματική μελέτη της εικόνας κατά τη διάρκεια του έργου
συνέβαλε στην απόκτηση της απαραίτητης τεχνογνωσίας για τη κατανόηση αυτών των
σπάνιων έργων καθώς και τη συντήρηση και προστασία τους ώστε να παραδοθούν ασφαλή
στις επόμενες γενιές.
Το έργο αυτό αποτελεί σταθμό στο πεδίο της μελέτης και συντήρησης φορητών ψηφιδωτών και
η τεχνογνωσία που αποκτήθηκε ήδη αξιοποιείται από τα μέλη του ΠΑΔΑ στη μελέτη των
ψηφιδωτών εικόνων του Μουσείου Dumbarton Oaks της Washington. Αξίζει να σημειωθεί ότι η
κ. Χλουβεράκη είναι Αντιπρόεδρος της Διεθνούς Επιτροπής για τη Συντήρηση Ψηφιδωτών.
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Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής: Κοινωνία γνώσης, σύγχρονες υποδομές, επένδυση

στον φοιτητή – BINTEO

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Στο παρακάτω βίντεο διαρκείας έξι λεπτών που επιμ ελήθηκε το Πανεπιστήμ ιο Δυτικής Αττικής,

μ πορείτε να γνωρίσετε το ακαδημ αϊκό περιβάλλον, το οποίο αποτελεί ένα οικοσύστημ α 65.000

ανθρώπων.

Ο καθένας από αυτούς είναι κομ μ άτι μ ιας «κοινωνίας της γνώσης» η οποία συμ πληρώνει 5

χρόνια ζωής. Μπορείτε επίσης να «ξεναγηθείτε»  σε όλους τους  χώρους του πρώτου

πρασίνου πανεπιστημ ίου της Αττικής που προάγουν την έρευνα και την ακαδημ αϊκή γνώση

στους φοιτητές μ ε στόχο την ανάπτυξη έργου σε διεθνές επίπεδο καθώς και να μ άθετε  για τα

εργαλεία και τις εφαρμ ογές όσο και για τα προγράμ μ ατα που κάνουν το Πανεπιστήμ ιο Δυτικής

Αττικής κόμ βο έρευνας και καινοτομ ίας.

Αξιοσημ είωτη είναι η απορρόφηση των αποφοίτων του ΠΑΔΑ στην Αγορά Εργασίας μ ε βάση

την πρόσφατη Μελέτη Παρακολούθησης Αποφοίτων, καθώς το 79% περίπου όσων

ολοκληρώνουν τις σπουδές τους στο ίδρυμ α, εργάζονται είτε ως μ ισθωτοί είτε ως ελεύθεροι

επαγγελμ ατίες. Κάτι εξόχως σημ αντικό σε μ ια εποχή μ εγάλων αλλαγών και παραγωγικών

ανακατατάξεων όπου η συνεχής αναβάθμ ιση των δεξιοτήτων και η ποιότητα της γνώσης

αποτελεί το μ εγάλο στοίχημ α.

Το Πανεπιστήμ ιο Δυτικής Αττικής (ΠΑΔΑ) (www.uniwa.gr), μ έσα σε 5 χρόνια από την ίδρυσή

του, έχει καταστεί ένα σημ αντικό διεθνές διεπιστημ ονικό και πράσινο ακαδημ αϊκό ίδρυμ α, που

είναι το 2 ο σε μ έγεθος φοιτητών στην Αττική και «συνομ ιλεί μ ε το μ έλλον».

Είναι ένα οικοσύστημ α 64.000 προσώπων σε ένα περιβάλλον μ ε αισθητική που εμ πνέει –ένας

ελκυστικός εκπαιδευτικός προορισμ ός μ ε ευχερή συγκοινωνιακή πρόσβαση – μ ε εξαιρετικές

διακρίσεις πιστοποίησης στα προπτυχιακά προγράμ μ ατά του που οδηγούν σε επιζητούμ ενα

διεθνώς επαγγελμ ατικά προσόντα και επιστημ ονική ανέλιξη, μ ε συνεχή εκσυγχρονισμ ό στον

εργαστηριακό και εκπαιδευτικό εξοπλισμ ό του και στις υποδομ ές του και μ ε κατάλληλη

αναλογία εκπαιδευτικού προσωπικού-φοιτητών για αποτελεσμ ατική διάδραση της γνώσης.

Διαθέτει αξιόλογες επιδόσεις διεθνώς αφού προσδιορίζεται, ιεραρχικά, ως 7ο ανάμ εσα στα

Ελληνικά Πανεπιστήμ ια, σύμ φωνα μ ε τον διεθνή αξιολογικό οίκο «THE/Times Higher

Education World University Impact Rankings» (Απρίλιος 2022) και κατά την ίδια πηγή 1 ο σε

θέμ ατα υγείας και ευεξίας, 2 ο σε χρήση προσιτής και καθαρής ενέργειας, 3 ο σε δράσεις για

την κλιμ ατική αλλαγή, 4 ο σε θέμ ατα δικαιοσύνης και θεσμ ών, 5 ο σε θέμ ατα ποιότητας

σπουδών κλπ.

Το ΠΑΔΑ, λόγω των ιδρυμ άτων που συγχωνεύτηκαν σ’ αυτό, διαθέτει ισχυρή οργανική σχέση

δεκαετιών μ ε την αγορά εργασίας, τόσο την εγχώρια, όσο και τη διεθνή στα αντικείμ ενα που

θεραπεύει μ έσα από τις Σχολές του (Δημ όσιας Υγείας, Διοικητικών, Οικονομ ικών &amp;

Κοινωνικών Επιστημ ών, Επιστημ ών Τροφίμ ων, Επιστημ ών Υγείας και Πρόνοιας,

Εφαρμ οσμ ένων Τεχνών και Πολιτισμ ού και Μηχανικών) και στις εξελίξεις που διαμ ορφώνονται.

Διασυνδέει αποτελεσμ ατικά την έρευνα και την καινοτομ ία μ ε την εκπαίδευση και την

προαγωγή της, μ ε κατάλληλες διπλωμ ατικές εργασίες και επιλεγμ ένη πρακτική άσκηση στην

Ελλάδα και το εξωτερικό μ έσα από χιλιάδες συνεργασίες και απόκτηση μ οναδικών τυπικών και

ουσιαστικών προσόντων για διαρκή και διεθνή απασχολησιμ ότητα σε έναν κόσμ ο που αλλάζει.

Ακόμ η, η τεχνολογική φυσιογνωμ ία στο χαρακτήρα των σπουδών, η εξοικείωση στην ομ αδική

συνεργασία και στην επίλυση προβλημ άτων και η ενδυνάμ ωση ατομ ικών δεξιοτήτων,

διευκολύνει στην απορρόφηση των αποφοίτων του ΠΑΔΑ.

Το ΠΑΔΑ εφαρμ όζει εκτεταμ ένο ψηφιακό μ ετασχημ ατισμ ό στις λειτουργίες του, μ ε απλοποίηση

των διαδικασιών εξυπηρέτησης ακόμ η και εξ αποστάσεως, και στις 6 Σχολές και τα 27
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Τμ ήμ ατα στις 3 Πανεπιστημ ιουπόλεις (σε εξέλιξη 4 η όπως και 1.100 φοιτητικές κατοικίες) ενώ

προσφέρει και δεκάδες μ εταπτυχιακά προγράμ μ ατα, εκατοντάδες διδακτορικά και

μ εταδιδακτορικά, όπως και προγράμ μ ατα δια βίου εκπαίδευσης.

Η αντιστοιχία των Τμ ημ άτων Σχολών Μηχανικών του ΠΑΔΑ, μ ε Τμ ήμ ατα Πολυτεχνικών

Σχολών Ανώτατων Εκπαιδευτικών Ιδρυμ άτων βρίσκεται πλέον στην τελική της διαδικασία ώστε

οι εκατοντάδες απόφοιτοι διπλωμ ατούχοι μ ηχανικοί του ΠΑΔΑ να αποκτήσουν τα

επαγγελμ ατικά δικαιώμ ατά τους. Έχει ήδη ολοκληρωθεί η πιστοποίηση των προγραμ μ άτων

σπουδών και των 8 Τμ ημ άτων Μηχανικών του ΠΑΔΑ από την Εθνική Αρχή Ανώτατης

Εκπαίδευσης και μ άλιστα μ ε εξαιρετικές επιδόσεις, δεδομ ένου ότι, το έμ ψυχο υλικό, η

υλικοτεχνική υποδομ ή, τα μ αθησιακά αποτελέσμ ατα και τα επαγγελμ ατικά προσόντα

καλύπτουν όλες τις απαιτήσεις.

Οι ακαδημ αϊκές δραστηριότητες του συνδέονται μ ε τους στόχους της βιώσιμ ης ανάπτυξης των

Ηνωμ ένων Εθνών (Ατζέντα 2030), της κοινωνίας και της αυτοδιοίκησης και λειτουργεί μ ε

συνεχή ενίσχυση του φυσικού περιβάλλοντος και της κυκλικής οικονομ ίας.

Στρατηγική του ΠΑΔΑ είναι το να επενδύει στους ανθρώπους και προσφέρει μ ια μ οναδική

εμ πειρία σπουδών και συμ περίληψης, αφού αρμ ονικά αναπτύσσει εκτεταμ ένες και ουσιαστικές

δραστηριότητες κοινωνικότητας, πολιτισμ ού, αθλητισμ ού, εθελοντισμ ού, για ισότητα και

σεβασμ ό στη διαφορετικότητα και προσβασιμ ότητα των Αμ εΑ. Ο Πρύτανης του ΠΑΔΑ

καθηγητής Παναγιώτης Καλδής εύχεται συγχαρητήρια στους επιτυχόντες των Πανελλαδικών

2023 και τους προσκαλεί να επιλέξουν τα Τμ ήμ ατα του ΠΑΔΑ στις πρώτες επιλογές τους.
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Συνάντηση Πιερρακάκη με το προεδρείο της Συνόδου τω ν Πρυτάνεω ν

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Εν όψει της 103ης Συνόδου των Πρυτάνεων των ελληνικών πανεπιστημίων, που θα αρχίσει τις
εργασίες της αύριο, Τρίτη, στην Καστοριά, ο Υπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και
Αθλητισμού, Κυριάκος Πιερρακάκης συναντήθηκε με το προεδρείο της Συνόδου.
Ο υπουργός -σε σχετική ανάρτηση στα κοινωνία δίκτυα- χαρακτήρισε «παραγωγική» τη
συνάντηση που είχε με το προεδρείο της Συνόδου, που αποτελείται από τους πρυτάνεις
Θεόδωρο Θεοδουλίδη (Πανεπιστήμιο Δυτικής Μακεδονίας), Παναγιώτη Καλδή (Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής) και Ανδρέα Φλώρο (Ιόνιο Πανεπιστήμιο).
«Αντιλαμβανόμαστε τα πανεπιστήμια ως καταλύτη της προόδου, γι' αυτό τα στηρίζουμε σε όλα
τα επίπεδα», ανέφερε.
Σύμφωνα με πηγές του ΑΠΕ-ΜΠΕ, το προεδρείο της Συνόδου έθεσε επί τάπητος τα
προβλήματα που αντιμετωπίζουν τα πανεπιστήμια (ελλιπής χρηματοδότηση, υποστελέχωση),
αλλά και τις επιδιώξεις για το μέλλον των ΑΕΙ.
Μεταξύ άλλων, τοποθετήθηκαν και για το ενδεχόμενο ίδρυσης μη κρατικών πανεπιστημίων,
δηλώνοντας ότι δεν αντιτίθενται στην προοπτική αυτή, αρκεί ωστόσο, να ενδυναμωθούν
πρώτα τα δημόσια πανεπιστήμια.
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Αρωγός των τοπικών φορέων το ΠΑΔΑ σε θέματα αειφορικού σχεδιασμού

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Διημερίδα Παράλληλων Δράσεων με θέμα τον «Αειφορικό Σχεδιασμό του Χώρου»
διοργανώθηκε στις 26/27-6 από το Τμήμα Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής της Σχολής
Εφαρμοσμένων Τεχνών και Πολιτισμού του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής και το Πρόγραμμα
Μεταπτυχιακών Σπουδών του Τμήματος «Αειφορικός Σχεδιασμός Αρχιτεκτονικού Χώρου»,
υπό την επιστημονική και οργανωτική επιμέλεια της αν. καθηγήτριας και Διευθύντριας του
ΜΠΣ, Μάρως Σίνου.
Σκοπός της πολύπλευρης αυτής εκδήλωσης παράλληλων δράσεων ήταν η ανάδειξη της
δυνατότητας συνεργασίας του Πανεπιστημίου με τους φορείς της πολιτείας, η προβολή των
αξιών του αειφορικού σχεδιασμού
υπαίθριων χώρων και κτιρίων και η ανάγκη εισαγωγής της εκπαίδευσης σε αυτά τα θέματα από
την πρώτη σχολική ηλικία.
Ο Πρύτανης του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, καθηγητής Παναγιώτης Ε. Καλδής,
εγκαινιάζοντας την έκθεση, τόνισε τη σημασία των συνεργασιών μεταξύ του Ιδρύματος και των
φορέων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, αλλά και την ιδιαίτερη αξία της αειφορίας που αποτελεί
πυλώνα της ανάπτυξης του Ιδρύματος.
Η Διημερίδα καταδεικνύει, σημείωσε ο Πρύτανης, τη μεγάλη δυναμική που έχουν οι
συνεργασίες του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής με φορείς της πολιτείας και το γεγονός ότι το
ΠΑΔΑ έχει στενούς δεσμούς με την κοινωνία ως ένα ιδιαίτερα ενεργό και δημιουργικό μέλος
της.
Ο Περιφερειάρχης Αττικής, Γιώργος Πατούλης, στο χαιρετισμό του, σημείωσε ότι η κλιματική
αλλαγή δεν μας περιμένει, μας ψάχνει και ότι η κλιματική κρίση και η κυκλική οικονομία δεν
είναι αφηρημένες έννοιες και πρέπει να αποτυπωθούν στη γεωγραφία και στον αστικό
σχεδιασμό.
Για το κοινό μας μέλλον, υπογράμμισε, χρειαζόμαστε περισσότερη αρχιτεκτονική και λιγότερο
τσιμέντο και ότι όσο πιο μεγάλη και με θεωρητικό υπόβαθρο είναι η αρχιτεκτονική χειρονομία,
τόσο περισσότερο καθορίζει τις ζωές μικρών και μεγάλων ομάδων ανθρώπων.
Η βάση των λύσεων για την κλιματική αλλαγή είναι να εκπαιδεύσουμε τους μηχανικούς και τους
πολίτες, ανέφερε ο Περιφερειάρχης Αττικής και ζήτησε περισσότερες πρωτοβουλίες όπως αυτή
του Μεταπτυχιακού Προγράμματος «Αειφορικός Σχεδιασμός».
Ολοκλήρωσε το χαιρετισμό του λέγοντας ότι θα συνεργαστούμε για το κοινό καλό όλων μας,
για ένα βιώσιμο μέλλον σε μια Αττική της κυκλικής οικονομίας και της πράσινης ανάπτυξης.
Ο Δήμαρχος Αθηναίων, Κώστας Μπακογιάννης, έκανε αναφορά στην ιδιαίτερη αξία της
συνεργασίας του ΠΑΔΑ με το Σύλλογο Γυναικών Ευρυτανίας, το Δήμο Καρπενησίου και το
Δήμο Ιστιαίας-Αιδηψού.
Τόνισε τη σημασία της συνάντησης των τριών Δήμων, που έχουν γίνει ένα, καθώς και της
συνεργασίας τους με το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής στην επίτευξη των στόχων της
βελτίωσης του περιβάλλοντος των πόλεων.
Επεσήμανε την αξία του σχεδιασμού μικρών δημόσιων χώρων στην κλίμακα της γειτονιάς, το
γεγονός ότι σχεδιάζουμε σήμερα για το αύριο και εστίασε την προσοχή του στη σπουδαιότητα
του συμμετοχικού σχεδιασμού.
Η Αντιπεριφερειάρχης Στερεάς Ελλάδας, Κατερίνα Καλαντζή αναφέρθηκε στις ανάγκες της
περιφέρειας σε θέματα περιβάλλοντος και σημείωσε την αξία της συνεργασίας με το ΠΑΔΑ
καθώς και τις δυνατότητες συνέχισής της.
Ο Δήμαρχος Καρπενησίου, Νίκος Σουλιώτης ευχαρίστησε το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής και
τον Πρύτανη, καθηγητή Παναγιώτη Ε. Καλδή για την προσφορά του και πρότεινε την συνέχιση
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της δράσης μέσα από μια στοχευμένη συνεργασία στο πλαίσιο της διαβούλευσης και του
συμμετοχικού σχεδιασμού.
Την ανάγκη του τόπου για τέτοιες συνεργασίες τόνισε ο Δήμαρχος Ιστιαίας Αιδηψού, Γιάννης
Κοντζιάς και πρότεινε την εκπόνηση μελέτης για το Αιδήψιον Ξίφος του Θησέα σε συνέργεια
του Δήμου Αθηναίων, του Τμήματος Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής του ΠΑΔΑ και του Δήμου
Ιστιαίας Αιδηψού.
Ο Δήμαρχος Ιστιαίας Αιδηψού, εξέφρασε, επίσης, τη μεγάλη του χαρά για την υπογραφή
μνημονίου συνεργασίας με το ΠΑΔΑ.
Η Βουλευτής Ευρυτανίας, Θωμαΐς Οικονόμου, συνεχάρη τις Γυναίκες Ευρυτανίας για την
πρωτοβουλία τους να προσεγγίσουν το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής, που έγινε αρωγός της
προσπάθειας τους, εκφράζοντας ευχαριστίες προς τον Πρύτανή του, καθηγητή Παναγιώτη Ε.
Καλδή.
Η Γενική Διευθύντρια Πάρκου Περιβαλλοντικής Ευαισθητοποίησης «Αντώνης Τρίτσης», κ. Μίνα
Χατζηαθανασίου αναφέρθηκε στην αξία της συνεχιζόμενης συνεργασίας του Πάρκου Τρίτση με
το Τμήμα Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής, που καθοδήγησε και την πρώτη δράση συμμετοχικού
σχεδιασμού που υλοποιήθηκε στο πάρκο την άνοιξη του 2023.
Η Πρόεδρος του Συλλόγου Γυναικών Ευρυτανίας, κ. Λίτσα Πετροπούλου και η Αντιπρόεδρος κ.
Στεφανία Κοκοτίνη ευχαρίστησαν τον κ. Μπακογιάννη και τον κ. Σουλιώτη για τη στήριξη στο
έργο τους, και ιδιαιτέρως το ΠΑΔΑ για τη συνέργεια, τα αποτελέσματα της οποίας
παρουσιάζονται στην έκθεση καθώς και τη δυνατότητα μελλοντικής επέκτασης της.
Η επιστημονική υπεύθυνη της Διημερίδας, αν. καθηγήτρια Μάρω Σίνου τόνισε ότι για το
Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής η αειφορία και η εφαρμογή και υιοθέτηση των συνιστωσών της,
αποτελούν κεντρικό στόχο.
Σε αυτό το πλαίσιο η Διημερίδα εντάσσεται σε έναν ευρύτερο στόχο, αυτόν της διείσδυσης των
εννοιών της αειφορίας στο σχεδιασμό του χώρου και την ανάδειξη της πολυπαραγοντικής
διάστασής τους.
Αξίζει να σημειωθεί ότι οι φοιτητές του Τμήματος Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής του
Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής και του ΠΜΣ «Αειφορικός Σχεδιασμός Αρχιτεκτονικού Χώρου»
είναι ικανοί να συμβάλλουν στην εκπαίδευση σε θέματα αειφορικού σχεδιασμού, αφού
διαθέτουν ιδιαίτερη κατάρτιση στα θέματα του σχεδιασμού του χώρου με αειφορικά κριτήρια,
στοιχείο το οποίο προβλήθηκε μέσα από την σχετική έκθεση που αποτέλεσε σημαντικό μέρος
της Διημερίδας.
Στην έκθεση της Διημερίδας παρουσιάστηκαν εργασίες από τη συνέργεια του μαθήματος
"Αειφορικός Σχεδιασμός" με το Δήμο Ιστιαίας- Αιδηψού.
Συγκεκριμένα, μετά τη φυσική καταστροφή που υπέστη η Βόρεια Εύβοια το καλοκαίρι του
2021, κλιμάκιο του Τμήματος και του ΠΜΣ, με την υποστήριξη του Πρύτανη, κ. Καλδή, μετέβη
στην περιοχή όπου πραγματοποιήθηκε μελέτη σε ένα συγκεκριμένο πεδίο που υπέδειξε ο
Δήμος, προτείνοντας έναν πολιτιστικό περίπατο στην παραθαλάσσια πόλη των Ωρεών.
Αξίζει να σημειωθεί, ότι στο πλαίσιο της διημερίδας υπογράφηκε μνημόνιο συνεργασίας μεταξύ
του Δήμου Ιστιαίας-Αιδηψού, του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής και του ΜΠΣ «Αειφορικός
Σχεδιασμός Αρχιτεκτονικού Χώρου» του Τμήματος Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής.
Επίσης, από τον Ιούνιο του 2022 έχει υπογραφεί μνημόνιο συνεργασίας μεταξύ του
Πανεπιστημίου Δυτικής, του ΜΠΣ «Αειφορικός Σχεδιασμός Αρχιτεκτονικού Χώρου» του
Τμήματος Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής και του Δήμου Καρπενησίου.
Στο πλαίσιο αυτό οι σχεδιαστικές προτάσεις για το κτίριο του Συλλόγου Γυναικών Ευρυτανίας
στο Καρπενήσι, που εκπονήθηκαν σε συνεργασία με το Δήμο Καρπενησίου και το Σύλλογο,
παρουσιάστηκαν κατά τη διάρκεια της Διημερίδας.
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Όσον αφορά στο Δήμο Αθηναίων, παρουσιάστηκαν κυρίως μελέτες στην περιοχή της Οδού
Φωκίωνος Νέγρη στην Κυψέλη, που αφορούσαν στο σχεδιασμό μικρών αστικών χώρων. Εδώ,
αναζητήθηκε η δυνατότητα βελτίωσης του αστικού υπαίθριου χώρου και του πρασίνου μέσα
από ένα δίκτυο μικρών και πολύ μικρών αστικών κενών, όπως αυτών των parklet, πάρκων
τσέπης, ημιυπαιθρίων, ακάλυπτων χώρων πολυκατοικιών, κενών οικοπέδων.
Στην έκθεση, προβλήθηκε, επίσης, η συνέχιση της συνεργασίας του ΠΑΔΑ με το "Πάρκο
Περιβαλλοντικής Ευαισθητοποίησης Αντώνης Τρίτσης" μέσα από μελέτες του Κέντρου
Περιβαλλοντικής Εκπαίδευσης με κριτήρια Αειφορικού Σχεδιασμού, που αφορούσαν σε
συγκεκριμένο κτίριο της δυτικής πλευράς του Πάρκου Τρίτση.
Η δεύτερη παράλληλη δράση της Διημερίδας αφορούσε στη Διεθνή Επιστημονική Συνεδρία,
όπου συμμετείχαν καθηγητές, ερευνητές και εμπειρογνώμονες που εστίαζαν σε δύο θεματικές
ενότητες:
1. Αειφορικός Σχεδιασμός σε κλίμακα χωροταξίας, πόλης, υπαίθριων χώρων και κτιρίων.
2. Η πολυκριτηριακή διάσταση του Αειφορικού σχεδιασμού.
Ανάμεσα στις πολλές εξαιρετικές ανακοινώσεις, η καθηγήτρια και Πρόεδρος του Τμήματος
Πολιτικών Μηχανικών και Μηχανικών Περιβάλλοντος της Πολυτεχνικής Σχολής του
Πανεπιστημίου Κύπρου, Μαρίνα Νεοφύτου ανέδειξε τη σημασία της θέσης των πολιτών στην
εποχή της κλιματικής κρίσης.
Η κ. Μάρω Σίνου τόνισε την αξία της προοπτικής ενός πράσινου δικτύου που περιλαμβάνει
μικρούς και πολύ μικρούς δημόσιους χώρους ως απάντηση στην απουσία διαθέσιμων
υπαίθριων χώρων σε πυκνοδομημένες πόλεις.
Η Γενική Διευθύντρια Πάρκου Τρίτση, αρχιτέκτων μηχανικός, κ. Μίνα Χατζηαθανασίου
αναφέρθηκε στη σημασία της πρώτης Δράσης Συμμετοχικού Σχεδιασμού στο Πάρκο Τρίτση
που υλοποιήθηκε σε συνεργασία με το
ΠΑΔΑ και το Τμήμα Εσωτερικής Αρχιτεκτονικής.
Η τρίτη παράλληλη δράση που πραγματοποιήθηκε κατά τη Διημερίδα ήταν το Σπουδαστικό
Workshop για τελειόφοιτους και αποφοίτους Τμημάτων με συναφή γνωστικά αντικείμενα και
θέμα «Χωρικοί Μετασχηματισμοί ως Μηχανές Φωτός».
Στο πλαίσιο της Διημερίδας που πραγματικά είχε ένα πολυδιάστατο πρόγραμμα, αξίζει να
σημειωθεί ότι πραγματοποιήθηκαν παιδικά εργαστήρια για παιδιά του Δημοτικού, όπου η
συμμετοχή τους ήταν πραγματικά ενθουσιώδης.
Τα εργαστήρια διδάχθηκαν από μικτές ομάδες αποτελούμενες από αρχιτέκτονες, αρχιτέκτονες
εσωτερικού χώρου και εικαστικούς, συνεργάτες και Καθηγητές του Τμήματος Εσωτερικής
Αρχιτεκτονικής του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής.
Τα εργαστήρια οργανώθηκαν σε δυο αυτοτελείς κύκλους με τίτλο “Τα παιδιά σχεδιάζουν το
δημόσιο χώρο και τη γειτονιά” και “Που θα βρούμε ενέργεια και πως θα τη χρησιμοποιήσουμε”.
Όλες οι δράσεις της Διημερίδας προσφέρθηκαν στους συμμετέχοντες δωρεάν με την
υποστήριξη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής και τη φιλοξενία του Σεράφειου του Δήμου
Αθηναίων.
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Με το προεδρείο της Συνόδου των Πρυτάνεων συναντήθηκε ο Πιερρακάκης

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο υπουργός αναμένεται να παρευρεθεί στις εργασίες της 103ης Συνόδου Πρυτάνεων, η οποία
θα διεξαχθεί στην Καστοριά, από τις 11 έως τις 14 Ιουλίου
Εν όψει της 103ης Συνόδου των Πρυτάνεων των ελληνικών πανεπιστημίων, που θα αρχίσει τις
εργασίες της αύριο, Τρίτη, στην Καστοριά, ο Υπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και
Αθλητισμού, Κυριάκος Πιερρακάκης συναντήθηκε με το προεδρείο της Συνόδου.
Ο υπουργός -σε σχετική ανάρτηση στα κοινωνία δίκτυα- χαρακτήρισε «παραγωγική» τη
συνάντηση που είχε με το προεδρείο της Συνόδου, που αποτελείται από τους πρυτάνεις
Θεόδωρο Θεοδουλίδη (Πανεπιστήμιο Δυτικής Μακεδονίας), Παναγιώτη Καλδή (Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής) και Ανδρέα Φλώρο (Ιόνιο Πανεπιστήμιο).
«Αντιλαμβανόμαστε τα πανεπιστήμια ως καταλύτη της προόδου, γι' αυτό τα στηρίζουμε σε όλα
τα επίπεδα», ανέφερε.
Σύμφωνα με πηγές του ΑΠΕ-ΜΠΕ, το προεδρείο της Συνόδου έθεσε επί τάπητος τα
προβλήματα που αντιμετωπίζουν τα πανεπιστήμια (ελλιπής χρηματοδότηση, υποστελέχωση),
αλλά και τις επιδιώξεις για το μέλλον των ΑΕΙ.
Μεταξύ άλλων, τοποθετήθηκαν και για το ενδεχόμενο ίδρυσης μη κρατικών πανεπιστημίων,
δηλώνοντας ότι δεν αντιτίθενται στην προοπτική αυτή, αρκεί ωστόσο, να ενδυναμωθούν
πρώτα τα δημόσια πανεπιστήμια.
Ο υπουργός αναμένεται να παρευρεθεί στις εργασίες της 103ης Συνόδου Πρυτάνεων, η οποία
θα διεξαχθεί στην Καστοριά, από τις 11 έως τις 14 Ιουλίου 2023, υπό την Προεδρία του
Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και Προεδρεύοντα τον πρύτανη του πανεπιστημίου,
Θεόδωρο Θεοδουλίδη.
Σχετικά Άρθρα
Κυρ. Πιερρακάκης: Θα γίνει το πρώτο πλήρως ψηφιοποιημένο υπουργείο
 27/06/2023 18:16
Ελλάδα και Βουλγαρία Co Working στην επιχειρηματικότητα
 10/07/2023 17:53
Εν όψει της 103ης Συνόδου των Πρυτάνεων των ελληνικών πανεπιστημίων, που θα αρχίσει τις
εργασίες της αύριο, Τρίτη, στην Καστοριά, ο Υπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και
Αθλητισμού, Κυριάκος Πιερρακάκης συναντήθηκε με το προεδρείο της Συνόδου.
Ο υπουργός -σε σχετική ανάρτηση στα κοινωνία δίκτυα- χαρακτήρισε «παραγωγική» τη
συνάντηση που είχε με το προεδρείο της Συνόδου, που αποτελείται από τους πρυτάνεις
Θεόδωρο Θεοδουλίδη (Πανεπιστήμιο Δυτικής Μακεδονίας), Παναγιώτη Καλδή (Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής) και Ανδρέα Φλώρο (Ιόνιο Πανεπιστήμιο).
«Αντιλαμβανόμαστε τα πανεπιστήμια ως καταλύτη της προόδου, γι' αυτό τα στηρίζουμε σε όλα
τα επίπεδα», ανέφερε.
Σύμφωνα με πηγές του ΑΠΕ-ΜΠΕ, το προεδρείο της Συνόδου έθεσε επί τάπητος τα
προβλήματα που αντιμετωπίζουν τα πανεπιστήμια (ελλιπής χρηματοδότηση, υποστελέχωση),
αλλά και τις επιδιώξεις για το μέλλον των ΑΕΙ.
Μεταξύ άλλων, τοποθετήθηκαν και για το ενδεχόμενο ίδρυσης μη κρατικών πανεπιστημίων,
δηλώνοντας ότι δεν αντιτίθενται στην προοπτική αυτή, αρκεί ωστόσο, να ενδυναμωθούν
πρώτα τα δημόσια πανεπιστήμια.
Ο υπουργός αναμένεται να παρευρεθεί στις εργασίες της 103ης Συνόδου Πρυτάνεων, η οποία
θα διεξαχθεί στην Καστοριά, από τις 11 έως τις 14 Ιουλίου 2023, υπό την Προεδρία του
Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και Προεδρεύοντα τον πρύτανη του πανεπιστημίου,
Θεόδωρο Θεοδουλίδη.
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Συνάντηση Κ. Πιερρακάκη με το προεδρείο της Συνόδου τω ν Πρυτάνεω ν

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Εν όψει της 103ης Συνόδου των Πρυτάνεων των ελληνικών πανεπιστημίων, που θα αρχίσει τις
εργασίες της αύριο, Τρίτη, στην Καστοριά, ο Υπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και
Αθλητισμού, Κυριάκος Πιερρακάκης συναντήθηκε με το προεδρείο της Συνόδου. Ο υπουργός
-σε σχετική ανάρτηση στα κοινωνία δίκτυα- χαρακτήρισε "παραγωγική" τη συνάντηση που είχε
με το προεδρείο της Συνόδου, που αποτελείται από τους πρυτάνεις Θεόδωρο Θεοδουλίδη
(Πανεπιστήμιο Δυτικής Μακεδονίας), Παναγιώτη Καλδή (Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής) και
Ανδρέα Φλώρο (Ιόνιο Πανεπιστήμιο). "Αντιλαμβανόμαστε τα πανεπιστήμια ως καταλύτη της
προόδου, γι' αυτό τα στηρίζουμε σε όλα τα επίπεδα", ανέφερε. Σύμφωνα με πηγές του
ΑΠΕ-ΜΠΕ, το προεδρείο της Συνόδου έθεσε επί τάπητος τα προβλήματα που αντιμετωπίζουν
τα πανεπιστήμια (ελλιπής χρηματοδότηση, υποστελέχωση), αλλά και τις επιδιώξεις για το
μέλλον των ΑΕΙ. Μεταξύ άλλων, τοποθετήθηκαν και για το ενδεχόμενο ίδρυσης μη κρατικών...
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Συνάντηση Κυρ. Πιερρακάκη με το προεδρείο της Συνόδου τω ν Πρυτάνεω ν

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο υπουργός -σε σχετική ανάρτηση στα κοινωνία δίκτυα- χαρακτήρισε «παραγωγική» τη
συνάντηση που είχε
Εν όψει της 103ης Συνόδου των Πρυτάνεων των ελληνικών πανεπιστημίων, που θα αρχίσει τις
εργασίες της αύριο, Τρίτη, στην Καστοριά, ο Υπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και
Αθλητισμού, Κυριάκος Πιερρακάκης συναντήθηκε με το προεδρείο της Συνόδου.
Ο υπουργός -σε σχετική ανάρτηση στα κοινωνία δίκτυα- χαρακτήρισε «παραγωγική» τη
συνάντηση που είχε με το προεδρείο της Συνόδου, που αποτελείται από τους πρυτάνεις
Θεόδωρο Θεοδουλίδη (Πανεπιστήμιο Δυτικής Μακεδονίας), Παναγιώτη Καλδή (Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής) και Ανδρέα Φλώρο (Ιόνιο Πανεπιστήμιο).
«Αντιλαμβανόμαστε τα πανεπιστήμια ως καταλύτη της προόδου, γι' αυτό τα στηρίζουμε σε όλα
τα επίπεδα», ανέφερε.
Σύμφωνα με πηγές του ΑΠΕ-ΜΠΕ, το προεδρείο της Συνόδου έθεσε επί τάπητος τα
προβλήματα που αντιμετωπίζουν τα πανεπιστήμια (ελλιπής χρηματοδότηση, υποστελέχωση),
αλλά και τις επιδιώξεις για το μέλλον των ΑΕΙ.
Μεταξύ άλλων, τοποθετήθηκαν και για το ενδεχόμενο ίδρυσης μη κρατικών πανεπιστημίων,
δηλώνοντας ότι δεν αντιτίθενται στην προοπτική αυτή, αρκεί ωστόσο, να ενδυναμωθούν
πρώτα τα δημόσια πανεπιστήμια.
Ο υπουργός αναμένεται να παρευρεθεί στις εργασίες της 103ης Συνόδου Πρυτάνεων, η οποία
θα διεξαχθεί στην Καστοριά, από τις 11 έως τις 14 Ιουλίου 2023, υπό την Προεδρία του
Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και Προεδρεύοντα τον πρύτανη του πανεπιστημίου,
Θεόδωρο Θεοδουλίδη.
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Συνάντηση Πιερρακάκη με το προεδρείο της Συνόδου των Πρυτάνεων για το μέλλον

των ΑΕΙ

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Εν όψει της 103ης Συνόδου των Πρυτάνεων των ελληνικών πανεπιστημίων, που θα αρχίσει τις
εργασίες της αύριο, Τρίτη, στην Καστοριά, ο Υπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και
Αθλητισμού, Κυριάκος Πιερρακάκης συναντήθηκε με το προεδρείο της Συνόδου.
Ο υπουργός -σε σχετική ανάρτηση στα κοινωνία δίκτυα- χαρακτήρισε «παραγωγική» τη
συνάντηση που είχε με το προεδρείο της Συνόδου, που αποτελείται από τους πρυτάνεις
Θεόδωρο Θεοδουλίδη (Πανεπιστήμιο Δυτικής Μακεδονίας), Παναγιώτη Καλδή (Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής) και Ανδρέα Φλώρο (Ιόνιο Πανεπιστήμιο).
Σύμφωνα με πηγές του ΑΠΕ-ΜΠΕ, το προεδρείο της Συνόδου έθεσε επί τάπητος τα
προβλήματα που αντιμετωπίζουν τα πανεπιστήμια (ελλιπής χρηματοδότηση, υποστελέχωση),
αλλά και τις επιδιώξεις για το μέλλον των ΑΕΙ.
Μεταξύ άλλων, τοποθετήθηκαν και για το ενδεχόμενο ίδρυσης μη κρατικών πανεπιστημίων,
δηλώνοντας ότι δεν αντιτίθενται στην προοπτική αυτή, αρκεί ωστόσο, να ενδυναμωθούν
πρώτα τα δημόσια πανεπιστήμια.
Ο υπουργός αναμένεται να παρευρεθεί στις εργασίες της 103ης Συνόδου Πρυτάνεων, η οποία
θα διεξαχθεί στην Καστοριά, από τις 11 έως τις 14 Ιουλίου 2023, υπό την Προεδρία του
Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και Προεδρεύοντα τον πρύτανη του πανεπιστημίου,
Θεόδωρο Θεοδουλίδη.
Mε πληροφορίες από ΑΠΕ – ΜΠΕ
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Σήμερα η συνάντηση προεδρείου Συνόδου Πρυτάνεων με Κ. Πιερρακάκη

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Πρόγραμμα της Συνόδου Πρυτάνεων στην Καστοριά, από 11 έως και 14 Ιουλίου
Για σήμερα Δευτέρα , στις 2 το μεσημέρι έχει προγραμματιστεί η πρώτη συνάντηση του νέου
υπουργού Παιδείας Κ. Πιερρακάκη με το προεδρείο της Συνόδου Πρυτάνεων ( Θεόδωρο 
Θεοδουλίδη, Πρύτανη Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας, Προεδρεύων, Παναγιώτη Καλδή,
Πρύτανη Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, Ανδρέα Φλώρο, Πρύτανη Ιονίου Πανεπιστημίου).
Η συνάντηση γίνεται εν όψει την Συνόδου Πρυτάνεων , η οποία θα πραγματοποιηθεί στην
Καστοριά από 11 έως και 14 Ιουλίου , με την παρουσία του νέου υπουργού Παιδείας.
    Πατήστε εδώ για να  ανοίξετε το Πρόγραμμα της Συνόδου Πρυτάνεων
Το προεδρείο της Συνόδου θα ενημερώσουν τον Κ. Πιερρακάκη  για τον προβληματισμό της   
Κομισιόν  για τη συνέχιση της χρηματοδότησης, μέσω ΕΣΠΑ, για τη πρόσληψη Διδασκόντων -
Επιστημόνων Κατόχων  Διδακτορικού (Διαβάστε εδώ σχετικό ρεπορτάζ), καθώς και για τις
αδυναμίες του νέου νόμου πλαισίου λειτουργίας των ΑΕΙ, καθώς και για τα τρέχοντα ζητ'ήματα.
Στις προθέσεις των  Πρυτάνεων είναι , μεταξύ άλλων, να μεταφέρουν στο νέο/α υπουργό
Παιδείας τις αδυναμίες του νέου νόμου για τα ΑΕΙ, κυρίως:
Α. Στα αδιέξοδα που οδηγούν οι διατάξεις για την ανάδειξη των Συμβουλίων Διοίκησης των
Πανεπιστημίων, και,
Β. Τις αρνητικές εμπειρίες από τη λειτουργία των Συμβουλίων Διοίκησης στα Πανεπιστήμια
που ήδη εξελέγησαν και λειτουργούν.
Οι Πρυτάνεις, σύμφωνα με πληροφορίες, θα προτείνουν  νομοθετικές βελτιώσεις, δεδομένου
ότι  του χρόνου (το 2024) θα διεξαχθούν  Πρυτανικές εκλογές, για την ανάδειξη των
Συμβουλίων Διοίκησης και Πρυτάνεων   σε έξι Πανεπιστήμια
Ειδικότερα, πρόκειται για τα εξής έξι  Πανεπιστήμια:
            ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΑΘΗΝΩΝ Θητεία 01-09-2020 έως 31-08-2024
Πρύτανης: Καθ. Δημήτριος Μπουραντώνης,
            ΠΑΝΤΕΙΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΚΟΙΝΩΝΙΚΩΝ ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΚΩΝ ΕΠΙΣΤΗΜΩΝ Θητεία
01-09-2020 έως 31-08-2024 Πρύτανις: Καθ. Χριστίνα Κουλούρη,
            ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΠΑΤΡΩΝ Θητεία 01-09-2020 έως 31-08-2024  Πρύτανης: Καθ. 
Χρήστος Ι. Μπούρας,
            ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΚΡΗΤΗΣ Θητεία 01-09-2020 έως 31-08-2024 Πρύτανης: Καθ.
Γεώργιος Μ. Κοντάκης,
            ΙΟΝΙΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ Θητεία 01-09-2020 έως 31-08-2024 Πρύτανης: Καθ. Ανδρέας
Φλώρος,
            ΧΑΡΟΚΟΠΕΙΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ Θητεία 01-09-2020 έως 31-08-2024 Πρύτανις: Καθ.
Μαρία Νικολαϊδη.
Σύνοδος Πρυτάνεων Κυριάκος Πιερρακάκης
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Συνάντηση Πιερρακάκη με πρυτάνεις λίγο πριν την έναρξη της συνόδου στην Καστοριά

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Εν όψει της 103ης Συνόδου των Πρυτάνεων των ελληνικών πανεπιστημίων, που θα αρχίσει τις
εργασίες της σήμερα , Τρίτη, στην Καστοριά, ο Υπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και
Αθλητισμού, Κυριάκος Πιερρακάκης συναντήθηκε με το προεδρείο της Συνόδου.
Ο υπουργός -σε σχετική ανάρτηση στα κοινωνία δίκτυα- χαρακτήρισε «παραγωγική» τη
συνάντηση που είχε με το προεδρείο της Συνόδου, που αποτελείται από τους πρυτάνεις
Θεόδωρο Θεοδουλίδη (Πανεπιστήμιο Δυτικής Μακεδονίας), Παναγιώτη Καλδή (Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής) και Ανδρέα Φλώρο (Ιόνιο Πανεπιστήμιο).
«Αντιλαμβανόμαστε τα πανεπιστήμια ως καταλύτη της προόδου, γι’ αυτό τα στηρίζουμε σε όλα
τα επίπεδα», ανέφερε.
Σύμφωνα με πηγές του ΑΠΕ-ΜΠΕ, το προεδρείο της Συνόδου έθεσε επί τάπητος τα
προβλήματα που αντιμετωπίζουν τα πανεπιστήμια (ελλιπής χρηματοδότηση, υποστελέχωση),
αλλά και τις επιδιώξεις για το μέλλον των ΑΕΙ.
Μεταξύ άλλων, τοποθετήθηκαν και για το ενδεχόμενο ίδρυσης μη κρατικών πανεπιστημίων,
δηλώνοντας ότι δεν αντιτίθενται στην προοπτική αυτή, αρκεί ωστόσο, να ενδυναμωθούν
πρώτα τα δημόσια πανεπιστήμια.
Ο υπουργός αναμένεται να παρευρεθεί στις εργασίες της 103ης Συνόδου Πρυτάνεων, η οποία
θα διεξαχθεί στην Καστοριά, από σήμερα  11 έως τις 14 Ιουλίου 2023, υπό την Προεδρία του
Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και Προεδρεύοντα τον πρύτανη του πανεπιστημίου,
Θεόδωρο Θεοδουλίδη.
Ετικέτες
ΚΑΣΤΟΡΙΑ Κυριάκος Πιερρακάκης Παιδεία ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΑ Πανεπιστήμιο Δυτ. Μακεδονίας
ΠΟΛΙΤΙΚΑ
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Πρυτάνεις προς Πιερρακάκη: Επείγοντα τα ζητήματα στελέχω σης τω ν ΑΕΙ

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι Πρυτάνεις ανέδειξαν τις άμεσες προτεραιότητες προς διευθέτηση για την εύρυθμη
λειτουργία των Πανεπιστημίων, ένα χρόνο μετά την εφαρμογή του νέου Νόμου για τα ΑΕΙ,
καθώς και επείγοντα ζητήματα για τη στελέχωση και ενδυνάμωση του έργου τους
Ξεκίνησαν σήμερα στην Καστοριά οι τετραήμερες εργασίες της 103ης Συνόδου Πρυτάνεων των
Ελληνικών Πανεπιστημίων, υπό την Προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και
Προεδρεύοντα τον Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη, Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής
Μακεδονίας.
Η Σύνοδος των Πρυτάνεων και Προέδρων Διοικουσών Επιτροπών των Ελληνικών ΑΕΙ,
διεξάγεται από 11 έως και 14 Ιουλίου. Την Παρασκευή, τελευταία ημέρα της Συνόδου, θα
παραστεί η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού
σηματοδοτώντας την πρώτη επίσημη παρουσία και ομιλία του αρμόδιου Υπουργού, Κυριάκου
Πιερρακάκη για το πλαίσιο και τις πολιτικές στήριξης των ελληνικών Πανεπιστημίων, καθώς και
την πρώτη του συνάντηση με τους Πρυτάνεις όλων των ΑΕΙ.
Εν όψει της Συνόδου στην Καστοριά, το προεδρείο της Συνόδου πραγματοποίησε χθες
ενημερωτική συνάντηση στην Αθήνα με τον Υπουργό Παιδείας Κυριάκο Πιερρακάκη, παρουσία
και του Γενικού Γραμματέα Ανώτατης Εκπαίδευσης Οδυσσέα Ζώρα.
Ο Πρύτανης του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας, Καθηγητής Θεόδωρος Θεοδουλίδης,
προεδρεύων της 103ης Συνόδου, ο Πρύτανης του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, Καθηγητής
Παναγιώτης Καλδής και ο Πρύτανης του Ιονίου Πανεπιστημίου, Καθηγητής Ανδρέας Φλώρος
ενημέρωσαν την ηγεσία του Υπουργείου για την ατζέντα της Συνόδου.
Εξέθεσαν στον Υπουργό τις προτεραιότητες των ελληνικών Πανεπιστημίων στην κομβική αυτή
περίοδο μετασχηματισμού και μετεξέλιξης της ανώτατης εκπαίδευσης, με επίκεντρο την
ποιότητα των ακαδημαϊκών σπουδών, την έρευνα, τη δυναμική εξωστρέφεια και τη στρατηγική
ανάπτυξης των ελληνικών ΑΕΙ στο ανταγωνιστικό διεθνές και ευρωπαϊκό περιβάλλον.
Επίσης, ανέδειξαν τις άμεσες προτεραιότητες προς διευθέτηση για την εύρυθμη λειτουργία των
Πανεπιστημίων, ένα χρόνο μετά την εφαρμογή του νέου Νόμου για τα ΑΕΙ, καθώς και
επείγοντα ζητήματα για τη στελέχωση και ενδυνάμωση του έργου τους.
Ο Υπουργός επεσήμανε ότι θα αναφερθεί διεξοδικά στο σύνολο των ζητημάτων που
απασχολούν τα ελληνικά ΑΕΙ κατά την ομιλία του στη Σύνοδο.
Σημειώνεται ότι η Σύνοδος Πρυτάνεων, όργανο καταξιωμένο ως ενιαία έκφραση των
Πανεπιστημίων της χώρας, λειτουργεί ως forum ανταλλαγής απόψεων και ιδεών,
διαδραματίζοντας σημαντικό ρόλο στο χώρο της Ανώτατης Παιδείας.
Στην ατζέντα της 103ης Συνόδου, εκτός από καίρια θέματα που σχετίζονται με την λειτουργία,
την οργάνωση και την διοίκηση των Πανεπιστημίων, έχουν ενταχθεί κρίσιμα ζητήματα που
αφορούν στο στρατηγικό σχεδιασμό και τις πολιτικές ανάπτυξής τους, μεταξύ των οποίων ο
πολυδιάστατος ρόλος τους στις προκλήσεις της σύγχρονης εποχής και η δυναμική σύνδεση
των προγραμμάτων σπουδών με την αγορά εργασίας.
Συγχρόνως, θα πραγματοποιηθεί συνάντηση εργασίας για τον ρόλο των Πανεπιστημίων στο
πλαίσιο της Ενεργειακής και Δίκαιης Μετάβασης, που διοργανώνεται από το Πρόγραμμα
Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης 2021-2027, με τη συμμετοχή της ηγεσίας των συναρμόδιων
υπουργείων καθώς και στελεχών της Ευρωπαϊκής Επιτροπής.
Κεντρικός χορηγός της 103ης Συνόδου είναι η ΔΕΗ Α.Ε.
Χορηγοί είναι η Περιφερειακή Ενότητα Καστοριάς της Περιφέρειας Δυτικής Μακεδονίας, ο
Όμιλος Huawei και o Όμιλος Εταιρειών Συμβούλων Euroconsultants.
Υποστηρικτές είναι η πρώτη εταιρεία spin-off του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας
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Μεγάλη ευκαιρία για τα πανεπιστήμια τα προγράμματα
ενεργειακής αναβάθμισης κτιρίων

Στο ρόλο που μπορούν να διαδραματίσουν
τα ελληνικά πανεπιστήμια της χωράς

στην ενεργειακή μετάβαση αναφέρθηκε η

Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας
κυρία Αλεξάνδρα Σδούκου κατα την

ομιλία της που απηύθυνε διαδικτυακα
στην 103η Σύνοδο Πρυτάνεων των Ελληνικών

Πανεπιστημίων η οποία πραγματοποιήθηκε

στην Καστοριά
Μεταξύ άλλων η κυρία Σδούκου αναφέρθηκε

στα προγράμματα ενεργειακής
αναβάθμισης του κτιριακού αποθέματος
της χώρας που μπορούν να τα αξιοποιήσουν

τα πανεπιστήμια και στα οποία εκδηλώνεται

ήδη πολύ μεγάλη συμμετοχή
Παράλληλα επισήμανε ότι η συνεισφορά
των πανεπιστημίων στην ενεργειακή μετάβαση

δε σταματά στην ενεργειακή εξοικονόμηση

αλλά μπορεί και πρέπει να επεκταθεί

στην ανάπτυξη και ωρίμανση των
νέων τεχνολογιών που αποτελούν προαπαιτούμενο

για τη σταδιακή απεξάρτηση
από τα ορυκτά καύσιμα και τη μετάβαση
σε ένα ενεργειακό σύστημα με κεντρικό
πυλώνα τις πηγές ενέργειας μηδενικού ανθρακικού

αποτυπώματος
Η 103η Σύνοδος Πρυτάνεων και Προέδρων

Δ Ε των Ελληνικών Πανεπιστημίων
διοργανώθηκε από το Πανεπιστήμιο Δυτικής

Μακεδονίας στην Καστοριά από τις 1 1

έως τις 14 Ιουλίου 2023
Αναλυτικά η παρέμβαση της Υφυπουργού

Περιβάλλοντος και Ενέργειας κυρίας
Αλεξάνδρας Σδούκου

Είναι μεγάλη τιμή και χαρά μου να
συμμετάσχω

στη συζήτηση για τον ρόλο που

μπορούν να διαδραματίσουν τα ελληνικά
πανεπιστήμια στην ενεργειακή μετάβαση
που όπως όλοι γνωρίζετε αποτελεί κεντρική

προτεραιότητα της κυβέρνησης
Τα πανεπιστήμια μπορούν να λειτουργήσουν

καταλυτικά με δυο τρόπους
Πρώτον δίνοντας το καλό παράδειγμα
για δράσεις εξοικονόμησης ενέργειας
που αποτελεί κεντρικό πυλώνα της ενεργειακής

μετάβασης σε συνδυασμό με την
απανθρακοποίηση του ενεργειακού μας
μείγματος και την αντικατάσταση των ορυκτών

καυσίμων με καθαρές πηγές ενέργειας
ηλιακή αιολική κυματική γεωθερμία

κ ά Δεύτερον μεσα από τη συμμετοχή
τους σε δράσεις και προγράμματα που

προωθούν τις καινοτόμες τεχνολογίες
που συνδέονται με την πράσινη μετάβαση

Ας ξεκινήσουμε από το πρώτο σκέλος
Ένα από τα αγαπημένα μου ρητά είναι

Η φθηνότερη κιλοβατώρα είναι αυτή που
δεν καταναλώθηκε ποτέ Δείχνει την αξία
της εξοικονόμησης ενέργειας στην οποία
αποδίδει ιδιαίτερη σημασία η κυβέρνησή
μας και περνά σε μεγάλο βαθμό από τα
προγράμματα ενεργειακής αναβάθμισης
του κτιριακού αποθέματος της χώρας μας
με ευρωπαϊκούς πόρους και τα οποία μπορούν

να αξιοποιήσουν τα πανεπιστήμια
Αναφέρω ενδεικτικά το Πρόγραμμα

Ενεργειακή Αναβάθμιση Δημοσίων Κτιρίων
σε ΑΕΙ Φοιτητικές Εστίες και εγκαταστάσεις

Τεχνολογικών Φορέων του ΕΣΠΑ
2014-2020 που βρίσκεται σε φάση υλοποίησης

έχοντας συγκεντρώσει πολύ μεγάλο

ενδιαφέρον απο τα πανεπιστημιακά
ιδρύματα

Σύμφωνα με τα τελευταία διαθέσιμα
στοιχεία έχουν υποβληθεί και εγκριθεί
προς χρηματοδότηση 29 προτάσεις που

βρίσκονται σε διαφορετικό στάδιο υλοποίησης

κατά περίπτωση με τον συνολικό
προϋπολογισμό των έργων να υπερβαίνει
τα 81 εκατ ευρώ

Στο πρόγραμμα έχουν ενταχθεί μεταξύ
άλλων το Πανεπιστήμιο Δυτικής Μακεδονίας

ο οικοδεσπότης της φετινής Συνόδου

το Εθνικό Μετσοβιο Πολυτεχνείο
το Εθνικό και Καποδιστριακό Πανεπιστήμιο

Αθηνών το Πανεπιστήμιο Πειραιώς
το Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο Θεσσαλονίκης

το Δημοκρίτειο Πανεπιστήμιο Θράκης

το Πανεπιστήμιο Πάτρας το Γεωπο¬

νικό Πανεπιστήμιο Αθηνών το Χαροκόπειο
Πανεπιστήμιο το Πανεπιστήμιο Δυτικής
Αττικής το Πανεπιστήμιο Ιωαννίνων το
Πανεπιστήμιο Θεσσαλίας το Πανεπιστήμιο

Πελοποννήσου το Πολυτεχνείο Κρήτης
το Πανεπιστήμιο Αιγαίου και το Ιόνιο

Πανεπιστήμιο
Είναι βέβαιο ότι η ολοκλήρωση των

έργων που υλοποιούνται θα αλλάξει το
πρόσωπο των πανεπιστημίων μας Η

ενεργειακή αναβάθμιση των κτιρίων των

πανεπιστημιακών ιδρυμάτων λειτουργεί
ως ισχυρό παράδειγμα και συμβολίζει την
αποφασιστικότητά μας να πάμε σε ένα
νέο βιώσιμο ενεργειακό τοπίο

Ασφαλώς υπάρχουν πόροι προς αξιοποίηση

για τα πανεπιστήμια προς την κατεύθυνση

αυτή και στο νέο ΕΣΠΑ 2021
2027 Όπως για παράδειγμα τα προγράμματα

ενεργειακής αναβάθμισης δημοσίων
κτιρίων που περιλαμβάνονται στα κατά τόπους

Περιφερειακά Επιχειρησιακά Προγράμματα

Άλλο ένα σημαντικό εργαλείο που
βρίσκεται

στη διάθεση των Πανεπιστημίων
μας είναι το πρόγραμμα ΗΛΕΚΤΡΑ συνολικού

προϋπολογισμού 640 εκατ ευρώ
χρηματοδότηση από το Ταμείο Παρακαταθηκών

και Δανείων και το Ταμείο Ανάκαμψης

και Ανθεκτικότητας
Ένα φιλόδοξο πρόγραμμα για την ενεργειακή

αναβάθμιση των δημόσιων κτιρίων
που μπορεί να αναδείξει τον υποδειγματικό

ρόλο του Δημοσίου στην εξοικονόμηση
ενέργειας Στόχος είναι η μείωση του ανθρακικού

αποτυπώματος κτιρίων επιτυγχάνοντας

κατ ελάχιστον την κατηγορία
ενεργειακής απόδοσης Β μετά την υλοποίηση

των παρεμβάσεων την εξοικονόμηση

ενέργειας και μείωση των εκπομπών
αερίων του θερμοκηπίου τουλάχιστον κατά

30 Τα δημόσια κτίρια για εκπαιδευτική

χρήση είναι επιλέξιμα προς ένταξη στο
ΗΛΕΚΤΡΑ και οι αιτήσεις είναι ανοικτές

Τα προγράμματα που προανέφερα μπορούν

να σημάνουν την απαρχή για ενεργειακά
αυτόνομα ΑΕΙ Προς αυτήν την κατεύθυνση

που αποτελεί και σύγχρονη διεθνή
τάση θα ήθελα να παραθέσω έξι πεδία
στα οποία μπορούν να κινηθούν τα ελληνικά

Πανεπιστήμια για έρευνα και υλοποίηση

σχετικών δράσεων
• Ενεργειακή Αναβάθμιση στον

ηλεκτρομηχανολογικό

εξοπλισμό και στα παθητικά

στοιχεία των κτιρίων για μείωση της
ενεργειακής κατανάλωσης

• Ανάπτυξη έξυπνων εφαρμογών επιτήρησης

και ελέγχου των ενεργειακών καταναλώσεων

• Αξιοποίηση των εφαρμογών παραγωγής

ηλεκτρικής ενέργειας από ΑΠΕ είτε
απο ώριμες τεχνολογίες όπως τα φωτο
βολτάίκα ειτε από καινοτόμες εφαρμογές
όπως τα υβριδικά συστήματα

• Δημιουργία υβριδικών συστημάτων
αποθήκευσης ενέργειας που θα μπορούν
να αποδίδουν την ενέργεια στο σύστημα

on demand
• Προώθηση της ηλεκτροκίνησης από

τις υποδομές φόρτισης ως τις καινοτόμες
μετατροπές και άλλα πρωτοποριακά συστήματα

•
Ανάπτυξη νέων καινοτόμων προϊόντων

υπηρεσιών και εφαρμογών που
προωθούν

την αειφόρο ανάπτυξη
Τα πανεπιστήμιά μας υλοποιώντας

πρωτοβουλίες και δράσεις ενεργειακής
αναβάθμισης όχι μόνο θα εξοικονομήσουν

οικονομικούς πόρους αλλά θα ενισχύσουν

περαιτέρω το ρόλο τους ως κέντρα

έρευνας βιωματικής μάθησης καινοτομίας

πρωτοπορίας
Και θα υπηρετήσουν ακόμη καλύτερα

τη βασική αποστολή τους που είναι αφενός

η μετάδοση της υφιστάμενης γνώσης
αφετέρου η δημιουργία καινούριας γνώσης

και το άνοιγμα νέων δρόμων στην επιστημονική

έρευνα και στην απασχόληση
Είναι προφανές ότι η συνεισφορά των

πανεπιστημίων στην ενεργειακή μετάβαση
δε σταματά στην ενεργειακή εξοικονόμηση

Μπορεί και πρέπει να επεκταθεί στην
ανάπτυξη και ωρίμανση των νέων τεχνολογιών

που αποτελούν προαπαιτούμενο για
τη σταδιακή απεξάρτηση από τα ορυκτά
καύσιμα και τη μετάβαση σε ένα ενεργειακό

σύστημα με κεντρικό πυλώνα τις πηγές
ενέργειας μηδενικού ανθρακικού αποτυπώματος

Το Εθνικό Σχέδιο για την Ενέργεια και
το Κλίμα ΕΣΕΚ που βρίσκεται σε διαδικασία

αναθεώρήσης προς το πιο φιλόδοξο

προδιαγράφει συμμετοχή των ΑΠΕ

στην ηλεκτροπαραγωγή σε ποσοστό που

αγγίζει το 80 έως το τέλος της δεκαετίας
και ποσοστό πάνω από 40 στην ακαθάριστη

τελική κατανάλωση ενέργειας
Για την επίτευξη των στόχων αυτών δεν

αρκεί η περαιτέρω διείσδυση των εδραιωμένων

τεχνολογιών όπως είναι τα φωτο
βολταϊκά και τα χερσαία αιολικά Χρειάζονται

νέα εργαλεία όπως είναι
• η αποθήκευση ενέργειας• το υδρογόνο• τα υπερακτια αιολικά πάρκα
• ο εκσυγχρονισμός και
• η ψηφιοποίηση των ηλεκτρικών δικτύων

Και εδώ υπάρχει πεδίο δόξης λα
μπρόν για τα πανεπιστήμια που μπορούν
αφενός να μεταδώσουν τη θεωρητική γνώση

γύρω από αυτές τις νέες τεχνολογίες
κάτι που πράττουν ήδη μέσω των σχετικών

μαθημάτων που έχουν ενσωματώσει
στα διδακτικά τους προγράμματα αφετέρου

να συνδράμουν καίρια στις πρακτικές
εφαρμογές των νέων τεχνολογιών μέσα
από τη συμμετοχή τους σε συγκεκριμένα
projects σε σύμπραξη με ιδιωτικούς και
δημόσιους φορείς

Το Πανεπιστήμιο Δυτικής Μακεδονίας
που εδρεύει στη μεγαλύτερη από τις περιοχές

της Δίκαιης Μετάβασης διαδραματίζει
πρωταγωνιστικό ρόλο στον τομέα αυτό

τον οποίο θα σας περιγράψει στη συνέχεια
ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης
Αναπτυξιακής Μετάβασης κ Πελοπίδας
Καλλίρης που θα παρουσιάσει το Επιχειρησιακό

Πρόγραμμα Δίκαιης Μετάβασης
Υπάρχουν όμως και άλλες χρήσιμες

πρωτοβουλίες προς την κατεύθυνση αυτή
Ενδεικτικά αναφέρω

Το Ενεργειακό Κέντρο Ικανοτήτων που

ιδρύθηκε με την πρωτοβουλία του Εθνικού

Μετσοβίου Πολυτεχνείου και τη συμμετοχή

ιδιωτικών ενεργειακών ομίλων με
στόχο τη μόχλευση καινοτόμων ιδεών και

τεχνολογικών μέσων από τα ερευνητικά
ιδρύματα της χώρας και την εκπαίδευση
των επιχειρηματικών φορέων

Το Κέντρο Ενεργειακής Πολιτικής και

Ανάπτυξης ΚΕΠΑ του Εθνικού και Καπο

διστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών που

έχει ως αντικείμενο τη μελέτη θεμάτων
που σχετίζονται με την Ενέργεια και την
Κλιματική Αλλαγή και πολύ σημαντική συνεισφορά

στα 25 χρόνια λειτουργίας του

Την έντονη κινητικότητα των πανεπιστημιακών

ιδρυμάτων της Κρήτης στις τεχνολογίες

υδρογόνου που συνδέεται με
το γεγονός ότι η Περιφέρεια Κρήτης είναι

μια από τις εννέα Περιφέρειες της Ευρώπης

που έχει επιλεγεί για τη δημιουργία

καθαρής κοιλάδας υδρογόνου clean

hydrogen valley Το Πανεπιστήμιο Κρήτης
διαθέτει δική του ομάδα που μελετά τρόπους

αποθήκευσης του νέου καυσίμου
ενώ στο Πολυτεχνείο Κρήτης ερευνούν τις
χρήσεις υδρογόνου στα αυτοκίνητα

Τη συνεργασία του Πανεπιστημίου Πατρών

με τον ΑΔΜΗΕ στο πλαίσιο προγράμματος

smart 5g για την υποστήριξη ψηφιοποίησης

του Συστήματος Μεταφοράς
Ηλεκτρικής Ενέργειας και της παρακολούθησης

σε πραγματικό χρόνο κρίσιμων
μεταβλητών του συστήματος και των διασυνδέσεων

Το Πανεπιστήμιο Πατρών έχει
επίσης αναλάβει το ρόλο συντονιστή στο
ευρωπαϊκό ερευνητικό έργο ΡΗΟΕΝΙ2Χ
στο οποίο συμμετέχει και η ΔΕΗ και έχει
ως αντικείμενο το σχεδιασμό και την ανάπτυξη

ενός ευέλικτού πλαισίου ασφαλείας
για την ενίσχυση της ανθεκτικότητας σε

τομείς όπως η ενέργεια οι μεταφορές και

η υγεία μέσω της Τεχνικής Νοημοσύνης
του αυτοματισμού και ανταλλαγής πληροφοριών

Τη συμμετοχή του ΕΜΠ σε συνεργασία
με τον ΔΕΔΔΗΕ στο ευρωπαϊκό έργο

που χρηματοδοτείται από το πρόγραμμα
Horizon 2020 X-FLEX με αντικείμενο την
ανάπτυξη ολοκληρωμένων ενεργειακών
λύσεων και νέων μηχανισμών αγοράς με
στόχο την εκτεταμένη ευελιξία του Ευρωπαϊκού

δικτύου διανομής ηλεκτρικού ρεύματος

Το μνημόνιο συνεργασίας που έχει
υπογράψει το Δημοκρίτειο Πανεπιστήμιο
Θράκης με τη ΔΕΠΑ Διεθνών Έργων για
την ανταλλαγή τεχνογνωσίας την προώθηση

των ανανεώσιμων καυσίμων και την
εφαρμογή τους στις υφιστάμενες ή σχεδιαζόμενες

ενεργειακές υποδομές
Και αυτά αποτελούν μόνο την κορυφή

του παγόβουνου καθώς υπάρχουν ακόμα

πληθώρα προγραμμάτων και projects
με συμμετοχή των Πανεπιστημίων μας τα
οποία συμμετέχουν και σε διεθνείς κοινοπραξίες

Είναι ηλίου φαεινότερον μιας και σήμερα

ο ήλιος έχει την τιμητική του ο κομβικός

ρόλος και η προστιθέμενη αξία των

πανεπιστημίων για την ενεργειακή μετάβαση

Στο Υπουργείο Περιβάλλοντος και
Ενέργειας η πόρτα μας είναι πάντα ανοικτή

για την κατάθεση προτάσεων αλλά και

για τη διερεύνηση νέων πεδίων συνεργασίας
ώστε μαζί να οικοδομήσουμε το πράσινο

ψηφιακό και καινοτόμο ενεργειακό σύστημα

με το οποίο θα πορευτεί η Ελλάδα

τις επόμενες δεκαετίες
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ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΠΕΙΡΑΙΩΣ: Συμμετοχή της Πρυτανικής Αρχής στην 103η Σύνοδο

Πρυτάνεων των Ελληνικών Πανεπιστημίων

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η 103η Σύνοδος Πρυτάνεων των Ελληνικών Πανεπιστημίων διεξήχθη από τις 11 έως τις 14
Ιουλίου 2023 στην Καστοριά, με διοργανωτή το Πανεπιστήμιο Δυτικής Μακεδονίας και
Προεδρεύοντα τον Πρύτανη Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, στο οποίο συμμετείχαν ο Πρύτανης του Πανεπιστημίου
Δυτικής Αττικής Καθηγητής Παναγιώτης Καλδής και ο Πρύτανης του Ιόνιου Πανεπιστημίου
Καθηγητής Ανδρέας Φλώρος.
 
Το Πανεπιστήμιο Πειραιώς συμμετείχε στη Σύνοδο με τον Πρύτανη Καθηγητή Μιχαήλ
Σφακιανάκη, τους Αντιπρυτάνεις Καθηγητές Δημοσθένη Κυριαζή, Στέλλα Σοφιανοπούλου και
Σπύρο Ρουκανά, καθώς επίσης και τη Διευθύντρια της Μονάδας Οικονομικής και Διοικητικής
Υποστήριξης του ΕΛΚΕ  Ευαγγελία Σιδέρη.
Η Σύνοδος σηματοδότησε την πρώτη συνάντηση του νέου Υπουργού Παιδείας Κυριάκου
Πιερρακάκη και την αναλυτική του ενημέρωση για τρέχοντα και πάγια προβλήματα των
Ελληνικών ΑΕΙ,  μεταξύ των οποίων και το πρόβλημα που έχει προκύψει με τη μη
χρηματοδότηση μέσω ΕΣΠΑ, για την πρόσληψη διδασκόντων – Επιστημόνων Κατόχων
Διδακτορικού.
Με τη σύμφωνη γνώμη του Υπουργού Κυριάκου Πιερρακάκη, ορίστηκε από την 103η Σύνοδο
των Πρυτάνεων, ο Πρύτανης του Πανεπιστημίου Πειραιώς, Καθηγητής Μιχαήλ Σφακιανάκης,
να συνεργαστεί με την Ειδική Γραμματέα Διαχείρισης Προγραμμάτων Ευρωπαϊκού Κοινωνικού
Ταμείου Νίκη Δανδόλου, η οποία συμμετείχε  στις εργασίες της Συνόδου, προκειμένου να
αντιμετωπισθεί το θέμα.
Στόχος όλων των συμμετεχόντων στην 103η Σύνοδο Πρυτάνεων είναι η ενδυνάμωση και
περαιτέρω ανάπτυξη των Ελληνικών Πανεπιστημίων, ώστε να ανταποκριθούν με επιτυχία στις
εθνικές και διεθνείς προκλήσεις.
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Καστοριά - Σύνοδος Πρυτάνεων: Υποχρηματαδότηση, υποστελέχωση και

γραφ ειοκρατικός λαβύρινθος

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι πρυτάνεις ζητούν ΄΄άμεσα μέτρα από την κυβέρνηση
Ως επιτακτική χαρακτήρισαν την ανάγκη αντιμετώπισης της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό, η 103η Σύνοδος των Πρυτάνεων που
πραγματοποιήθηκε παρουσία του Υπουργού Παιδείας Κυριάκου Πιερρακάκη στην Καστοριά.
Στο κείμενο συμπερασμάτων της Συνόδου οι Πρυτάνεις ζητούν την κατεπείγουσα κάλυψη των
κενών θέσεων μελών ΔΕΠ ενώ την ίδια στιγμή ζητούν από το Υπουργείο την ολοκλήρωση των
διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών που θα καλύψουν τις σημερινές αλλά και μελλοντικές
ανάγκες των Πανεπιστημίων.
Οι Πρυτάνεις ζητούν άμεσα μέτρα για την αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ΑΕΙ, την
άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.
Επίσης τονίζουν ότι η κυβέρνηση θα πρέπει να προχωρήσει στην απλοποίηση των
διαδικασιών στους ΕΛΚΕ και ταυτόχρονα να προχωρήσει στην βελτίωση του νέου νομοθετικού
πλαισίου για τα ΑΕΙ και στην αντιμετώπιση προβλημάτων που προέκυψαν από τον ένα χρόνο
εφαρμογής του.
O Προεδρεύων της Συνόδου καθηγητής Θεόδωρος Θεοδουλίδης ανέφερε ότι ο Υπουργός
Παιδείας κατά την ομιλία του στις εργασίες της Συνόδου δεσμεύτηκε για συστηματική
συνεργασία με τις πρυτανικές αρχές ώστε να εξεταστούν όλα τα ζητήματα και οι προτάσεις που
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων κι ότι το Ελληνικό́ Δημόσιο Πανεπιστήμιο
αποτελεί́ στρατηγική́ προτεραιότητα της κυβέρνησης και θα ενισχυθεί με στοχευμένες
πολιτικές.
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και
Προεδρεύοντα τον Πρύτανη Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής Καθηγητή
Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου καθηγητή Ανδρέα Φλώρου.
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν εκτός από τον υπουργό Παιδείας Κυριάκο Πιερρακάκη ο
Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών Νίκος Παπαθανάσης, η
Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου, ο Γενικό́ς Γραμματέας
Ανώτατης Εκπαίδευσης Οδυσσέας Ζώρας, η Ειδική́ Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων
Ευρωπαϊκού Κοινωνικού́ Ταμείου Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης
Αναπτυξιακής Μετάβασης Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης
Εκπαίδευσης Καθηγητής Περικλής Μήτκας.
Σχετικά Άρθρα
Νέο μισθολόγιο για τα μέλη ΔΕΠ ζητούν οι πρυτάνεις
 15/12/2022 13:38
Ως επιτακτική χαρακτήρισαν την ανάγκη αντιμετώπισης της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό, η 103η Σύνοδος των Πρυτάνεων που
πραγματοποιήθηκε παρουσία του Υπουργού Παιδείας Κυριάκου Πιερρακάκη στην Καστοριά.
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Στο κείμενο συμπερασμάτων της Συνόδου οι Πρυτάνεις ζητούν την κατεπείγουσα κάλυψη των
κενών θέσεων μελών ΔΕΠ ενώ την ίδια στιγμή ζητούν από το Υπουργείο την ολοκλήρωση των
διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών που θα καλύψουν τις σημερινές αλλά και μελλοντικές
ανάγκες των Πανεπιστημίων.
Οι Πρυτάνεις ζητούν άμεσα μέτρα για την αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ΑΕΙ, την
άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.
Επίσης τονίζουν ότι η κυβέρνηση θα πρέπει να προχωρήσει στην απλοποίηση των
διαδικασιών στους ΕΛΚΕ και ταυτόχρονα να προχωρήσει στην βελτίωση του νέου νομοθετικού
πλαισίου για τα ΑΕΙ και στην αντιμετώπιση προβλημάτων που προέκυψαν από τον ένα χρόνο
εφαρμογής του.
O Προεδρεύων της Συνόδου καθηγητής Θεόδωρος Θεοδουλίδης ανέφερε ότι ο Υπουργός
Παιδείας κατά την ομιλία του στις εργασίες της Συνόδου δεσμεύτηκε για συστηματική
συνεργασία με τις πρυτανικές αρχές ώστε να εξεταστούν όλα τα ζητήματα και οι προτάσεις που
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων κι ότι το Ελληνικό́ Δημόσιο Πανεπιστήμιο
αποτελεί́ στρατηγική́ προτεραιότητα της κυβέρνησης και θα ενισχυθεί με στοχευμένες
πολιτικές.
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και
Προεδρεύοντα τον Πρύτανη Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής Καθηγητή
Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου καθηγητή Ανδρέα Φλώρου.
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν εκτός από τον υπουργό Παιδείας Κυριάκο Πιερρακάκη ο
Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών Νίκος Παπαθανάσης, η
Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου, ο Γενικό́ς Γραμματέας
Ανώτατης Εκπαίδευσης Οδυσσέας Ζώρας, η Ειδική́ Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων
Ευρωπαϊκού Κοινωνικού́ Ταμείου Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης
Αναπτυξιακής Μετάβασης Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης
Εκπαίδευσης Καθηγητής Περικλής Μήτκας.
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Ανάπτυξη, ανταγωνιστικότητα και προσλήψεις μελών ΔΕΠ, ζητούν οι πρυτάνεις των

ΑΕΙ

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ως  επιτακτική χαρακτήρισαν την ανάγκη αντιμετώπισης της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό, η 103η Σύνοδος των Πρυτάνεων που
πραγματοποιήθηκε παρουσία του Υπουργού Παιδείας Κυριάκου Πιερρακάκη στην Καστοριά.
Στο κείμενο συμπερασμάτων της Συνόδου οι Πρυτάνεις ζητούν την κατεπείγουσα κάλυψη των
κενών θέσεων μελών ΔΕΠ ενώ την ίδια στιγμή ζητούν από το Υπουργείο την ολοκλήρωση των
διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών που θα καλύψουν τις σημερινές αλλά και μελλοντικές
ανάγκες των Πανεπιστημίων. 
Οι Πρυτάνεις ζητούν άμεσα μέτρα για την αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ΑΕΙ, την
άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.
Επίσης τονίζουν ότι η κυβέρνηση θα πρέπει να προχωρήσει στην απλοποίηση των
διαδικασιών στους ΕΛΚΕ και ταυτόχρονα να προχωρήσει στην βελτίωση του νέου νομοθετικού
πλαισίου για τα ΑΕΙ και στην αντιμετώπιση προβλημάτων που προέκυψαν από τον ένα χρόνο
εφαρμογής του. 
O Προεδρεύων της Συνόδου καθηγητής Θεόδωρος Θεοδουλίδης ανέφερε ότι ο Υπουργός
Παιδείας κατά την ομιλία του στις εργασίες της Συνόδου δεσμεύτηκε για συστηματική
συνεργασία με τις πρυτανικές αρχές ώστε να εξεταστούν όλα τα ζητήματα και οι προτάσεις που
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων κι ότι  το Ελληνικό́ Δημόσιο Πανεπιστήμιο
αποτελεί́ στρατηγική́ προτεραιότητα της κυβέρνησης και θα ενισχυθεί με στοχευμένες
 πολιτικές. 
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας  και
Προεδρεύοντα τον Πρύτανη Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής Καθηγητή
Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου καθηγητή Ανδρέα Φλώρου.
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν εκτός από τον υπουργό Παιδείας Κυριάκο Πιερρακάκη  ο
Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών Νίκος Παπαθανάσης, η
Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου, ο Γενικό́ς Γραμματέας
Ανώτατης Εκπαίδευσης Οδυσσέας Ζώρας, η Ειδική́ Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων
Ευρωπαϊκού Κοινωνικού́ Ταμείου Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης
Αναπτυξιακής Μετάβασης Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης
Εκπαίδευσης Καθηγητής Περικλής Μήτκας.
 
Λεπτομέρειες στη συνδρομητική σελίδα του ΑΠΕ-ΜΠΕ.
© ΑΠΕ-ΜΠΕ ΑΕ. Τα πνευματικά δικαιώματα ανήκουν στο ΑΠΕ-ΜΠΕ ΑΕ.
Απαγορεύεται η αναπαραγωγή από επισκέπτες της ιστοσελίδας.
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Σύνοδος Πρυτάνεων: «Προτεραιότητα η ισχυρή ανάπτυξη και ανταγωνιστικότητα των

ελληνικών ΑΕΙ»

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η αυστηρή προτεραιοποίηση της δυναμικής ανάπτυξης, της ανταγωνιστικότητας αλλά και της
εξωστρέφειας των ελληνικών ΑΕΙ, ήταν το περιεχόμενο των διεξοδικών συζητήσεων κατά την
103η Σύνοδο Πρυτάνεων των Ελληνικών Πανεπιστημίων, η οποία έλαβε χώρα από τις 11 έως
τις 14 Ιουλίου 2023, στην Καστοριά.
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και
Προεδρεύοντα τον Πρύτανη, Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής,
Καθηγητή Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου, Καθηγητή Ανδρέα
Φλώρου.
Συμμετείχε η πολιτική́ ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού́,
εκπροσωπούμενη από́ τον Υπουργό́ Κυριάκο Πιερρακάκη και τον Γενικό́ Γραμματέα Ανώτατης
Εκπαίδευσης, Οδυσσέα Ζώρα.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών, Νίκος Παπαθανάσης, η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα
Σδούκου, η Ειδική́ Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων Ευρωπαϊκού Κοινωνικού́ Ταμείου
Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης
Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης, Καθηγητής
Περικλής Μήτκας.
Ο Υπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού, Κυριάκος Πιερρακάκης δεσμεύτηκε
πως θα συνεργαστεί συστηματικά με τις πρυτανικές αρχές, προκειμένου να εξεταστούν όλα τα
ζητήματα και να γίνει η απαραίτητη επεξεργασία των προτάσεων εκείνων, οι οποίες θα
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων τους ενώ ταυτόχρονα, θα δρομολογηθεί η
εφαρμογή ρεαλιστικών λύσεων.
Αναφερόμενος στο νόμο για τα ΑΕΙ του 2022, τόνισε ότι θα εφαρμοστεί πλήρως μην
παραλείποντας, ωστόσο, να τονίσει πως θα ληφθεί μέριμνα για όλες τις απαραίτητες
βελτιώσεις κατά την πρακτική του εφαρμογή. Ο υπουργός, προχώρησε, επίσης, στην
παρουσίαση του σχεδιασμού για την ενίσχυση των χρηματοδοτήσεων προς τα πανεπιστήμια,
την επίλυση ζητημάτων για τη χορήγηση της εθνικής χρηματοδότησης σε ερευνητικά́
ανταγωνιστικά́ έργα (matching funds) και την απλοποίηση των γραφειοκρατικών διαδικασιών
σχετικά με τη χρηματοδότηση των ΕΛΚΕ.
Στο πλαίσιο του κυβερνητικού προγράμματος σχετικά με την ανώτατη εκπαίδευση, ο ίδιος
δεσμεύτηκε ότι το Ελληνικό́ Δημόσιο Πανεπιστήμιο αποτελεί́ στρατηγική́ προτεραιότητα της
κυβέρνησης και θα ενισχυθεί́ με στοχευμένες πολιτικές.
O Προεδρεύων Θεόδωρος Θεοδουλίδης, αφού καλωσόρισε εκ μέρους της Συνόδου τον
Υπουργό στα νέα του καθήκοντα, τόνισε ότι σε αυτήν την κομβική περίοδο, τα ελληνικά
Πανεπιστήμια διεκδικούν ισχυρή στήριξη για να ανταποκριθούν στις δυναμικές εθνικές και
διεθνείς προκλήσεις.
Βασικά πορίσματα της Συνόδου
Στη διάρκεια του τετραήμερου κύκλου εργασιών, οι Πρυτανικές Αρχές των Ελληνικών ΑΕΙ
έθεσαν στις τοποθετήσεις τους τα καίρια ζητήματα, που αντιμετωπίζουν και κατέθεσαν
συγκεκριμένες προτάσεις.
Η Σύνοδος έθεσε ως επιτακτική ανάγκη την αντιμετώπιση της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό, ζητώντας την κάλυψη των κενών θέσεων.
Υπογράμμισε ως απαραίτητη τη βελτίωση του νέου νομοθετικού για τα ΑΕΙ καθώς και την
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αντιμετώπιση προβλημάτων, τα οποία προέκυψαν από τον ένα χρόνο εφαρμογής του.
Επιπλέον, κρίθηκε αναγκαία η ολοκλήρωση των διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών των
Πανεπιστημίων, που θα καλύψουν τις σύγχρονες σημερινές αλλά και μελλοντικές ανάγκες των
Πανεπιστημίων.
Τη Σύνοδο απασχόλησε, ακόμη, η αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ελληνικών ΑΕΙ,
κυρίως μέσα από την άμεση ενεργοποίηση του Εθνικού́ Προγράμματος Ανάπτυξης (ΕΠΑ), την
άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.
Προς την κατεύθυνση της διευκόλυνσης όλων των προαναφερθέντων, τέθηκε ως άμεση
προτεραιότητα η μείωση της γραφειοκρατίας αλλά και η απλοποίηση των διαδικασιών στους
ΕΛΚΕ, ζητήματα για τα οποία η Σύνοδος θα ετοιμάσει εισήγηση έως τα τέλη Αυγούστου.
Θεματικές Συνεδρίες
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Πιο αναλυτικά, οι συνεδρίες ανέδειξαν το ρόλο των ελληνικών ΑΕΙ στις προκλήσεις της
σύγχρονης εποχής, με ταυτόχρονη αναφορά στο ρόλο, που παίζουν τα Πανεπιστήμια της
Περιφέρειας για την ανάπτυξη και τη συνοχή της χώρας. Εστίασαν, ακόμη, στην καθοριστική
σημασία της σύνδεσης των προγραμμάτων σπουδών με την αγορά εργασίας, δίνοντας έμφαση
στην πληροφορική και σε άλλους τομείς, όπου διαπιστώνονται τεράστιες ανάγκες
απασχόλησης.
Μετά τη λήξη των εργασιών της Συνόδου, πραγματοποιήθηκε συνάντηση εργασίας για τον
ρόλο των Πανεπιστημίων στο πλαίσιο της Ενεργειακής και Δίκαιης Μετάβασης, η οποία
διοργανώθηκε από τη Διαχειριστική Αρχή ΕΣΠΑ-ΔΑΜ.
Ειδήσεις σήμερα:
Live update: Μεγάλες φωτιές σε Κουβαρά Αττικής και Λουτράκι – Δείτε βίντεο
Μεγάλη φωτιά στο Λουτράκι – Έκλεισαν κατασκήνωση με 800 παιδιά, εκκενώνουν 8 οικισμούς
προς Κόρινθο
Φωτιά στον Κουβαρά: Καίγονται σπίτια και αυτοκίνητα – Δείτε βίντεο και φωτογραφίες
Follow @thetimesgr
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Ανάπτυξη, ανταγωνιστικότητα και προσλήψεις μελών ΔΕΠζητούν οι πρυτάνεις των ΑΕΙ
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Οι πρυτάνεις ζητούν μεταξύ άλλων την κατεπείγουσα κάλυψη των κενών θέσεων μελών ΔΕΠ

Ως επιτακτική χαρακτήρισαν την ανάγκη αντιμετώπισης της υποστελέχωσης των ελληνικών

ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό, η 103η Σύνοδος των Πρυτάνεων που

πραγματοποιήθηκε παρουσία του Υπουργού Παιδείας Κυριάκου Πιερρακάκη στην Καστοριά.

Στο κείμενο συμπερασμάτων της Συνόδου οι Πρυτάνεις ζητούν την κατεπείγουσα κάλυψη των

κενών θέσεων μελών ΔΕΠ ενώ την ίδια στιγμή ζητούν από το Υπουργείο την ολοκλήρωση των

διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών που θα καλύψουν τις σημερινές αλλά και μελλοντικές

ανάγκες των Πανεπιστημίων.

Οι Πρυτάνεις ζητούν άμεσα μέτρα για την αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ΑΕΙ, την

άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων

Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική

περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.

Επίσης τονίζουν ότι η κυβέρνηση θα πρέπει να προχωρήσει στην απλοποίηση των

διαδικασιών στους ΕΛΚΕ και ταυτόχρονα να προχωρήσει στην βελτίωση του νέου νομοθετικού

πλαισίου για τα ΑΕΙ και στην αντιμετώπιση προβλημάτων που προέκυψαν από τον ένα χρόνο

εφαρμογής του.
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Ανάπτυξη, ανταγωνιστικότητα και προσλήψεις μελών ΔΕΠ, ζητούν οι πρυτάνεις των

ΑΕΙ

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ως  επιτακτική χαρακτήρισαν την ανάγκη αντιμετώπισης της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό, η 103η Σύνοδος των Πρυτάνεων που
πραγματοποιήθηκε παρουσία του Υπουργού Παιδείας Κυριάκου Πιερρακάκη στην Καστοριά.
Στο κείμενο συμπερασμάτων της Συνόδου οι Πρυτάνεις ζητούν την κατεπείγουσα κάλυψη των
κενών θέσεων μελών ΔΕΠ ενώ την ίδια στιγμή ζητούν από το Υπουργείο την ολοκλήρωση των
διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών που θα καλύψουν τις σημερινές αλλά και μελλοντικές
ανάγκες των Πανεπιστημίων. 
Οι Πρυτάνεις ζητούν άμεσα μέτρα για την αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ΑΕΙ, την
άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.
Επίσης τονίζουν ότι η κυβέρνηση θα πρέπει να προχωρήσει στην απλοποίηση των
διαδικασιών στους ΕΛΚΕ και ταυτόχρονα να προχωρήσει στην βελτίωση του νέου νομοθετικού
πλαισίου για τα ΑΕΙ και στην αντιμετώπιση προβλημάτων που προέκυψαν από τον ένα χρόνο
εφαρμογής του. 
O Προεδρεύων της Συνόδου καθηγητής Θεόδωρος Θεοδουλίδης ανέφερε ότι ο Υπουργός
Παιδείας κατά την ομιλία του στις εργασίες της Συνόδου δεσμεύτηκε για συστηματική
συνεργασία με τις πρυτανικές αρχές ώστε να εξεταστούν όλα τα ζητήματα και οι προτάσεις που
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων κι ότι  το Ελληνικό́ Δημόσιο Πανεπιστήμιο
αποτελεί́ στρατηγική́ προτεραιότητα της κυβέρνησης και θα ενισχυθεί με στοχευμένες
 πολιτικές. 
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας  και
Προεδρεύοντα τον Πρύτανη Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής Καθηγητή
Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου καθηγητή Ανδρέα Φλώρου.
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν εκτός από τον υπουργό Παιδείας Κυριάκο Πιερρακάκη  ο
Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών Νίκος Παπαθανάσης, η
Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου, ο Γενικό́ς Γραμματέας
Ανώτατης Εκπαίδευσης Οδυσσέας Ζώρας, η Ειδική́ Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων
Ευρωπαϊκού Κοινωνικού́ Ταμείου Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης
Αναπτυξιακής Μετάβασης Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης
Εκπαίδευσης Καθηγητής Περικλής Μήτκας.
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Πανεπιστήμια: Ποια θέματα βρέθηκαν στο επίκεντρο της συνόδου πρυτάνεων

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
NewsRoom 17 Ιουλίου 2023 18:05 Τελευταία ενημέρωση:6:08 μμ
Οι κρίσιμες προτεραιότητες για τη δυναμική ανάπτυξη, ανταγωνιστικότητα και εξωστρέφεια των
ελληνικών ΑΕΙ συζητήθηκαν διεξοδικά στην 103η Σύνοδο Πρυτάνεων των Ελληνικών
Πανεπιστημίων, που διεξήχθη από τις 11 έως τις 14 Ιουλίου 2023 στην Καστοριά.
Όπως αναφέρει σχετική ανακοίνωση, η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του
Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και Προεδρεύοντα τον Πρύτανη Καθηγητή Θεόδωρο
Θεοδουλίδη και με τη συμβολή των υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του
Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής Καθηγητή Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου
Πανεπιστημίου καθηγητή Ανδρέα Φλώρου.
Συμμετείχε η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού,
εκπροσωπούμενη από τον Υπουργό Κυριάκο Πιερρακάκη και τον Γενικό Γραμματέα Ανώτατης
Εκπαίδευσης Οδυσσέα Ζώρα.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών Νίκος Παπαθανάσης, η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα
Σδούκου, η Ειδική Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων Ευρωπαϊκού Κοινωνικού Ταμείου
Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης
Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης Καθηγητής
Περικλής Μήτκας.
Στην πρώτη παρουσία και τοποθέτηση στη Σύνοδο Πρυτάνεων, ο Υπουργός Παιδείας
Θρησκευμάτων και Αθλητισμού Κυριάκος Πιερρακάκης δεσμεύτηκε για συστηματική
συνεργασία με τις πρυτανικές αρχές ώστε να εξεταστούν όλα τα ζητήματα και οι προτάσεις που
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων τους και να εφαρμοστούν εφικτές λύσεις.
Αναφερόμενος στο νόμο για τα ΑΕΙ του 2022, τόνισε ότι θα εφαρμοστεί πλήρως και από την
πρακτική του εφαρμογή στο πεδίο θα υπάρξουν βελτιώσεις όπου απαιτείται.
Συγχρόνως, παρουσίασε τον σχεδιασμό για την ενίσχυση των χρηματοδοτήσεων προς τα
πανεπιστήμια, την επίλυση ζητημάτων για τη χορήγηση της εθνικής χρηματοδότησης σε
ερευνητικά ανταγωνιστικά έργα (matching funds) και την απλοποίηση των γραφειοκρατικών
διαδικασιών σχετικά με τη χρηματοδότηση των ΕΛΚΕ.
Ο Υπουργός, αναφερόμενος στις μέχρι σήμερα εξαγγελίες του κυβερνητικού προγράμματος
για την ανώτατη εκπαίδευση, δεσμεύτηκε ότι το Ελληνικό Δημόσιο Πανεπιστήμιο αποτελεί
στρατηγική προτεραιότητα της κυβέρνησης και θα ενισχυθεί με στοχευμένες πολιτικές.
O Προεδρεύων Θεόδωρος Θεοδουλίδης καλωσόρισε εκ μέρους της Συνόδου τον Υπουργό στα
νέα του καθήκοντα και τόνισε ότι σε αυτήν την κομβική περίοδο τα ελληνικά Πανεπιστήμια
διεκδικούν ισχυρή στήριξη για να ανταποκριθούν στις δυναμικές εθνικές και διεθνείς
προκλήσεις.
Οι Πρυτανικές Αρχές των Ελληνικών ΑΕΙ έθεσαν στις τοποθετήσεις τους τα καίρια ζητήματα
που αντιμετωπίζουν και κατέθεσαν τις προτάσεις τους.
Η Σύνοδος έθεσε ως επιτακτική ανάγκη την αντιμετώπιση της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό και ζήτησε την κάλυψη των κενών θέσεων. Ανέδειξε
την αναγκαιότητα βελτιώσεων στο νέο νομοθετικό πλαίσιο για τα ΑΕΙ και την αντιμετώπιση
προβλημάτων που προέκυψαν από τον ένα χρόνο εφαρμογής του, όπως επίσης και την
ολοκλήρωση των διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών των Πανεπιστημίων, που θα
καλύψουν τις σύγχρονες σημερινές αλλά και μελλοντικές ανάγκες των Πανεπιστημίων.
Επίσης, η Σύνοδος προσβλέπει στην αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ελληνικών
ΑΕΙ, κυρίως μέσα από την άμεση ενεργοποίηση του Εθνικού Προγράμματος Ανάπτυξης (ΕΠΑ),
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την άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.
Συμπληρωματικά, τέθηκε ως άμεση προτεραιότητα η μείωση της γραφειοκρατίας και η
απλοποίηση των διαδικασιών στους ΕΛΚΕ, ζητήματα για τα οποία η Σύνοδος θα ετοιμάσει
εισήγηση έως τα τέλη Αυγούστου.
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Συγκεκριμένα, οι συνεδρίες είχαν ως επίκεντρο:
Τον ρόλο των ελληνικών ΑΕΙ στις προκλήσεις της σύγχρονης εποχής, όπου αναφέρθηκε και ο
ρόλος των Πανεπιστημίων της Περιφέρειας στην ανάπτυξη και συνοχή της χώρας.
Τη σύνδεση των προγραμμάτων σπουδών με την αγορά εργασίας, με έμφαση στην
πληροφορική και σε άλλους τομείς όπου διαπιστώνονται τεράστιες ανάγκες απασχόλησης.
Μετά τη λήξη των εργασιών της Συνόδου, πραγματοποιήθηκε συνάντηση εργασίας για τον
ρόλο των Πανεπιστημίων στο πλαίσιο της Ενεργειακής και Δίκαιης Μετάβασης, η οποία
διοργανώθηκε από τη Διαχειριστική Αρχή ΕΣΠΑ-ΔΑΜ.
Διαβάστε επίσης: 
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Προτεραιότητα η ισχυρή ανάπτυξη και ανταγωνιστικότητα των ελληνικών ΑΕΙ: Με το

βλέμμα στο μέλλον ολοκληρώθηκαν οι εργασίες της 103ης Συνόδου Πρυτάνεων

Ελληνικών Πανεπιστημίων παρουσία του Υπουργού Παιδείας Κυριάκου Πιερρακάκη

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητα η  ισχυρή ανάπτυξη και ανταγωνιστικότητα των ελληνικών ΑΕΙ
Με το βλέμμα στο μέλλον ολοκληρώθηκαν οι εργασίες της 103ης Συνόδου Πρυτάνεων
Ελληνικών Πανεπιστημίων παρουσία του Υπουργού Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού
Κυριάκου Πιερρακάκη
 
Οι κρίσιμες προτεραιότητες για τη δυναμική ανάπτυξη, ανταγωνιστικότητα και εξωστρέφεια των
ελληνικών ΑΕΙ συζητήθηκαν  διεξοδικά στην 103η Σύνοδο Πρυτάνεων των Ελληνικών
Πανεπιστημίων, που διεξήχθη από τις 11 έως τις 14 Ιουλίου 2023 στην Καστοριά.
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας  και
Προεδρεύοντα τον Πρύτανη Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη  και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής Καθηγητή
Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου καθηγητή Ανδρέα Φλώρου.
Συμμετείχε η πολιτική́ ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού́,
εκπροσωπούμενη από́ τον Υπουργό́ Κυριάκο Πιερρακάκη και τον Γενικό́ Γραμματέα Ανώτατης
Εκπαίδευσης Οδυσσέα Ζώρα.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών Νίκος Παπαθανάσης, η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα
Σδούκου, η Ειδική́ Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων Ευρωπαϊκού Κοινωνικού́ Ταμείου
Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης
Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης Καθηγητής
Περικλής Μήτκας.
Στην πρώτη παρουσία και τοποθέτηση στη Σύνοδο Πρυτάνεων, ο  Υπουργός Παιδείας
Θρησκευμάτων και Αθλητισμού Κυριάκος Πιερρακάκης δεσμεύτηκε για συστηματική
συνεργασία με τις πρυτανικές αρχές ώστε να εξεταστούν όλα τα ζητήματα και οι προτάσεις που
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων τους και να εφαρμοστούν εφικτές λύσεις.
Αναφερόμενος στο νόμο για τα ΑΕΙ του 2022, τόνισε ότι θα εφαρμοστεί πλήρως και από την
πρακτική του εφαρμογή στο πεδίο θα υπάρξουν βελτιώσεις όπου απαιτείται.  Συγχρόνως,
παρουσίασε τον σχεδιασμό για την ενίσχυση των χρηματοδοτήσεων  προς τα πανεπιστήμια,
την επίλυση ζητημάτων για τη  χορήγηση της εθνικής χρηματοδότησης σε ερευνητικά́
ανταγωνιστικά́ έργα (matching funds) και  την απλοποίηση των γραφειοκρατικών διαδικασιών
σχετικά με τη χρηματοδότηση των ΕΛΚΕ.
Ο Υπουργός, αναφερόμενος στις μέχρι σήμερα εξαγγελίες του κυβερνητικού προγράμματος
για την ανώτατη εκπαίδευση, δεσμεύτηκε ότι  το Ελληνικό́ Δημόσιο Πανεπιστήμιο αποτελεί́
στρατηγική́ προτεραιότητα της κυβέρνησης και θα ενισχυθεί́ με στοχευμένες πολιτικές.
O Προεδρεύων Θεόδωρος Θεοδουλίδης καλωσόρισε εκ μέρους της Συνόδου τον Υπουργό στα
νέα του καθήκοντα και τόνισε ότι σε αυτήν την κομβική περίοδο τα ελληνικά Πανεπιστήμια
διεκδικούν ισχυρή στήριξη για να ανταποκριθούν στις δυναμικές εθνικές και διεθνείς
προκλήσεις.
Βασικά πορίσματα της Συνόδου
Οι Πρυτανικές Αρχές των Ελληνικών ΑΕΙ έθεσαν στις τοποθετήσεις τους τα καίρια ζητήματα
που αντιμετωπίζουν και κατέθεσαν τις προτάσεις τους.
Η Σύνοδος έθεσε ως επιτακτική ανάγκη την αντιμετώπιση της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό και ζήτησε την κάλυψη των κενών θέσεων. Ανέδειξε
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την αναγκαιότητα βελτιώσεων στο νέο νομοθετικό πλαίσιο για τα ΑΕΙ και την αντιμετώπιση
προβλημάτων που προέκυψαν από τον ένα χρόνο εφαρμογής του, όπως επίσης και την
ολοκλήρωση των διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών των Πανεπιστημίων, που θα
καλύψουν τις σύγχρονες σημερινές αλλά και μελλοντικές ανάγκες των Πανεπιστημίων.
Επίσης, η Σύνοδος προσβλέπει στην αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ελληνικών
ΑΕΙ, κυρίως μέσα από την άμεση ενεργοποίηση του Εθνικού́ Προγράμματος Ανάπτυξης (ΕΠΑ),
την άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.
Συμπληρωματικά, τέθηκε ως άμεση προτεραιότητα η μείωση της γραφειοκρατίας και η
απλοποίηση των διαδικασιών στους ΕΛΚΕ, ζητήματα για τα οποία η Σύνοδος θα ετοιμάσει
εισήγηση έως τα τέλη Αυγούστου.
Θεματικές Συνεδρίες
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Συγκεκριμένα, οι συνεδρίες είχαν ως επίκεντρο:
Μετά τη λήξη των εργασιών της Συνόδου, πραγματοποιήθηκε συνάντηση εργασίας για τον
ρόλο των Πανεπιστημίων στο πλαίσιο της Ενεργειακής και Δίκαιης Μετάβασης, η οποία
διοργανώθηκε από τη Διαχειριστική Αρχή ΕΣΠΑ-ΔΑΜ.
 
Χορηγοί και υποστηρικτές
Κεντρικός χορηγός της 103ης Συνόδου  ήταν η ΔΕΗ Α.Ε.
Χορηγοί ήταν:
 
Υποστηρικτές ήταν:
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Προτεραιότητα η  ισχυρή ανάπτυξη και ανταγωνιστικότητα των ελληνικών ΑΕΙ

Καστοριά: Με το βλέμμα στο μέλλον ολοκληρώθηκαν οι εργασίες της 103ης Συνόδου

Πρυτάνεων Ελληνικών Πανεπιστημίων παρουσία του Υπουργού Παιδείας,

Θρησκευμάτων και Αθλητισμού Κυριάκου Πιερρακάκη

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι κρίσιμες προτεραιότητες για τη δυναμική ανάπτυξη, ανταγωνιστικότητα και εξωστρέφεια των
ελληνικών ΑΕΙ συζητήθηκαν  διεξοδικά στην 103η Σύνοδο Πρυτάνεων των Ελληνικών
Πανεπιστημίων, που διεξήχθη από τις 11 έως τις 14 Ιουλίου 2023 στην Καστοριά.
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας  και
Προεδρεύοντα τον Πρύτανη Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη  και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής Καθηγητή
Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου καθηγητή Ανδρέα Φλώρου.
Συμμετείχε η πολιτική́ ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού́,
εκπροσωπούμενη από́ τον Υπουργό́ Κυριάκο Πιερρακάκη και τον Γενικό́ Γραμματέα Ανώτατης
Εκπαίδευσης Οδυσσέα Ζώρα.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών Νίκος Παπαθανάσης, η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα
Σδούκου, η Ειδική́ Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων Ευρωπαϊκού Κοινωνικού́ Ταμείου
Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης
Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης Καθηγητής
Περικλής Μήτκας.
Στην πρώτη παρουσία και τοποθέτηση στη Σύνοδο Πρυτάνεων, ο  Υπουργός Παιδείας
Θρησκευμάτων και Αθλητισμού Κυριάκος Πιερρακάκης δεσμεύτηκε για συστηματική
συνεργασία με τις πρυτανικές αρχές ώστε να εξεταστούν όλα τα ζητήματα και οι προτάσεις που
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων τους και να εφαρμοστούν εφικτές λύσεις.
Αναφερόμενος στο νόμο για τα ΑΕΙ του 2022, τόνισε ότι θα εφαρμοστεί πλήρως και από την
πρακτική του εφαρμογή στο πεδίο θα υπάρξουν βελτιώσεις όπου απαιτείται.  Συγχρόνως,
παρουσίασε τον σχεδιασμό για την ενίσχυση των χρηματοδοτήσεων  προς τα πανεπιστήμια,
την επίλυση ζητημάτων για τη  χορήγηση της εθνικής χρηματοδότησης σε ερευνητικά́
ανταγωνιστικά́ έργα (matching funds) και  την απλοποίηση των γραφειοκρατικών διαδικασιών
σχετικά με τη χρηματοδότηση των ΕΛΚΕ.
Ο Υπουργός, αναφερόμενος στις μέχρι σήμερα εξαγγελίες του κυβερνητικού προγράμματος
για την ανώτατη εκπαίδευση, δεσμεύτηκε ότι  το Ελληνικό́ Δημόσιο Πανεπιστήμιο αποτελεί́
στρατηγική́ προτεραιότητα της κυβέρνησης και θα ενισχυθεί́ με στοχευμένες πολιτικές.
O Προεδρεύων Θεόδωρος Θεοδουλίδης καλωσόρισε εκ μέρους της Συνόδου τον Υπουργό στα
νέα του καθήκοντα και τόνισε ότι σε αυτήν την κομβική περίοδο τα ελληνικά Πανεπιστήμια
διεκδικούν ισχυρή στήριξη για να ανταποκριθούν στις δυναμικές εθνικές και διεθνείς
προκλήσεις.
Βασικά πορίσματα της Συνόδου
Οι Πρυτανικές Αρχές των Ελληνικών ΑΕΙ έθεσαν στις τοποθετήσεις τους τα καίρια ζητήματα
που αντιμετωπίζουν και κατέθεσαν τις προτάσεις τους.
Η Σύνοδος έθεσε ως επιτακτική ανάγκη την αντιμετώπιση της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό και ζήτησε την κάλυψη των κενών θέσεων. Ανέδειξε
την αναγκαιότητα βελτιώσεων στο νέο νομοθετικό πλαίσιο για τα ΑΕΙ και την αντιμετώπιση
προβλημάτων που προέκυψαν από τον ένα χρόνο εφαρμογής του, όπως επίσης και την
ολοκλήρωση των διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών των Πανεπιστημίων, που θα
καλύψουν τις σύγχρονες σημερινές αλλά και μελλοντικές ανάγκες των Πανεπιστημίων.
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Επίσης, η Σύνοδος προσβλέπει στην αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ελληνικών
ΑΕΙ, κυρίως μέσα από την άμεση ενεργοποίηση του Εθνικού́ Προγράμματος Ανάπτυξης (ΕΠΑ),
την άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.
Συμπληρωματικά, τέθηκε ως άμεση προτεραιότητα η μείωση της γραφειοκρατίας και η
απλοποίηση των διαδικασιών στους ΕΛΚΕ, ζητήματα για τα οποία η Σύνοδος θα ετοιμάσει
εισήγηση έως τα τέλη Αυγούστου.
Θεματικές Συνεδρίες
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Συγκεκριμένα, οι συνεδρίες είχαν ως επίκεντρο:
Μετά τη λήξη των εργασιών της Συνόδου, πραγματοποιήθηκε συνάντηση εργασίας για τον
ρόλο των Πανεπιστημίων στο πλαίσιο της Ενεργειακής και Δίκαιης Μετάβασης, η οποία
διοργανώθηκε από τη Διαχειριστική Αρχή ΕΣΠΑ-ΔΑΜ.
Χορηγοί και υποστηρικτές
Κεντρικός χορηγός της 103ης Συνόδου  ήταν η ΔΕΗ Α.Ε.
Χορηγοί ήταν:
Υποστηρικτές ήταν:
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Παναγία Παμμακάριστος: Αποκαταστάθηκε εικόνα-κειμήλιο του Οικουμενικού

Πατριαρχείου

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η υλοποίηση του έργου της συντήρησης έγινε δυνατή με την ευγενική δωρεά του Ιδρύματος
Αικατερίνης Λασκαρίδη μετά από πρωτοβουλία του Προέδρου του Ιδρύματος, κ. Πάνου
Λασκαρίδη.
Η Ιερή Εικόνα της Παναγίας Παμμακαρίστου παραδόθηκε στην ΑΘΠ Οικουμενικό Πατριάρχη
κ.κ. Βαρθολομαίο σε ειδική τελετή που πραγματοποιήθηκε την Τετάρτη 28 Ιουνίου 2023 στο
Οικουμενικό Πατριαρχείο. Κατά την τελετή παράδοσης, ο Πρόεδρος του Ιδρύματος Αικατερίνης
Λασκαρίδης, κ. Πάνος Λασκαρίδης επεσήμανε:
«Αποτελεί μεγάλη τιμή για το Ίδρυμα Αικατερίνης Λασκαρίδη, την οικογένειά μου και εμένα η
εμπιστοσύνη με την οποία μας περιέβαλλε η ΑΘΠ κ.κ. Βαρθολομαίος με την ανάθεση της
χορηγίας για την αποκατάσταση τής ψηφιδωτής εικόνας της Παμμακαρίστου. H συντήρηση και
αποκατάσταση, υπό τη διεύθυνση και καθοδήγηση της καθηγήτριας του Πανεπιστημίου
Δυτικής Αττικής Στεφανίας Χλουβεράκη, έγινε με τις πλέον σύγχρονες μεθόδους της επιστήμης.
Σήμερα, είχα την τιμή να παραδώσω το έργο ολοκληρωμένο, με την επανατοποθέτηση της
Ιεράς Εικόνας στη θέση της, εντός του Ιερού Ναού του Αγίου Γεωργίου στο Φανάρι.
Αισθάνομαι μεγάλη συγκίνηση και εκφράζω τα θερμά μου συγχαρητήρια σε όλους τους
συντελεστές της εξαιρετικής δράσης που ολοκληρώθηκε αισίως σήμερα».
Οι εργασίες άρχισαν στο τέλος του 2019 και ολοκληρώθηκαν τον Μάιο του 2023. Μετά την
αφαίρεση των μεταλλικών φύλλων που το κάλυπταν μέχρι και το 1933, οι αποκαταστάσεις
έγιναν, ψηφίδα προς ψηφίδα και χρησιμοποιήθηκαν χρυσές υάλινες ψηφίδες. Ιδιαίτερος
σχεδιασμός έγινε για το απολεσθέν τμήμα της κόμης και του λαιμού του Ιησού βάσει του
κοντινότερου προτύπου που εξευρέθηκε μετά από ενδελεχή βιβλιογραφική έρευνα, και
συνεργασία με ειδικούς στην Βυζαντινή εικονογραφία.
Οι ψηφιδωτές εικόνες της Παμμακαρίστου και του Ιωάννη του Προδρόμου αποτελούν δυο από
τα έντεκα φορητά ψηφιδωτά μεγάλου μεγέθους που σώζονται σήμερα και επομένως η
συστηματική μελέτης της εικόνας κατά τη διάρκεια του έργου της συντήρησης συνέβαλε στην
απόκτηση της απαραίτητης τεχνογνωσίας, στην κατανόηση αυτών των σπάνιων έργων καθώς
και τη συντήρηση και προστασία τους ώστε να παραδοθούν ασφαλή στις επόμενες γενιές.
Πηγή: Ορθοδοξία News Agency
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Σύνοδος Πρυτάνεων: «Προτεραιότητα η ισχυρή ανάπτυξη και ανταγωνιστικότητα των

ελληνικών ΑΕΙ»

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η αυστηρή προτεραιοποίηση της δυναμικής ανάπτυξης, της ανταγωνιστικότητας αλλά και της
εξωστρέφειας των ελληνικών ΑΕΙ, ήταν το περιεχόμενο των διεξοδικών συζητήσεων κατά
την 103η Σύνοδο Πρυτάνεων των Ελληνικών Πανεπιστημίων, η οποία έλαβε χώρα από τις 11
έως τις 14 Ιουλίου 2023, στην Καστοριά.
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και
Προεδρεύοντα τον Πρύτανη, Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής,
Καθηγητή Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου, Καθηγητή Ανδρέα
Φλώρου.
Συμμετείχε η πολιτική́ ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού́,
εκπροσωπούμενη από́ τον Υπουργό́ Κυριάκο Πιερρακάκη και τον Γενικό́ Γραμματέα Ανώτατης
Εκπαίδευσης, Οδυσσέα Ζώρα.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών, Νίκος Παπαθανάσης, η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα
Σδούκου, η Ειδική́ Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων Ευρωπαϊκού Κοινωνικού́ Ταμείου
Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης
Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης, Καθηγητής
Περικλής Μήτκας.
Ο Υπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού, Κυριάκος Πιερρακάκης δεσμεύτηκε
πως θα συνεργαστεί συστηματικά με τις πρυτανικές αρχές, προκειμένου να εξεταστούν όλα τα
ζητήματα και να γίνει η απαραίτητη επεξεργασία των προτάσεων εκείνων, οι οποίες θα
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων τους ενώ ταυτόχρονα, θα δρομολογηθεί η
εφαρμογή ρεαλιστικών λύσεων.
Αναφερόμενος στο νόμο για τα ΑΕΙ του 2022, τόνισε ότι θα εφαρμοστεί πλήρως μην
παραλείποντας, ωστόσο, να τονίσει πως θα ληφθεί μέριμνα για όλες τις απαραίτητες
βελτιώσεις κατά την πρακτική του εφαρμογή. Ο υπουργός, προχώρησε, επίσης, στην
παρουσίαση του σχεδιασμού για την ενίσχυση των χρηματοδοτήσεων προς τα πανεπιστήμια,
την επίλυση ζητημάτων για τη χορήγηση της εθνικής χρηματοδότησης σε ερευνητικά́
ανταγωνιστικά́ έργα (matching funds) και την απλοποίηση των γραφειοκρατικών διαδικασιών
σχετικά με τη χρηματοδότηση των ΕΛΚΕ.
Στο πλαίσιο του κυβερνητικού προγράμματος σχετικά με την ανώτατη εκπαίδευση, ο ίδιος
δεσμεύτηκε ότι το Ελληνικό́ Δημόσιο Πανεπιστήμιο αποτελεί́ στρατηγική́ προτεραιότητα της
κυβέρνησης και θα ενισχυθεί́ με στοχευμένες πολιτικές.
O Προεδρεύων Θεόδωρος Θεοδουλίδης, αφού καλωσόρισε εκ μέρους της Συνόδου τον
Υπουργό στα νέα του καθήκοντα, τόνισε ότι σε αυτήν την κομβική περίοδο, τα ελληνικά
Πανεπιστήμια διεκδικούν ισχυρή στήριξη για να ανταποκριθούν στις δυναμικές εθνικές και
διεθνείς προκλήσεις.
 
Βασικά πορίσματα της Συνόδου
Στη διάρκεια του τετραήμερου κύκλου εργασιών, οι Πρυτανικές Αρχές των Ελληνικών ΑΕΙ
έθεσαν στις τοποθετήσεις τους τα καίρια ζητήματα, που αντιμετωπίζουν και κατέθεσαν
συγκεκριμένες προτάσεις.
Η Σύνοδος έθεσε ως επιτακτική ανάγκη την αντιμετώπιση της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό, ζητώντας την κάλυψη των κενών θέσεων.
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Υπογράμμισε ως απαραίτητη τη βελτίωση του νέου νομοθετικού για τα ΑΕΙ καθώς και την
αντιμετώπιση προβλημάτων, τα οποία προέκυψαν από τον ένα χρόνο εφαρμογής του.
Επιπλέον, κρίθηκε αναγκαία η ολοκλήρωση των διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών των
Πανεπιστημίων, που θα καλύψουν τις σύγχρονες σημερινές αλλά και μελλοντικές ανάγκες των
Πανεπιστημίων.
Τη Σύνοδο απασχόλησε, ακόμη, η αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ελληνικών ΑΕΙ,
κυρίως μέσα από την άμεση ενεργοποίηση του Εθνικού́ Προγράμματος Ανάπτυξης (ΕΠΑ), την
άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.
Προς την κατεύθυνση της διευκόλυνσης όλων των προαναφερθέντων, τέθηκε ως άμεση
προτεραιότητα η μείωση της γραφειοκρατίας αλλά και η απλοποίηση των διαδικασιών στους
ΕΛΚΕ, ζητήματα για τα οποία η Σύνοδος θα ετοιμάσει εισήγηση έως τα τέλη Αυγούστου.
 
Θεματικές Συνεδρίες
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Πιο αναλυτικά, οι συνεδρίες ανέδειξαν το ρόλο των ελληνικών ΑΕΙ στις προκλήσεις της
σύγχρονης εποχής, με ταυτόχρονη αναφορά στο ρόλο, που παίζουν τα Πανεπιστήμια της
Περιφέρειας για την ανάπτυξη και τη συνοχή της χώρας. Εστίασαν, ακόμη, στην καθοριστική
σημασία της σύνδεσης των προγραμμάτων σπουδών με την αγορά εργασίας, δίνοντας έμφαση
στην πληροφορική και σε άλλους τομείς, όπου διαπιστώνονται τεράστιες ανάγκες
απασχόλησης.
Μετά τη λήξη των εργασιών της Συνόδου, πραγματοποιήθηκε συνάντηση εργασίας για τον
ρόλο των Πανεπιστημίων στο πλαίσιο της Ενεργειακής και Δίκαιης Μετάβασης, η οποία
διοργανώθηκε από τη Διαχειριστική Αρχή ΕΣΠΑ-ΔΑΜ.
 
Tags: Σύνοδος ΠρυτάνεωνΚυριάκος Πιερρακάκης

https://pbnews.gr/synodos-prytaneon-proteraiotita-i-ischyri-anaptyxi-kai-antagonistikotita-ton-ellinikon-aei/


https://gegonota.news/

 Publication date: 17/07/2023 20:07

 link

Σύνοδος Πρυτάνεων: «Προτεραιότητα η ισχυρή ανάπτυξη και ανταγωνιστικότητα των

ελληνικών ΑΕΙ»

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η αυστηρή προτεραιοποίηση της δυναμικής ανάπτυξης, της ανταγωνιστικότητας αλλά και της
εξωστρέφειας των ελληνικών ΑΕΙ, ήταν το περιεχόμενο των διεξοδικών συζητήσεων κατά την
103η Σύνοδο Πρυτάνεων των Ελληνικών Πανεπιστημίων, η οποία έλαβε χώρα από τις 11 έως
τις 14 Ιουλίου 2023, στην Καστοριά.
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και
Προεδρεύοντα τον Πρύτανη, Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής,
Καθηγητή Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου, Καθηγητή Ανδρέα
Φλώρου.
Συμμετείχε η πολιτική́ ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού́,
εκπροσωπούμενη από́ τον Υπουργό́ Κυριάκο Πιερρακάκη και τον Γενικό́ Γραμματέα Ανώτατης
Εκπαίδευσης, Οδυσσέα Ζώρα.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών, Νίκος Παπαθανάσης, η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα
Σδούκου, η Ειδική́ Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων Ευρωπαϊκού Κοινωνικού́ Ταμείου
Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης
Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης, Καθηγητής
Περικλής Μήτκας.
Ο Υπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού, Κυριάκος Πιερρακάκης δεσμεύτηκε
πως θα συνεργαστεί συστηματικά με τις πρυτανικές αρχές, προκειμένου να εξεταστούν όλα τα
ζητήματα και να γίνει η απαραίτητη επεξεργασία των προτάσεων εκείνων, οι οποίες θα
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων τους ενώ ταυτόχρονα, θα δρομολογηθεί η
εφαρμογή ρεαλιστικών λύσεων.
Αναφερόμενος στο νόμο για τα ΑΕΙ του 2022, τόνισε ότι θα εφαρμοστεί πλήρως μην
παραλείποντας, ωστόσο, να τονίσει πως θα ληφθεί μέριμνα για όλες τις απαραίτητες
βελτιώσεις κατά την πρακτική του εφαρμογή. Ο υπουργός, προχώρησε, επίσης, στην
παρουσίαση του σχεδιασμού για την ενίσχυση των χρηματοδοτήσεων προς τα πανεπιστήμια,
την επίλυση ζητημάτων για τη χορήγηση της εθνικής χρηματοδότησης σε ερευνητικά́
ανταγωνιστικά́ έργα (matching funds) και την απλοποίηση των γραφειοκρατικών διαδικασιών
σχετικά με τη χρηματοδότηση των ΕΛΚΕ.
Στο πλαίσιο του κυβερνητικού προγράμματος σχετικά με την ανώτατη εκπαίδευση, ο ίδιος
δεσμεύτηκε ότι το Ελληνικό́ Δημόσιο Πανεπιστήμιο αποτελεί́ στρατηγική́ προτεραιότητα της
κυβέρνησης και θα ενισχυθεί́ με στοχευμένες πολιτικές.
O Προεδρεύων Θεόδωρος Θεοδουλίδης, αφού καλωσόρισε εκ μέρους της Συνόδου τον
Υπουργό στα νέα του καθήκοντα, τόνισε ότι σε αυτήν την κομβική περίοδο, τα ελληνικά
Πανεπιστήμια διεκδικούν ισχυρή στήριξη για να ανταποκριθούν στις δυναμικές εθνικές και
διεθνείς προκλήσεις.
Βασικά πορίσματα της Συνόδου
Στη διάρκεια του τετραήμερου κύκλου εργασιών, οι Πρυτανικές Αρχές των Ελληνικών ΑΕΙ
έθεσαν στις τοποθετήσεις τους τα καίρια ζητήματα, που αντιμετωπίζουν και κατέθεσαν
συγκεκριμένες προτάσεις.
Η Σύνοδος έθεσε ως επιτακτική ανάγκη την αντιμετώπιση της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό, ζητώντας την κάλυψη των κενών θέσεων.
Υπογράμμισε ως απαραίτητη τη βελτίωση του νέου νομοθετικού για τα ΑΕΙ καθώς και την
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αντιμετώπιση προβλημάτων, τα οποία προέκυψαν από τον ένα χρόνο εφαρμογής του.
Επιπλέον, κρίθηκε αναγκαία η ολοκλήρωση των διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών των
Πανεπιστημίων, που θα καλύψουν τις σύγχρονες σημερινές αλλά και μελλοντικές ανάγκες των
Πανεπιστημίων.
Τη Σύνοδο απασχόλησε, ακόμη, η αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ελληνικών ΑΕΙ,
κυρίως μέσα από την άμεση ενεργοποίηση του Εθνικού́ Προγράμματος Ανάπτυξης (ΕΠΑ), την
άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.
Προς την κατεύθυνση της διευκόλυνσης όλων των προαναφερθέντων, τέθηκε ως άμεση
προτεραιότητα η μείωση της γραφειοκρατίας αλλά και η απλοποίηση των διαδικασιών στους
ΕΛΚΕ, ζητήματα για τα οποία η Σύνοδος θα ετοιμάσει εισήγηση έως τα τέλη Αυγούστου.
Θεματικές Συνεδρίες
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Πιο αναλυτικά, οι συνεδρίες ανέδειξαν το ρόλο των ελληνικών ΑΕΙ στις προκλήσεις της
σύγχρονης εποχής, με ταυτόχρονη αναφορά στο ρόλο, που παίζουν τα Πανεπιστήμια της
Περιφέρειας για την ανάπτυξη και τη συνοχή της χώρας. Εστίασαν, ακόμη, στην καθοριστική
σημασία της σύνδεσης των προγραμμάτων σπουδών με την αγορά εργασίας, δίνοντας έμφαση
στην πληροφορική και σε άλλους τομείς, όπου διαπιστώνονται τεράστιες ανάγκες
απασχόλησης.
Μετά τη λήξη των εργασιών της Συνόδου, πραγματοποιήθηκε συνάντηση εργασίας για τον
ρόλο των Πανεπιστημίων στο πλαίσιο της Ενεργειακής και Δίκαιης Μετάβασης, η οποία
διοργανώθηκε από τη Διαχειριστική Αρχή ΕΣΠΑ-ΔΑΜ.
protothema.gr
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Σύνοδος Πρυτάνεων: «Προτεραιότητα η ισχυρή ανάπτυξη και ανταγωνιστικότητα των

ελληνικών ΑΕΙ»

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με το βλέμμα στο μέλλον ολοκληρώθηκαν οι εργασίες της 103ης Συνόδου Πρυτάνεων
Ελληνικών Πανεπιστημίων παρουσία του Υπουργού Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού,
Κυριάκου Πιερρακάκη.
Η αυστηρή προτεραιοποίηση της δυναμικής ανάπτυξης, της ανταγωνιστικότητας αλλά και της
εξωστρέφειας των ελληνικών ΑΕΙ, ήταν το περιεχόμενο των διεξοδικών συζητήσεων κατά την
103η Σύνοδο Πρυτάνεων των Ελληνικών Πανεπιστημίων, η οποία έλαβε χώρα από τις 11 έως
τις 14 Ιουλίου 2023, στην Καστοριά.
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και
Προεδρεύοντα τον Πρύτανη, Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής,
Καθηγητή Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου, Καθηγητή Ανδρέα
Φλώρου.
Συμμετείχε η πολιτική́ ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού́,
εκπροσωπούμενη από́ τον Υπουργό́ Κυριάκο Πιερρακάκη και τον Γενικό́ Γραμματέα Ανώτατης
Εκπαίδευσης, Οδυσσέα Ζώρα.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών, Νίκος Παπαθανάσης, η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα
Σδούκου, η Ειδική́ Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων Ευρωπαϊκού Κοινωνικού́ Ταμείου
Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης
Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης, Καθηγητής
Περικλής Μήτκας.
Ο Υπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού, Κυριάκος Πιερρακάκης δεσμεύτηκε
πως θα συνεργαστεί συστηματικά με τις πρυτανικές αρχές, προκειμένου να εξεταστούν όλα τα
ζητήματα και να γίνει η απαραίτητη επεξεργασία των προτάσεων εκείνων, οι οποίες θα
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων τους ενώ ταυτόχρονα, θα δρομολογηθεί η
εφαρμογή ρεαλιστικών λύσεων.
Αναφερόμενος στο νόμο για τα ΑΕΙ του 2022, τόνισε ότι θα εφαρμοστεί πλήρως μην
παραλείποντας, ωστόσο, να τονίσει πως θα ληφθεί μέριμνα για όλες τις απαραίτητες
βελτιώσεις κατά την πρακτική του εφαρμογή. Ο υπουργός, προχώρησε, επίσης, στην
παρουσίαση του σχεδιασμού για την ενίσχυση των χρηματοδοτήσεων προς τα πανεπιστήμια,
την επίλυση ζητημάτων για τη χορήγηση της εθνικής χρηματοδότησης σε ερευνητικά́
ανταγωνιστικά́ έργα (matching funds) και την απλοποίηση των γραφειοκρατικών διαδικασιών
σχετικά με τη χρηματοδότηση των ΕΛΚΕ.
Κλείσιμο
Στο πλαίσιο του κυβερνητικού προγράμματος σχετικά με την ανώτατη εκπαίδευση, ο ίδιος
δεσμεύτηκε ότι το Ελληνικό́ Δημόσιο Πανεπιστήμιο αποτελεί́ στρατηγική́ προτεραιότητα της
κυβέρνησης και θα ενισχυθεί́ με στοχευμένες πολιτικές.
O Προεδρεύων Θεόδωρος Θεοδουλίδης, αφού καλωσόρισε εκ μέρους της Συνόδου τον
Υπουργό στα νέα του καθήκοντα, τόνισε ότι σε αυτήν την κομβική περίοδο, τα ελληνικά
Πανεπιστήμια διεκδικούν ισχυρή στήριξη για να ανταποκριθούν στις δυναμικές εθνικές και
διεθνείς προκλήσεις.
Βασικά πορίσματα της Συνόδου
Στη διάρκεια του τετραήμερου κύκλου εργασιών, οι Πρυτανικές Αρχές των Ελληνικών ΑΕΙ
έθεσαν στις τοποθετήσεις τους τα καίρια ζητήματα, που αντιμετωπίζουν και κατέθεσαν
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συγκεκριμένες προτάσεις.
Η Σύνοδος έθεσε ως επιτακτική ανάγκη την αντιμετώπιση της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό, ζητώντας την κάλυψη των κενών θέσεων.
Υπογράμμισε ως απαραίτητη τη βελτίωση του νέου νομοθετικού για τα ΑΕΙ καθώς και την
αντιμετώπιση προβλημάτων, τα οποία προέκυψαν από τον ένα χρόνο εφαρμογής του.
Επιπλέον, κρίθηκε αναγκαία η ολοκλήρωση των διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών των
Πανεπιστημίων, που θα καλύψουν τις σύγχρονες σημερινές αλλά και μελλοντικές ανάγκες των
Πανεπιστημίων.
Τη Σύνοδο απασχόλησε, ακόμη, η αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ελληνικών ΑΕΙ,
κυρίως μέσα από την άμεση ενεργοποίηση του Εθνικού́ Προγράμματος Ανάπτυξης (ΕΠΑ), την
άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.
Προς την κατεύθυνση της διευκόλυνσης όλων των προαναφερθέντων, τέθηκε ως άμεση
προτεραιότητα η μείωση της γραφειοκρατίας αλλά και η απλοποίηση των διαδικασιών στους
ΕΛΚΕ, ζητήματα για τα οποία η Σύνοδος θα ετοιμάσει εισήγηση έως τα τέλη Αυγούστου.
Θεματικές Συνεδρίες
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Πιο αναλυτικά, οι συνεδρίες ανέδειξαν το ρόλο των ελληνικών ΑΕΙ στις προκλήσεις της
σύγχρονης εποχής, με ταυτόχρονη αναφορά στο ρόλο, που παίζουν τα Πανεπιστήμια της
Περιφέρειας για την ανάπτυξη και τη συνοχή της χώρας. Εστίασαν, ακόμη, στην καθοριστική
σημασία της σύνδεσης των προγραμμάτων σπουδών με την αγορά εργασίας, δίνοντας έμφαση
στην πληροφορική και σε άλλους τομείς, όπου διαπιστώνονται τεράστιες ανάγκες
απασχόλησης.
Μετά τη λήξη των εργασιών της Συνόδου, πραγματοποιήθηκε συνάντηση εργασίας για τον
ρόλο των Πανεπιστημίων στο πλαίσιο της Ενεργειακής και Δίκαιης Μετάβασης, η οποία
διοργανώθηκε από τη Διαχειριστική Αρχή ΕΣΠΑ-ΔΑΜ.
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Ολοκληρώθηκαν οι εργασίες της 103ης Συνόδου Πρυτάνεων Ελληνικών Παν/στημίων

στην Καστοριά

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητα η  ισχυρή ανάπτυξη και ανταγωνιστικότητα των ελληνικών ΑΕΙ
Με το βλέμμα στο μέλλον ολοκληρώθηκαν οι εργασίες της 103ης Συνόδου Πρυτάνεων
Ελληνικών Πανεπιστημίων παρουσία του Υπουργού Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού
Κυριάκου Πιερρακάκη
Οι κρίσιμες προτεραιότητες για τη δυναμική ανάπτυξη, ανταγωνιστικότητα και εξωστρέφεια των
ελληνικών ΑΕΙ συζητήθηκαν  διεξοδικά στην 103η Σύνοδο Πρυτάνεων των Ελληνικών
Πανεπιστημίων, που διεξήχθη από τις 11 έως τις 14 Ιουλίου 2023 στην Καστοριά.
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας  και
Προεδρεύοντα τον Πρύτανη Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη  και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής Καθηγητή
Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου καθηγητή Ανδρέα Φλώρου.
Συμμετείχε η πολιτική́ ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού́,
εκπροσωπούμενη από́ τον Υπουργό́ Κυριάκο Πιερρακάκη και τον Γενικό́ Γραμματέα Ανώτατης
Εκπαίδευσης Οδυσσέα Ζώρα.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών Νίκος Παπαθανάσης, η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα
Σδούκου, η Ειδική́ Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων Ευρωπαϊκού Κοινωνικού́ Ταμείου
Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης
Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης Καθηγητής
Περικλής Μήτκας.
Στην πρώτη παρουσία και τοποθέτηση στη Σύνοδο Πρυτάνεων, ο  Υπουργός Παιδείας
Θρησκευμάτων και Αθλητισμού Κυριάκος Πιερρακάκης δεσμεύτηκε για συστηματική
συνεργασία με τις πρυτανικές αρχές ώστε να εξεταστούν όλα τα ζητήματα και οι προτάσεις που
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων τους και να εφαρμοστούν εφικτές λύσεις.
Αναφερόμενος στο νόμο για τα ΑΕΙ του 2022, τόνισε ότι θα εφαρμοστεί πλήρως και από την
πρακτική του εφαρμογή στο πεδίο θα υπάρξουν βελτιώσεις όπου απαιτείται.  Συγχρόνως,
παρουσίασε τον σχεδιασμό για την ενίσχυση των χρηματοδοτήσεων  προς τα πανεπιστήμια,
την επίλυση ζητημάτων για τη  χορήγηση της εθνικής χρηματοδότησης σε ερευνητικά́
ανταγωνιστικά́ έργα (matching funds) και  την απλοποίηση των γραφειοκρατικών διαδικασιών
σχετικά με τη χρηματοδότηση των ΕΛΚΕ.
Ο Υπουργός, αναφερόμενος στις μέχρι σήμερα εξαγγελίες του κυβερνητικού προγράμματος
για την ανώτατη εκπαίδευση, δεσμεύτηκε ότι  το Ελληνικό́ Δημόσιο Πανεπιστήμιο αποτελεί́
στρατηγική́ προτεραιότητα της κυβέρνησης και θα ενισχυθεί́ με στοχευμένες πολιτικές.
O Προεδρεύων Θεόδωρος Θεοδουλίδης καλωσόρισε εκ μέρους της Συνόδου τον Υπουργό στα
νέα του καθήκοντα και τόνισε ότι σε αυτήν την κομβική περίοδο τα ελληνικά Πανεπιστήμια
διεκδικούν ισχυρή στήριξη για να ανταποκριθούν στις δυναμικές εθνικές και διεθνείς
προκλήσεις.
Βασικά πορίσματα της Συνόδου
Οι Πρυτανικές Αρχές των Ελληνικών ΑΕΙ έθεσαν στις τοποθετήσεις τους τα καίρια ζητήματα
που αντιμετωπίζουν και κατέθεσαν τις προτάσεις τους.
Η Σύνοδος έθεσε ως επιτακτική ανάγκη την αντιμετώπιση της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό και ζήτησε την κάλυψη των κενών θέσεων. Ανέδειξε
την αναγκαιότητα βελτιώσεων στο νέο νομοθετικό πλαίσιο για τα ΑΕΙ και την αντιμετώπιση
προβλημάτων που προέκυψαν από τον ένα χρόνο εφαρμογής του, όπως επίσης και την
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ολοκλήρωση των διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών των Πανεπιστημίων, που θα
καλύψουν τις σύγχρονες σημερινές αλλά και μελλοντικές ανάγκες των Πανεπιστημίων.
Επίσης, η Σύνοδος προσβλέπει στην αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ελληνικών
ΑΕΙ, κυρίως μέσα από την άμεση ενεργοποίηση του Εθνικού́ Προγράμματος Ανάπτυξης (ΕΠΑ),
την άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.
Συμπληρωματικά, τέθηκε ως άμεση προτεραιότητα η μείωση της γραφειοκρατίας και η
απλοποίηση των διαδικασιών στους ΕΛΚΕ, ζητήματα για τα οποία η Σύνοδος θα ετοιμάσει
εισήγηση έως τα τέλη Αυγούστου.
Θεματικές Συνεδρίες
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Συγκεκριμένα, οι συνεδρίες είχαν ως επίκεντρο:
Τον ρόλο των ελληνικών ΑΕΙ στις προκλήσεις της σύγχρονης εποχής, όπου αναφέρθηκε και ο
ρόλος των Πανεπιστημίων της Περιφέρειας στην ανάπτυξη και συνοχή της χώρας.
Τη σύνδεση των προγραμμάτων σπουδών με την αγορά εργασίας, με έμφαση στην
πληροφορική και σε άλλους τομείς όπου διαπιστώνονται τεράστιες ανάγκες απασχόλησης.
Μετά τη λήξη των εργασιών της Συνόδου, πραγματοποιήθηκε συνάντηση εργασίας για τον
ρόλο των Πανεπιστημίων στο πλαίσιο της Ενεργειακής και Δίκαιης Μετάβασης, η οποία
διοργανώθηκε από τη Διαχειριστική Αρχή ΕΣΠΑ-ΔΑΜ.
Χορηγοί και υποστηρικτές
Κεντρικός χορηγός της 103ης Συνόδου  ήταν η ΔΕΗ Α.Ε.
Χορηγοί ήταν:
ο Όμιλος Huawei,
o Όμιλος Εταιρειών Συμβούλων Euroconsultants
η Περιφερειακή Ενότητα Καστοριάς της Περιφέρειας Δυτικής Μακεδονίας.
Υποστηρικτές ήταν:
η SUNLIGHT, εταιρεία τεχνολογίας στην παραγωγή καινοτόμων ενεργειακών λύσεων
το CLUBE, Cluster Βιοοικονομίας και Περιβάλλοντος Δυτικής Μακεδονίας
η Metamind Innovations-MINDS, η πρώτη εταιρεία spin-off του Πανεπιστημίου Δυτικής
Μακεδονίας.
ο Δήμος Καστοριάς
Γραφείο Τύπου Πανεπιστημίου Δυτ. Μακεδονίας
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Σύνοδος Πρυτάνεων: «Προτεραιότητα η ισχυρή ανάπτυξη και ανταγωνιστικότητα των

ελληνικών ΑΕΙ»

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Υπουργείο Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού
Υπουργείο Παιδείας
Σύνοδος πρυτάνεων
ΑΕΙ
Πανεπιστήμια
Κυριάκος Πιερρακάκης
Η αυστηρή προτεραιοποίηση της δυναμικής ανάπτυξης, της ανταγωνιστικότητας αλλά και της
εξωστρέφειας των ελληνικών ΑΕΙ, ήταν το περιεχόμενο των διεξοδικών συζητήσεων κατά την
103η Σύνοδο Πρυτάνεων των Ελληνικών Πανεπιστημίων, η οποία έλαβε χώρα από τις 11 έως
τις 14 Ιουλίου 2023, στην Καστοριά.
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και
Προεδρεύοντα τον Πρύτανη, Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής,
Καθηγητή Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου, Καθηγητή Ανδρέα
Φλώρου.
Συμμετείχε η πολιτική́ ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού́,
εκπροσωπούμενη από́ τον Υπουργό́ Κυριάκο Πιερρακάκη και τον Γενικό́ Γραμματέα Ανώτατης
Εκπαίδευσης, Οδυσσέα Ζώρα.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών, Νίκος Παπαθανάσης, η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα
Σδούκου, η Ειδική́ Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων Ευρωπαϊκού Κοινωνικού́ Ταμείου
Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης
Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης, Καθηγητής
Περικλής Μήτκας.
Ο Υπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού, Κυριάκος Πιερρακάκης δεσμεύτηκε
πως θα συνεργαστεί συστηματικά με τις πρυτανικές αρχές, προκειμένου να εξεταστούν όλα τα
ζητήματα και να γίνει η απαραίτητη επεξεργασία των προτάσεων εκείνων, οι οποίες θα
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων τους ενώ ταυτόχρονα, θα δρομολογηθεί η
εφαρμογή ρεαλιστικών λύσεων.
Αναφερόμενος στο νόμο για τα ΑΕΙ του 2022, τόνισε ότι θα εφαρμοστεί πλήρως μην
παραλείποντας, ωστόσο, να τονίσει πως θα ληφθεί μέριμνα για όλες τις απαραίτητες
βελτιώσεις κατά την πρακτική του εφαρμογή. Ο υπουργός, προχώρησε, επίσης, στην
παρουσίαση του σχεδιασμού για την ενίσχυση των χρηματοδοτήσεων προς τα πανεπιστήμια,
την επίλυση ζητημάτων για τη χορήγηση της εθνικής χρηματοδότησης σε ερευνητικά́
ανταγωνιστικά́ έργα (matching funds) και την απλοποίηση των γραφειοκρατικών διαδικασιών
σχετικά με τη χρηματοδότηση των ΕΛΚΕ.
Κλείσιμο
Στο πλαίσιο του κυβερνητικού προγράμματος σχετικά με την ανώτατη εκπαίδευση, ο ίδιος
δεσμεύτηκε ότι το Ελληνικό́ Δημόσιο Πανεπιστήμιο αποτελεί́ στρατηγική́ προτεραιότητα της
κυβέρνησης και θα ενισχυθεί́ με στοχευμένες πολιτικές.
O Προεδρεύων Θεόδωρος Θεοδουλίδης, αφού καλωσόρισε εκ μέρους της Συνόδου τον
Υπουργό στα νέα του καθήκοντα, τόνισε ότι σε αυτήν την κομβική περίοδο, τα ελληνικά
Πανεπιστήμια διεκδικούν ισχυρή στήριξη για να ανταποκριθούν στις δυναμικές εθνικές και
διεθνείς προκλήσεις.
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Βασικά πορίσματα της Συνόδου
Στη διάρκεια του τετραήμερου κύκλου εργασιών, οι Πρυτανικές Αρχές των Ελληνικών ΑΕΙ
έθεσαν στις τοποθετήσεις τους τα καίρια ζητήματα, που αντιμετωπίζουν και κατέθεσαν
συγκεκριμένες προτάσεις.
Η Σύνοδος έθεσε ως επιτακτική ανάγκη την αντιμετώπιση της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό, ζητώντας την κάλυψη των κενών θέσεων.
Υπογράμμισε ως απαραίτητη τη βελτίωση του νέου νομοθετικού για τα ΑΕΙ καθώς και την
αντιμετώπιση προβλημάτων, τα οποία προέκυψαν από τον ένα χρόνο εφαρμογής του.
Επιπλέον, κρίθηκε αναγκαία η ολοκλήρωση των διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών των
Πανεπιστημίων, που θα καλύψουν τις σύγχρονες σημερινές αλλά και μελλοντικές ανάγκες των
Πανεπιστημίων.
Τη Σύνοδο απασχόλησε, ακόμη, η αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ελληνικών ΑΕΙ,
κυρίως μέσα από την άμεση ενεργοποίηση του Εθνικού́ Προγράμματος Ανάπτυξης (ΕΠΑ), την
άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.
Προς την κατεύθυνση της διευκόλυνσης όλων των προαναφερθέντων, τέθηκε ως άμεση
προτεραιότητα η μείωση της γραφειοκρατίας αλλά και η απλοποίηση των διαδικασιών στους
ΕΛΚΕ, ζητήματα για τα οποία η Σύνοδος θα ετοιμάσει εισήγηση έως τα τέλη Αυγούστου.
Θεματικές Συνεδρίες
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Πιο αναλυτικά, οι συνεδρίες ανέδειξαν το ρόλο των ελληνικών ΑΕΙ στις προκλήσεις της
σύγχρονης εποχής, με ταυτόχρονη αναφορά στο ρόλο, που παίζουν τα Πανεπιστήμια της
Περιφέρειας για την ανάπτυξη και τη συνοχή της χώρας. Εστίασαν, ακόμη, στην καθοριστική
σημασία της σύνδεσης των προγραμμάτων σπουδών με την αγορά εργασίας, δίνοντας έμφαση
στην πληροφορική και σε άλλους τομείς, όπου διαπιστώνονται τεράστιες ανάγκες
απασχόλησης.
Μετά τη λήξη των εργασιών της Συνόδου, πραγματοποιήθηκε συνάντηση εργασίας για τον
ρόλο των Πανεπιστημίων στο πλαίσιο της Ενεργειακής και Δίκαιης Μετάβασης, η οποία
διοργανώθηκε από τη Διαχειριστική Αρχή ΕΣΠΑ-ΔΑΜ.
Ειδήσεις σήμερα:
Live update: Μεγάλες φωτιές σε Κουβαρά Αττικής και Λουτράκι - Δείτε βίντεο
Μεγάλη φωτιά στο Λουτράκι - Έκλεισαν κατασκήνωση με 800 παιδιά, εκκενώνουν 8 οικισμούς
προς Κόρινθο
Φωτιά στον Κουβαρά: Καίγονται σπίτια και αυτοκίνητα - Δείτε βίντεο και φωτογραφίες
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Προτεραιότητα, η ισχυρή ανάπτυξη η ανταγωνιστικότητα και οι προσλήψεις μελών

ΔΕΠ, για τους Πρυτάνεις των ΑΕΙ

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ως  επιτακτική χαρακτήρισαν την ανάγκη αντιμετώπισης της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό, η 103η Σύνοδος των
Πρυτάνεων που πραγματοποιήθηκε παρουσία του υπουργού Παιδείας Κυριάκου Πιερρακάκη
στην Καστοριά. Στο κείμενο συμπερασμάτων της Συνόδου οι Πρυτάνεις ζητούν την
κατεπείγουσα κάλυψη των κενών θέσεων μελών ΔΕΠ ενώ την ίδια στιγμή ζητούν από το
υπουργείο την ολοκλήρωση των διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών που θα καλύψουν τις
σημερινές αλλά και μελλοντικές ανάγκες των Πανεπιστημίων. 
Οι Πρυτάνεις ζητούν άμεσα μέτρα για την αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ΑΕΙ, την
άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.
Επίσης τονίζουν ότι η κυβέρνηση θα πρέπει να προχωρήσει στην απλοποίηση των
διαδικασιών στους ΕΛΚΕ και ταυτόχρονα να προχωρήσει στην βελτίωση του νέου νομοθετικού
πλαισίου για τα ΑΕΙ και στην αντιμετώπιση προβλημάτων που προέκυψαν από τον ένα χρόνο
εφαρμογής του.
O Προεδρεύων της Συνόδου καθηγητής Θεόδωρος Θεοδουλίδης ανέφερε ότι ο υπουργός
Παιδείας κατά την ομιλία του στις εργασίες της Συνόδου δεσμεύτηκε για συστηματική
συνεργασία με τις πρυτανικές αρχές ώστε να εξεταστούν όλα τα ζητήματα και οι προτάσεις που
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων κι ότι  το Ελληνικό́ Δημόσιο Πανεπιστήμιο
αποτελεί́ στρατηγική́ προτεραιότητα της κυβέρνησης και θα ενισχυθεί με στοχευμένες
 πολιτικές.
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας  και
Προεδρεύοντα τον Πρύτανη Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη  και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής Καθηγητή
Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου καθηγητή Ανδρέα Φλώρου.
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν εκτός από τον υπουργό Παιδείας Κυριάκο Πιερρακάκη  ο
Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών Νίκος Παπαθανάσης, η
Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου, ο Γενικό́ς Γραμματέας
Ανώτατης Εκπαίδευσης Οδυσσέας Ζώρας, η Ειδική́ Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων
Ευρωπαϊκού Κοινωνικού́ Ταμείου Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης
Αναπτυξιακής Μετάβασης Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης
Εκπαίδευσης Καθηγητής Περικλής Μήτκας.
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Πανεπιστήμια: Ποια θέματα βρέθηκαν στο επίκεντρο της συνόδου πρυτάνεων

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και
Προεδρεύοντα τον πρύτανη καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη, παρουσία του υπ. Παιδείας,
Κυριάκου Πιερρακάκη.
Οι κρίσιμες προτεραιότητες για τη δυναμική ανάπτυξη, ανταγωνιστικότητα και εξωστρέφεια των
ελληνικών ΑΕΙ συζητήθηκαν διεξοδικά στην 103η Σύνοδο Πρυτάνεων των Ελληνικών
Πανεπιστημίων, που διεξήχθη από τις 11 έως τις 14 Ιουλίου 2023 στην Καστοριά. Όπως
αναφέρει σχετική ανακοίνωση, η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του
Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και Προεδρεύοντα τον Πρύτανη Καθηγητή Θεόδωρο
Θεοδουλίδη και με τη συμβολή των υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του
Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής Καθηγητή Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου
Πανεπιστημίου καθηγητή Ανδρέα Φλώρου. Συμμετείχε η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού, εκπροσωπούμενη από τον Υπουργό Κυριάκο
Πιερρακάκη και τον Γενικό Γραμματέα Ανώτατης Εκπαίδευσης Οδυσσέα Ζώρα. Στις εργασίες
της Συνόδου μετείχαν ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών Νίκος
Παπαθανάσης , η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου, η Ειδική
Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων Ευρωπαϊκού Κοινωνικού Ταμείου Νίκη Δανδόλου , ο
Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης Πελοπίδας Καλλίρης και ο
Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης Καθηγητής Περικλής Μήτκας. Στην
πρώτη παρουσία και τοποθέτηση στη Σύνοδο Πρυτάνεων, ο Υπουργός Παιδείας
Θρησκευμάτων και Αθλητισμού Κυριάκος Πιερρακάκης δεσμεύτηκε για συστηματική
συνεργασία με τις πρυτανικές αρχές ώστε να εξεταστούν όλα τα ζητήματα και οι προτάσεις που
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων τους και να εφαρμοστούν εφικτές λύσεις.
Αναφερόμενος στο νόμο για τα ΑΕΙ του 2022, τόνισε ότι θα εφαρμοστεί πλήρως και από την
πρακτική του εφαρμογή στο πεδίο θα υπάρξουν βελτιώσεις όπου απαιτείται. Συγχρόνως,
παρουσίασε τον σχεδιασμό για την ενίσχυση των χρηματοδοτήσεων προς τα πανεπιστήμια,
την επίλυση ζητημάτων για τη χορήγηση της εθνικής χρηματοδότησης σε ερευνητικά
ανταγωνιστικά έργα (matching funds) και την απλοποίηση των γραφειοκρατικών διαδικασιών
σχετικά με τη χρηματοδότηση των ΕΛΚΕ. Ο Υπουργός, αναφερόμενος στις μέχρι σήμερα
εξαγγελίες του κυβερνητικού προγράμματος για την ανώτατη εκπαίδευση, δεσμεύτηκε ότι το
Ελληνικό Δημόσιο Πανεπιστήμιο αποτελεί στρατηγική προτεραιότητα της κυβέρνησης και θα
ενισχυθεί με στοχευμένες πολιτικές. O Προεδρεύων Θεόδωρος Θεοδουλίδης καλωσόρισε εκ
μέρους της Συνόδου τον Υπουργό στα νέα του καθήκοντα και τόνισε ότι σε αυτήν την κομβική
περίοδο τα ελληνικά Πανεπιστήμια διεκδικούν ισχυρή στήριξη για να ανταποκριθούν στις
δυναμικές εθνικές και διεθνείς προκλήσεις. Βασικά πορίσματα της Συνόδου Οι Πρυτανικές
Αρχές των Ελληνικών ΑΕΙ έθεσαν στις τοποθετήσεις τους τα καίρια ζητήματα που
αντιμετωπίζουν και κατέθεσαν τις προτάσεις τους. Η Σύνοδος έθεσε ως επιτακτική ανάγκη την
α ντιμετώπιση της υποστελέχωσης των ελληνικών ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό
και ζήτησε την κάλυψη των κενών θέσεων. Ανέδειξε την αναγκαιότητα βελτιώσεων στο νέο
νομοθετικό πλαίσιο για τα ΑΕΙ και την αντιμετώπιση προβλημάτων που προέκυψαν από τον
ένα χρόνο εφαρμογής του, όπως επίσης και την ολοκλήρωση των διαδικασιών έγκρισης νέων
Οργανισμών των Πανεπιστημίων, που θα καλύψουν τις σύγχρονες σημερινές αλλά και
μελλοντικές ανάγκες των Πανεπιστημίων. Επίσης, η Σύνοδος προσβλέπει στην αντιμετώπιση
της υποχρηματοδότησης των ελληνικών ΑΕΙ, κυρίως μέσα από την άμεση ενεργοποίηση του
Εθνικού Προγράμματος Ανάπτυξης (ΕΠΑ), την άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων
χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός
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ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από
το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ. Συμπληρωματικά, τέθηκε ως άμεση προτεραιότητα η μείωση της
γραφειοκρατίας και η απλοποίηση των διαδικασιών στους ΕΛΚΕ, ζητήματα για τα οποία η
Σύνοδος θα ετοιμάσει εισήγηση έως τα τέλη Αυγούστου. Θεματικές Συνεδρίες Στο πλαίσιο της
Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες των ελληνικών
ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων Πληροφορικής και
Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της Μονάδας 3-Κύπρου και
Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Συγκεκριμένα, οι συνεδρίες είχαν ως επίκεντρο: Τον ρόλο των ελληνικών ΑΕΙ στις προκλήσεις
της σύγχρονης εποχής, όπου αναφέρθηκε και ο ρόλος των Πανεπιστημίων της Περιφέρειας
στην ανάπτυξη και συνοχή της χώρας. Τη σύνδεση των προγραμμάτων σπουδών με την
αγορά εργασίας, με έμφαση στην πληροφορική και σε άλλους τομείς όπου διαπιστώνονται
τεράστιες ανάγκες απασχόλησης. Μετά τη λήξη των εργασιών της Συνόδου,
πραγματοποιήθηκε συνάντηση εργασίας για τον ρόλο των Πανεπιστημίων στο πλαίσιο της
Ενεργειακής και Δίκαιης Μετάβασης, η οποία διοργανώθηκε από τη Διαχειριστική Αρχή
ΕΣΠΑ-ΔΑΜ.
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Προτεραιότητα η ισχυρή ανάπτυξη και ανταγωνιστικότητα των Ελληνικών ΑΕΙ

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
 
Με το βλέμμα στο μέλλον ολοκληρώθηκαν οι εργασίες της 103ης Συνόδου Πρυτάνεων
Ελληνικών Πανεπιστημίων παρουσία του Υπουργού Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού
Κυριάκου Πιερρακάκη
Οι κρίσιμες προτεραιότητες για τη δυναμική ανάπτυξη, ανταγωνιστικότητα και εξωστρέφεια των
ελληνικών ΑΕΙ συζητήθηκαν  διεξοδικά στην 103η Σύνοδο Πρυτάνεων των Ελληνικών
Πανεπιστημίων, που διεξήχθη από τις 11 έως τις 14 Ιουλίου 2023 στην Καστοριά.
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας  και
Προεδρεύοντα τον Πρύτανη Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη  και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής Καθηγητή
Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου καθηγητή Ανδρέα Φλώρου.
Συμμετείχε η πολιτική́ ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού́,
εκπροσωπούμενη από́ τον Υπουργό́ Κυριάκο Πιερρακάκη και τον Γενικό́ Γραμματέα Ανώτατης
Εκπαίδευσης Οδυσσέα Ζώρα.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών Νίκος Παπαθανάσης, η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα
Σδούκου, η Ειδική́ Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων Ευρωπαϊκού Κοινωνικού́ Ταμείου
Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης
Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης Καθηγητής
Περικλής Μήτκας.
Στην πρώτη παρουσία και τοποθέτηση στη Σύνοδο Πρυτάνεων, ο  Υπουργός Παιδείας
Θρησκευμάτων και Αθλητισμού Κυριάκος Πιερρακάκης δεσμεύτηκε για συστηματική
συνεργασία με τις πρυτανικές αρχές ώστε να εξεταστούν όλα τα ζητήματα και οι προτάσεις που
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων τους και να εφαρμοστούν εφικτές λύσεις.
Αναφερόμενος στο νόμο για τα ΑΕΙ του 2022, τόνισε ότι θα εφαρμοστεί πλήρως και από την
πρακτική του εφαρμογή στο πεδίο θα υπάρξουν βελτιώσεις όπου απαιτείται.  Συγχρόνως,
παρουσίασε τον σχεδιασμό για την ενίσχυση των χρηματοδοτήσεων  προς τα πανεπιστήμια,
την επίλυση ζητημάτων για τη  χορήγηση της εθνικής χρηματοδότησης σε ερευνητικά́
ανταγωνιστικά́ έργα (matching funds) και  την απλοποίηση των γραφειοκρατικών διαδικασιών
σχετικά με τη χρηματοδότηση των ΕΛΚΕ.
Ο Υπουργός, αναφερόμενος στις μέχρι σήμερα εξαγγελίες του κυβερνητικού προγράμματος
για την ανώτατη εκπαίδευση, δεσμεύτηκε ότι  το Ελληνικό́ Δημόσιο Πανεπιστήμιο αποτελεί́
στρατηγική́ προτεραιότητα της κυβέρνησης και θα ενισχυθεί́ με στοχευμένες πολιτικές.
O Προεδρεύων Θεόδωρος Θεοδουλίδης καλωσόρισε εκ μέρους της Συνόδου τον Υπουργό στα
νέα του καθήκοντα και τόνισε ότι σε αυτήν την κομβική περίοδο τα ελληνικά Πανεπιστήμια
διεκδικούν ισχυρή στήριξη για να ανταποκριθούν στις δυναμικές εθνικές και διεθνείς
προκλήσεις.
Βασικά πορίσματα της Συνόδου
Οι Πρυτανικές Αρχές των Ελληνικών ΑΕΙ έθεσαν στις τοποθετήσεις τους τα καίρια ζητήματα
που αντιμετωπίζουν και κατέθεσαν τις προτάσεις τους.
Η Σύνοδος έθεσε ως επιτακτική ανάγκη την αντιμετώπιση της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό και ζήτησε την κάλυψη των κενών θέσεων. Ανέδειξε
την αναγκαιότητα βελτιώσεων στο νέο νομοθετικό πλαίσιο για τα ΑΕΙ και την αντιμετώπιση
προβλημάτων που προέκυψαν από τον ένα χρόνο εφαρμογής του, όπως επίσης και την
ολοκλήρωση των διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών των Πανεπιστημίων, που θα
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καλύψουν τις σύγχρονες σημερινές αλλά και μελλοντικές ανάγκες των Πανεπιστημίων.
Επίσης, η Σύνοδος προσβλέπει στην αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ελληνικών
ΑΕΙ, κυρίως μέσα από την άμεση ενεργοποίηση του Εθνικού́ Προγράμματος Ανάπτυξης (ΕΠΑ),
την άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.
Συμπληρωματικά, τέθηκε ως άμεση προτεραιότητα η μείωση της γραφειοκρατίας και η
απλοποίηση των διαδικασιών στους ΕΛΚΕ, ζητήματα για τα οποία η Σύνοδος θα ετοιμάσει
εισήγηση έως τα τέλη Αυγούστου.
Θεματικές Συνεδρίες
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Συγκεκριμένα, οι συνεδρίες είχαν ως επίκεντρο:
Τον ρόλο των ελληνικών ΑΕΙ στις προκλήσεις της σύγχρονης εποχής, όπου αναφέρθηκε και ο
ρόλος των Πανεπιστημίων της Περιφέρειας στην ανάπτυξη και συνοχή της χώρας. Τη σύνδεση
των προγραμμάτων σπουδών με την αγορά εργασίας, με έμφαση στην πληροφορική και σε
άλλους τομείς όπου διαπιστώνονται τεράστιες ανάγκες απασχόλησης.
Μετά τη λήξη των εργασιών της Συνόδου, πραγματοποιήθηκε συνάντηση εργασίας για τον
ρόλο των Πανεπιστημίων στο πλαίσιο της Ενεργειακής και Δίκαιης Μετάβασης, η οποία
διοργανώθηκε από τη Διαχειριστική Αρχή ΕΣΠΑ-ΔΑΜ.
 
Χορηγοί και υποστηρικτές
Κεντρικός χορηγός της 103ης Συνόδου  ήταν η ΔΕΗ Α.Ε.
Χορηγοί ήταν:
ο Όμιλος Huawei, o Όμιλος Εταιρειών Συμβούλων Euroconsultants η Περιφερειακή Ενότητα
Καστοριάς της Περιφέρειας Δυτικής Μακεδονίας.
 
Υποστηρικτές ήταν:
η SUNLIGHT, εταιρεία τεχνολογίας στην παραγωγή καινοτόμων ενεργειακών λύσεων το
CLUBE, Cluster Βιοοικονομίας και Περιβάλλοντος Δυτικής Μακεδονίας η Metamind
Innovations-MINDS, η πρώτη εταιρεία spin-off του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας ο
Δήμος Καστοριάς.
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Στο νέο Προεδρείο της Συνόδου Πρυτάνεων, ο Πρύτανης Πανεπιστημίου Πατρών

Χρήστος Μπούρας

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο νέο προεδρείο της Συνόδου Πρυτάνεων  συμμετέχουν οι : 
Δημήτρης Μπουραντώνης, Πρύτανης ΟΠΑ
Φώτιος Μάρης, Πρύτανης ΔΠΘ
Χρήστος Μπούρας, Πρύτανης Πανεπιστημίου Πατρών.
Προεδρεύων για το πρώτο τετράμηνο , από 1η Σεπτεμβρίου, ορίστηκε ο Δ. Μπουραντώνης,
για το δεύτερο τετράμηνο ο Φ. Μάρης και για το τρίτο τετράμηνο ο Χρ. Μπούρας.
Σε ανακοίνωσή τους αναφέρουν : “Θα τιμήσουμε αυτή την επιλογή, σε μιά ιδιαίτερα σημαντική
χρονική στιγμή για τα Ελληνικά Δημόσια Πανεπιστήμια”.
Ακολουθεί η ανακοίνωση της Συνόδου Πρυτάνεων: 
H 103η Σύνοδος Πρυτάνεων των Ελληνικών Πανεπιστημίων διεξήχθη από τις 11 έως τις 14
Ιουλίου 2023 στην Καστοριά με φυσική παρουσία, με διοργανωτή το Πανεπιστήμιο Δυτικής
Μακεδονίας και Προεδρεύοντα τον Πρύτανη Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη και με τη
συμβολή των υπολοίπων μελών του Προεδρείου στο οποίο συμμετέχουν ο Πρύτανης του
Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής Καθηγητής Παναγιώτης Καλδής και ο Πρύτανης του Ιόνιου
Πανεπιστημίου Καθηγητής Ανδρέας Φλώρος.
Στο πλαίσιο της Συνόδου, στη συνεδρίαση που πραγματοποιήθηκε την Παρασκευή 14 Ιουλίου
2023, συμμετείχαν η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και
Αθλητισμού, εκπροσωπούμενη από τον Υπουργό Κυριάκο Πιερρακάκη και τον Γενικό
Γραμματέα Ανώτατης Εκπαίδευσης Οδυσσέα Ζώρα. Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν ο
Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών Νίκος Παπαθανάσης, η
Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου, η Ειδική Γραμματέας
Διαχείρισης Προγραμμάτων Ευρωπαϊκού Κοινωνικού Ταμείου Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής
της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης Πελοπίδας Καλλίρης καθώς και ο
Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης Καθηγητής Περικλής Μήτκας.
Η Σύνοδος σηματοδότησε την πρώτη συνάντηση του νέου Υπουργού με τους/τις Πρυτάνεις και
την αναλυτική του ενημέρωση για τρέχοντα και πάγια προβλήματα των ελληνικών ΑΕΙ, μεταξύ
των οποίων και ζητήματα που έχουν προκύψει από την εφαρμογή του νέου νόμου.
Ο Υπουργός τόνισε την ανάγκη συνεργασίας και διαλόγου με τα Πανεπιστήμια για την
αποτελεσματικότερη και ταχύτερη επίλυση των προβλημάτων και δεσμεύτηκε να εξετάσει όλες
τις προτάσεις που θα συμβάλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων. Επιβεβαίωσε ότι το
Ελληνικό Δημόσιο Πανεπιστήμιο αποτελεί στρατηγική προτεραιότητα και θα ενισχυθεί με
στοχευμένες πολιτικές.
Συγκεκριμένα, με βάση τις προτάσεις της Συνόδου, ο Υπουργός κάλεσε σε συνεργασία για την
απλοποίηση των διαδικασιών στους ΕΛΚΕ και τη μείωση εν γένει της γραφειοκρατίας ενώ
δεσμεύτηκε για τη χορήγηση της εθνικής χρηματοδότησης σε ερευνητικά ανταγωνιστικά έργα
(matching funds).
Η Σύνοδος αναλαμβάνει να συνεργαστεί με όλους τους εμπλεκόμενους φορείς για την
επανενεργοποίηση των προγραμμάτων ΕΣΠΑ με προτεραιότητα το πρόγραμμα πρόσληψης
διδασκόντων για απόκτηση ακαδημαϊκής εμπειρίας.
Η Σύνοδος έθεσε ως επιτακτικό πρόβλημα την υποστελέχωση των Πανεπιστημίων σε
διοικητικό και διδακτικό προσωπικό και ζήτησε την αναπλήρωση των θέσεων μελών ΔΕΠ,
ΕΔΙΠ, ΕΕΠ, ΕΤΕΠ και Διοικητικού Προσωπικού που κενώνονται λόγω συνταξιοδοτήσεων κλπ.
Επίσης, πρωταρχικής προτεραιότητας θεωρεί την έγκριση νέων Οργανισμών των
Πανεπιστημίων ώστε να αναβαθμιστεί και εκσυγχρονιστεί η λειτουργία τους. Τέλος, ζήτησε την
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άμεση ενεργοποίηση του Εθνικού Προγράμματος Ανάπτυξης (ΕΠΑ).
Η Σύνοδος προσβλέπει στη διαρκή και γόνιμη συνεργασία με τον νέο Υπουργό στην
κατεύθυνση της ενδυνάμωσης και περαιτέρω ανάπτυξης των Ελληνικών Πανεπιστημίων, ώστε
να ανταποκριθούν στις εθνικές και διεθνείς προκλήσεις.
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Καστοριά – Σύνοδος Πρυτάνεων: Υποχρηματαδότηση, υποστελέχωση και

γραφειοκρατικός λαβύρινθος – Το κείμενο συμπερασμάτων

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι πρυτάνεις ζητούν άμεσα μέτρα από την κυβέρνηση
Ως επιτακτική χαρακτήρισαν την ανάγκη αντιμετώπισης της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό, η 103η Σύνοδος των Πρυτάνεων που
πραγματοποιήθηκε παρουσία του Υπουργού Παιδείας Κυριάκου Πιερρακάκη στην Καστοριά.
Στο κείμενο συμπερασμάτων της Συνόδου οι Πρυτάνεις ζητούν την κατεπείγουσα κάλυψη των
κενών θέσεων μελών ΔΕΠ ενώ την ίδια στιγμή ζητούν από το Υπουργείο την ολοκλήρωση των
διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών που θα καλύψουν τις σημερινές αλλά και μελλοντικές
ανάγκες των Πανεπιστημίων.
Οι Πρυτάνεις ζητούν άμεσα μέτρα για την αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ΑΕΙ, την
άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.
Επίσης τονίζουν ότι η κυβέρνηση θα πρέπει να προχωρήσει στην απλοποίηση των
διαδικασιών στους ΕΛΚΕ και ταυτόχρονα να προχωρήσει στην βελτίωση του νέου νομοθετικού
πλαισίου για τα ΑΕΙ και στην αντιμετώπιση προβλημάτων που προέκυψαν από τον ένα χρόνο
εφαρμογής του.
O Προεδρεύων της Συνόδου καθηγητής Θεόδωρος Θεοδουλίδης ανέφερε ότι ο Υπουργός
Παιδείας κατά την ομιλία του στις εργασίες της Συνόδου δεσμεύτηκε για συστηματική
συνεργασία με τις πρυτανικές αρχές ώστε να εξεταστούν όλα τα ζητήματα και οι προτάσεις που
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων κι ότι το Ελληνικό́ Δημόσιο Πανεπιστήμιο
αποτελεί́ στρατηγική́ προτεραιότητα της κυβέρνησης και θα ενισχυθεί με στοχευμένες
πολιτικές.
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και
Προεδρεύοντα τον Πρύτανη Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής Καθηγητή
Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου καθηγητή Ανδρέα Φλώρου.
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν εκτός από τον υπουργό Παιδείας Κυριάκο Πιερρακάκη ο
Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών Νίκος Παπαθανάσης, η
Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου, ο Γενικό́ς Γραμματέας
Ανώτατης Εκπαίδευσης Οδυσσέας Ζώρας, η Ειδική́ Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων
Ευρωπαϊκού Κοινωνικού́ Ταμείου Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης
Αναπτυξιακής Μετάβασης Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης
Εκπαίδευσης Καθηγητής Περικλής Μήτκας.
makthes.gr
Η ανάρτηση του Κυριάκου Πιερρακάκη για τη σύνοδο στην Καστοριά (φωτο – δηλώσεις)
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Ο απολογισμός της Συνόδου Πρυτάνεω ν

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η αυστηρή προτεραιοποίηση της δυναμικής ανάπτυξης, της ανταγωνιστικότητας αλλά και της
εξωστρέφειας των ελληνικών ΑΕΙ, ήταν το περιεχόμενο των διεξοδικών συζητήσεων κατά την
103η Σύνοδο Πρυτάνεων των Ελληνικών Πανεπιστημίων, η οποία έλαβε χώρα από τις 11 έως
τις 14 Ιουλίου 2023, στην Καστοριά.
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και
Προεδρεύοντα τον Πρύτανη, Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής,
Καθηγητή Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου, Καθηγητή Ανδρέα
Φλώρου.
Συμμετείχε η πολιτική́ ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού́,
εκπροσωπούμενη από́ τον Υπουργό́ Κυριάκο Πιερρακάκη και τον Γενικό́ Γραμματέα Ανώτατης
Εκπαίδευσης, Οδυσσέα Ζώρα.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών, Νίκος Παπαθανάσης, η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα
Σδούκου, η Ειδική́ Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων Ευρωπαϊκού Κοινωνικού́ Ταμείου
Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης
Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης, Καθηγητής
Περικλής Μήτκας.
Ο Υπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού, Κυριάκος Πιερρακάκης δεσμεύτηκε
πως θα συνεργαστεί συστηματικά με τις πρυτανικές αρχές, προκειμένου να εξεταστούν όλα τα
ζητήματα και να γίνει η απαραίτητη επεξεργασία των προτάσεων εκείνων, οι οποίες θα
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων τους ενώ ταυτόχρονα, θα δρομολογηθεί η
εφαρμογή ρεαλιστικών λύσεων.
Αναφερόμενος στο νόμο για τα ΑΕΙ του 2022, τόνισε ότι θα εφαρμοστεί πλήρως μην
παραλείποντας, ωστόσο, να τονίσει πως θα ληφθεί μέριμνα για όλες τις απαραίτητες
βελτιώσεις κατά την πρακτική του εφαρμογή. Ο υπουργός, προχώρησε, επίσης, στην
παρουσίαση του σχεδιασμού για την ενίσχυση των χρηματοδοτήσεων προς τα πανεπιστήμια,
την επίλυση ζητημάτων για τη χορήγηση της εθνικής χρηματοδότησης σε ερευνητικά́
ανταγωνιστικά́ έργα (matching funds) και την απλοποίηση των γραφειοκρατικών διαδικασιών
σχετικά με τη χρηματοδότηση των ΕΛΚΕ.
Στο πλαίσιο του κυβερνητικού προγράμματος σχετικά με την ανώτατη εκπαίδευση, ο ίδιος
δεσμεύτηκε ότι το Ελληνικό́ Δημόσιο Πανεπιστήμιο αποτελεί́ στρατηγική́ προτεραιότητα της
κυβέρνησης και θα ενισχυθεί́ με στοχευμένες πολιτικές.
O Προεδρεύων Θεόδωρος Θεοδουλίδης, αφού καλωσόρισε εκ μέρους της Συνόδου τον
Υπουργό στα νέα του καθήκοντα, τόνισε ότι σε αυτήν την κομβική περίοδο, τα ελληνικά
Πανεπιστήμια διεκδικούν ισχυρή στήριξη για να ανταποκριθούν στις δυναμικές εθνικές και
διεθνείς προκλήσεις.
Βασικά πορίσματα της Συνόδου
Στη διάρκεια του τετραήμερου κύκλου εργασιών, οι Πρυτανικές Αρχές των Ελληνικών ΑΕΙ
έθεσαν στις τοποθετήσεις τους τα καίρια ζητήματα, που αντιμετωπίζουν και κατέθεσαν
συγκεκριμένες προτάσεις.
Η Σύνοδος έθεσε ως επιτακτική ανάγκη την αντιμετώπιση της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό, ζητώντας την κάλυψη των κενών θέσεων.
Υπογράμμισε ως απαραίτητη τη βελτίωση του νέου νομοθετικού για τα ΑΕΙ καθώς και την
αντιμετώπιση προβλημάτων, τα οποία προέκυψαν από τον ένα χρόνο εφαρμογής του.
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Επιπλέον, κρίθηκε αναγκαία η ολοκλήρωση των διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών των
Πανεπιστημίων, που θα καλύψουν τις σύγχρονες σημερινές αλλά και μελλοντικές ανάγκες των
Πανεπιστημίων.
Τη Σύνοδο απασχόλησε, ακόμη, η αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ελληνικών ΑΕΙ,
κυρίως μέσα από την άμεση ενεργοποίηση του Εθνικού́ Προγράμματος Ανάπτυξης (ΕΠΑ), την
άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.
Προς την κατεύθυνση της διευκόλυνσης όλων των προαναφερθέντων, τέθηκε ως άμεση
προτεραιότητα η μείωση της γραφειοκρατίας αλλά και η απλοποίηση των διαδικασιών στους
ΕΛΚΕ, ζητήματα για τα οποία η Σύνοδος θα ετοιμάσει εισήγηση έως τα τέλη Αυγούστου.
Θεματικές Συνεδρίες
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Πιο αναλυτικά, οι συνεδρίες ανέδειξαν το ρόλο των ελληνικών ΑΕΙ στις προκλήσεις της
σύγχρονης εποχής, με ταυτόχρονη αναφορά στο ρόλο, που παίζουν τα Πανεπιστήμια της
Περιφέρειας για την ανάπτυξη και τη συνοχή της χώρας. Εστίασαν, ακόμη, στην καθοριστική
σημασία της σύνδεσης των προγραμμάτων σπουδών με την αγορά εργασίας, δίνοντας έμφαση
στην πληροφορική και σε άλλους τομείς, όπου διαπιστώνονται τεράστιες ανάγκες
απασχόλησης.
Μετά τη λήξη των εργασιών της Συνόδου, πραγματοποιήθηκε συνάντηση εργασίας για τον
ρόλο των Πανεπιστημίων στο πλαίσιο της Ενεργειακής και Δίκαιης Μετάβασης, η οποία
διοργανώθηκε από τη Διαχειριστική Αρχή ΕΣΠΑ-ΔΑΜ.
Πηγή: protothema.gr
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Προτεραιότητα η ισχυρή ανάπτυξη και ανταγωνιστικότητα των ελληνικών ΑΕΙ

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Διαβάστε Ακόμη
Πανελλαδικές 2023: Συμβουλές για την συμπλήρωση του Μηχανογραφικού
eCampus – Το Πανεπιστήμιο Δυτικής Μακεδονίας το πρώτο πανελλαδικά ψηφιακό
Πανεπιστήμιο
Οι κρίσιμες προτεραιότητες για τη δυναμική ανάπτυξη, ανταγωνιστικότητα και εξωστρέφεια των
ελληνικών ΑΕΙ συζητήθηκαν  διεξοδικά στην 103η Σύνοδο Πρυτάνεων των Ελληνικών
Πανεπιστημίων, που διεξήχθη από τις 11 έως τις 14 Ιουλίου 2023 στην Καστοριά.
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας  και
Προεδρεύοντα τον Πρύτανη Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη  και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής Καθηγητή
Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου καθηγητή Ανδρέα Φλώρου.
Συμμετείχε η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού́,
εκπροσωπούμενη από τον Υπουργό́ Κυριάκο Πιερρακάκη και τον Γενικό́ Γραμματέα Ανώτατης
Εκπαίδευσης Οδυσσέα Ζώρα.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών Νίκος Παπαθανάσης, η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα
Σδούκου, η Ειδική́ Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων Ευρωπαϊκού Κοινωνικού́ Ταμείου
Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης
Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης Καθηγητής
Περικλής Μήτκας.
Στην πρώτη παρουσία και τοποθέτηση στη Σύνοδο Πρυτάνεων, ο  Υπουργός Παιδείας
Θρησκευμάτων και Αθλητισμού Κυριάκος Πιερρακάκης δεσμεύτηκε για συστηματική
συνεργασία με τις πρυτανικές αρχές ώστε να εξεταστούν όλα τα ζητήματα και οι προτάσεις που
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων τους και να εφαρμοστούν εφικτές λύσεις.
Αναφερόμενος στο νόμο για τα ΑΕΙ του 2022, τόνισε ότι θα εφαρμοστεί πλήρως και από την
πρακτική του εφαρμογή στο πεδίο θα υπάρξουν βελτιώσεις όπου απαιτείται.  Συγχρόνως,
παρουσίασε τον σχεδιασμό για την ενίσχυση των χρηματοδοτήσεων  προς τα πανεπιστήμια,
την επίλυση ζητημάτων για τη  χορήγηση της εθνικής χρηματοδότησης σε ερευνητικά́
ανταγωνιστικά́ έργα (matching funds) και  την απλοποίηση των γραφειοκρατικών διαδικασιών
σχετικά με τη χρηματοδότηση των ΕΛΚΕ.
Ο Υπουργός, αναφερόμενος στις μέχρι σήμερα εξαγγελίες του κυβερνητικού προγράμματος
για την ανώτατη εκπαίδευση, δεσμεύτηκε ότι  το Ελληνικό́ Δημόσιο Πανεπιστήμιο αποτελεί́
στρατηγική́ προτεραιότητα της κυβέρνησης και θα ενισχυθεί́ με στοχευμένες πολιτικές.
O Προεδρεύων Θεόδωρος Θεοδουλίδης καλωσόρισε εκ μέρους της Συνόδου τον Υπουργό στα
νέα του καθήκοντα και τόνισε ότι σε αυτήν την κομβική περίοδο τα ελληνικά Πανεπιστήμια
διεκδικούν ισχυρή στήριξη για να ανταποκριθούν στις δυναμικές εθνικές και διεθνείς
προκλήσεις.
Βασικά πορίσματα της Συνόδου
Οι Πρυτανικές Αρχές των Ελληνικών ΑΕΙ έθεσαν στις τοποθετήσεις τους τα καίρια ζητήματα
που αντιμετωπίζουν και κατέθεσαν τις προτάσεις τους.
Η Σύνοδος έθεσε ως επιτακτική ανάγκη την αντιμετώπιση της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό και ζήτησε την κάλυψη των κενών θέσεων. Ανέδειξε
την αναγκαιότητα βελτιώσεων στο νέο νομοθετικό πλαίσιο για τα ΑΕΙ και την αντιμετώπιση
προβλημάτων που προέκυψαν από τον ένα χρόνο εφαρμογής του, όπως επίσης και την
ολοκλήρωση των διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών των Πανεπιστημίων, που θα
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καλύψουν τις σύγχρονες σημερινές αλλά και μελλοντικές ανάγκες των Πανεπιστημίων.
Επίσης, η Σύνοδος προσβλέπει στην αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ελληνικών
ΑΕΙ, κυρίως μέσα από την άμεση ενεργοποίηση του Εθνικού́ Προγράμματος Ανάπτυξης (ΕΠΑ),
την άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.
Συμπληρωματικά, τέθηκε ως άμεση προτεραιότητα η μείωση της γραφειοκρατίας και η
απλοποίηση των διαδικασιών στους ΕΛΚΕ, ζητήματα για τα οποία η Σύνοδος θα ετοιμάσει
εισήγηση έως τα τέλη Αυγούστου.
Θεματικές Συνεδρίες
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Συγκεκριμένα, οι συνεδρίες είχαν ως επίκεντρο:
Τον ρόλο των ελληνικών ΑΕΙ στις προκλήσεις της σύγχρονης εποχής, όπου αναφέρθηκε και ο
ρόλος των Πανεπιστημίων της Περιφέρειας στην ανάπτυξη και συνοχή της χώρας.
Τη σύνδεση των προγραμμάτων σπουδών με την αγορά εργασίας, με έμφαση στην
πληροφορική και σε άλλους τομείς όπου διαπιστώνονται τεράστιες ανάγκες απασχόλησης.
Μετά τη λήξη των εργασιών της Συνόδου, πραγματοποιήθηκε συνάντηση εργασίας για τον
ρόλο των Πανεπιστημίων στο πλαίσιο της Ενεργειακής και Δίκαιης Μετάβασης, η οποία
διοργανώθηκε από τη Διαχειριστική Αρχή ΕΣΠΑ-ΔΑΜ.
 
Χορηγοί και υποστηρικτές
Κεντρικός χορηγός της 103ης Συνόδου  ήταν η ΔΕΗ Α.Ε.
Χορηγοί ήταν:
ο Όμιλος Huawei,
o Όμιλος Εταιρειών Συμβούλων Euroconsultants
η Περιφερειακή Ενότητα Καστοριάς της Περιφέρειας Δυτικής Μακεδονίας.
 
Υποστηρικτές ήταν:
η SUNLIGHT, εταιρεία τεχνολογίας στην παραγωγή καινοτόμων ενεργειακών λύσεων
το CLUBE, Cluster Βιοοικονομίας και Περιβάλλοντος Δυτικής Μακεδονίας
η Metamind Innovations-MINDS, η πρώτη εταιρεία spin-off του Πανεπιστημίου Δυτικής
Μακεδονίας
ο Δήμος Καστοριάς.
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Προτεραιότητα η ισχυρή ανάπτυξη και ανταγωνιστικότητα των ελληνικών ΑΕΙ

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με το βλέμμα στο μέλλον ολοκληρώθηκαν οι εργασίες της 103ης Συνόδου Πρυτάνεων
Ελληνικών Πανεπιστημίων παρουσία του Υπουργού Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού
Κυριάκου Πιερρακάκη.
 
Οι κρίσιμες προτεραιότητες για τη δυναμική ανάπτυξη, ανταγωνιστικότητα και εξωστρέφεια των
ελληνικών ΑΕΙ συζητήθηκαν  διεξοδικά στην 103η Σύνοδο Πρυτάνεων των Ελληνικών
Πανεπιστημίων, που διεξήχθη από τις 11 έως τις 14 Ιουλίου 2023 στην Καστοριά.
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας  και
Προεδρεύοντα τον Πρύτανη Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη  και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής Καθηγητή
Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου καθηγητή Ανδρέα Φλώρου.
Συμμετείχε η πολιτική́ ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού́,
εκπροσωπούμενη από́ τον Υπουργό́ Κυριάκο Πιερρακάκη και τον Γενικό́ Γραμματέα Ανώτατης
Εκπαίδευσης Οδυσσέα Ζώρα.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών Νίκος Παπαθανάσης, η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα
Σδούκου, η Ειδική́ Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων Ευρωπαϊκού Κοινωνικού́ Ταμείου
Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης
Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης Καθηγητής
Περικλής Μήτκας.
Στην πρώτη παρουσία και τοποθέτηση στη Σύνοδο Πρυτάνεων, ο  Υπουργός Παιδείας
Θρησκευμάτων και Αθλητισμού Κυριάκος Πιερρακάκης δεσμεύτηκε για συστηματική
συνεργασία με τις πρυτανικές αρχές ώστε να εξεταστούν όλα τα ζητήματα και οι προτάσεις που
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων τους και να εφαρμοστούν εφικτές λύσεις.
Αναφερόμενος στο νόμο για τα ΑΕΙ του 2022, τόνισε ότι θα εφαρμοστεί πλήρως και από την
πρακτική του εφαρμογή στο πεδίο θα υπάρξουν βελτιώσεις όπου απαιτείται.  Συγχρόνως,
παρουσίασε τον σχεδιασμό για την ενίσχυση των χρηματοδοτήσεων  προς τα πανεπιστήμια,
την επίλυση ζητημάτων για τη  χορήγηση της εθνικής χρηματοδότησης σε ερευνητικά́
ανταγωνιστικά́ έργα (matching funds) και  την απλοποίηση των γραφειοκρατικών διαδικασιών
σχετικά με τη χρηματοδότηση των ΕΛΚΕ.
Ο Υπουργός, αναφερόμενος στις μέχρι σήμερα εξαγγελίες του κυβερνητικού προγράμματος
για την ανώτατη εκπαίδευση, δεσμεύτηκε ότι  το Ελληνικό́ Δημόσιο Πανεπιστήμιο αποτελεί́
στρατηγική́ προτεραιότητα της κυβέρνησης και θα ενισχυθεί́ με στοχευμένες πολιτικές.
O Προεδρεύων Θεόδωρος Θεοδουλίδης καλωσόρισε εκ μέρους της Συνόδου τον Υπουργό στα
νέα του καθήκοντα και τόνισε ότι σε αυτήν την κομβική περίοδο τα ελληνικά Πανεπιστήμια
διεκδικούν ισχυρή στήριξη για να ανταποκριθούν στις δυναμικές εθνικές και διεθνείς
προκλήσεις.
Βασικά πορίσματα της Συνόδου
Οι Πρυτανικές Αρχές των Ελληνικών ΑΕΙ έθεσαν στις τοποθετήσεις τους τα καίρια ζητήματα
που αντιμετωπίζουν και κατέθεσαν τις προτάσεις τους.
Η Σύνοδος έθεσε ως επιτακτική ανάγκη την αντιμετώπιση της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό και ζήτησε την κάλυψη των κενών θέσεων. Ανέδειξε
την αναγκαιότητα βελτιώσεων στο νέο νομοθετικό πλαίσιο για τα ΑΕΙ και την αντιμετώπιση
προβλημάτων που προέκυψαν από τον ένα χρόνο εφαρμογής του, όπως επίσης και την
ολοκλήρωση των διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών των Πανεπιστημίων, που θα
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καλύψουν τις σύγχρονες σημερινές αλλά και μελλοντικές ανάγκες των Πανεπιστημίων.
Επίσης, η Σύνοδος προσβλέπει στην αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ελληνικών
ΑΕΙ, κυρίως μέσα από την άμεση ενεργοποίηση του Εθνικού́ Προγράμματος Ανάπτυξης (ΕΠΑ),
την άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ.
Συμπληρωματικά, τέθηκε ως άμεση προτεραιότητα η μείωση της γραφειοκρατίας και η
απλοποίηση των διαδικασιών στους ΕΛΚΕ, ζητήματα για τα οποία η Σύνοδος θα ετοιμάσει
εισήγηση έως τα τέλη Αυγούστου.
Θεματικές Συνεδρίες
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Συγκεκριμένα, οι συνεδρίες είχαν ως επίκεντρο:
Μετά τη λήξη των εργασιών της Συνόδου, πραγματοποιήθηκε συνάντηση εργασίας για τον
ρόλο των Πανεπιστημίων στο πλαίσιο της Ενεργειακής και Δίκαιης Μετάβασης, η οποία
διοργανώθηκε από τη Διαχειριστική Αρχή ΕΣΠΑ-ΔΑΜ.
 
Χορηγοί και υποστηρικτές
Κεντρικός χορηγός της 103ης Συνόδου  ήταν η ΔΕΗ Α.Ε.
Χορηγοί ήταν:
 
Υποστηρικτές ήταν:
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ΥΠ ΠΑΙΔΕΙΑΣ

Ενίσχυση της εξωστρέφειας και της

ανταγωνιστικότητας των πανεπιστημίων
Η υποστεΑέχωση και η υποχρηματοδότηση τα βασικά αιτήματα της
Συνόδου των πρυτάνεων προς την ηγεσία του υπ Παιδείας

Η
αυστηρή προτεραιοποίηση της
δυναμικής ανάπτυξης της
ανταγωνιστικότητας άλλα και

της εξωστρέφειας των ελληνικών
ΑΕΙ ήταν το περιεχόμενο των διεξοδικών

συζητήσεων κατά την 103η Σύνοδο

Πρυτάνεων των Ελληνικών Πανεπιστημίων

η οποία έλαβε χώρα
από τις 11 έως τις 14 Ιουλίου 2023

στην Καστοριά
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό

την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής

Μακεδονίας και προεδρεύοντα
τον Πρύτανη Καθηγητή Θεόδωρο Θε

οδουλίδη και με τη συμβολή των υπολοίπων

μελών του Προεδρείου του

Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής

Αττικής Καθηγητή Παναγιώτη Καλδή

και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου

Καθηγητή Ανδρέα Φλώρου

Συμμετείχε η πολιτική ηγεσία του

Υπουργείου Παιδείας Θρησκευμάτων
και Αθλητισμού εκπροσωπούμενη
από τον Υπουργό Κυριάκο Πιερρακάκη
και τον Γενικό Γραμματέα Ανώτατης

Εκπαίδευσης Οδυσσέα Ζώρα

Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν
ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας

και Οικονομικών Νίκος Πα

παθανάσης η Υφυπουργός Περιβάλλοντος

και Ενέργειας Αλεξάνδρα
Σδούκου η Ειδική Γραμματέας Διαχείρισης

Προγραμμάτων Ευρωπαϊκού Κοινωνικού

Ταμείου Νίκη Δανδόλου ο Διοικητής

της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης

Αναπτυξιακής Μετάβασης Πελοπίδας

ΚαλλΊρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής

Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης Καθηγητής

Περικλής Μήτκας
0 Υπουργός Παιδείας Θρησκευμάτων

και Αθλητισμού Κυριάκος Πιερρα

κάκης δεσμεύτηκε πως θα συνεργαστεί

συστηματικά με τις πρυτανικές

αρχές προκειμένου να εξεταστούν
όλα τα ζητήματα και να γίνει η απαραίτητη

επεξεργασία των προτάσεων
εκείνων οι οποίες θα συμβάλλουν
στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων

τους ενώ ταυτόχρονα θα δρομολογηθεί

η εφαρμογή ρεαλιστικών λύσεων

Ο Νόμος για τα ΑΕΙ

Αναφερόμενος στο νόμο για τα ΑΕΙ

του 2022 τόνισε ότι θα εφαρμοστεί

πλήρως μην παραλείποντας ωστόσο

να τονίσει πως θα ληφθεί μέριμνα για

όλες τις απαραίτητες βελτιώσεις κατά

την πρακτική του εφαρμογή 0 υπουργός

προχώρησε επίσης στην παρουσίαση

του σχεδιασμού για την ενίσχυση

των χρηματοδοτήσεων προς τα

πανεπιστήμια την επίλυση ζητημάτων

για τη χορήγηση της εθνικής χρηματοδότησης

σε ερευνητικά ανταγωνιστικά

έργα matching funds και την απλοποίηση

των γραφειοκρατικών διαδικασιών

σχετικά με τη χρηματοδότηση
των ΕΛΚΕ

Στο πλαίσιο του κυβερνητικού προγράμματος

σχετικά με την ανώτατη

εκπαίδευση ο ίδιος δεσμεύτηκε ότι το

Ελληνικό Δημόσιο Πανεπιστήμιο αποτελεί

στρατηγική προτεραιότητα της

κυβέρνησης και θα ενισχυθεί με στο

χευμένες πολιτικές
0 προεδρεύων Θεόδωρος Θεοδου

λίδης αφού καλωσόρισε εκ μέρους

της Συνόδου τον Υπουργό στα νέα του

καθήκοντα τόνισε ότι σε αυτήν την

κομβική περίοδο τα ελληνικά Πανεπιστήμια

διεκδικούν ισχυρή στήριξη για
να ανταποκριθούν στις δυναμικές
εθνικές και διεθνείς προκλήσεις

Βασικά πορίσματα

της Συνόδου
Στη διάρκεια του τετραήμερου κύκλου

εργασιών οι Πρυτανικές Αρχές
των Ελληνικών ΑΕΙ έθεσαν στις τοποθετήσεις

τους τα καίρια ζητήματα που

αντιμετωπίζουν και κατέθεσαν συγκεκριμένες

προτάσεις
Η Σύνοδος έθεσε ως επιτακτική ανάγκη

την αντιμετώπιση της υποστελέ

χωσης των ελληνικών ΑΕΙ σε διοικητικό

και διδακτικό προσωπικό ζητώντας

την κάλυψη των κενών θέσεων

Υπογράμμισε ως απαραίτητη τη βελτίωση

του νέου νομοθετικού για τα

ΑΕΙ καθώς και την αντιμετώπιση προβλημάτων

τα οποία προέκυψαν από

τον ένα χρόνο εφαρμογής του Επιπλέον

κρίθηκε αναγκαία η ολοκλήρωση

των διαδικασιών έγκρισης νέων

Οργανισμών των Πανεπιστημίων που

θα καλύψουν τις σύγχρονες σημερινές
αλλά και μελλοντικές ανάγκες των

Πανεπιστημίων
Τη Σύνοδο απασχόλησε ακόμη η

αντιμετώπιση της υποχρηματοδότη

σης των ελληνικών ΑΕΙ κυρίως μέσα
από την άμεση ενεργοποίηση του
Εθνικού Προγράμματος Ανάπτυξης
ΕΠΑ την άμεση επίλυση των εκκρεμών

εγκρίσεων χρηματοδότησης από

το Πρόγραμμα Δημοσίων Επενδύσεων

ΠΔΕ και την ανάγκη ενός ειδικού

προγράμματος γέφυρας στη μεταβατική

περίοδο μεταφοράς των
προγραμμάτων

από το παλιό στο νέο
ΕΣΠΑ Προς την κατεύθυνση της διευκόλυνσης

όλων των προαναφερθέντων

τέθηκε ως άμεση προτεραιότητα

η μείωση της γραφειοκρατίας
αλλά και η απλοποίηση των διαδικασιών

στους ΕΛΚΕ ζητήματα για τα

οποία η Σύνοδος θα ετοιμάσει εισήγηση

έως τα τέλη Αυγούστου

Θεματικές Συνεδρίες
Στο πλαίσιο της Συνόδου πραγματοποιήθηκαν

θεματικές συνεδρίες για

τις σύγχρονες ανάγκες των ελληνικών
ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του

ΣΕΒ του Συνδέσμου Επιχειρήσεων

Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος

του Study in Greece και του

επικεφαλής της Μονάδας 3 Κύπρου
και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης
DG REGIO της Ευρωπαϊκής Επιτροπής

Carsten Rasmussen

Πιο αναλυτικά οι συνεδρίες ανέδειξαν

το ρόλο των ελληνικών ΑΕΙ στις

προκλήσεις της σύγχρονης εποχής με

ταυτόχρονη αναφορά στο ρόλο που

παίζουν τα Πανεπιστήμια της Περιφέρειας

για την ανάπτυξη και τη συνοχή

της χώρας Εστίασαν ακόμη στην καθοριστική

σημασία της σύνδεσης των

προγραμμάτων σπουδών με την

αγορά εργασίας δίνοντας έμφαση
στην πληροφορική και σε άλλους τομείς

όπου διαπιστώνονται τεράστιες
ανάγκες απασχόλησης

Μετά τη λήξη των εργασιών της Συνόδου

πραγματοποιήθηκε συνάντηση

εργασίας για τον ρόλο των Πανεπιστημίων

στο πλαίσιο της Ενεργειακής
και Δίκαιης Μετάβασης η οποία διοργανώθηκε

από τη Διαχειριστική Αρχή
ΕΣΠΑ ΔΑΜ
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Ενίσχυση της εξωστρέφειας και της ανταγωνιστικότητας των πανεπ ιστημίων

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η αυστηρή προτεραιοποίηση της δυναμικής ανάπτυξης, της ανταγωνιστικότητας αλλά και της
εξωστρέφειας των ελληνικών ΑΕΙ, ήταν το περιεχόμενο των διεξοδικών συζητήσεων κατά την
103η Σύνοδο Πρυτάνεων των Ελληνικών Πανεπιστημίων, η οποία έλαβε χώρα από τις 11 έως
τις 14 Ιουλίου 2023, στην Καστοριά.
Η Σύνοδος πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και
προεδρεύοντα τον Πρύτανη, Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλίδη και με τη συμβολή των
υπολοίπων μελών του Προεδρείου, του Πρύτανη του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής,
Καθηγητή Παναγιώτη Καλδή και του Πρύτανη του Ιονίου Πανεπιστημίου, Καθηγητή Ανδρέα
Φλώρου.
Συμμετείχε η πολιτική́ ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού́,
εκπροσωπούμενη από́ τον Υπουργό́ Κυριάκο Πιερρακάκη και τον Γενικό Γραμματέα Ανώτατης
Εκπαίδευσης, Οδυσσέα Ζώρα.
Στις εργασίες της Συνόδου μετείχαν ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών, Νίκος Παπαθανάσης, η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα
Σδούκου, η Ειδική́ Γραμματέας Διαχείρισης Προγραμμάτων Ευρωπαϊκού Κοινωνικού́ Ταμείου
Νίκη Δανδόλου, ο Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης
Πελοπίδας Καλλίρης και ο Πρόεδρος της Εθνικής Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης, Καθηγητής
Περικλής Μήτκας.
Ο Υπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού, Κυριάκος Πιερρακάκης δεσμεύτηκε
πως θα συνεργαστεί συστηματικά με τις πρυτανικές αρχές, προκειμένου να εξεταστούν όλα τα
ζητήματα και να γίνει η απαραίτητη επεξεργασία των προτάσεων εκείνων, οι οποίες θα
συμβάλλουν στην ανάπτυξη των Πανεπιστημίων τους ενώ ταυτόχρονα, θα δρομολογηθεί η
εφαρμογή ρεαλιστικών λύσεων.
Ο Νόμος για τα ΑΕΙ
Αναφερόμενος στο νόμο για τα ΑΕΙ του 2022, τόνισε ότι θα εφαρμοστεί πλήρως μην
παραλείποντας, ωστόσο, να τονίσει πως θα ληφθεί μέριμνα για όλες τις απαραίτητες
βελτιώσεις κατά την πρακτική του εφαρμογή. Ο υπουργός, προχώρησε, επίσης, στην
παρουσίαση του σχεδιασμού για την ενίσχυση των χρηματοδοτήσεων προς τα πανεπιστήμια,
την επίλυση ζητημάτων για τη χορήγηση της εθνικής χρηματοδότησης σε ερευνητικά́
ανταγωνιστικά́ έργα (matching funds) και την απλοποίηση των γραφειοκρατικών διαδικασιών
σχετικά με τη χρηματοδότηση των ΕΛΚΕ.
Στο πλαίσιο του κυβερνητικού προγράμματος σχετικά με την ανώτατη εκπαίδευση, ο ίδιος
δεσμεύτηκε ότι το Ελληνικό́ Δημόσιο Πανεπιστήμιο αποτελεί́ στρατηγική́ προτεραιότητα της
κυβέρνησης και θα ενισχυθεί́ με στοχευμένες πολιτικές.
O προεδρεύων Θεόδωρος Θεοδουλίδης, αφού καλωσόρισε εκ μέρους της Συνόδου τον
Υπουργό στα νέα του καθήκοντα, τόνισε ότι σε αυτήν την κομβική περίοδο, τα ελληνικά
Πανεπιστήμια διεκδικούν ισχυρή στήριξη για να ανταποκριθούν στις δυναμικές εθνικές και
διεθνείς προκλήσεις.
Βασικά πορίσματα
της Συνόδου
Στη διάρκεια του τετραήμερου κύκλου εργασιών, οι Πρυτανικές Αρχές των Ελληνικών ΑΕΙ
έθεσαν στις τοποθετήσεις τους τα καίρια ζητήματα, που αντιμετωπίζουν και κατέθεσαν
συγκεκριμένες προτάσεις.
Η Σύνοδος έθεσε ως επιτακτική ανάγκη την αντιμετώπιση της υποστελέχωσης των ελληνικών
ΑΕΙ σε διοικητικό και διδακτικό προσωπικό, ζητώντας την κάλυψη των κενών θέσεων.

https://www.ele.gr/?p=87045
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Υπογράμμισε ως απαραίτητη τη βελτίωση του νέου νομοθετικού για τα ΑΕΙ καθώς και την
αντιμετώπιση προβλημάτων, τα οποία προέκυψαν από τον ένα χρόνο εφαρμογής του.
Επιπλέον, κρίθηκε αναγκαία η ολοκλήρωση των διαδικασιών έγκρισης νέων Οργανισμών των
Πανεπιστημίων, που θα καλύψουν τις σύγχρονες σημερινές αλλά και μελλοντικές ανάγκες των
Πανεπιστημίων.
Τη Σύνοδο απασχόλησε, ακόμη, η αντιμετώπιση της υποχρηματοδότησης των ελληνικών ΑΕΙ,
κυρίως μέσα από την άμεση ενεργοποίηση του Εθνικού́ Προγράμματος Ανάπτυξης (ΕΠΑ), την
άμεση επίλυση των εκκρεμών εγκρίσεων χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα Δημοσίων
Επενδύσεων (ΠΔΕ) και την ανάγκη ενός ειδικού προγράμματος- γέφυρας στη μεταβατική
περίοδο μεταφοράς των προγραμμάτων από το παλιό στο νέο ΕΣΠΑ. Προς την κατεύθυνση
της διευκόλυνσης όλων των προαναφερθέντων, τέθηκε ως άμεση προτεραιότητα η μείωση της
γραφειοκρατίας αλλά και η απλοποίηση των διαδικασιών στους ΕΛΚΕ, ζητήματα για τα οποία η
Σύνοδος θα ετοιμάσει εισήγηση έως τα τέλη Αυγούστου.
Θεματικές Συνεδρίες
Στο πλαίσιο της Συνόδου, πραγματοποιήθηκαν θεματικές συνεδρίες για τις σύγχρονες ανάγκες
των ελληνικών ΑΕΙ με τη συμμετοχή εκπροσώπων του ΣΕΒ, του Συνδέσμου Επιχειρήσεων
Πληροφορικής και Επικοινωνιών Ελλάδος, του Study in Greece και του επικεφαλής της
Μονάδας 3-Κύπρου και Ελλάδος της Γενικής Διεύθυνσης DG REGIO της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Carsten Rasmussen.
Πιο αναλυτικά, οι συνεδρίες ανέδειξαν το ρόλο των ελληνικών ΑΕΙ στις προκλήσεις της
σύγχρονης εποχής, με ταυτόχρονη αναφορά στο ρόλο, που παίζουν τα Πανεπιστήμια της
Περιφέρειας για την ανάπτυξη και τη συνοχή της χώρας. Εστίασαν, ακόμη, στην καθοριστική
σημασία της σύνδεσης των προγραμμάτων σπουδών με την αγορά εργασίας, δίνοντας έμφαση
στην πληροφορική και σε άλλους τομείς, όπου διαπιστώνονται τεράστιες ανάγκες
απασχόλησης.
Μετά τη λήξη των εργασιών της Συνόδου, πραγματοποιήθηκε συνάντηση εργασίας για τον
ρόλο των Πανεπιστημίων στο πλαίσιο της Ενεργειακής και Δίκαιης Μετάβασης, η οποία
διοργανώθηκε από τη Διαχειριστική Αρχή ΕΣΠΑ – ΔΑΜ.
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Το ΠΑΔΑ συμμετέχειστο International Internship Program του Πανεπ ιστημίου Princeton

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Για τέταρτη συνεχή χρονιά τo Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής φιλοξένησε φοιτητές και φοιτήτριες

του αμερικανικού Πανεπιστημίου Princeton στα ερευνητικά του εργαστήρια για τους μήνες

Ιούνιο και Ιούλιο 2023 στο πλαίσιο του προγράμματος εθελοντικής εργασίας στο εξωτερικό

(Princeton's International Internship Program-

https://oip.princeton.edu/our-programs/international-internships).

Το πανεπιστήμιο Princeton, ως γνωστόν, είναι ένα από τα παλαιοτέρα και πλέον φημισμένα

ακαδημαϊκά ιδρύματα στις Η.Π.Α. Κατατάσσεται μεταξύ των κορυφαίων πανεπιστημίων στον

κόσμο καθώς χαρακτηρίζεται από εξαιρετικής ποιότητας διδασκαλία και υψηλής έντασης

ερευνητική δραστηριότητα, αποτέλεσμα της οποίας είναι μεταξύ άλλων, η σύνδεση του με 75

κατόχους βραβείων Νόμπελ και 16 κατόχους Turing Awards.

Η πρωτοβουλία του αμερικανικού πανεπιστημίου για εθελοντική εργασία στο εξωτερικό δίνει

την ευκαιρία στους φοιτητές του να εκπληρώσουν ακαδημαϊκούς και προσωπικούς στόχους

τους, διαμέσου της διαβίωσης και της εργασίας τους σε προσεκτικά επιλεγμένες δομές

ερευνητικών και ακαδημαϊκών ιδρυμάτων στο εξωτερικό. Η συνεργασία μεταξύ του

Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής και του προγράμματος International Internship Program του

Πανεπιστημίου Princeton ξεκίνησε το ακαδημαϊκό έτος 2019-2020, μετά από εισήγηση των

μελών Δ.Ε.Π του Τμήματος Ηλεκτρολόγων και Ηλεκτρονικών Μηχανικών της Σχολής

Μηχανικών του ΠΑΔΑ, κ. Αθανασίου Νασιόπουλου και κ. Ηλία Ζώη και την αμέριστη

υποστήριξη του Πρύτανη του ΠΑΔΑ, καθηγητή Παναγιώτη Ε. Καλδή.

Ο κ. Καλδής εξέφρασε την ικανοποίησή του για τη συνέχιση της υλοποίησης του εν λόγω

προγράμματος για τέταρτη συνεχή χρονιά, γεγονός που λειτουργεί προωθητικά στην σταθερή

ανοδική πορεία του ΠΑΔΑ στο πλαίσιο της διεθνοποίησής του, αλλά και παράλληλα αποτελεί

αναγνώριση της έως σήμερα σημαντικής ανάπτυξης που έχει συντελεσθεί σε ακαδημαϊκό και

ερευνητικό επίπεδο.

Οι μέχρι τώρα προτάσεις και προσφερόμενες θέσεις του ΠΑΔΑ στο πρόγραμμα IIP αφορούν

κυρίως αντικείμενα χημείας, φαρμακολογίας, δημόσιας υγείας, συντήρησης αρχαιοτήτων,

μηχανικών βιοϊατρικής, έξυπνων ρούχων και μηχανικής/βαθειάς μάθησης. Οι επιβλέποντες

(supervisors) για τους εθελοντές είναι μέλη ΔΕΠ του ΠΑΔΑ αναγνωρισμένης αξίας, οι οποίοι

και παρέχουν την κατάλληλη καθοδήγηση και επίβλεψη στις εργασίες που καλούνται να

φέρουν εις πέρας οι φοιτητές.

Για τους μήνες Ιούνιο και Ιούλιο οι φιλοξενούμενοι φοιτητές και φοιτήτριες απασχολήθηκαν στις

ακόλουθες ερευνητικές δομές του ΠΑΔΑ α) Εργαστήριο Computer Networks & Services

Research laboraΤory (CONSERT) του Τμήματος Ηλεκτρολόγων και Ηλεκτρονικών Μηχανικών,

β) Εργαστήριο Telecommunications, Signal Processing and Intelligent Systems (TELSIP) του

Τμήματος Ηλεκτρολόγων και Ηλεκτρονικών Μηχανικών, γ) Computational Drug Design IA

Group (CODDIA) του Τμήματος Μηχανικών Βιοϊατρικής, δ) Laboratory of Biosignals Acquisition

του Τμήματος Μηχανικών Βιοϊατρικής ε) Εργαστήριο Accounting & Finance του Τμήματος

Διοίκησης Επιχειρήσεων και στ) Εργαστήριο: Hygiene and Epidemiology, του Τμήματος

Δημόσιας και Κοινοτικής Υγείας, σε αντικείμενα που άπτονται άμεσα των ερευνητικών τους

κατευθύνσεων.

Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής

https://www.esos.gr/arthra/84094/pada-symmetehei-sto-international-internship-program-toy-panepistimioy-princeton
https://oip.princeton.edu/our-programs/international-internships).


1. ΔΙΔΑΚΤΩΡ Ο ΜΗΤΡΟΠΟΛΙΤΗΣ ΣΥΡΟΥ

Μέσο: . . . . . . . . .ΚΙΒΩΤΟΣ ΤΗΣ ΟΡΘΟΔΟΞΙΑΣ

Ημ. Έκδοσης: . . .20/07/2023 Ημ. Αποδελτίωσης: . . .20/07/2023

Σελίδα: . . . . . . . . 2

Διδάκτωρ
ο μπιροπολίιης Σύρου
Διδάκτορας του Τμήματος Βιοϊατρικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Δυτικής
Αττικής (ΠΑΔΑ) ανακηρύχτηκε ο Μητροπολίτης Σύρου κ.Δωρόθεος. Ο κ. Δωρόθεος
Β' εκπόνπσε Διδακτορική Διατριβή με τίτλο "Η Ιατρική στο Βυζάντιο-Βιοϊατρική
& Εκκλησιαστική Προσέγγιση", υπό την επίβλεψη του Πρόεδρου του Τμήματος

Βιοϊατρικών Επιστημών της Σχολής Επιστημών Υγείας και Πρόνοιας του ΠΑΔΑ,

καθηγητή Δημητρίου Χανιώτη, την οποία υποστήριξε σε Δημόσια Παρουσίαση στις
5 Ιουλίου στην Κεντρική Βιβλιοθήκη της Πανεπιστημιούπολης Άλσους Αιγάλεω,
ενώπιον Επταμελούς Εξεταστικής Επιτροπής Καθηγητών.



1. ΣΥΜΜΕΤΟΧΗ ΣΤΗ ΣΥΝΟΔΟ ΠΡΥΤΑΝΩΝ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΙΚΩΝ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΩΝ

Μέσο: . . . . . . . . .ΦΩΝΗ ΤΩΝ ΠΕΙΡΑΙΩΤΩΝ

Ημ. Έκδοσης: . . .20/07/2023 Ημ. Αποδελτίωσης: . . .20/07/2023

Σελίδα: . . . . . . . . 21

Συμμετοχή στη Σύ
Η 103η Σύνοδος Πρυτάνεων των Ελληνικών

Πανεπιστήμιων διεξήχθη από τις 1 1

έως τις 14 Ιουλίου 2023 στην Καστοριά
με διοργανωτή το Πανεπιστήμιο Δυτικής
Μακεδονίας και Προεδρεύοντα τον Πρύτανη

Καθηγητή Θεόδωρο Θεοδουλί-δη
και με τη συμβολή των υπολοίπων μελών
του Προεδρείου στο οποίο συμμετείχαν
ο Πρύτανης του Πανεπιστημίου Δυτικής
Αττικής Καθηγητής Παναγιώτης Καλδης
και ο Πρύτανης του Ιόνιου Πανεπιστημίου
Καθηγητής Ανδρέας Φλώρος

Το Πανεπιστήμιο Πειραιώς συμμετείχε
στη Σύνοδο με τον Πρύτανη Καθηγητή
Μιχαήλ Σφακιανάκη τους Αντιπρυτάνεις
Καθηγητές Δημοσθένη Κυριαζή Στέλλα
Σοφιανοπούλου και Σπύρο Ρουκανά
καθώς επίσης και τη Διευθύντρια της Μονάδας

Οικονομικής και Διοικητικής Υποστήριξης

του ΕΛΚΕ Ευαγγελία Σιδερή

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΠΕΙΡΑΙΩΣ

Ιο Πρυτάνων των Ελληνικών Πανεπιστημίων

Η Σύνοδος σηματοδότησε την πρώτη Κυριάκου Πιερρακάκη ορίστηκε από την
συνάντηση του νέου Υπουργού Παιδείας 103η Σύνοδο των Πρυτάνεων ο Πρύτα
Κυριάκου Πιερρακάκη και την αναλυτική νης του Πανεπιστημίου Πειραιώς Καθη
του ενημέρωση για τρέχοντα και πάγια γητής Μιχαήλ Σφακιανάκης να συνεργα
προβλήματα των Ελληνικών ΑΕΙ μεταξύ στεί με την Ειδική Γραμματέα Διαχειρι
των οποίων και το πρόβλημα που έχει σης Προγραμμάτων Ευρωπαϊκού Κοινω

προκύψει με τη μη χρηματοδότηση μέσω νικού Ταμείου Νίκη Δανδόλου η οποία συμ
ΕΣΠΑ για την πρόσληψη διδασκόντων μετείχε στις εργασίες της Συνόδου προ
Επιστημόνων Κατόχων Διδακτορικού κειμένου να αντιμετωπισθεί το θέμα

Με τη σύμφωνη γνώμη του Υπουργού
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Κέντρο Καινοτομίας στον Τουρισμό από το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Οι αρμόδιες υπηρεσίες του υπουργείου Παιδείας ενέκριναν το κτηριολογικό πρόγραμμα για την

αγορά ακινήτου για το Κέντρο καινοτομίας στον Τουρισμό του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής

συνολικής μικτής επιφάνειας 4.061,88 τ.μ.

Σύμφωνα με την Έκθεση τεκμηρίωσης κτηριολογικού προγράμματος, το Τμήμα Διοίκησης

Τουρισμού του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής κρίνει αναγκαία τη δημιουργία ενός Κέντρου

Καινοτομίας στον Τουρισμό μέσω της απόκτησης μικρής κλίμακας δυναμικότητας ιδιόκτητου

κτιρίου κατάλληλης ξενοδοχειακής διαμόρφωσης.

Το προς ανεύρεση και αγορά ακίνητο θα καλύψει εκπαιδευτικές ανάγκες προσομοίωσης σε

πραγματικές συνθήκες εργασίας και εργαστηριακών μαθημάτων στα αντικείμενα υποδοχής,

διαχείρισης και επισιτιστικών θεμάτων. Επίσης, θα καλύψει ερευνητικές ανάγκες σε θέματα

ξενοδοχειακού Management, μεγιστοποίησης εσόδων και Food and Beverage Management.

Επιπλέον, η μετεγκατάσταση του Τμήματος Διοίκησης Τουρισμού στο Κέντρο Καινοτομίας θα

συμβάλει δραστικά ώστε να δοθεί λύση στο οξύτατο πρόβλημα στέγασής που έχει προκύψει

και στην στέγαση των διοικητικών υπηρεσιών υποστήριξης εκπαιδευτικών και ερευνητικών

θεμάτων.
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Το ΠΑΔΑ συμμετέχειστο International Internship Program του Πανεπ ιστημίου Princeton

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το ΠΑΔΑ συμμετέχει στο International Internship Program του Πανεπιστημίου Princeton
Για τέταρτη συνεχή χρονιά τo Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής φιλοξένησε φοιτητές και φοιτήτριες
του αμερικανικού Πανεπιστημίου Princeton στα ερευνητικά του εργαστήρια για τους μήνες
Ιούνιο και Ιούλιο 2023 στο πλαίσιο του προγράμματος εθελοντικής εργασίας στο εξωτερικό
(Princeton’s International Internship
Program- https://oip.princeton.edu/our-programs/international-internships).
Το πανεπιστήμιο Princeton, ως γνωστόν, είναι ένα από τα παλαιοτέρα και πλέον φημισμένα
ακαδημαϊκά ιδρύματα στις Η.Π.Α. Κατατάσσεται μεταξύ των κορυφαίων πανεπιστημίων στον
κόσμο καθώς χαρακτηρίζεται από εξαιρετικής ποιότητας διδασκαλία και υψηλής έντασης
ερευνητική δραστηριότητα, αποτέλεσμα της οποίας είναι μεταξύ άλλων, η σύνδεση του με 75
κατόχους βραβείων Νόμπελ και 16 κατόχους Turing Awards.
Ακολούθησε τα Φοιτητικά Νέα και στο Viber! Πατήστε εδώ για να μπείτε στην ομάδα μας!
Η πρωτοβουλία του αμερικανικού πανεπιστημίου για εθελοντική εργασία στο εξωτερικό δίνει
την ευκαιρία στους φοιτητές του να εκπληρώσουν ακαδημαϊκούς και προσωπικούς στόχους
τους, διαμέσου της διαβίωσης και της εργασίας τους σε προσεκτικά επιλεγμένες δομές
ερευνητικών και ακαδημαϊκών ιδρυμάτων στο εξωτερικό. Η συνεργασία μεταξύ του
Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής και του προγράμματος International Internship Program του
Πανεπιστημίου Princeton ξεκίνησε το ακαδημαϊκό έτος 2019-2020, μετά από εισήγηση των
μελών Δ.Ε.Π του Τμήματος Ηλεκτρολόγων και Ηλεκτρονικών Μηχανικών της Σχολής
Μηχανικών του ΠΑΔΑ, κ. Αθανασίου Νασιόπουλου και κ. Ηλία Ζώη και την αμέριστη
υποστήριξη του Πρύτανη του ΠΑΔΑ, καθηγητή Παναγιώτη Ε. Καλδή.
Ο κ. Καλδής εξέφρασε την ικανοποίησή του για τη συνέχιση της υλοποίησης του εν λόγω
προγράμματος για τέταρτη συνεχή χρονιά, γεγονός που λειτουργεί προωθητικά στην σταθερή
ανοδική πορεία του ΠΑΔΑ στο πλαίσιο της διεθνοποίησής του, αλλά και παράλληλα αποτελεί
αναγνώριση της έως σήμερα σημαντικής ανάπτυξης που έχει συντελεσθεί σε ακαδημαϊκό και
ερευνητικό επίπεδο.
Οι μέχρι τώρα προτάσεις και προσφερόμενες θέσεις του ΠΑΔΑ στο πρόγραμμα IIP αφορούν
κυρίως αντικείμενα χημείας, φαρμακολογίας, δημόσιας υγείας, συντήρησης αρχαιοτήτων,
μηχανικών βιοϊατρικής, έξυπνων ρούχων και μηχανικής/βαθειάς μάθησης. Οι επιβλέποντες
(supervisors) για τους εθελοντές είναι μέλη ΔΕΠ του ΠΑΔΑ αναγνωρισμένης αξίας, οι οποίοι
και παρέχουν την κατάλληλη καθοδήγηση και επίβλεψη στις εργασίες που καλούνται να
φέρουν εις πέρας οι φοιτητές.
Για τους μήνες Ιούνιο και Ιούλιο οι φιλοξενούμενοι φοιτητές και φοιτήτριες απασχολήθηκαν στις
ακόλουθες ερευνητικές δομές του ΠΑΔΑ α) Εργαστήριο Computer Networks & Services
Research laboraΤory (CONSERT) του Τμήματος Ηλεκτρολόγων και Ηλεκτρονικών Μηχανικών,
β) Εργαστήριο Telecommunications, Signal Processing and Intelligent Systems (TELSIP) του
Τμήματος Ηλεκτρολόγων και Ηλεκτρονικών Μηχανικών, γ) Computational Drug Design IA
Group (CODDIA) του Τμήματος Μηχανικών Βιοϊατρικής, δ) Laboratory of Biosignals Acquisition
του Τμήματος Μηχανικών Βιοϊατρικής ε) Εργαστήριο Accounting & Finance του Τμήματος
Διοίκησης Επιχειρήσεων και στ) Εργαστήριο: Hygiene and Epidemiology, του Τμήματος
Δημόσιας και Κοινοτικής Υγείας, σε αντικείμενα που άπτονται άμεσα των ερευνητικών τους
κατευθύνσεων.
Φοιτητικά Νέα/Foititikanea.gr
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Κέντρο Καινοτομίας στον Τουρισμό από το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Οι αρμόδιες υπηρεσίες του υπουργείου Παιδείας ενέκριναν το κτηριολογικό πρόγραμμα για την

αγορά ακινήτου για το Κέντρο καινοτομίας στον Τουρισμό του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής

συνολικής μικτής επιφάνειας 4.061,88 τ.μ.

Σύμφωνα με την Έκθεση τεκμηρίωσης κτηριολογικού προγράμματος, το Τμήμα Διοίκησης

Τουρισμού του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής κρίνει αναγκαία τη δημιουργία ενός Κέντρου

Καινοτομίας στον Τουρισμό μέσω της απόκτησης μικρής κλίμακας δυναμικότητας ιδιόκτητου

κτιρίου κατάλληλης ξενοδοχειακής διαμόρφωσης.

Το προς ανεύρεση και αγορά ακίνητο θα καλύψει εκπαιδευτικές ανάγκες προσομοίωσης σε

πραγματικές συνθήκες εργασίας και εργαστηριακών μαθημάτων στα αντικείμενα υποδοχής,

διαχείρισης και επισιτιστικών θεμάτων. Επίσης, θα καλύψει ερευνητικές ανάγκες σε θέματα

ξενοδοχειακού Management, μεγιστοποίησης εσόδων και Food and Beverage Management.

Επιπλέον, η μετεγκατάσταση του Τμήματος Διοίκησης Τουρισμού στο Κέντρο Καινοτομίας θα

συμβάλει δραστικά ώστε να δοθεί λύση στο οξύτατο πρόβλημα στέγασής που έχει προκύψει

και στην στέγαση των διοικητικών υπηρεσιών υποστήριξης εκπαιδευτικών και ερευνητικών

θεμάτων.

Source: tornosnews.gr
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ΛΑΡΙΣΑ

5ο ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΟ
συνεδριο
ψηφιοποίησης
πολιτιστικησ
κληρονομιασ -
EUROMED 2023

Η Λάρισα είναι η «τυχερή» πόλη που

θα φιλοξενήσει τη διοργάνωση του 5ου

Πανελλήνιου Συνεδρίου Ψηφιοποίησης

Πολιτιστικής Κληρονομιάς - EuroMed

2023, που έχει θεσμοθετηθεί και

διοργανώνεται στην Ελλάδα κάθε

δύο χρόνια, μετά από απόφαση των

διοργανωτών Φορέων, που είναι το

Τεχνολογικό Πανεπιστήμιο Κύπρου,

το Πανεπιστήμιο Δυτικής Αττικής και

ο Πολιτιστικός Οργανισμός Δίκτυο

«Περραιβία».
Το Συνέδριο θα πραγματοποιηθεί στο

αμφιθέατρο και τους εξαιρετικούς

χώρους της Δημοτικής Πινακοθήκης

Λάρισας - Μουσείο «ΓΙ. Κατσίγρα» -

Λεωφ, Γεωρ. Παπανδρέου 2, Λάρισα 413

34, https://www.katsigrasmuseum.gr/, η

οποία είναι συνδιοργανωτής του μεγάλου
αυτού γεγονότος και θα συγκεντρώσει το

ενδιαφέρον των Ελλήνων και Κυπρίων

επιστημόνων απ' όλο τον κόσμο.

Θα πρέπει να τονιστεί ότι τα μοναδικά
αυτά συνέδρια, που λόγω της

θεματολογίας τους χαρακτηρίστηκαν
απ' όλους ως πρωτοπόρο και καινοτόμα,
αλλά και ως εθνικής σημασίας,

συγκεντρώνουν το ενδιαφέρον όλου του

ελληνισμού (εντός και εκτός Ελλάδος).
Στο πλαίσιο του 5ου Πανελλήνιου

Συνεδρίου προσκαλείται όλη η

επιστημονική και ερευνητική κοινότητα,

από την Ελλάδα και την Κύπρο, αλλά

και'Ελληνες και Κύπριοι ερευνητές
ανά την υφήλιο, να δηλώσουν τη

συμμετοχή τους ως Σύνεδροι, αλλά

και ως εισηγητές, υποβάλλοντας τις

εισηγήσεις και τα Posters τους, μέσω

της επίσημης ιστοσελίδας του συνεδρίου

www.euromed-dch.eu, μέχρι 25/9 (θα

ενεργοποιηθεί σύντομα).
Από πλευράς διοργανωτών τονίζεται
ότι το πανελλήνιο συνέδριο θα πρέπει

να επικαιροποιεί, κάθε δύο χρόνια, τα

θεματικά του πεδία, λαμβάνοντας υπόψη

τις παγκόσμιες εξελίξεις.
Το φετινό συνέδριο θα αναλύσει

σημαντικές παγκόσμιες προκλήσεις,

όπως είναι η κλιματική αλλαγή και

οι επιπτώσεις της στην πολιτιστική

κληρονομιά, η τεχνητή νοημοσύνη,
ο πολιτισμός - τουρισμός, ο ρόλος

της τοπικής αυτοδιοίκησης Α' και Β'

βαθμού στη διάσωση και ανάδειξη

της πολιτιστικής κληρονομιάς και της

δημιουργίας αναπτυξιακής δυναμικής

της περιφέρειας (θα βραβευτούν οι

τρεις καλύτερες εργασίες - καλές

πρακτικές Φορέων Τ.Α.), τις νέες

τεχνολογίες στη δημιουργία ψηφιακών

μουσείων, τις παγκόσμιες τράπεζες

δεδομένων και μετα-δεδομένων (π.χ.

Europeana), την επιχειρηματικότητα που

δημιουργεί η προστασία και η ανάδειξη

της πολιτιστικής μας κληρονομιάς, της

λεγόμενης δημιουργικής βιομηχανίας
και την τεχνητή νοημοσύνη, θέλοντας
το συνέδριο αυτό, πέρα από τον βαθιά

επιστημονικό του ρόλο, να έχει και

έναν αναπτυξιακό χαρακτήρα και να

συμβάλει στη δημιουργία της Ελλάδας

του μέλλοντος, μέσα από τον πολιτισμό
και την ανάπτυξη που αυτός μπορεί να

δημιουργήσει.

Όλες οι λεπτομέρειες βρίσκονται στην

επίσημη ιστοσελίδα του συνεδρίου www.

euromed-dch.eu.

Πληροφορίες: Κων. Σκριάπας, τηλ.

6974-881944, e-mail: euromed.greece@

gmail.com.
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Ο Δήμος Βύρωνα συμμετέχει σε πρόγραμμα του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, για

την προβολή της προσφυγικής ιστορίας της πόλης μας!

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ο  Δήμ αρχος Βύρωνα Γρηγόρης Κατωπόδης υπέγραψε σήμ ερα μ νημ όνιο συνεργασίας μ ε τον

Πρόεδρο της ΚΟΙΝΣΕΠ Innovative Cultural Items, η οποία συμ μ ετέχει από κοινού μ ε το

Πανεπιστήμ ιο Δυτικής Αττικής, το Κέντρο Έρευνας για τις Ανθρωπιστικές Επιστήμ ες (ΚΕΑΕ),

και τις εταιρείες Διάδρασις ΙΚΕ και Time Heritage Ο.Ε. στο έργο στο έργο «"Ψηφιακός

αφηγητής: προσφυγική Αττική" (Digistoryteller)», το οποίο χρημ ατοδοτείται από το πρόγραμ μ α

«Συνέργειες Έρευνας και Καινοτομ ίας» του ΕΣΠΑ 2014-2020, της Περιφέρειας Αττικής.

Το πρόγραμ μ α αποτελεί μ ια ψηφιακή ξενάγηση σε γωνιές της Αττικής μ ε έμ φαση σε όσες

σχετίζονται μ ε τις προσφυγικές ροές του 1922.  Ο στόχος είναι να παρουσιαστούν

ενδιαφέρουσες πτυχές της δημ ιουργίας και εξέλιξης της πόλης και των συνοικιών μ έσα όχι

μ όνο από έναν "ψυχρό" επιστημ ονικό ή περιγραφικό λόγο, αλλά από τις ιστορίες που μ πορούν

οι ίδιοι οι πρόσφυγες να αφηγηθούν ή που έχουν ήδη αφηγηθεί (στη λογοτεχνία, τις

προφορικές μ αρτυρίες, τις καταγραφές της προφορικής ιστορίας, τα αποθετήρια των

γενεαλογικών δέντρων  κλπ). Το αποτέλεσμ α θα συμ πυκνωθεί σε μ ια εφαρμ ογή για κινητά και

τάμ πλετ αλλά θα είναι διαθέσιμ ο και διαδικτυακά.

Παράλληλα μ έσω του προγράμ μ ατος χρημ ατοδοτείται η δημ ιουργία καινοτόμ ων προϊόντων σε

ψηφιακή και φυσική μ ορφή, για τις ανάγκες κάθε Δήμ ου που συμ μ ετέχει στον Ψηφιακό

Αφηγητή της Προσφυγικής Αττικής. Για τον Δήμ ο Βύρωνα, το μ νημ όνιο συνεργασίας

περιλαμ βάνει τη δημ ιουργία μ ιας εκπαιδευτικής χαρτοκατασκευής, που προορίζεται για τα

εκπαιδευτικά προγράμ μ ατα του Μουσείου Ιστορίας, εκπαιδευτικό υλικό για τα σχολεία της

πόλης μ ας καθώς και ένα φυλλάδιο που αξιοποιεί τις δυνατότητες της επαυξημ ένης

πραγμ ατικότητας. Το κόστος του σχεδιασμ ού και της προτυποποίησης όλων των προϊόντων

καλύπτεται από τους πόρους του έργου.

https://www.dimosbyrona.gr/article.php?id=11868
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Ψήλωσαν κι άλλο τα «ρετιρέ» που δίνουν δουλειά - Άνοδος βάσεων στις περιζήτητες

σχολές - 19.000 μόρια η Ιατρική Αθηνών 18.125 μόρια η Νομική Αθήνας

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ισμήνη Χαραλαμποπούλου
Οι βάσεις εισαγωγής που ανακοινώθηκαν από το υπουργείο Παιδείας καταγράφουν μεγάλη
άνοδο σε όλες τις υψηλόβαθμες σχολές
Σχολές που έχουν άμεση σχέση με την αγορά εργασίας, στοχευμένα μηχανογραφικά με λίγες
επιλογές που αντικατοπτρίζουν τις πραγματικές επιθυμίες και σπουδές κοντά στον τόπο
κατοικίας
, με αποτέλεσμα τα περιφερειακά πανεπιστήμια να έχουν κενές θέσεις, περιλαμβάνονται στην
«ταυτότητα» των φετινών Πανελλαδικών Εξετάσεων .
Οι βάσεις εισαγωγής που ανακοινώθηκαν χθες από το υπουργείο Παιδείας καταγράφουν
μεγάλη άνοδο σε όλες τις υψηλόβαθμες σχολές , Ιατρικές, Νομικές, Πολυτεχνικές, Οικονομικές,
σχολές Πληροφορικής και Αστυνομίας, ενώ σημειώνουν σημαντική πτώση σε σχολές όπως οι
Φιλοσοφικές και οι Σχολές Ευελπίδων και Ναυτικών Δοκίμων.
Εκτίναξη
Κύρια στοιχεία των φετινών εξετάσεων είναι η εκτίναξη των βάσεων στα «ρετιρέ» των
επιστημονικών πεδίων και το γεγονός ότι οι υποψήφιοι επικεντρώθηκαν στις σχολές οι οποίες
θα τους οδηγήσουν ταχύτερα στην αγορά εργασίας.
Όπως εξηγεί στην «ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ» ο πρόεδρος της ΟΕΦΕ, Γιάννης Βαφειαδάκης, «οι
υποψήφιοι από την Αθήνα και τη Θεσσαλονίκη δεν γεμίζουν πλέον τα περιφερειακά
πανεπιστήμια, ιδιαίτερα όταν αυτά δεν έχουν περιζήτητα γνωστικά αντικείμενα».
Οι κενές θέσεις εφέτος ανέρχονται στις 10.745 και, όπως αναφέρει χαρακτηριστικά ο πρόεδρος
της ΟΕΦΕ, «σε πολλές σχολές θα είναι περισσότεροι οι διδάσκοντες από τους φοιτητές».
Ενδεικτικά, το τμήμα Φιλολογίας Ρεθύμνου έχει 120 κενές θέσεις, το Γεωπονικό Μεσολογγίου
115, η Νοσηλευτική Τρίπολης 102, το Φυσικό Ιωαννίνων 183, το τμήμα Μηχανικών
Ηλεκτρονικών Υπολογιστών Πάτρας 118 κενές θέσεις και το τμήμα Ιστορίας-Αρχαιολογίας
Θεσσαλονίκης 69 κενές θέσεις.
Υψηλά και χαμηλά
«Πέταξε» στο ψυχολογικό όριο των 19.000 μορίων η Ιατρική Σχολή Αθηνών, με άνοδο 200
μορίων σε σχέση με πέρυσι, και ακολουθεί η Ψυχολογία της Στρατιωτικής Σχολής Αξιωματικών
Σωμάτων (ΣΣΑΣ) της Θεσσαλονίκης με 18.905 μόρια και η Αρχιτεκτονική του Εθνικού
Μετσόβιου Πολυτεχνείου (μαζί με το ειδικό μάθημα) στα 19.950 μόρια. Στη Νομική Αθήνας η
βάση διαμορφώθηκε στα 18.125 μόρια από 17.950 πέρυσι, ενώ τα ΤΕΦΑΑ Αθήνας έφθασαν
τα 16.999 μόρια.
Στις χαμηλότερες βάσεις εισαγωγής βρίσκονται το τμήμα Περιφερειακής και Οικονομικής
Ανάπτυξης στην Άμφισσα με 7.180 μόρια, το τμήμα Λογιστικής και Χρηματοοικονομικών στην
Κοζάνη με 7.540 μόρια, το τμήμα Λογιστικής και Χρηματοοικονομικής, με έδρα στην Καβάλα,
του Διεθνούς Πανεπιστημίου Ελλάδος με 7.450 μόρια και το Τμήμα Στατιστικής και
Ασφαλιστικής Επιστήμης στα Γρεβενά του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας με 7.560 μόρια.
Τη μεγαλύτερη άνοδο είχε η Σχολή Γραφιστικής και Οπτικής Επικοινωνίας στο Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής με αύξηση 1.885 μορίων, το τμήμα Ιταλικής Γλώσσας και Φιλολογίας του
ΕΚΠΑ με άνοδο 1.860 μορίων και το Τμήμα Αγγλικής Γλώσσας και Φιλολογίας του
Αριστοτελείου Πανεπιστημίου Θεσσαλονίκης με άνοδο 1.780 μορίων.
Tο Τμήμα Δασολογίας και Φυσικού Περιβάλλοντος Θεσσαλονίκης είχε πτώση κατά 1.080
μόρια, ενώ το Τμήμα Μουσικών Σπουδών Θεσσαλονίκης είχε πτώση 1.405 μόρια σε σχέση με
πέρυσι, ενώ πτώση 812 μορίων είχε και το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών στο Δημοκρίτειο
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Πανεπιστήμιο Θράκης.
Στις στρατιωτικές σχολές μεγάλη πτώση είχαν η βάση εισαγωγής στη Σχολή Ευελπίδων με
διαφορά 1.805 μορίων σε σχέση με πέρυσι και η Σχολή Ναυτικών Δοκίμων με διαφορά 1.781
μορίων, λόγω της αλλαγής της Ελάχιστης Βάσης Εισαγωγής.
Τα μόρια που εξασφαλίζουν εισαγωγή ανά πεδίο
«Γενικευμένη είναι η άνοδος των βάσεων», δηλώνει στην «ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ» ο Κ.
Παπαγιαννούλης, σύμβουλος σπουδών και καριέρας του PIXIDAedu. Αναλυτικότερα:
1ο ΠΕΔΙΟ
Η Νομική Αθήνας από 17.950 μόρια πέρυσι φέτος ανέβηκε στα 18.125, δηλαδή αυξήθηκε κατά
175 μόρια. Μεγαλύτερες αυξήσεις είδαμε στην Ψυχολογία Αθήνας κατά 425 μόρια, φτάνοντας
τα 17.845, στη Νομική Θεσσαλονίκης κατά 490 μόρια (έφτασε στα 17.640) και στην Ψυχολογία
Θεσσαλονίκης κατά 580 μόρια (έφτασε τα 17.565). Σε τμήματα με παραδοσιακά χαμηλότερες
βάσεις, όπως τα τμήματα Φιλολογίας, υπάρχουν σημαντικές πτώσεις. Τα τμήματα Φιλοσοφίας
είχαν ακόμη μεγαλύτερη πτώση, όπως το Τμήμα Φιλοσοφικής στην Πάτρα με πτώση κατά
1.300 μόρια!
2ο ΠΕΔΙΟ
Μεγάλες αυξήσεις βάσεων στα υψηλόβαθμα τμήματα. Το Τμήμα Ηλεκτρολόγων ΕΜΠ από
18.470 μόρια πέρυσι φέτος ανέβηκε στα 18.820, αυξήθηκε δηλαδή κατά 350 μόρια.
Μεγαλύτερες αυξήσεις είδαμε στο Τμήμα Μηχανολόγων Μηχανικών ΕΜΠ κατά 358 μόρια,
φτάνοντας τα 18.554 μόρια, και ακόμη μεγαλύτερη στους Μηχανολόγους Μηχανικούς
Θεσσαλονίκης κατά 575 μόρια, που έφτασε στα 17.750 μόρια.
3ο ΠΕΔΙΟ
Στο 3ο Πεδίο παρατηρούμε μία σχεδόν ομοιόμορφη αύξηση κατά 200 μόρια στα περισσότερα
τμήματα. Η Ιατρική Αθήνας με αύξηση 200 μορίων έφτασε το ψυχολογικό όριο των 19.000
μορίων. Όμοια, κατά 200 μόρια ανέβηκε και η Ιατρική Ιωαννίνων, φτάνοντας τα 18.475 μόρια.
Μεγαλύτερη αύξηση είχαμε στην Ιατρική Θεσσαλονίκης κατά 250 μόρια και Πάτρας κατά 230
μόρια. Σε τμήματα με διαχρονικά χαμηλότερες βάσεις είχαμε σημαντικές πτώσεις, ακόμη και
της τάξης των 500 μορίων, όπως συνέβη στα Τμήματα Νοσηλευτικής, Φυσικοθεραπείας και
Εργοθεραπείας.
4ο ΠΕΔΙΟ
Το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του ΟΠΑ αύξησε τη βάση εισαγωγής κατά 500 μόρια και
έφτασε τα 16.250 μόρια. Το Τμήμα Διοικητικής Επιστήμης και Τεχνολογίας του ΟΠΑ αύξησε τα
μόρια από 17.925 σε 18.350, δηλαδή κατά 425 μόρια. Ανάλογη αύξηση έχουμε στο Τμήμα
Οικονομικής Επιστήμης του Πανεπιστημίου Μακεδονίας κατά 300 μόρια, το οποίο έτσι ανέβηκε
στα 14.040 μόρια. Σε τμήματα με διαχρονικά χαμηλότερες βάσεις παρατηρούνται και πτώσεις,
όπως στο Οικονομικό της Πάτρας το οποίο είχε πτώση κατά 62 μόρια.
Τα φετινά «παράδοξα»
«Το ποσοστό επιτυχίας των υποψηφίων στα ΓΕΛ αγγίζει περίπου το 69,5%, ενώ στα ΕΠΑΛ το
37,5%», όπως δηλώνει στην «Α» ο δρ Χρήστος Ταουσάνης, σύμβουλος Σταδιοδρομίας,
επιστημονικός διευθυντής EMPLOY EDU. Επίσης:
1. Πάνω από 10.000 οι κενές θέσεις φέτος στην Τριτοβάθμια Εκπαίδευση. Συγκεκριμένα, μόνο
για τους υποψήφιους των ΓΕΛ, από τις 61.510 θέσεις καλύφθηκαν οι 50.765, ενώ οι υπόλοιπες
μένουν κενές.
2. Αρκετά τμήματα πρακτικά διαμορφώνουν έτη εισαγωγής/«φουρνιές», τα οποία έχουν
ελάχιστους φοιτητές. Ενδεικτικά, έχουμε τμήματα τα οποία στις θέσεις των ΓΕΛ δεν έχουν
καταφέρει να καλύψουν περισσότερες από 10 θέσεις (!). Ενδεικτικά, τμήματα, όπως το
Μηχανικών Ορυκτών Πόρων (Κοζάνη), Επιστήμης και Τεχνολογίας Υλικών (Ηράκλειο),
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Αειφορικής Γεωργίας (Αγρίνιο), Θεατρικών Σπουδών (Πάτρα), Πρόγραμμα Ιερατικών Σπουδών
Ηρακλείου Κρήτης κ.ά.
3. Αξιοσημείωτη είναι η πτώση συγκεκριμένων τμημάτων που έσπασαν το φράγμα των 1.000
μορίων. Τμήματα όπως η Ευελπίδων (ΣΣΕ)-Όπλα, από τις περιζήτητες στρατιωτικές σχολές,
κατέγραψε πτώση 1.805 μορίων. Επίσης, η Ναυτικών Δοκίμων (ΣΝΔ)-Μάχιμοι, είχε πτώση
1.781 μορίων. Ακόμη, εντυπωσιακή πτώση έχουμε σε τμήματα όπως το Φιλοσοφίας και
Παιδαγωγικής (Θεσσαλονίκη) με πτώση 1.090 μορίων, και η Λογοθεραπεία (Πάτρα), από τις
παραδοσιακές επιλογές του 3ου Πεδίου, με πτώση ακριβώς 1.000 μορίων.
4. Από την άλλη, εκτίναξη των βάσεων βλέπουμε σε τμήματα όπως οι Αρχιτεκτονικές, όπου
εκείνα των Ιωαννίνων, του Βόλου και της Ξάνθης σημείωσαν άνοδο άνω των 1.000 μορίων.
Από την άλλη, σημαντική αύξηση κατέγραψε η Ψυχολογία της Φλώρινας, ένα περιφερειακό
τμήμα το οποίο όμως υπηρετεί μια περιζήτητη επιστήμη όπως η Ψυχολογία. Τέλος, ενώ σε
άλλες ξενόγλωσσες φιλολογίες είδαμε πτώση στις βάσεις, η Αγγλική Φιλολογία του ΑΠΘ
εκτινάχθηκε με 1.780 μόρια υψηλότερα.
5. Αρκετά είναι τα τμήματα, τα οποία ενώ αφορούν σχετικά δημοφιλή και γνωστά προγράμματα
σπουδών, διαμόρφωσαν βάση εισαγωγής κάτω από 10.000 μόρια. Ενδεικτικά είναι τα τμήματα
Φιλοσοφικών και Κοινωνικών Σπουδών (Ρέθυμνο), Κοινωνιολογίας (Μυτιλήνη), Πληροφορικής
(Καστοριά), Μηχανικών Περιβάλλοντος (Θεσσαλονίκη) κ.λπ.
6. Τις κορυφαίες βάσεις εισαγωγής διαμόρφωσαν, πέρα από τους συνήθεις υπόπτους, όπως
Ιατρική, ΣΣΑΣ κ.ά., τμήματα με πολύ δυναμικά προγράμματα σπουδών, όπως οι ΗΜΜΥ (ΕΜΠ
και ΑΠΘ), Ναυπηγών Μηχανολόγων Μηχανικών (Αθήνα), αλλά και το Διοικητικής Επιστήμης
και Τεχνολογίας (Αθήνα), το οποίο πλέον με βάση τα 18.350 μόρια συναγωνίζεται τα ιστορικά
υψηλά των τμημάτων του Πεδίου και απαιτεί παραπλήσιες πλέον βαθμολογίες, όπως η
Ιατρική!
Οι πρώτοι των πρώτων
- Απόφοιτος από το 1ο Γενικό Λύκειο Ελληνικού, ο Γιώργος Λιάμπος μπήκε από τους πρώτους
στο Πολυτεχνείο στο Τμήμα Πολιτικών Μηχανικών. Ο Γιώργος συγκέντρωσε 18.420 μόρια,
καθώς μελετούσε συστηματικά σε όλες τις τάξεις του λυκείου, και δεν πρόκειται να αφήσει το
διάβασμα ούτε στο Πολυτεχνείο. Μότο του 18χρονου αριστούχου, που εργάζεται το καλοκαίρι
ως σερβιτόρος για να έχει χρόνο το χειμώνα να αφιερωθεί στις σπουδές του, είναι «όλα
γίνονται, αν υπάρχει θέληση».
- Ο Στέργιος Μπογατίνης, απόφοιτος του Κολεγίου Ανατόλια στη Θεσσαλονίκη, μπήκε από
τους πρώτους στο Τμήμα Μηχανολόγων Μηχανικών στον Βόλο. Όπως λέει στην «Α»,
ακολούθησε την οικογενειακή παράδοση στη σχολή που δημιούργησε ο αδελφός του και
θεωρεί ως «μυστικό επιτυχίας» το συστηματικό διάβασμα αλλά και τα διαλείμματα με
αθλητισμό.
- Συγκινητική ήταν η προσπάθεια μητέρας τριών παιδιών από τη Μυτιλήνη που, ενώ πάλευε με
τον καρκίνο, κατάφερε να εισαχθεί στο πανεπιστήμιο. Η 42χρονη Αναστασία Μπαστούνη
συγκέντρωσε 17.600 μόρια και πέρασε στην πρώτη της επιλογή στο Τμήμα Πολιτισμικής
Τεχνολογίας και Επικοινωνίας του Πανεπιστημίου Αιγαίου.
Δημοσιεύθηκε στην Απογευματινή
TAGS:
Πανελλαδικές
Πανεπιστήμια
Βάσεις
Ακολουθήστε τα parapolitika.gr στο Google News για άμεση και έγκυρη ενημέρωση.
Ακολουθήστε μας στο facebook
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Ψήλωσαν κι άλλο τα «ρετιρέ» που δίνουν δουλειά - Άνοδος βάσεων στις περιζήτητες

σχολές - 19.000 μόρια η Ιατρική Αθηνών 18.125 μόρια η Νομική Αθήνας

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ισμήνη Χαραλαμποπούλου
Οι βάσεις εισαγωγής που ανακοινώθηκαν από το υπουργείο Παιδείας καταγράφουν μεγάλη
άνοδο σε όλες τις υψηλόβαθμες σχολές
Σχολές που έχουν άμεση σχέση με την αγορά εργασίας, στοχευμένα μηχανογραφικά με λίγες
επιλογές που αντικατοπτρίζουν τις πραγματικές επιθυμίες και σπουδές κοντά στον τόπο
κατοικίας
, με αποτέλεσμα τα περιφερειακά πανεπιστήμια να έχουν κενές θέσεις, περιλαμβάνονται στην
«ταυτότητα» των φετινών Πανελλαδικών Εξετάσεων .
Οι βάσεις εισαγωγής που ανακοινώθηκαν χθες από το υπουργείο Παιδείας καταγράφουν
μεγάλη άνοδο σε όλες τις υψηλόβαθμες σχολές , Ιατρικές, Νομικές, Πολυτεχνικές, Οικονομικές,
σχολές Πληροφορικής και Αστυνομίας, ενώ σημειώνουν σημαντική πτώση σε σχολές όπως οι
Φιλοσοφικές και οι Σχολές Ευελπίδων και Ναυτικών Δοκίμων.
Εκτίναξη
Κύρια στοιχεία των φετινών εξετάσεων είναι η εκτίναξη των βάσεων στα «ρετιρέ» των
επιστημονικών πεδίων και το γεγονός ότι οι υποψήφιοι επικεντρώθηκαν στις σχολές οι οποίες
θα τους οδηγήσουν ταχύτερα στην αγορά εργασίας.
Όπως εξηγεί στην «ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ» ο πρόεδρος της ΟΕΦΕ, Γιάννης Βαφειαδάκης, «οι
υποψήφιοι από την Αθήνα και τη Θεσσαλονίκη δεν γεμίζουν πλέον τα περιφερειακά
πανεπιστήμια, ιδιαίτερα όταν αυτά δεν έχουν περιζήτητα γνωστικά αντικείμενα».
Οι κενές θέσεις εφέτος ανέρχονται στις 10.745 και, όπως αναφέρει χαρακτηριστικά ο πρόεδρος
της ΟΕΦΕ, «σε πολλές σχολές θα είναι περισσότεροι οι διδάσκοντες από τους φοιτητές».
Ενδεικτικά, το τμήμα Φιλολογίας Ρεθύμνου έχει 120 κενές θέσεις, το Γεωπονικό Μεσολογγίου
115, η Νοσηλευτική Τρίπολης 102, το Φυσικό Ιωαννίνων 183, το τμήμα Μηχανικών
Ηλεκτρονικών Υπολογιστών Πάτρας 118 κενές θέσεις και το τμήμα Ιστορίας-Αρχαιολογίας
Θεσσαλονίκης 69 κενές θέσεις.
Υψηλά και χαμηλά
«Πέταξε» στο ψυχολογικό όριο των 19.000 μορίων η Ιατρική Σχολή Αθηνών, με άνοδο 200
μορίων σε σχέση με πέρυσι, και ακολουθεί η Ψυχολογία της Στρατιωτικής Σχολής Αξιωματικών
Σωμάτων (ΣΣΑΣ) της Θεσσαλονίκης με 18.905 μόρια και η Αρχιτεκτονική του Εθνικού
Μετσόβιου Πολυτεχνείου (μαζί με το ειδικό μάθημα) στα 19.950 μόρια. Στη Νομική Αθήνας η
βάση διαμορφώθηκε στα 18.125 μόρια από 17.950 πέρυσι, ενώ τα ΤΕΦΑΑ Αθήνας έφθασαν
τα 16.999 μόρια.
Στις χαμηλότερες βάσεις εισαγωγής βρίσκονται το τμήμα Περιφερειακής και Οικονομικής
Ανάπτυξης στην Άμφισσα με 7.180 μόρια, το τμήμα Λογιστικής και Χρηματοοικονομικών στην
Κοζάνη με 7.540 μόρια, το τμήμα Λογιστικής και Χρηματοοικονομικής, με έδρα στην Καβάλα,
του Διεθνούς Πανεπιστημίου Ελλάδος με 7.450 μόρια και το Τμήμα Στατιστικής και
Ασφαλιστικής Επιστήμης στα Γρεβενά του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας με 7.560 μόρια.
Τη μεγαλύτερη άνοδο είχε η Σχολή Γραφιστικής και Οπτικής Επικοινωνίας στο Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής με αύξηση 1.885 μορίων, το τμήμα Ιταλικής Γλώσσας και Φιλολογίας του
ΕΚΠΑ με άνοδο 1.860 μορίων και το Τμήμα Αγγλικής Γλώσσας και Φιλολογίας του
Αριστοτελείου Πανεπιστημίου Θεσσαλονίκης με άνοδο 1.780 μορίων.
Tο Τμήμα Δασολογίας και Φυσικού Περιβάλλοντος Θεσσαλονίκης είχε πτώση κατά 1.080
μόρια, ενώ το Τμήμα Μουσικών Σπουδών Θεσσαλονίκης είχε πτώση 1.405 μόρια σε σχέση με
πέρυσι, ενώ πτώση 812 μορίων είχε και το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών στο Δημοκρίτειο
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Πανεπιστήμιο Θράκης.
Στις στρατιωτικές σχολές μεγάλη πτώση είχαν η βάση εισαγωγής στη Σχολή Ευελπίδων με
διαφορά 1.805 μορίων σε σχέση με πέρυσι και η Σχολή Ναυτικών Δοκίμων με διαφορά 1.781
μορίων, λόγω της αλλαγής της Ελάχιστης Βάσης Εισαγωγής.
Τα μόρια που εξασφαλίζουν εισαγωγή ανά πεδίο
«Γενικευμένη είναι η άνοδος των βάσεων», δηλώνει στην «ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ» ο Κ.
Παπαγιαννούλης, σύμβουλος σπουδών και καριέρας του PIXIDAedu. Αναλυτικότερα:
1ο ΠΕΔΙΟ
Η Νομική Αθήνας από 17.950 μόρια πέρυσι φέτος ανέβηκε στα 18.125, δηλαδή αυξήθηκε κατά
175 μόρια. Μεγαλύτερες αυξήσεις είδαμε στην Ψυχολογία Αθήνας κατά 425 μόρια, φτάνοντας
τα 17.845, στη Νομική Θεσσαλονίκης κατά 490 μόρια (έφτασε στα 17.640) και στην Ψυχολογία
Θεσσαλονίκης κατά 580 μόρια (έφτασε τα 17.565). Σε τμήματα με παραδοσιακά χαμηλότερες
βάσεις, όπως τα τμήματα Φιλολογίας, υπάρχουν σημαντικές πτώσεις. Τα τμήματα Φιλοσοφίας
είχαν ακόμη μεγαλύτερη πτώση, όπως το Τμήμα Φιλοσοφικής στην Πάτρα με πτώση κατά
1.300 μόρια!
2ο ΠΕΔΙΟ
Μεγάλες αυξήσεις βάσεων στα υψηλόβαθμα τμήματα. Το Τμήμα Ηλεκτρολόγων ΕΜΠ από
18.470 μόρια πέρυσι φέτος ανέβηκε στα 18.820, αυξήθηκε δηλαδή κατά 350 μόρια.
Μεγαλύτερες αυξήσεις είδαμε στο Τμήμα Μηχανολόγων Μηχανικών ΕΜΠ κατά 358 μόρια,
φτάνοντας τα 18.554 μόρια, και ακόμη μεγαλύτερη στους Μηχανολόγους Μηχανικούς
Θεσσαλονίκης κατά 575 μόρια, που έφτασε στα 17.750 μόρια.
3ο ΠΕΔΙΟ
Στο 3ο Πεδίο παρατηρούμε μία σχεδόν ομοιόμορφη αύξηση κατά 200 μόρια στα περισσότερα
τμήματα. Η Ιατρική Αθήνας με αύξηση 200 μορίων έφτασε το ψυχολογικό όριο των 19.000
μορίων. Όμοια, κατά 200 μόρια ανέβηκε και η Ιατρική Ιωαννίνων, φτάνοντας τα 18.475 μόρια.
Μεγαλύτερη αύξηση είχαμε στην Ιατρική Θεσσαλονίκης κατά 250 μόρια και Πάτρας κατά 230
μόρια. Σε τμήματα με διαχρονικά χαμηλότερες βάσεις είχαμε σημαντικές πτώσεις, ακόμη και
της τάξης των 500 μορίων, όπως συνέβη στα Τμήματα Νοσηλευτικής, Φυσικοθεραπείας και
Εργοθεραπείας.
4ο ΠΕΔΙΟ
Το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του ΟΠΑ αύξησε τη βάση εισαγωγής κατά 500 μόρια και
έφτασε τα 16.250 μόρια. Το Τμήμα Διοικητικής Επιστήμης και Τεχνολογίας του ΟΠΑ αύξησε τα
μόρια από 17.925 σε 18.350, δηλαδή κατά 425 μόρια. Ανάλογη αύξηση έχουμε στο Τμήμα
Οικονομικής Επιστήμης του Πανεπιστημίου Μακεδονίας κατά 300 μόρια, το οποίο έτσι ανέβηκε
στα 14.040 μόρια. Σε τμήματα με διαχρονικά χαμηλότερες βάσεις παρατηρούνται και πτώσεις,
όπως στο Οικονομικό της Πάτρας το οποίο είχε πτώση κατά 62 μόρια.
Τα φετινά «παράδοξα»
«Το ποσοστό επιτυχίας των υποψηφίων στα ΓΕΛ αγγίζει περίπου το 69,5%, ενώ στα ΕΠΑΛ το
37,5%», όπως δηλώνει στην «Α» ο δρ Χρήστος Ταουσάνης, σύμβουλος Σταδιοδρομίας,
επιστημονικός διευθυντής EMPLOY EDU. Επίσης:
1. Πάνω από 10.000 οι κενές θέσεις φέτος στην Τριτοβάθμια Εκπαίδευση. Συγκεκριμένα, μόνο
για τους υποψήφιους των ΓΕΛ, από τις 61.510 θέσεις καλύφθηκαν οι 50.765, ενώ οι υπόλοιπες
μένουν κενές.
2. Αρκετά τμήματα πρακτικά διαμορφώνουν έτη εισαγωγής/«φουρνιές», τα οποία έχουν
ελάχιστους φοιτητές. Ενδεικτικά, έχουμε τμήματα τα οποία στις θέσεις των ΓΕΛ δεν έχουν
καταφέρει να καλύψουν περισσότερες από 10 θέσεις (!). Ενδεικτικά, τμήματα, όπως το
Μηχανικών Ορυκτών Πόρων (Κοζάνη), Επιστήμης και Τεχνολογίας Υλικών (Ηράκλειο),
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Αειφορικής Γεωργίας (Αγρίνιο), Θεατρικών Σπουδών (Πάτρα), Πρόγραμμα Ιερατικών Σπουδών
Ηρακλείου Κρήτης κ.ά.
3. Αξιοσημείωτη είναι η πτώση συγκεκριμένων τμημάτων που έσπασαν το φράγμα των 1.000
μορίων. Τμήματα όπως η Ευελπίδων (ΣΣΕ)-Όπλα, από τις περιζήτητες στρατιωτικές σχολές,
κατέγραψε πτώση 1.805 μορίων. Επίσης, η Ναυτικών Δοκίμων (ΣΝΔ)-Μάχιμοι, είχε πτώση
1.781 μορίων. Ακόμη, εντυπωσιακή πτώση έχουμε σε τμήματα όπως το Φιλοσοφίας και
Παιδαγωγικής (Θεσσαλονίκη) με πτώση 1.090 μορίων, και η Λογοθεραπεία (Πάτρα), από τις
παραδοσιακές επιλογές του 3ου Πεδίου, με πτώση ακριβώς 1.000 μορίων.
4. Από την άλλη, εκτίναξη των βάσεων βλέπουμε σε τμήματα όπως οι Αρχιτεκτονικές, όπου
εκείνα των Ιωαννίνων, του Βόλου και της Ξάνθης σημείωσαν άνοδο άνω των 1.000 μορίων.
Από την άλλη, σημαντική αύξηση κατέγραψε η Ψυχολογία της Φλώρινας, ένα περιφερειακό
τμήμα το οποίο όμως υπηρετεί μια περιζήτητη επιστήμη όπως η Ψυχολογία. Τέλος, ενώ σε
άλλες ξενόγλωσσες φιλολογίες είδαμε πτώση στις βάσεις, η Αγγλική Φιλολογία του ΑΠΘ
εκτινάχθηκε με 1.780 μόρια υψηλότερα.
5. Αρκετά είναι τα τμήματα, τα οποία ενώ αφορούν σχετικά δημοφιλή και γνωστά προγράμματα
σπουδών, διαμόρφωσαν βάση εισαγωγής κάτω από 10.000 μόρια. Ενδεικτικά είναι τα τμήματα
Φιλοσοφικών και Κοινωνικών Σπουδών (Ρέθυμνο), Κοινωνιολογίας (Μυτιλήνη), Πληροφορικής
(Καστοριά), Μηχανικών Περιβάλλοντος (Θεσσαλονίκη) κ.λπ.
6. Τις κορυφαίες βάσεις εισαγωγής διαμόρφωσαν, πέρα από τους συνήθεις υπόπτους, όπως
Ιατρική, ΣΣΑΣ κ.ά., τμήματα με πολύ δυναμικά προγράμματα σπουδών, όπως οι ΗΜΜΥ (ΕΜΠ
και ΑΠΘ), Ναυπηγών Μηχανολόγων Μηχανικών (Αθήνα), αλλά και το Διοικητικής Επιστήμης
και Τεχνολογίας (Αθήνα), το οποίο πλέον με βάση τα 18.350 μόρια συναγωνίζεται τα ιστορικά
υψηλά των τμημάτων του Πεδίου και απαιτεί παραπλήσιες πλέον βαθμολογίες, όπως η
Ιατρική!
Οι πρώτοι των πρώτων
- Απόφοιτος από το 1ο Γενικό Λύκειο Ελληνικού, ο Γιώργος Λιάμπος μπήκε από τους πρώτους
στο Πολυτεχνείο στο Τμήμα Πολιτικών Μηχανικών. Ο Γιώργος συγκέντρωσε 18.420 μόρια,
καθώς μελετούσε συστηματικά σε όλες τις τάξεις του λυκείου, και δεν πρόκειται να αφήσει το
διάβασμα ούτε στο Πολυτεχνείο. Μότο του 18χρονου αριστούχου, που εργάζεται το καλοκαίρι
ως σερβιτόρος για να έχει χρόνο το χειμώνα να αφιερωθεί στις σπουδές του, είναι «όλα
γίνονται, αν υπάρχει θέληση».
- Ο Στέργιος Μπογατίνης, απόφοιτος του Κολεγίου Ανατόλια στη Θεσσαλονίκη, μπήκε από
τους πρώτους στο Τμήμα Μηχανολόγων Μηχανικών στον Βόλο. Όπως λέει στην «Α»,
ακολούθησε την οικογενειακή παράδοση στη σχολή που δημιούργησε ο αδελφός του και
θεωρεί ως «μυστικό επιτυχίας» το συστηματικό διάβασμα αλλά και τα διαλείμματα με
αθλητισμό.
- Συγκινητική ήταν η προσπάθεια μητέρας τριών παιδιών από τη Μυτιλήνη που, ενώ πάλευε με
τον καρκίνο, κατάφερε να εισαχθεί στο πανεπιστήμιο. Η 42χρονη Αναστασία Μπαστούνη
συγκέντρωσε 17.600 μόρια και πέρασε στην πρώτη της επιλογή στο Τμήμα Πολιτισμικής
Τεχνολογίας και Επικοινωνίας του Πανεπιστημίου Αιγαίου.
Δημοσιεύθηκε στην Απογευματινή
TAGS:
Πανελλαδικές
Πανεπιστήμια
Βάσεις
Ακολουθήστε τα parapolitika.gr στο Google News για άμεση και έγκυρη ενημέρωση.
Ακολουθήστε μας στο facebook
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Φοιτητική κατοικία: Στροφή στη συγκατοίκηση φέρνουν τα υψηλά ενοίκια - Οι τιμές σε

22 π εριοχές

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Επτά στα 10 διαθέσιμα προς μίσθωση ακίνητα (άνω του 1ου ορόφου έως 50τμ) έχουν
ζητούμενο μίσθωμα άνω των 400€/μήνα , εκ των οποίων τα 4 έχουν ζητούμενο μίσθωμα που
κυμαίνεται από 500€ έως 600€
Οι βάσεις ανακοινώθηκαν και το «σαφάρι» αναζήτησης φοιτητικής στέγης ξεκίνησε. Τα ενοίκια
έχουν πάρει «φωτιά» και οι φοιτητές αναζητούν πλέον άλλες λύσεις, όπως η συγκατοίκηση.
Τα ζητούμενα μισθώματα, τη φετινή χρονιά καταγράφονται αυξητικές τάσεις που αγγίζουν
ακόμη και το 12%-16% σε σχέση με πέρυσι, με τη συσσωρευτική αύξηση από το 2017 έως
σήμερα να αγγίζει το 55%-60% στην Αθήνα. 
Σύμφωνα με το Πανελλαδικό Κτηματομεσιτικό Δίκτυο E- Real Estate, η διαθεσιμότητα
κατοικιών κατάλληλων για φοιτητές που προκύπτει από ιστοσελίδες ακινήτων,
καταγράφει αύξηση των διαθέσιμων ακινήτων στα υψηλότερα μισθώματα και συρρίκνωση στα
οικονομικότερα.
Συγκεκριμένα, στις περιοχές του κέντρου των Αθηνών, η αναζήτηση κατοικίας με μίσθωμα έως
300€ καταγράφεται μηδενική. Πλέον, 7 στα 10 διαθέσιμα προς μίσθωση ακίνητα (άνω του
1ου ορόφου έως 50τμ) έχουν ζητούμενο μίσθωμα άνω των 400€/μήνα , εκ των οποίων τα 4
έχουν ζητούμενο μίσθωμα που κυμαίνεται από 500€ έως 600€.
Λύση η συγκατοίκηση
Σύμφωνα με τα άνωθεν, πολλοί φοιτητές αναμένουμε να υιοθετήσουν τη συγκατοίκηση,
 αναζητώντας «οικονομικές» για την εποχή κατοικίες σε περιοχές όμορες των σχολών τους και
παράλληλα κοντά σε μέσα μαζικής μεταφοράς και κυρίως σε στάση του μετρό.
 
Πηγή: Eurokinissi
Είναι σημαντικό ο νέος φοιτητής να ελέγχει την διασύνδεση των μέσω μαζικής μεταφοράς προς
τη σχολή του στην εκάστοτε περιοχή που επιλέγει να αναζητήσει φοιτητική στέγη.
Πολλοί φοιτητές που έχουν περάσει στο πρώην ΑΤΕΙ Αιγάλεω, πλέον Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής, επιλέγουν και το Περιστέρι, περιοχή όμορη με το Αιγάλεω που διαθέτει
στάση μετρό για άμεση μετακίνηση στο κέντρο των Αθηνών αλλά και σ ́ όλες τις περιοχές
του Ν.Αττικής που διαθέτουν σταθμό . Ενώ, μέσω λεωφορείου, εύκολα και εντός 10-15
λεπτών μέσω της Λ. Θηβών ή/και Λ. Αθηνών ( Λ.Καβάλας ), μπορείς να βρεθείς στην πύλη
της σχολής στο Αιγάλεω.
Το Κερατσίνι, τον Κορυδαλλό, το Μοσχάτο και τη Νίκαια επιλέγουν οι φοιτητές του
Πανεπιστημίου Πειραιά όπου μπορούν να αναζητήσουν κατοικίες με 2 υπνοδωμάτια με στόχο
την συγκατοίκηση, μη ξεχνάμε ότι η Νίκαια και ο Κορυδαλλός διαθέτουν σταθμό του μετρό από
τον Ιουλίου του 2020. Δεν είναι λίγοι οι φοιτητές που επιλέγουν τις άνωθεν περιοχές και
φοιτούν στο Πανεπιστήμιου Δυτικής Αττικής, διότι μέσω της Λ. Θηβών με ένα λεωφορείο
μπορούν να επιστρέψουν στη φοιτητική τους κατοικία εύκολα και γρήγορα.
Οι φοιτητές της Γυμναστικής Ακαδημίας και της Παντείου μπορούν εύκολα να διαμείνουν στον
Υμηττό, στη Δάφνη, στον Βύρωνα και στην Ηλιούπολη. Μη ξεχνάμε ότι η Ηλιούπολη και η
Δάφνη διαθέτουν στάση μετρό όπου εύκολα μπορείς να μετακινηθείς σ’ όλη την Αθήνα, ενώ
πρόκειται για περιοχές που επιλέγουν κυρίως οικογένειες. Ενώ από τον Υμηττό και τον
Βύρωνα εύκολα με το λεωφορείο μπορείς να μετακινηθείς μέσω της Λ. Βουλιαγμένης –
Ηλιουπόλεως σε στάση του μετρό.
Ο Θεμιστοκλής Μπάκας, Πρόεδρος του Πανελλαδικού Δικτύου E-Real Estates
Σημαντικές αυξήσεις σε οικονομικές περιοχές

https://www.imerisia.gr/oikonomia/77661_foititiki-katoikia-strofi-sti-sygkatoikisi-fernoyn-ta-ypsila-enoikia-oi-times-se-22


http://www.imerisia.gr/

 Publication date: 30/07/2023 09:02

 Similar Stats ranking (Greece): 598

 link

Σημαντικές αυξήσεις τη φετινή χρονιά καταγράφονται και στις άλλοτε οικονομικότερες περιοχές,
όπως η Νίκαια και ο Κορυδαλλός που από τον Ιούλιο του 2020 απέκτησαν σταθμό του μετρό.
Αξίζει να αναφέρουμε ότι τα περισσότερα ακίνητα πλέον που διατίθενται προς μίσθωση, είναι
ακίνητα που στην πλειονότητά τους είναι μερικώς ή/και ολικώς ανακαινισμένα.
Όσοι φοιτητές επιλέξουν να διαμείνουν πλησίον του κέντρου της Αθήνας , μπορούν να
επιλέξουν περιοχές που διαθέτουν διαμερίσματα με 2 Υ/Δ άνω των 60τμ με το ζητούμενο
μηνιαίο μίσθωμα να διαμορφώνεται στα 550€ -6000€ κατά μέσο όρο, όταν στις δημοφιλείς
περιοχές του κέντρου το μηνιαίο ζητούμενο μίσθωμα των 500€-550€, αφορά μικρά δυαράκια
ή/και επιπλωμένες γκαρσονιέρες.
Στις 2.000€ το ετήσιο φοιτητικό επίδομα
Δεδομένου ότι τόσο η αναζήτηση κατοικίας για στέγαση φοιτητών, όσο και το κόστος μίσθωσης
είναι ιδιαίτερα αυξημένα, κρίθηκε αναγκαία η αναπροσαρμογή του ύφους του ετήσιου
στεγαστικού επιδόματος, για τη μεγαλύτερη ενίσχυση των δικαιούχων φοιτητών.
Στους προπτυχιακούς φοιτητές των Ανώτατων και Ανώτερων Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων, των
Ανώτερων Σχολών Τουριστικών Επαγγελμάτων και των Ακαδημιών Εμπορικού Ναυτικού της
Ελλάδας, καθώς και των Σχολών της Κύπρου που περιλαμβάνονται στο σύστημα των
Πανελλαδικών Εξετάσεων/Έλληνες πολίτες ή πολίτες άλλων χωρών της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, χορηγείται ετήσιο στεγαστικό επίδομα ίσο με χίλια πεντακόσια (1.500) ευρώ. Σε
περίπτωση δικαιούχου που συγκατοικεί με άλλο φοιτητή στην ίδια μισθωμένη κατοικία,
χορηγείται ετήσιο στεγαστικό επίδομα ίσο με δύο χιλιάδες (2.000) ευρώ.
Δεν δικαιούνται το επίδομα της παρούσας όσοι φοιτούν για την απόκτηση δεύτερου πτυχίου.
Το ετήσιο στεγαστικό επίδομα της παρούσας χορηγείται με τους ίδιους όρους και στους
καταρτιζόμενους των δημόσιων Ινστιτούτων Επαγγελματικής Κατάρτισης (I.E.Κ.).
Αύξηση των ζητούμενων μισθωμάτων κατά 55%-60% το χρονικό διάστημα 2019-2023
Η φετινή χρονιά θα μπορούσε να χαρακτηριστεί ως η πιο δύσκολη χρονιά ακόμη και από τα
χρόνια των μνημονίων. Η εξίσωση θα είναι πολύ δύσκολη για τις οικογένειες αν η σχολή που
πέτυχε το παιδί τους δεν  βρίσκεται στη πόλη της οικογενειακής κατοικίας.
Το κόστος στέγασης για κατοικία κατάλληλη για νέους στην Ελλάδα έχει εκτιναχθεί σε τέτοια
επίπεδα που αγγίζει το 60%-70% του μέσου μηνιαίου μισθού.
Χαρακτηριστικό αποτελεί το γεγονός ότι, η συσσωρευτική αύξηση των ζητούμενων
μισθωμάτων από το 2017 έως και σήμερα κυμαίνεται στο 55%-60% στις φοιτητικές περιοχές
της Αθήνας.
Σύμφωνα με έρευνα της ΓΣΕΒΕΕ ένας πολύ μεγάλος αριθμός νοικοκυριών διαβιεί επί μακρόν
σε συνθήκες οικονομικής επισφάλειας, καθώς το μηνιαίο εισόδημα για περισσότερα από 4 στα
10 νοικοκυριά δεν επαρκεί για όλο το μήνα, αλλά για 19 ημέρες (μεσοσταθμικά).
Η σκέψη για αγορά φοιτητικής κατοικίας κερδίζει έδαφος
Η αύξηση της ζήτησης, η δυσκολία εύρεσης φοιτητικής κατοικίας με προσιτό ενοίκιο – λόγω της
αύξηση των ζητούμενων μισθωμάτων και η θετική πορεία της κτηματαγοράς τα τελευταία 4-5
χρόνια , επαναφέρει στο προσκήνιο τη λογική αγοράς φοιτητικής κατοικίας όσον αφορά τους
γονείς που διαθέτουν αποταμιεύσεις.
Ο ετήσιος πληθωρισμός στο 7,2% για το 2022 , αποτέλεσε αρωγό που «ξεκλείδωσε» κεφάλαια
που μεγάλο μέρος τους απορροφήθηκαν από την κτηματαγορά για όσους αναζητούν ασφαλείς
επενδύσεις και αποδόσεις.
Αρκετοί γονείς τη φετινή χρονιά θα αναζητήσουν κατοικίες κατάλληλες για φοιτητές με στόχο
την αγορά. Τα διαθέσιμα ιδία κεφάλαια υπολογίζονται έως 60.000€, ενώ αν προβούν σε
δανεισμό που σε πολλές περιπτώσεις η δόση του δανείου μπορεί να είναι ίση ή/και μικρότερη
από το μηνιαίο μίσθωμα, τότε το διαθέσιμο κεφάλαιο μπορεί να αγγίξει και τις 100.000€ –
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120.000€ για την Αθήνα, Θεσσαλονίκη και τις μεγάλες τουριστικές πόλεις όπως τα Χανιά,
Ρόδος κ.λπ.
Η αγορά φοιτητικής κατοικίας, με τα σημερινά δεδομένα αποτελεί μια «ασφαλή» επένδυση
(ιδιαίτερααναναζητήσουνκατοικίαπουχρειάζεταιανακαίνιση) τόσολόγωτωνθετικών
αποτελεσμάτων που καταγράφει η κτηματαγορά, αλλά παράλληλα, ελάχιστοι φοιτητές που
σπουδάζουν στην Αθήνα, επιστρέφουν στη πόλη καταγωγής μετά την ολοκλήρωση τους.
Ενώ παράλληλα θα μπορούν, να «εκμεταλλευτούν» το φοιτητικό διαμέρισμα για το χρονικό
διάστημα που ο φοιτητής δεν θα έχει ακαδημαϊκές υποχρεώσεις και θα βρίσκεται στην
οικογενειακή οικία στη πόλη καταγωγής του.
Εναλλακτικές περιοχές αναζήτησης φοιτητικής κατοικίας – Ακίνητα κατάλληλα για
συγκατοίκηση με 2 ΥΔ άνω των 60τμ
Ακολούθησε την Ημερησία στο Google News!
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Φοιτητική κατοικία: Στροφή στη συγκατοίκηση φέρνουν τα υψηλά ενοίκια

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Επτά στα 10 διαθέσιμα προς μίσθωση ακίνητα (άνω του 1ου ορόφου έως 50τμ) έχουν
ζητούμενο μίσθωμα άνω των 400€/μήνα , εκ των οποίων τα 4 έχουν ζητούμενο μίσθωμα που
κυμαίνεται από 500€ έως 600€.
Οι βάσεις ανακοινώθηκαν και το «σαφάρι» αναζήτησης φοιτητικής στέγης ξεκίνησε. Τα ενοίκια
έχουν πάρει «φωτιά» και οι φοιτητές αναζητούν πλέον άλλες λύσεις, όπως η συγκατοίκηση.
Τα ζητούμενα μισθώματα, τη φετινή χρονιά καταγράφονται αυξητικές τάσεις που αγγίζουν
ακόμη και το 12%-16% σε σχέση με πέρυσι, με τη συσσωρευτική αύξηση από το 2017 έως
σήμερα να αγγίζει το 55%-60% στην Αθήνα.
Σύμφωνα με το Πανελλαδικό Κτηματομεσιτικό Δίκτυο E- Real Estate, η διαθεσιμότητα
κατοικιών κατάλληλων για φοιτητές που προκύπτει από ιστοσελίδες ακινήτων,
καταγράφει αύξηση των διαθέσιμων ακινήτων στα υψηλότερα μισθώματα και συρρίκνωση στα
οικονομικότερα.
Συγκεκριμένα, στις περιοχές του κέντρου των Αθηνών, η αναζήτηση κατοικίας με μίσθωμα έως
300€ καταγράφεται μηδενική. Πλέον, 7 στα 10 διαθέσιμα προς μίσθωση ακίνητα (άνω του
1ου ορόφου έως 50τμ) έχουν ζητούμενο μίσθωμα άνω των 400€/μήνα , εκ των οποίων τα 4
έχουν ζητούμενο μίσθωμα που κυμαίνεται από 500€ έως 600€.
Σύμφωνα με τα άνωθεν, πολλοί φοιτητές αναμένουμε να υιοθετήσουν τη συγκατοίκηση,
 αναζητώντας «οικονομικές» για την εποχή κατοικίες σε περιοχές όμορες των σχολών τους και
παράλληλα κοντά σε μέσα μαζικής μεταφοράς και κυρίως σε στάση του μετρό.
Είναι σημαντικό ο νέος φοιτητής να ελέγχει την διασύνδεση των μέσω μαζικής μεταφοράς προς
τη σχολή του στην εκάστοτε περιοχή που επιλέγει να αναζητήσει φοιτητική στέγη.
Πολλοί φοιτητές που έχουν περάσει στο πρώην ΑΤΕΙ Αιγάλεω, πλέον Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής, επιλέγουν και το Περιστέρι, περιοχή όμορη με το Αιγάλεω που διαθέτει
στάση μετρό για άμεση μετακίνηση στο κέντρο των Αθηνών αλλά και σ ́ όλες τις περιοχές
του Ν.Αττικής που διαθέτουν σταθμό . Ενώ, μέσω λεωφορείου, εύκολα και εντός 10-15
λεπτών μέσω της Λ. Θηβών ή/και Λ. Αθηνών ( Λ.Καβάλας ), μπορείς να βρεθείς στην πύλη
της σχολής στο Αιγάλεω.
Το Κερατσίνι, τον Κορυδαλλό, το Μοσχάτο και τη Νίκαια επιλέγουν οι φοιτητές
του Πανεπιστημίου Πειραιά όπου μπορούν να αναζητήσουν κατοικίες με 2 υπνοδωμάτια με
στόχο την συγκατοίκηση, μη ξεχνάμε ότι η Νίκαια και ο Κορυδαλλός διαθέτουν σταθμό του
μετρό από τον Ιουλίου του 2020. Δεν είναι λίγοι οι φοιτητές που επιλέγουν τις άνωθεν περιοχές
και φοιτούν στο Πανεπιστήμιου Δυτικής Αττικής, διότι μέσω της Λ. Θηβών με ένα λεωφορείο
μπορούν να επιστρέψουν στη φοιτητική τους κατοικία εύκολα και γρήγορα.
Οι φοιτητές της Γυμναστικής Ακαδημίας και της Παντείου μπορούν εύκολα να διαμείνουν
στον Υμηττό, στη Δάφνη, στον Βύρωνα και στην Ηλιούπολη. Μη ξεχνάμε ότι η Ηλιούπολη και η
Δάφνη διαθέτουν στάση μετρό όπου εύκολα μπορείς να μετακινηθείς σ’ όλη την Αθήνα, ενώ
πρόκειται για περιοχές που επιλέγουν κυρίως οικογένειες. Ενώ από τον Υμηττό και τον
Βύρωνα εύκολα με το λεωφορείο μπορείς να μετακινηθείς μέσω της Λ. Βουλιαγμένης –
Ηλιουπόλεως σε στάση του μετρό.
Σημαντικές αυξήσεις τη φετινή χρονιά καταγράφονται και στις άλλοτε οικονομικότερες περιοχές,
όπως η Νίκαια και ο Κορυδαλλός που από τον Ιούλιο του 2020 απέκτησαν σταθμό του μετρό.
Αξίζει να αναφέρουμε ότι τα περισσότερα ακίνητα πλέον που διατίθενται προς μίσθωση, είναι
ακίνητα που στην πλειονότητά τους είναι μερικώς ή/και ολικώς ανακαινισμένα.
Όσοι φοιτητές επιλέξουν να διαμείνουν πλησίον του κέντρου της Αθήνας , μπορούν να
επιλέξουν περιοχές που διαθέτουν διαμερίσματα με 2 Υ/Δ άνω των 60τμ με το ζητούμενο
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μηνιαίο μίσθωμα να διαμορφώνεται στα 550€ -6000€ κατά μέσο όρο, όταν στις δημοφιλείς
περιοχές του κέντρου το μηνιαίο ζητούμενο μίσθωμα των 500€-550€, αφορά μικρά δυαράκια
ή/και επιπλωμένες γκαρσονιέρες.
Δεδομένου ότι τόσο η αναζήτηση κατοικίας για στέγαση φοιτητών, όσο και το κόστος μίσθωσης
είναι ιδιαίτερα αυξημένα, κρίθηκε αναγκαία η αναπροσαρμογή του ύφους του ετήσιου
στεγαστικού επιδόματος, για τη μεγαλύτερη ενίσχυση των δικαιούχων φοιτητών.
Στους προπτυχιακούς φοιτητές των Ανώτατων και Ανώτερων Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων, των
Ανώτερων Σχολών Τουριστικών Επαγγελμάτων και των Ακαδημιών Εμπορικού Ναυτικού της
Ελλάδας, καθώς και των Σχολών της Κύπρου που περιλαμβάνονται στο σύστημα των
Πανελλαδικών Εξετάσεων/Έλληνες πολίτες ή πολίτες άλλων χωρών της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, χορηγείται ετήσιο στεγαστικό επίδομα ίσο με χίλια πεντακόσια (1.500) ευρώ. Σε
περίπτωση δικαιούχου που συγκατοικεί με άλλο φοιτητή στην ίδια μισθωμένη κατοικία,
χορηγείται ετήσιο στεγαστικό επίδομα ίσο με δύο χιλιάδες (2.000) ευρώ.
Δεν δικαιούνται το επίδομα της παρούσας όσοι φοιτούν για την απόκτηση δεύτερου πτυχίου.
Το ετήσιο στεγαστικό επίδομα της παρούσας χορηγείται με τους ίδιους όρους και στους
καταρτιζόμενους των δημόσιων Ινστιτούτων Επαγγελματικής Κατάρτισης (I.E.Κ.).
Αύξηση των ζητούμενων μισθωμάτων κατά 55%-60% το χρονικό διάστημα 2019-2023
Η φετινή χρονιά θα μπορούσε να χαρακτηριστεί ως η πιο δύσκολη χρονιά ακόμη και από τα
χρόνια των μνημονίων. Η εξίσωση θα είναι πολύ δύσκολη για τις οικογένειες αν η σχολή που
πέτυχε το παιδί τους δεν  βρίσκεται στη πόλη της οικογενειακής κατοικίας.
Το κόστος στέγασης για κατοικία κατάλληλη για νέους στην Ελλάδα έχει εκτιναχθεί σε τέτοια
επίπεδα που αγγίζει το 60%-70% του μέσου μηνιαίου μισθού.
Χαρακτηριστικό αποτελεί το γεγονός ότι, η συσσωρευτική αύξηση των ζητούμενων
μισθωμάτων από το 2017 έως και σήμερα κυμαίνεται στο 55%-60% στις φοιτητικές περιοχές
της Αθήνας.
Σύμφωνα με έρευνα της ΓΣΕΒΕΕ ένας πολύ μεγάλος αριθμός νοικοκυριών διαβιεί επί μακρόν
σε συνθήκες οικονομικής επισφάλειας, καθώς το μηνιαίο εισόδημα για περισσότερα από 4 στα
10 νοικοκυριά δεν επαρκεί για όλο το μήνα, αλλά για 19 ημέρες (μεσοσταθμικά).
Η αύξηση της ζήτησης, η δυσκολία εύρεσης φοιτητικής κατοικίας με προσιτό ενοίκιο – λόγω της
αύξηση των ζητούμενων μισθωμάτων και η θετική πορεία της κτηματαγοράς τα τελευταία 4-5
χρόνια, επαναφέρει στο προσκήνιο τη λογική αγοράς φοιτητικής κατοικίας όσον αφορά τους
γονείς που διαθέτουν αποταμιεύσεις.
Ο ετήσιος πληθωρισμός στο 7,2% για το 2022 , αποτέλεσε αρωγό που «ξεκλείδωσε» κεφάλαια
που μεγάλο μέρος τους απορροφήθηκαν από την κτηματαγορά για όσους αναζητούν ασφαλείς
επενδύσεις και αποδόσεις.
Αρκετοί γονείς τη φετινή χρονιά θα αναζητήσουν κατοικίες κατάλληλες για φοιτητές με στόχο
την αγορά. Τα διαθέσιμα ιδία κεφάλαια υπολογίζονται έως 60.000€, ενώ αν προβούν σε
δανεισμό που σε πολλές περιπτώσεις η δόση του δανείου μπορεί να είναι ίση ή/και μικρότερη
από το μηνιαίο μίσθωμα, τότε το διαθέσιμο κεφάλαιο μπορεί να αγγίξει και τις 100.000€ –
120.000€ για την Αθήνα, Θεσσαλονίκη και τις μεγάλες τουριστικές πόλεις όπως τα Χανιά,
Ρόδος κ.λπ.
Η αγορά φοιτητικής κατοικίας, με τα σημερινά δεδομένα αποτελεί μια «ασφαλή» επένδυση
(ιδιαίτερα αναναζητήσουν  κατοικία που χρειάζεται ανακαίνιση) τόσο λόγω  τωνθετικών
αποτελεσμάτων που καταγράφει η κτηματαγορά, αλλά παράλληλα, ελάχιστοι φοιτητές που
σπουδάζουν στην Αθήνα, επιστρέφουν στη πόλη καταγωγής μετά την ολοκλήρωση τους.
Ενώ παράλληλα θα μπορούν, να «εκμεταλλευτούν» το φοιτητικό διαμέρισμα για το χρονικό
διάστημα που ο φοιτητής δεν θα έχει ακαδημαϊκές υποχρεώσεις και θα βρίσκεται στην
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οικογενειακή οικία στη πόλη καταγωγής του.
Πηγή
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Φοιτητική κατοικία: Στροφή στη συγκατοίκηση φέρνουν τα υψηλά ενοίκια - Οι τιμές σε

22 π εριοχές

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι βάσεις ανακοινώθηκαν και το «σαφάρι» αναζήτησης φοιτητικής στέγης ξεκίνησε. Τα ενοίκια
έχουν πάρει «φωτιά» και οι φοιτητές αναζητούν πλέον άλλες λύσεις, όπως η συγκατοίκηση.
Τα ζητούμενα μισθώματα, τη φετινή χρονιά καταγράφονται αυξητικές τάσεις που αγγίζουν
ακόμη και το 12%-16% σε σχέση με πέρυσι, με τη συσσωρευτική αύξηση από το 2017 έως
σήμερα να αγγίζει το 55%-60% στην Αθήνα. 
Σύμφωνα με το Πανελλαδικό Κτηματομεσιτικό Δίκτυο E- Real Estate, η διαθεσιμότητα
κατοικιών κατάλληλων για φοιτητές που προκύπτει από ιστοσελίδες ακινήτων,
καταγράφει αύξηση των διαθέσιμων ακινήτων στα υψηλότερα μισθώματα και συρρίκνωση στα
οικονομικότερα.
Συγκεκριμένα, στις περιοχές του κέντρου των Αθηνών, η αναζήτηση κατοικίας με μίσθωμα έως
300€ καταγράφεται μηδενική. Πλέον, 7 στα 10 διαθέσιμα προς μίσθωση ακίνητα (άνω του
1ου ορόφου έως 50τμ) έχουν ζητούμενο μίσθωμα άνω των 400€/μήνα , εκ των οποίων τα 4
έχουν ζητούμενο μίσθωμα που κυμαίνεται από 500€ έως 600€.
Λύση η συγκατοίκηση
Σύμφωνα με τα άνωθεν, πολλοί φοιτητές αναμένουμε να υιοθετήσουν τη συγκατοίκηση,
 αναζητώντας «οικονομικές» για την εποχή κατοικίες σε περιοχές όμορες των σχολών τους και
παράλληλα κοντά σε μέσα μαζικής μεταφοράς και κυρίως σε στάση του μετρό.
 
Πηγή: Eurokinissi
Είναι σημαντικό ο νέος φοιτητής να ελέγχει την διασύνδεση των μέσω μαζικής μεταφοράς προς
τη σχολή του στην εκάστοτε περιοχή που επιλέγει να αναζητήσει φοιτητική στέγη.
Πολλοί φοιτητές που έχουν περάσει στο πρώην ΑΤΕΙ Αιγάλεω, πλέον Πανεπιστήμιο
Δυτικής Αττικής, επιλέγουν και το Περιστέρι, περιοχή όμορη με το Αιγάλεω που διαθέτει
στάση μετρό για άμεση μετακίνηση στο κέντρο των Αθηνών αλλά και σ ́ όλες τις περιοχές
του Ν.Αττικής που διαθέτουν σταθμό . Ενώ, μέσω λεωφορείου, εύκολα και εντός 10-15
λεπτών μέσω της Λ. Θηβών ή/και Λ. Αθηνών ( Λ.Καβάλας ), μπορείς να βρεθείς στην πύλη
της σχολής στο Αιγάλεω.
Το Κερατσίνι, τον Κορυδαλλό, το Μοσχάτο και τη Νίκαια επιλέγουν οι φοιτητές του
Πανεπιστημίου Πειραιά όπου μπορούν να αναζητήσουν κατοικίες με 2 υπνοδωμάτια με στόχο
την συγκατοίκηση, μη ξεχνάμε ότι η Νίκαια και ο Κορυδαλλός διαθέτουν σταθμό του μετρό από
τον Ιουλίου του 2020. Δεν είναι λίγοι οι φοιτητές που επιλέγουν τις άνωθεν περιοχές και
φοιτούν στο Πανεπιστήμιου Δυτικής Αττικής, διότι μέσω της Λ. Θηβών με ένα λεωφορείο
μπορούν να επιστρέψουν στη φοιτητική τους κατοικία εύκολα και γρήγορα.
Οι φοιτητές της Γυμναστικής Ακαδημίας και της Παντείου μπορούν εύκολα να διαμείνουν στον
Υμηττό, στη Δάφνη, στον Βύρωνα και στην Ηλιούπολη. Μη ξεχνάμε ότι η Ηλιούπολη και η
Δάφνη διαθέτουν στάση μετρό όπου εύκολα μπορείς να μετακινηθείς σ’ όλη την Αθήνα, ενώ
πρόκειται για περιοχές που επιλέγουν κυρίως οικογένειες. Ενώ από τον Υμηττό και τον
Βύρωνα εύκολα με το λεωφορείο μπορείς να μετακινηθείς μέσω της Λ. Βουλιαγμένης –
Ηλιουπόλεως σε στάση του μετρό.
Ο Θεμιστοκλής Μπάκας, Πρόεδρος του Πανελλαδικού Δικτύου E-Real Estates
Σημαντικές αυξήσεις σε οικονομικές περιοχές
Σημαντικές αυξήσεις τη φετινή χρονιά καταγράφονται και στις άλλοτε οικονομικότερες περιοχές,
όπως η Νίκαια και ο Κορυδαλλός που από τον Ιούλιο του 2020 απέκτησαν σταθμό του μετρό.
Αξίζει να αναφέρουμε ότι τα περισσότερα ακίνητα πλέον που διατίθενται προς μίσθωση, είναι
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ακίνητα που στην πλειονότητά τους είναι μερικώς ή/και ολικώς ανακαινισμένα.
Όσοι φοιτητές επιλέξουν να διαμείνουν πλησίον του κέντρου της Αθήνας , μπορούν να
επιλέξουν περιοχές που διαθέτουν διαμερίσματα με 2 Υ/Δ άνω των 60τμ με το ζητούμενο
μηνιαίο μίσθωμα να διαμορφώνεται στα 550€ -6000€ κατά μέσο όρο, όταν στις δημοφιλείς
περιοχές του κέντρου το μηνιαίο ζητούμενο μίσθωμα των 500€-550€, αφορά μικρά δυαράκια
ή/και επιπλωμένες γκαρσονιέρες.
Στις 2.000€ το ετήσιο φοιτητικό επίδομα
Δεδομένου ότι τόσο η αναζήτηση κατοικίας για στέγαση φοιτητών, όσο και το κόστος μίσθωσης
είναι ιδιαίτερα αυξημένα, κρίθηκε αναγκαία η αναπροσαρμογή του ύφους του ετήσιου
στεγαστικού επιδόματος, για τη μεγαλύτερη ενίσχυση των δικαιούχων φοιτητών.
Στους προπτυχιακούς φοιτητές των Ανώτατων και Ανώτερων Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων, των
Ανώτερων Σχολών Τουριστικών Επαγγελμάτων και των Ακαδημιών Εμπορικού Ναυτικού της
Ελλάδας, καθώς και των Σχολών της Κύπρου που περιλαμβάνονται στο σύστημα των
Πανελλαδικών Εξετάσεων/Έλληνες πολίτες ή πολίτες άλλων χωρών της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, χορηγείται ετήσιο στεγαστικό επίδομα ίσο με χίλια πεντακόσια (1.500) ευρώ. Σε
περίπτωση δικαιούχου που συγκατοικεί με άλλο φοιτητή στην ίδια μισθωμένη κατοικία,
χορηγείται ετήσιο στεγαστικό επίδομα ίσο με δύο χιλιάδες (2.000) ευρώ.
Δεν δικαιούνται το επίδομα της παρούσας όσοι φοιτούν για την απόκτηση δεύτερου πτυχίου.
Το ετήσιο στεγαστικό επίδομα της παρούσας χορηγείται με τους ίδιους όρους και στους
καταρτιζόμενους των δημόσιων Ινστιτούτων Επαγγελματικής Κατάρτισης (I.E.Κ.).
Αύξηση των ζητούμενων μισθωμάτων κατά 55%-60% το χρονικό διάστημα 2019-2023
Η φετινή χρονιά θα μπορούσε να χαρακτηριστεί ως η πιο δύσκολη χρονιά ακόμη και από τα
χρόνια των μνημονίων. Η εξίσωση θα είναι πολύ δύσκολη για τις οικογένειες αν η σχολή που
πέτυχε το παιδί τους δεν  βρίσκεται στη πόλη της οικογενειακής κατοικίας.
Το κόστος στέγασης για κατοικία κατάλληλη για νέους στην Ελλάδα έχει εκτιναχθεί σε τέτοια
επίπεδα που αγγίζει το 60%-70% του μέσου μηνιαίου μισθού.
Χαρακτηριστικό αποτελεί το γεγονός ότι, η συσσωρευτική αύξηση των ζητούμενων
μισθωμάτων από το 2017 έως και σήμερα κυμαίνεται στο 55%-60% στις φοιτητικές περιοχές
της Αθήνας.
Σύμφωνα με έρευνα της ΓΣΕΒΕΕ ένας πολύ μεγάλος αριθμός νοικοκυριών διαβιεί επί μακρόν
σε συνθήκες οικονομικής επισφάλειας, καθώς το μηνιαίο εισόδημα για περισσότερα από 4 στα
10 νοικοκυριά δεν επαρκεί για όλο το μήνα, αλλά για 19 ημέρες (μεσοσταθμικά).
Η σκέψη για αγορά φοιτητικής κατοικίας κερδίζει έδαφος
Η αύξηση της ζήτησης, η δυσκολία εύρεσης φοιτητικής κατοικίας με προσιτό ενοίκιο – λόγω της
αύξηση των ζητούμενων μισθωμάτων και η θετική πορεία της κτηματαγοράς τα τελευταία 4-5
χρόνια , επαναφέρει στο προσκήνιο τη λογική αγοράς φοιτητικής κατοικίας όσον αφορά τους
γονείς που διαθέτουν αποταμιεύσεις.
Ο ετήσιος πληθωρισμός στο 7,2% για το 2022 , αποτέλεσε αρωγό που «ξεκλείδωσε» κεφάλαια
που μεγάλο μέρος τους απορροφήθηκαν από την κτηματαγορά για όσους αναζητούν ασφαλείς
επενδύσεις και αποδόσεις.
Αρκετοί γονείς τη φετινή χρονιά θα αναζητήσουν κατοικίες κατάλληλες για φοιτητές με στόχο
την αγορά. Τα διαθέσιμα ιδία κεφάλαια υπολογίζονται έως 60.000€, ενώ αν προβούν σε
δανεισμό που σε πολλές περιπτώσεις η δόση του δανείου μπορεί να είναι ίση ή/και μικρότερη
από το μηνιαίο μίσθωμα, τότε το διαθέσιμο κεφάλαιο μπορεί να αγγίξει και τις 100.000€ –
120.000€ για την Αθήνα, Θεσσαλονίκη και τις μεγάλες τουριστικές πόλεις όπως τα Χανιά,
Ρόδος κ.λπ.
Η αγορά φοιτητικής κατοικίας, με τα σημερινά δεδομένα αποτελεί μια «ασφαλή» επένδυση
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(ιδιαίτερααναναζητήσουνκατοικίαπουχρειάζεταιανακαίνιση) τόσολόγωτωνθετικών
αποτελεσμάτων που καταγράφει η κτηματαγορά, αλλά παράλληλα, ελάχιστοι φοιτητές που
σπουδάζουν στην Αθήνα, επιστρέφουν στη πόλη καταγωγής μετά την ολοκλήρωση τους.
Ενώ παράλληλα θα μπορούν, να «εκμεταλλευτούν» το φοιτητικό διαμέρισμα για το χρονικό
διάστημα που ο φοιτητής δεν θα έχει ακαδημαϊκές υποχρεώσεις και θα βρίσκεται στην
οικογενειακή οικία στη πόλη καταγωγής του.
Εναλλακτικές περιοχές αναζήτησης φοιτητικής κατοικίας – Ακίνητα κατάλληλα για
συγκατοίκηση με 2 ΥΔ άνω των 60τμ
Ακολούθησε την Ημερησία στο Google News!
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Σημαντική επιτυχία του ΕΜΠ σε εμβληματικές δράσεις της ΓΓΕΚ

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ανδρέας Μπουντουβής, Πρύτανης ΕΜΠ
Την περασμένη εβδομάδα ανακοινώθηκαν τα οριστικά αποτελέσματα και ο πίνακας οριστικής
κατάταξης των αιτήσεων χρηματοδότησης που υποβλήθηκαν στο πλαίσιο της Δράσης της
Γενικής Γραμματείας Έρευνας και Καινοτομίας (ΓΓΕΚ).
“Εμβληματικές δράσεις σε διαθεματικές επιστημονικές περιοχές με ειδικό ενδιαφέρον για την
σύνδεση με τον παραγωγικό ιστό”, που εντάσσονται στο Εθνικό Σχέδιο Ανάκαμψης και
Ανθεκτικότητας (Ελλάδα 2.0).
Σημειώνεται ότι η “οικονομία” της προκήρυξης επέβαλε τον περιορισμό της συμμετοχής κάθε
Ιδρύματος (ΑΕΙ, Ερευνητικού Κέντρου)  σε μία το πολύ πρόταση ανά διαθεματική περιοχή, είτε
ως συντονιστής ή ως εταίρος. Αυτό οδήγησε αναπόφευκτα σε αυτοπεριορισμό και στέρησε τη
δυνατότητα τελικής υποβολής αξιόλογων προτάσεων. Είναι, όμως, σημαντικό ότι η προκήρυξη
οδήγησε σε ένωση δυνάμεων μεταξύ των ερευνητικών ομάδων των διαφόρων ΑΕΙ και
Ερευνητικών Κέντρων που υπέβαλαν κοινή πρόταση  στο ίδιο διαθεματικό πεδίο.
Το ΕΜΠ υπέβαλε τέσσερις (4) προτάσεις έργων από τις διάφορες Σχολές του. Η επιτυχία ήταν
πλήρης: Εγκρίθηκαν για χρηματοδότηση και οι τέσσερις προτάσεις, σε δύο (2) από τις οποίες
το ΕΜΠ είναι Συντονιστής Έργου.  
Οι τέσσερις προτάσεις που εγκρίθηκαν:
1. «SAFE-AORTA: Σύστημα Υποστήριξης Κλινικών Αποφάσεων για τη Νόσο των
Ανευρυσμάτων Κοιλιακής Αορτής Βασισμένο σε Μοντέλα Τεχνητής Νοημοσύνης»
Στη διαθεματική περιοχή : 4.2. ICT & Health / Ψηφιακοί βιοδείκτες πρόληψης, έγκαιρης
διάγνωσης και πρόγνωσης χρόνιων νοσημάτων
Προϋπολογισμός: 2.457.948,50€.  Εταίροι: ΕΜΠ – Συντονιστής, Πανεπιστήμιο Δυτικής
Μακεδονίας, Πολυτεχνείο Κρήτης, Ελληνικό Μεσογειακό Πανεπιστήμιο, Πανεπιστήμιο Δυτικής
Αττικής, Ίδρυμα Ιατροβιολογικών Ερευνών Ακαδημίας Αθηνών (ΙΙΒΕΑΑ), Πανεπιστήμιο
Πελοποννήσου.
Από το ΕΜΠ συμμετέχουν οι Σχολές: Ηλεκτρολόγων Μηχανικών και Μηχανικών Υπολογιστών,
Καθ. Γ. Ματσόπουλος, Συντονιστής Έργου-Επιστημονικός Υπεύθυνος. Μηχανολόγων
Μηχανικών, Εργαστήριο Βιορευστομηχανικής & Βιοϊατρικής Τεχνολογίας, Επ. Καθ. Χ.
Μανόπουλος.
2. “Πράσινη Ναυτιλία Μηδενικού Ανθρακικού Αποτυπώματος”
Στη διαθεματική περιοχή : 6.2. Energy – Climate/ Πράσινη Ναυτιλία
Προϋπολογισμός: 2.455.037,22€. Εταίροι: ΕΜΠ – Συντονιστής, ΕΚΕΦΕ “Δημόκριτος”,
Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο Θεσσαλονίκης, Πανεπιστήμιο Αιγαίου, Πανεπιστήμιο Πειραιώς,
Οικονομικό Πανεπιστήμιο Αθηνών, Ελληνικό Κέντρο Θαλασσίων Ερευνών, Ακαδημία Αθηνών,
Εθνικό Αστεροσκοπείο Αθηνών.
Από το ΕΜΠ συμμετέχει η Σχολή Ναυπηγών Μηχανολόγων Μηχανικών, Καθ.  Δ. Λυρίδης,
Συντονιστής Έργου - Επιστημονικός Υπεύθυνος.
3. “Greece4.0 – Δίκτυο Αριστείας για την Ανάπτυξη, Διάδοση και Εφαρμογή Τεχνολογιών
Ψηφιακού Μετασχηματισμού στην Ελληνική Μεταποιητική Βιομηχανία”
Στη διαθεματική περιοχή 5.1. ICT – Industry 4.0/ Βελτιστοποίηση διαδικασιών παραγωγής με
Cyber-Physical Systems.
Προϋπολογισμός: 2.452.985,00€. Εταίροι: Πανεπιστήμιο Πατρών – Συντονιστής,  ΕΜΠ, Εθνικό
Κέντρο Έρευνας και Τεχνολογικής Ανάπτυξης (ΕΚΕΤΑ), Ερευνητικό Κέντρο “Αθηνά”,
Πανεπιστήμιο Κρήτης, Δημοκρίτειο Πανεπιστήμιο Θράκης, Πολυτεχνείο Κρήτης, Ελληνικό
Ανοικτό Πανεπιστήμιο.
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Από το ΕΜΠ συμμετέχουν οι Σχολές: Ηλεκτρολόγων Μηχανικών και Μηχανικών Υπολογιστών,
Καθ. Γ. Μέντζας, Επιστημονικός Υπεύθυνος. Μηχανολόγων Μηχανικών, Καθ. Σ. Πόνης.
Χημικών Μηχανικών, Καθ. Χ. Σαρίμβεης.
4. “Πλατφόρμα Αναφοράς για τη Συνέργεια και Διαχείριση Ετερογενών Οικοσυστημάτων
Έξυπνων Πόλεων”
Διαθεματική περιοχή : 5.2. ICT – Industry 4.0/ Πλατφόρμα διαχείρισης έξυπνης πόλης
Προϋπολογισμός: 2.457.386,59€. Εταίροι: Ίδρυμα Τεχνολογίας και Έρευνας (ΙΤΕ)-
Συντονιστής,  ΕΜΠ, Πανεπιστήμιο Πατρών, Εθνικό Καποδιστριακό Πανεπιστήμιο Αθηνών,
Πανεπιστήμιο Θεσσαλίας, Πανεπιστήμιο Δυτικής Μακεδονίας.
Από το ΕΜΠ συμμετέχει η Σχολή Ηλεκτρολόγων Μηχανικών και Μηχανικών Υπολογιστών,
Καθ. Ι. Ψαρράς, Επιστημονικός Υπεύθυνος.
Θερμά συγχαρητήρια σε όλους τους συναδέλφους –  επικεφαλής και μέλη των ομάδων του
ΕΜΠ καθώς και των εταίρων μας – και ευχές για αποδοτική συνεργασία και για αποτελέσματα 
αντάξια της εμβληματικότητας των δράσεων. Επίσης, ευχαριστίες στη ΓΓΕΚ για τη μέχρι τώρα
αποτελεσματική διαχείριση της συγκεκριμένης απαιτητικής Δράσης.
ΕΜΠ Ανδρέας Γ. Μπουντουβής
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Σε δύο δισ. ευρώ ετησίως, το χρηματοδοτικό κενό στη δημόσια δαπάνη υγείας

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η μεταρρύθμιση στην υγεία αποτελεί εθνική προτεραιότητα αλλά και βασικό πυλώνα του
κυβερνητικού προγράμματος. Ουσιαστικό στοιχείο της μεταρρύθμισης θα πρέπει να είναι η
ισχυροποίηση του δημόσιου χαρακτήρα του συστήματος υγείας, η οποία θα πρέπει να
συνοδευθεί και από υποστήριξη του δημόσιου σκέλους της χρηματοδότησης στην υγεία.
Οι παραπάνω διαπιστώσεις αλλά και οι προκλήσεις που θα κληθεί να αντιμετωπίσει η χώρα
στον τομέα της χρηματοδότησης συζητήθηκαν στην ημερίδα με τίτλο «Χρηματοδότηση της
υγείας: Προκλήσεις και Λύσεις για ένα βιώσιμο σύστημα» που πραγματοποιήθηκε πριν μερικές
εβδομάδες στο Αμφιθέατρο του Ε.Β.Ε.Α. Η ημερίδα διοργανώθηκε από το Ινστιτούτο για τα
Οικονομικά της Υγείας (i-hecon), στο πλαίσιο του Forum για τα Οικονομικά και τις Πολιτικές
Υγείας.
Στο πλαίσιο της ημερίδας, συζητήθηκαν θέματα όπως το χρηματοδοτικό κενό και οι τρόποι
προσέγγισής του, καθώς και η αναδιάρθρωση του ΕΣΥ με γνώμονα τη βιωσιμότητα, την
ανθεκτικότητα και την ικανοποίηση των αναγκών των πολιτών. Τα συμπεράσματα της
ημερίδας υποδεικνύουν ότι η υγεία απαιτεί μια συνολική de novo προσέγγιση στην Ελλάδα.
Η χρηματοδότηση της υγείας είναι ένα κρίσιμο, αναπόσπαστο και ουσιαστικό στοιχείο της
αλλαγής του σκεπτικού – αλλά όχι το μοναδικό.
Ο Κώστας Αθανασάκης, Επίκουρος Καθηγητής Οικονομικών της Υγείας και Αξιολόγησης
Τεχνολογιών Υγείας, Εργαστήριο Αξιολόγησης Τεχνολογιών Υγείας, Τμήμα Πολιτικών
Δημόσιας Υγείας, Πα.Δ.Α., Πρόεδρος του Ινστιτούτου Οικονομικών της Υγείας (i-hecon), στην
ομιλία του τόνισε το χρηματοδοτικό κενό στη δημόσια δαπάνη υγείας στην Ελλάδα, το οποίο
ανέρχεται σε τουλάχιστον 2 δισ. € ετησίως έναντι του μέσου όρου του ΟΟΣΑ.
Υπογράμμισε την αυξανόμενη ανησυχία σχετικά με τη δυναμική των κλασικών πηγών
χρηματοδότησης (γενική φορολογία, εργασιακές εισφορές), οι οποίες ενδέχεται να
προσεγγίζουν τα όριά τους. Υπογράμμισε ότι τα συστήματα που βασίζονται κυρίως στη
δημόσια δαπάνη υγείας και λιγότερο στην ιδιωτική (out-of-pocket) δαπάνη, επιτυγχάνουν
καλύτερα αποτελέσματα υγείας.
Η χρηματοδότηση της υγείας απαιτεί πολύπλευρες πολιτικές, οι οποίες -πέρα από το
δημοσιονομικό περιβάλλον- θα πρέπει να ενσωματώνουν τη διάσταση της αποδοτικότητας της
δαπάνης.
Για τη διασφάλιση των απαραίτητων πόρων, πηγή αποτελούν και οι φόροι κατανάλωσης σε
επιβλαβή για την υγεία προϊόντα (οι οποίοι αν επιβληθούν θα πρέπει να κατευθύνονται
υποχρεωτικά στο σύστημα υγείας), αλλά και άλλοι τρόποι εναλλακτικής φορολόγησης.
Επισήμανε επίσης, πως αξίζει να διερευνηθεί για την Ελλάδα η εφαρμογή του κοινωνικού
ΦΠΑ, με δέσμευση της πολιτείας ότι ένα ποσοστό των εσόδων από τον ΦΠΑ θα προορίζεται
για την Κοινωνική Πρόνοια.
Το ιστορικό πρόβλημα της μεταρρύθμισης
Ο Ηλίας Κυριόπουλος, Επίκουρος Καθηγητής Οικονομικών της Υγείας στο London School of
Economics and Political Science (LSE), προσέγγισε ιστορικά τη μεταρρύθμιση στο σύστημα
χρηματοδότησης της υγείας, αναλύοντας τους λόγους για τους οποίους, πολλές από τις
προηγούμενες προσπάθειες δεν εφαρμόστηκαν ή δεν απέδωσαν τα αναμενόμενα
αποτελέσματα. Παράλληλα, ανέλυσε τη δυναμική των αντιδράσεων απέναντι στις
επιχειρούμενες μεταρρυθμίσεις διαχρονικά και ανέπτυξε τα αίτια της υστέρησης του ελληνικού
συστήματος υγείας σε οργανωτικό, λειτουργικό και διαρθρωτικό επίπεδο.
Στην ανάλυσή του, ανέφερε ότι οι χαμηλές επιδόσεις σε μια σειρά από μεταρρυθμιστικές
προσπάθειες δημιουργούν χαμηλές προσδοκίες, όπως στις περιπτώσεις της χαμηλής
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δημόσιας χρηματοδότησης σε σχέση με τις ιδιωτικές δαπάνες, της μέτρησης της ποιότητας, του
κόστους και των κλινικών εκβάσεων στις δομές υγείας, του συστήματος αποζημίωσης
προμηθευτών, της αξιολόγησης παρεμβάσεων και τεχνολογιών υγείας, της πολιτικής
δεδομένων υγείας και των πολιτικών δημόσιας υγείας.
Κατέληξε παραθέτοντας τα λόγια του Παρασκευά Αυγερινού:
    «Πάντα έτσι συμβαίνει, οι αλλαγές τρομάζουν και όσο περισσότερο νεωτερικός και
ανθρωποκεντρικός είναι ο νόμος που προτείνεται, τόσο εντονότερες θα είναι οι αντιδράσεις.
Επόμενο ήταν λοιπόν κάθε προσπάθεια για εθνικό σύστημα υγείας να είναι δύσκολη».
Οι άμεσες πληρωμές οδηγούν στη φτώχεια
Ο Χαράλαμπος Οικονόμου, Καθηγητής Κοινωνιολογίας και Πολιτικής Υγείας, στο Πάντειο
Πανεπιστήμιο Κοινωνικών και Πολιτικών Επιστημών, προσέγγισε τη χρηματοδότηση μέσα από
τους κοινωνικούς προσδιοριστές της υγείας.
Όπως δείχνουν τα δεδομένα, οι άμεσες πληρωμές οδηγούν στη φτώχεια, ακόμα και στις πιο
πλούσιες χώρες, και τα φτωχότερα νοικοκυριά τελικά είναι πιο πιθανό να υποστούν
καταστροφικές δαπάνες υγείας.
Υπογράμμισε ότι η ασφαλιστική κάλυψη είναι προσδιοριστικός παράγοντας του επιπέδου και
της κατανομής των άμεσων πληρωμών και τόνισε ότι οι πολιτικές επιλογές που αποκλείουν
ομάδες από την κάλυψη, επηρεάζουν κυρίως τα άτομα με χαμηλό εισόδημα και προάγουν την
αυτoθεραπεία με φάρμακα, την παραίτηση από την αναζήτηση φροντίδας και τη
χρησιμοποίηση επείγουσας φροντίδας.
Παράλληλα, επισήμανε τα κενά που υπάρχουν στην κάλυψη της Πρωτοβάθμιας Φροντίδας
Υγείας στην Ελλάδα.
Περισσότερη υγεία χωρίς διλήμματα
Την οπτική των πολιτών για την χρηματοδότηση του τομέα της υγείας ανέπτυξε ο Δημήτρης
Κοντοπίδης, Β' Αντιπρόεδρος της Ένωσης Ασθενών Ελλάδος.
Η πρόκληση είναι να έχουμε ταυτόχρονα περισσότερη υγεία για όλους χωρίς διλήμματα.
Χρησιμοποίησε το παράδειγμα της κυστικής ίνωσης, θεραπεία της οποίας έλαβε έγκριση το
2019 από τον FDA. Τόνισε πως η χρηματοδότηση του συστήματος υγείας είναι τώρα
περισσότερο κρίσιμη από ποτέ, και ότι η σωστή διαχείριση πόρων και ανθρώπινου δυναμικού,
η καλύτερη αξιολόγηση της καινοτομίας σε σχέση με το όφελος που προσφέρει, και η
λειτουργία του ψηφιακού μετασχηματισμού μπορούν να δώσουν λύσεις.
Ψηφιακή αναδιάρθρωση των υπηρεσιών υγείας
Στην ομιλία του, ο πρώην Γενικός Γραμματέας Υπηρεσιών Υγείας, Γιάννης Κωτσιόπουλος
υπογράμμισε την ανάγκη για αλλαγή στη φιλοσοφία της αποζημίωσης στις υπηρεσίες υγείας.
Τόνισε την ανάγκη για αλλαγή στον τρόπο διακυβέρνησης: το Υπουργείο Υγείας να χαράσσει
τη στρατηγική και τις πολιτικές και ο επιχειρησιακός έλεγχος του ΕΣΥ να βασίζεται στις ΥΠΕ και
στο ΕΚΑΒ – ΚΕΠΥ υπό την εποπτεία του αρμόδιου Γενικού Γραμματέα. Αναφέρθηκε εκτενώς
στην ανάγκη αναδιάρθρωσης των Υπηρεσιών Υγείας με άξονες τη διακυβέρνηση, τη
διερεύνηση των αναγκών του πληθυσμού, την ψηφιακή υγεία, τον ανασχεδιασμό των
υπηρεσιών, τα νέα μοντέλα φροντίδας και τον ανασχεδιασμό της χρηματοδότησης των
νοσοκομείων. Υπογράμμισε ότι παρά την αύξηση της κρατικής χρηματοδότησης στα
νοσοκομεία από 1,7 δισ. πέρυσι σε 2,2 δισ. φέτος (+29,4%), συνεχίζεται η έλλειψη
ρευστότητας και δημιουργούνται ληξιπρόθεσμες οφειλές.
Στον σχεδιασμό μιας μελλοντικής διακυβέρνησης, η κρατική χρηματοδότηση, σήμερα 52% για
τα έξοδα των νοσοκομείων, θα πρέπει να περάσει στον ΕΟΠΥΥ, που σήμερα συμμετέχει με
ποσοστό μόλις 29%, υποστήριξε.
ΕΣΥ & ΕΟΠΥΥ να γίνουν αυτοδύναμοι οργανισμοί
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Στη 2η συνεδρία της Ημερίδας, με τίτλο «Αποδοτικότητα και Ισότητα στον καταμερισμό των
πόρων» ο Νίκος Πολύζος, Καθηγητής Διοίκησης και Οργάνωσης Υπηρεσιών Υγείας στο
Δημοκρίτειο Πανεπιστήμιο Θράκης, υπογράμμισε την ανάγκη της ύπαρξης ενός στρατηγικού
σχεδίου για την ανασυγκρότηση του ΕΣΥ. Εξέφρασε την πεποίθησή του ότι το ΕΣΥ και ο
ΕΟΠΥΥ θα πρέπει να μετατραπούν σε αυτοδύναμους οργανισμούς και ότι η σωστή κατανομή
των πόρων και των υπηρεσιών υγείας στοχεύουν στην τεχνική αποτελεσματικότητα, την
ικανοποίηση του ασθενή και την ισότητα στην πρόσβαση.
Ανέφερε ότι η αποδοχή και η ικανοποίηση των Ελλήνων σήμερα κυμαίνεται σε πολύ χαμηλά
επίπεδα. Πρότεινε επίσης ο ΕΟΠΥΥ να διαχειρίζεται το σύνολο της δημόσιας χρηματοδότησης
στο σύστημα υγείας και αυτή να μετατραπεί σε επιδότηση ασφαλίστρου υγείας.
Ο Άρης Αγγέλης, Επίκουρος Καθηγητής Οικονομικών της Υγείας στο London School of
Hygiene and Tropical Medicine, μίλησε για την αποδοτικότητα και την ισότητα στον
καταμερισμό των πόρων στη φαρμακευτική περίθαλψη. Πρέπει να υπάρξει μία χρυσή τομή
ανάμεσα στην πολιτική υγείας και στην βιομηχανική πολιτική με σκοπό την πρόσβαση του
πληθυσμού σε ασφαλή φάρμακα, τις προσιτές τιμές και την προώθηση της καινοτομίας.
Περιέγραψε τους μηχανισμούς που χρησιμοποιούνται στο Ηνωμένο Βασίλειο για να
διασφαλίσουν την αποτελεσματικότητα στη φαρμακευτική δαπάνη μέσω του Εθνικού
Ινστιτούτου για την Αριστεία στην Υγεία και την Περίθαλψη (NICE).
Το NICE αξιολογεί την κλινική αποτελεσματικότητα αλλά και τη σχέση
κόστους-αποτελεσματικότητας των νέων τεχνολογιών υγείας και προωθεί την αποδοτική
κατανομή των πόρων.
Αναφέρθηκε στη συμφωνία για τη δαπάνη φαρμάκου μεταξύ της κυβέρνησης και της
φαρμακοβιομηχανίας, προϊόν μακροχρόνιας διαβούλευσης που καθορίζει τα ανώτατα όρια
στην ετήσια αύξηση των καθαρών πωλήσεων επώνυμων φαρμάκων στο NHS για μία περίοδο
περίπου 5 ετών, διατηρώντας ταυτόχρονα προσιτές τις τιμές και την προβλεπόμενη δαπάνη
για το NHS.
Η δημόσια υγεία είναι πολυπαραγοντική
Την ημερίδα έκλεισε η Ελπίδα Πάβη, Κοσμήτωρ της Σχολής Δημόσιας Υγείας του
Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, με μία ανάλυση για τη σύνδεση της Πρόληψης με τη Δημόσια
Υγεία τονίζοντας ότι θα πρέπει να ενισχυθεί η διασύνδεση υπηρεσιών δημόσιας υγείας και
πρωτοβάθμιας φροντίδας υγείας, με έμφαση στην πρόληψη και την ανάπτυξη της ΠΦΥ.
Υπογράμμισε ότι η Δημόσια Υγεία είναι πολυπαραγοντική, πολυεπίπεδη και διατομεακή και η
αντιμετώπισή της θα πρέπει να είναι διεπιστημονική.
Το πρόγραμμα «Φώφη Γεννηματά», είναι το μόνο πρόγραμμα πρόληψης δημόσιας υγείας που
εφαρμόζεται σήμερα στην Ελλάδα, ενώ η δαπάνη για την πρόληψη ως ποσοστό του ΑΕΠ
παραμένει σταθερή για τα τελευταία είκοσι χρόνια και σε σχέση με τις υπόλοιπες 27 χώρες της
Ε.Ε. με την Ελλάδα να κατέχει την 25η θέση κατάταξης.
Την ημερίδα υποστήριξαν το ΕΒΕΑ με τον Ανδρέα Μπεκυρά, Πρόεδρο και Διευθύνοντα
Σύμβουλο «Clinilab-Μπεκυράς Α.Ε.», Μέλος Δ.Σ. ΕΒΕΑ να συμμετέχει και να απευθύνει
χαιρετισμό, και το Κέντρο Προγραμματισμού και Οικονομικών Ερευνών (ΚΕΠΕ) με τη
συμμετοχή της ερευνήτριας Ρωξάνης Καραγιάννη, ως συντονίστριας. Συμμετείχε επίσης η
Άννα Σπίνου, Πρόεδρος Πανελλήνιου Συλλόγου Κυστικής Ίνωσης.
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